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V Galeriji Domžale je bila od 7. do 17. novem
bra 2001 odprta pregledna razstava Vojna za 
Slovenijo 1991, ki jo je pripravil Janez J. 
SVajncer, pri njeni postavitvi pa je sodeloval 
ludi major Albin Mikulič iz Centra za vojaško 
Zgodovinsko dejavnost slovenske vojske. Raz
stavo SO obiskali številni gledalci, med njimi tu
di učenci osnovnih šol. ki so se iako lahko se
znanili z dogodki desetdnevne vojne za Slove
nijo. Svoj kotiček ki je v okviru razstave uredi 
la tudi Območna zveza vojaških veteranov Slo
venije, na razstavi pa so vseskozi vrteli ludi po
snetke dogodkov iz tega obdobja. 

Medgeneracijsko društvo Jesenski cvet 
je pred kraktim praznovalo svoj pni 
rojstni dan. Člani in članice so se zbrali 
v dvorani v Lukovici, da proslavijo svo
jo prvo obletnico, da predstavijo svoj 
prvi zbornik in da podelijo diplome vo
diteljev, ki so zaključili dveletno uspo 
sabljanje za vodenje skupin. Njihovega 
prvega rojstnega dneva se je skupaj z 
njimi veselil tudi dr. Jože Kamovi z In
štituta Aniona Lerstenjaka v Ljubljani 
ter predstavniki vseli občin, ki jih ome
njena mreža pokriva. 

Občini Domžale - nagrada za usklajenost 
z usmeritvami Evropske unije 
na področju okolja za leto 2001 stran 3 

Občina Domžale je bila pred dnevi izbrana 
za zmagovalko letošnjega tekmovanja Cities To-
wards E U Compliancc Award . 

Na podlagi razpisa, ki sta ga objavili Europcn 
Commission. DG Environmcnt in Regional En-
vironmental Center for Centra l and Eastern 
Europe, je bila občina Domžale izbrana za eno 
13 najboljših o b č i n na p o d r o č j u prilagajanja 
okoljskih standardov zahtevam Evropske unije. 

Na razpis sc jc prijavilo kar 122 obč in iz dr
žav kandidatk za polnopravno č lans tvo v Ev
ropski uniji, med njimi pa smo dosegli izred
no dober rezulat. 

Svečana podelitev nagrade Cities Towards EV 
Compliance Award 2001, bo potekala na 

neformalnem srečanju ministrov za okolje, 
kandidatk za polnopravno članstvo 

v Evropski uniji, 27. novembra 2001, 
nagrado pa bo podelila evropska komisarka 

za okolje gospa Margot Wallstrom. 
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G o s p o d u Stanetu H a b e t u , častnemu občanu Občine D o m 
žale, in n jegov i ženi M i n k i je o b b isern i p o r o k i - šestdeset-
letnici s k u p n e g a življenja, čestitala tudi županja Cveta Za-
l o k a r Oražem. 

S k u p i n s k a fotograf i ja s številnimi n a r o d n i m i nošami, k i so tudi tok ra t po 
lepšale p r a z n i k Kra jevne skupnost i Jarše-Rodica. S k u p a j z nj imi se je fo 
t o g r a f i r a l podžupan S imon M a v s a r , p r e d s e d n i k Sveta KS Jarše-Rodica 
M a r j a n Ručigaj ter član Sveta KS Štefan Oražem. 
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P r i r e d i t e v j e o m o g o č i l a 

O b č i n a D o m ž a l e 

N e p o z a b i t e ! 

Vaše najboljše želje za zdravo, 
uspešno in prijetno 2002 

ter ostala praznična sporočila 
za naše bralce in bralke 

pričakujemo 
do 5. decembra 2001. 

U r e d n i š t v o 
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OBČINSKI SVET 
Pišemo o nadaljevanju 29. seje Občinskega sve
ta Občine Domžale, kjer so obravnavali vrsto 
zanimivih točk, med njimi: program komunal
nega opremljanja območja Industrijske cone 
Jarše, investicijski program gradnje kanalizacije 
v KS Ihan, oblikovanje sklada za socialna in ne-
projitna stanovanja, obratovalni čas gostinskih 
obratov, novi javni zavod za šport in rekreacijo 
(povzetek odloku bomo objavili v naslednji šte
vilki) in še kaj... 

STRAN [ PROTESTNO PISMO 
VLADI RS 

Županja Cveta Zalokar Oražem je podpisa/a 
Protestno pismo dr. Janezu Drnovšku, predsed
niku Vlade RS v zvezi s problematiko večkratni' 
ga skokovitega ter neizogibnega povečanja cen, 
ko je takšno povečanje posledica sistemskih 
sprememb normativov in drugih navodil iz pri
stojnosti Vlade RS Slovenije in posmeznih mini
strstev. 

STRAN STOB NE BO VEČ 
UMIRAL 

/.upanju naše bralce seznanja z. zgodovino ter 
predlagano ureditvijo Stobu in vse vabi, da si 
načrt ureditve ogledate na Oddelku za okolje in 
prostor. 

STRAN 15 LET DRUŠTVA DIABETIKOV m m m m m — j — 
Naša stalna sodelavka gospa Anica Kvas, VMS, 
nam je pod naslovom Društvo diabetikov Dom
žale in dan ljubezni pripravila poročilo o praz
novanju 15-lclni< e društva diabetikov in v njem 
zapisala, da ljubezen, različne želje, iskreče mi s 
li, voljo in dobro počutje želijo vsem ljudem, ki 
bodo nadaljevali delo v društvu, ga dopolnjevali 
in predvsem v korist sladkornih bolnikov tudi 
uresničevali. 

STRAN NOVO NA KNJIŽNIH 
POLICAH 

V teh dneh je med ljubitelje literature prišla i e 
la vrsta novih knjig avtorjev r: naše občine. Ii tO 
jim danes namenili kar celo stran Preberite in 
izberite, vsem avtorjem pa iskrene čestitke! 

STRAN 

13 NOVA SLAMNATA 
STREHA V DOBU 

Ker želimo tudi v Slamniku ohranjali ljudsko iz
ročilo, smo se odločili za objavo daljšega član 
ka. v katerem avtor Jože Kotjek podrobno opi 
saje in tudi v fotografiji predstavlja nastajanje 
nove slamnate strehe v Dobu. 

STRAN 

16 J NAGRAD n NAŠE 
BRALCE J 

Zbiranje in odvoz nevarnih odpadkov iz gospodinjstev bo 
od 3. do 8. decembra 2001 po objavljenem razporedu 

• • 
Q L o č u j e m o 

da ohranjamol C3R±N± 

JAVNO KOMUNALNO PODJETIt, PRODNIK i o«. 

Izžrebani nagrajenci iz prejšnje številke ste že 
prejeli vstopnico za tradicionalni koncert ciliai 
ke Tanje ZMJI Zupan 24. novembra 2001, mi pa 
vas tokrat vabimo , da nam pošljete odgovor ve
zan na NOVOLETNI VIDEOMEH, ki bo leto 
22. decembra 2001 v Mengšu, izžrebana dva pa-

I ra naših bralcev bost« sedla n SLAMNIK ovo 

N o v o s t I m ' * ° -

Zloženka: Kolesarske 
poti v občini Domžale 
in njeni okolici 

Prav v teh dneh je Komisija za turi
zem Občine Domžale, katere predsednik 
je Igor Kuzmič. izdala novo zloženko z 
naslovom KOLESARSKE POTI V OBČI 
NI DOMŽALE IN OKOLICI, v kulen 
predstavlja pet posameznih kolesarskih 
poti in eno krožno. Poti potekajo po ob
močju nekdanje občine Domžale, v zlo
ženki pa najdete natančni tehnični opis 
posamezne poti ter naravne in kulturne 
znamenitosti oh poti. 

Ker je to prvo tovrstno gradivo, av
torji zloženke prosijo vse njene uporab
nike, da morebitne predloge, pobude pa 
tudi pripombe posredujejo Komisiji za tu
rizem, ki jih bo upoštevala ob ponatisu 
zloženke. 

Vsem, ki bodo ob njeni pomoči kole
sarili, želimo srečno pot! 

Avtorji 



OD TU IN TAM PO NASI OBČINI 

Bralci in 
bralke. 
dober 
dan 

rako, pa smo skupaj pri
speli skoraj do konca Icla 
2001. Je bilo to prvo ali dru
go leto novega stoletja, sploh 
ni več pomembno. Pomemb
no je, da smo ga že skoraj 
preživeli, da bomo novo 2002 
radi pričakali, predvsem pa, 
da bomo praznični december, 
v katerem vas bo S L A M N I K 
obiskal zadnjič letos, prijetno 
preživeli. 

Današnja številka je čisto 
običajna. V njem boste našli 
vrsto zanimivosti iz življenja 
tu dela nase občine, ki bo ko
nec meseca prejela tudi po
membno evropsko priznanje 
za svojo skrb za okolje in 
usklajenost zakonodaje /. ev
ropsko. Velik in pomemben 
uspeh, o katerem bomo pisali 
v prihodnji številki. Na stra
neh današnje Številke boste 
lahko prebrali veliko člankov 
o naSih društvih in organiza
cijah, posebej pa bi vas rada 
OOOZOrUa na stran, ki smo jo 
namenili novim knjigam av
torjev iz naSe občine. Pred
stavljamo jih na kratko in vas 
vabimo, da si knjige tudi pre
berete in se ob tem seznani
te s pesmimi in prozo svojih 
znancev in znank, za katere 
morda niti niste vedeli, da pi
šejo knjige. Sicer pa vsem av
torjem in avtoricam iskrene 
Čestitke! 

V teh dneh ze pripravlja
mo novo številko. Praznična 
bo. zato smo pripravili tudi 
akcijo za vse naše bralce in 
bralke. Preberite naslednji ok
virček in sodelujte / nami: 

Naši bralci in bralke lahko 
t brezplačno) čestitajo in 
pozdravljajo 

Bi radi voščili svojim 
prijateljem, znancem in 
sorodnikom prijetne praz
nike in s r ečno 2002 v 
Slamniku? Napišite kratko 
sporoči lo : komu voščite, 
kaj mu želite in ne poza
bite napisati vašega imena 
in priimka ter polnega na
slova s telefonsko številko. 
Ob vaSe voščilo, ki ne sme 
presegati 10 besed, bomo 
glede na vašo željo napisali 
vaše ime, priimek ali pa 
polni naslov, lahko pošlje
te tudi svojo fotografijo! 
Naslov je S L A M N I K , 
Ljubljanska 69, 1230 Dom
žale - VOŠČILO. Objava 
vašega voščila je seveda 
brezplačna, voščila pa bo
mo objavili po sistemu -
kdor prej pošlje, vošči! 

To l iko danes na kratko. 
Ker v teh dneh /e vsi počasi 
iščemo ravno prave besede za 
voščila in najboljše želje ob 
bližajočih se prazničnih dneh. 
za vse vas misel, ki vam bo 
morda polepšata bližnje praz
nične dni: 

»Obstaja čudovit, skrivnosten 
Zttkan narave. 
da tri reči, po katerih v življe
nju najbolj hrepenimo 
srečo, svobodo in duševni mir 
vedno pridobimo tako. da jih 
podarimo nekomu drugemu. 

Zadnja številka glasila 
S L A M N I K v letu 2001 
bo izšla 14. decembra 
2001, zato vaše prispev
ke, skupaj s fotografija
mi , p r i č a k u j e m o do 
v k l j u č n o 4. decembra 
2001 do 12. ure. Ko t obi 
č a j n o pr ispevke lahko 
poš l j e t e po navadni ali 
e l ek t ronsk i p o š t i ve-
ra.vojska@domzale.si. 

Županja Cveta Z a l o k a r m e d n a g o v o r o m p r e d u r a d n i m odpr t jem z a s t a v e . 
G o s p o d Domin ik G r m e k je p reds tav i l de 
lež naše občine v vojn i z a S loveni jo 1 9 9 1 . 

Razstava »vojna za Slovenijo 1991« 
V č e t r t e k , 8. 11. 2001, j e bi la v L i k o v n i galer i j i D o m ž a l e otvori tev 

razstave, na ka ter i j e b i l s lavnostni govorn ik v veteranski un i fo rmi 
predsednik O Z V V S D o m ž a l e D o m i n i k G r m e k . Z a h v a l i l seje vsem, k i 
so omogoč i l i , da seje p r i p r a v i l re trospektivni pregled 10 - dnevne voj
ne. A v t o r razstave je Janez J . Š v a j n c e r , sodeloval je tudi major A l b i n 
M i k u l i č iz Cen t r a za vo ja ško zgodovinsko dejavnost Slovenske vojske. 

Posebej pomembne fotografije 
so i / vse Slovenije. Zbrali so jih 
Slovenska vojska, veterani, pred
stavniki policije, civilne zaščite, mu
zeji itd. 

Vojna za Slovenijo 1991 je naši 
domovini Sloveniji obranila njeno 
samostojnost in neodvisnost. Vojni 
uspehi slovenskih vojakov in poli
cistov, takratnih pripradnikov teri

torialne obrambe in milice, so omo
gočili mednarodno politično dejav
nost, ki je na koncu pripomogla k 
mednarodno priznani samostojni 
državi Sloveniji. 

V kulturnem programu so nasto
pili učenci Glasbene šole Domžale, 
k i so popestrili dogodek z nasto
pom violinistov in ansamblom tol
kal. 

Fantje iz ansambla tolkal Glasbene šole Domžale so navdušili, 

In k a k š n o vlogo v vojni 
1991 so imeli 
D o m ž a l č a n i , K a m n i č a n i in 
ostali? 

Novejša vojaška zgodovina tega 
območja dokazuje, da so bojne na
loge v okviru V E 55. Obm. STO, ki 
so jih uspešno izvedli pripadniki Te
ritorialne obrambe iz občin Dom
žale, Kamnik, Komenda, Lukovica, 
Mengeš, Moravče in Trz in , v sode
lovanju s pripadniki milice, civilne 
zaščite, različnimi organizacijami in 
posamezniki, izvajali vse do odho
da zadnjega vojaka iz Slovenije v 
mesecu oktobru 1991. 

Tudi polpretekla in novejša vo
jaška zgodovina (1968-1990) dokazu
je, da sta občini Domžale in Kam
nik s svojim delovanjem, f inančno 
podporo in visoko stopnjo moral
ne in državljanske zavesti, pomagali 
ustvariti takšno Teritorialno obram
bo, da je bila vojaško strokovno 
usposobljena in moralno pripravlje
na za pot v samostojnost. 

Zmagal je razum disciplina in od
ločenost, da »tujega nočemo - svojega 
ne damo«. To se je nedvoumno po
trdilo v letih 1990-1991, v obdobju, 
v katerem smo kljub razorožitvi naše 
teritorialne obrambe iz občin Dom
žale in Kamnik, organizirali Mane-
versko strukturo narodne zaščite in 
prve bojne akcije in bitke za samo
stojnost Slovenije pričakali oboroženi 
in odločni za nadaljevanje plebisci
tarne volje slovenskega naroda. 

In zgodil se je Trzin 1991 
Bil i smo pripravljeni potrpeti 

vse do točke vrelišča. 

Oklepno mehanizirana enota 
J L A , ki je v zgodnjih jutranjih 
urah 27. 6. 1991 krenila brez. pa
metnega razmišljanja na svoj agre
sorski bojni pohod čez Brezovico 
pr i Ljubljani, Ljubljano, T r z i n , 
Mengeš, Moste pri Komendi vse 
do letališča Brnik in gazila pred se
boj vse, kar se j i ni moglo upreti, 
je v nekaj urah spremenila MIR ... 
V V O J N O . 

Žal so dogodki vezani na bojna 
delovanja Teritorialne obrambe in 
slovenske policije proti oklepno -
mehanizirani enoti JA zahtevali tu
di žr tve , ki se j ih moramo vedno 
in trajno zavedati in spominjati. 

Vojaka Edvarda Peperka, pr i
padniki! diverzantskega voda Kam
nik, ki je bil smrtno ranjen v bit
ki v Trz inu , in vojaka Petra Pct-
riča iz sestave enot 31. ObmŠTO iz 
Kranja, ki je padel v boju na Br
niku. 

2. julij 1991 ob 11.35 uri 
K d o r je doživel ali vsaj slišal 

zvočne efekte letalskega napada na 
radijski oddajnik v Domžalah, te
ga ne bo nikdar pozabil. Kako so 
tO doživljali pripadniki enot TO, ki 
so bili na zavarovanju objekta in 
prisotni delavci, zaposleni na od
dajniku? 

To najbolj vedo le prebivalci 
mesta Domžal. 

K sreči ni bilo žr tev. 
»Veliko bi bilo še za povedati, 

če bi hoteli podrobneje osvetliti 
vse liste dogodke, napore, naloge, 
napetosti, uspehe in tudi Strahove, 
ki so zaznamovali vojno za Slove
nijo. Upam, da bodo v prihodnos
ti hoteli in zmogli posamezniki iz 
vrst Z V V S , policijskega združenja 
Sever, Slovenske vojske in drugih 
civi lnih struktur in posamezniki, 
kaj več kot do sedaj napisat i in 
ohraniti ludi za kasnejše rodove.« 
Z željo, da se ne hi vojskovali, pa 
vendar bili pripravljeni branili sa
mostojnost države Slovenije, če bi 
bilo tO potrebno, je svoj govor 
končal g. Grmek, prisotni pa so se 
z minuto molka poklonili spominu 
padlih v boju za Slovenijo. 

Pokrovitelj razstave je bila Ob
čina Domžale. Županja Cveta Za
lokar Oražem je v krajšem govo
ru poudarila pomembnost samo
stojne Slovenije in odprla razstavo. 

SAŠA KOS 
Vse foto Damijan Cajhen 

V k u l t u r n e m p r o g r a m u sta nastop i l i tudi m l a d i v io l in is tk i 

Predstavljamo n o v o z l o ž e n k o 

Kolesarske poti 
v občini Domžale 
in okolici 

K o t ste že lahko prebra l i , je Komis i j a za turizem O b č i n e 
Domža le pr iprav i la z loženko, v kateri predstavlja kolesar
ske poti v občin i Domža le in njeni okol ic i . P r i njenem na
stanku so sodelovali Janez Bizjak, P r i m o ž T o n k l i , Ve ra V o j 
ska in Igor Kuzmič , fotografije je prispeval M . P in t a r i č , ob
likovanje in izvedbo karte L O C U S , litografijo Camera , iz
vedba pa je delo Sidarte. 

Predstavljamo eno od poti, katerih izhodišče je vedno 
v Š p o r t n e m parku Domžale , ter pravila za kolesarje ter 
vsem želimo s rečno vožnjo. Z loženko lahko dobite v pros
torih O b č i n e Domža le (ob vhodu). 

P r a v i l a z a ko le sar je 
• Navezi prijazen odnos z domač in i , saj si njihov gost. 
• Spoš tu j naravo, zato se voz i le po o z n a č e n i h poteh. 

Vožnja po brezpotju in stezah je prepovedana. 
• Pomagaj krepit i p rep r i čan je , da je kolesarjenje med 

okolju najbolj pri jaznimi obl ikami prevoza. 
• Uporabljaj o z n a č e n a izhodišča. 
• Vedno daj prednost pešcem. 

• Spoštu j trud in lastnino d o m a č i n o v . 
• Ne odmetavaj odpadkov. 
• Ne kuri in ne odmetavaj ogorkov na prostem. O b opa

ž e n e m poža ru ali kaki drugi nevarnosti za okolje pokliči 
telefonsko š tevi lko 112. 

• Uporabljaj če lado . 
• Pred iz le tom preglej opremo, predvsem zavore. 
• Med spustom se previdno približaj nepreglednim mes

tom. 
• Posebno previden bodi na pr ikl jučkih na prometne 

ceste in med vožnjo po njih. 
• Spoš tu j prometne predpise. 
Naj vam izleti minejo v zadovoljstvo. Kl jub veselju in 

uži tku ne pozabite poskrbeti za varnost. N a r o č n i k in i z 
vajalec projekta ter lastniki zemljišč ne prevzemajo od
govornosti za morebitne p o š k o d b e in neprijetnosti med 
kolesarjenjem. 

Potek k o l e s a r s k e pot i : 
Dolžina poti : 30 k m 
Višinska raz l ika : 300 - 395 m - 330 m 

Najlažja trasa od kolesarskih izletov se z a č n e v Špor t 
nem parku Domžale . Po poti pod Š u m b c r k o m se mimo 
PbdreCja in Doba usmerimo preko regionalne ceste do gra
dov ČcScnik in Č r n c l o , kjer so primerna mesta za ogle
de. Pot nadaljujemo mimo Radomelj do Homca in se povz-
pnemo na homški hrib, kjer si lahko ogledamo cerkev. O d 
tu nas pot vodi č e z regionalno cesto in po poljskih po
teh do Mengša, katerega obidemo po stranskih cestah in 
zavijemo na mengeško - domža l sko polje. Na koncu kolo
vozne poti nas čaka poči tek v lipovem drevoredu z mož
nostjo ogleda cerkve v G robija h. Od tu se odpeljemo proti 

D o m ž a l a m in po mestnih ulicah do Stoba ter mimo K u l 
turnega doma Franca Bcrnika in domžalske cerkve do Šlu-
de. Nato nas pot vodi skozi slikovite vasi Šcntpavcl , Dra-
gomelj, Pša to in Biščc, vmes p r e č k a m o tudi avtocesto in 
se ob Kamniški Bistrici vrnemo do izhodišča . 

Tehn i čn i opis poti : 
Opisana kolesarska pot je najlažja med vsemi turami, 

saj je povesm ravninska - razen blagega vzpona na hom
ški hrib. Pot delno poteka po mestnih ulicah, zato pre
vidnost ne bo odveč . 

Naravne in kul turne znamenitosti ob poti - počival išča: 
Gradova Čcšenik in Črnc lo , cerkve Homec, Groblje, G cr

nč ića . Kul turn i dom Franca Bcrnika D o m ž a l e 
1. zahodna trasa 
(Homec - Grobl je) 
D o m ž a l e 300 m - Podreč j c 303 m - D o b 305 m - Češe-

nik 315 m - T u r n š e 320 m - Radoml ic 330 m - Homec 
330 m - H o m š k i hr ib 395 m - Mengeš 315 m - Grobl je 
310 m - Stob 300 m - Studa 290 m - Šentpavcl 285 m - Dra-
gomclj 2X5 m - Pšata 280 m - Biščc 280 m - Maki D>ka 
280 m - Studa 290 m - Domža le 300 m 

Homški hr ib V a s Žeje Letno gledališče Studenec 

Prijeten začetek decembra 
in lep pozdrav do prihodnjič 

O d g o v o r n a u redn ica 

Slamnik je glasilo Občine Domžale in je nadaljevalec tradicije časopisa Domzalcc, ki je izhajal v letih 1925 (5 Številk), 1929 (2 Številki), 1934 (I številka), 19.15 (I številka). Domzalcc je izšel Se v letu 1958 
(I številka), nato pa jc 5. II. 1962 pričel izhajati Občinski poročevalec in jc redno izhajal vse do 21. marca 1991, ko se jc preimenoval v Slamnik. 
Odgovorna urednica VERA VOJSKA Tel: 72-14-599, 72-20-100 (041) 634505. Pomoćnica odgovorne urednice KRISTINA BRODNIK ("lani uredništva SAŠA KOS, TONI DRAOAR, PAVLI. PEVEC, JANI / , STB" 
RIC. MARTA STARBEK URBAN ŽNIDARŠIČ. ROK RAVNIKAR. Lektorica: IRENA STARIĆ. Uredništvo glasila SLAMNIK je na Ljubljanski cesti 69 v Domžalah. Uredništvo ERNA ŽABJEK-K()('AR, 72-14-
599. 72-20-100. URADNE URE: vsak petek od 13.-14. ure. Glasilo izhaja v nakladi 12.000 izvodov in ga prejemajo vsa gospodinjstva brezplačno. Na podlagi Zakona o DDV (Ur. list RS. štev. 89/98) sodi časopis 
med proizvode, za katere se obračunava DDV po stopnji 8%. TISK: DELO - Tisk časopisov in revij, d.d., Ljubljana. 
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s t r a n OBČINSKI SVET 

Nadaljevanje 2 9 . seje Občinskega s v e t a Občine D o m ž a l e 

IC Jarše, kanalizacija v KS Ihan, spremembe 
statuta, sklad za socialna in neprofitna stanovanja, 
obratovalni čas gostinskih obratov in še kaj... 

Predsedujoči mag. Milan Pirman jc 
28. oktobra 2001 29. sejo Občinskega 
sveta Občine Domžale nadaljeval s toč
ko o sprejemu programa komunalne
ga opremljanja območja »Industrijske 
cone JarSc« (Zg. Jaršc-Scvcr), ki ga je 
predstavil Zoran Vitorovič, načelnik 
Oddelka za okolje in prostor. V raz
pravi so sodelovali: Franc Cierbcc, ki jc 
najprej kol predsednik Odbora za pros
tor in varstvo okolja, podal predloge in 
pripombe svojega odbora ter Odbora 
za gospodarske javne sluZbc. nato pa 
je govoril tudi kot svetnik ZLSD ter 
podal nekatere dopolnitve predlaganih 
amandmajev; Anton Prcskar, LDS, jc 
postavil vprašanje vrednotenja dodat
ne komunalne opreme, zaračunavanja 
dodatnega nivoja komunalne opreme 
kakor tudi predvidenih »subvencij« ob
čine h komunalni opremi cone; podžu
pan Simon Mavsar je pojasnil dogovor 
glede nogometnega igrišča: Nogomet
ni klub Jarše se / vsemi selekcijami, tu
di z. Žensko ekipo, seli v Športni park 
Mengeš; Jurij Berlot, SI .S+SKI), Sloven
ska ljudska stranka, je v razpravi naj
prej opozoril na problematiko denaci
onalizacije območja Športnega parka 
Mengeš, v nadaljevanju pa opozoril na 
Problem enakomernega razvijanja vseh 
krajev - ludi na področju standardov 
pri športu in rekreaciji, ustvarjalen in 
pošten pristop pri dogovarjanju z last
niki zemljišč, kjer potekajo športne in 

rekreativne dejavnosti. Gerar Pavel. 
LDS. se ni strinjal z opustitvijo jarškega 
igrišča, ki ni samo nogometno igrišče, 
temveč ima atletsko stezo in druge ob-
jekte; nenazadnje prebivalci tega ob
močja igrišča in Športni park nujno po 
irclmjcjo za športne in rekreativne de
javnosti; opozoril jc tudi na problema 
1 ik<i cejtnega omrežja; na vprašanja sia 
odgovai iala Zoran Vilorovič, načelnik 
Oddelka za pkolje in prostor, kije po
jasnil problematiko (dodatne) komunal: 
ne infrastnjkture znotraj industrijsko 
obrtne cone, ter podžupan Simon Mav
sar, ki jc pojasnil strategijo občine na 
Področju zagotavljanja prostora za 
*Pnri in rekreacijo ter status posamez
nih športnih igrišč. Janeza Grmeka, 
SDS, so zanimale finančne posledice 
opustitve jarškega igrišča ter rešitev 
problema prosloia za spori in rekre
acijo krajanov lega območja V razpra
vo se je Vključila tUdI Županja (vela 
Zalokar Oražem, ki je opozorila na od
ločitve Občanskega sveta, ki se je v 
enem od prejšnjih mandatov odrekel 
Športnih igrišč, ter na problem nogo
metnega igrišču Radomlje, ki ga je ne

mogoče nameniti za šport, ker »spada« 
med kmetijske površine. Na predlog Ja
neza Grmeka, SDS, jc Občinski svel 
odšel na odmor, po katerem je pred
lagatelj v imenu svetniških skupin SDS 
in N . Si predlagal dodatni sklep z na
slednjo vsebino; Obstoječe športno ig
rišče v Jaršah se finančno oceni in za 
to ocenjeno vrednost obremeni projekt 
ICJ. Iz prispevkov investitorjev se na 
posebni račun izločijo namenska sresl-
va za nadomestni športni objekt. 

Svetniki in svetnice so soglasno spre
jeli amandmaje ter naslednje sklepe, 
med njimi tudi sklep, predlagatelja Ja
neza Grmeka, SDS, ki je bil sprejet s 
15 glasovi Z A ter dvema PROTI. 

1. Občinsi svet Občine Domžale 
sprejema Program komunalnega opre
mljanja območji Industrijske cone Jarše 
»ZN Zgornje Jarše sever«, skupaj s spre
jetimi amandmaji, ki ga je pod proj. 
štev. 005/01 v septembru 2001 izdelala 
druZba N-INVFST d. o. o. 

2. Vse Stroške vezane na izgradnjo 
komunalne opreme za potrebe Indus-
trijske cone Jarše v območju in izven 
območja cone, financira druZba ICJ 
d. o. o. 

3. Prispevek investitorju za že zgra
jeno komunalno opremo v znesku 
201.361.500 SIT se zmanjša za: 

• vredost neizkoriščenih kapacitet 
komunalne opreme v znesku 
83.452.400 SIT: 

• vrednost dodatne komunalne 
opreme v znesku 89.867.530 SIT, ki jo 
bo občina zaračunala investitorjem del
no že opremljenih zemljišč v poslop-
ku pridobivanja gradbenih dovoljenj na 
leh območjih. 

4. Valuta vrednosti je določena na 
31.8. 2001, Vrednosti pa se valorizirajo 
z indeksom podražitev, ki jih objavlja 
GZS - Združenje za gradbeništvo in 
ICjM za podroeie: oslala nizka gradnja. 

5. Občina kol solaslnik družbe K .1 
d. o. o., zahteva, da se v pogodbe s kup
ei zemljišč vključijo iislrcznc obveznos
ti |n jamstva z namenom, da se prepre
čijo spekulativni nakupi in preprodaje 
zemljišč. 

Popravek 
V prejšnji številki sem v poro

čilu 0 "t. seji Občinskega svela Ob
čine Domžale pomotoma zapisala, 
da je Janez Grmek predsednik Ko
misije Za razpise; pravilno jc. daje 
predsednik omenjene komisije An
ion 1'reskar. Grmek pa njen član. 
Prizadetim iskreno opravičilo! 

6. Obstoječe športno igrišče v Jaršah 
se finančno oceni in za to ocenjeno 
vrednost obremeni projekt ICJ. Iz pri
spevkov investitorjev se na posebni ra
čun izločijo namenska sredstva za na
domestni športni objekt. 

O b r a v n a v a in s p r e j e m 
Investicijskega 

Er o g r a m a 
ana l i zac i je Ihan 
Brez uvodne informacije so svelni-

ki in svetnice razpravljali o tej po
membni investiciji. V razpravi so so
delovali: Anton Prcskar, LDS, je me
nil, da jc gradnja kanalizacije v KS Ihan 
ena ključnih komunalnih nalog v ob
čini v bodobju 2001 do 2004 in opo
zoril na odprto finančno konstrukci
jo; Franc Gcrbec, ZLSD. jc poudaril, 
da jc sprejem investicijskega programa 
gradnje kanalizacije začetek uresniče
vanji strategije občine Domžale, hkrati 
pa vprašal o možnostih sočasne grad
nje meteorne in fckalnc kanalizacije, 
plinifikacije in drugih komunalnih vo
dov, kapacitetah kanalizacije glede na 
planirano gradnjo na posameznih ob
močjih KS Ihan, opozoril pa je ludi na 
problemaliko zasipanja greznic ter de
lo gradbenih odborov na posameznih 
območjih; Pavel Cerar, LDS, jc vpra
šal za dinamiko finančnih oberemeni-
lev bodočih uporabnikov; Breda Kokalj 
linihck, N. Si, je opozorila na prob
lem neplačevanja prispevkov in prik
ljučevanja na kanalizacijo ler predla
gala preučitev možnosti plačila deležev 
krajanov v obrokih; Juri Berlot. 
SLS+SKD, Slovenska ljudska si ranka, se
je zavzel za možnost obročnega pla
čevanja obremenitev krajanov ter pre
učitev možnosti finančne pomoči ( '(''N; 
Marko Vresk, LDS, je opozoril na pre
vidnost pri sprejemanju večjih obreme
nitev proračuna za prihodnja obdob
ja, zanimalo ga je, s kolikšnim prora
čunom, glede na ze sprejele obveznosti, 
bo Občinski svel razpolagal v letu 
2002; Toni.ja Dragarja. LDS, je zanima
lo, kateri so viri financiranja, možnos
ti obročnega odplačevanju obremeni
tev posameznikov, rešitev problematike 
uporabnikov, ki to nočejo bili ler ka
ko je z realnostjo planiranja sofinan
ciranja iz razpisov RS, kaj pomeni nc-
pridobilcv republiških kreditov, podprl 
je sočasno urejanje in povabil (ki grad
beni Odbori delajo, /upanja je opozo
rila na spremenjeno zakonodajo, ki za
hteva, da za investicije, večje od slo 
mio sil, občinski svel sprejme investi

cijski program, pojasnila je problema
tiko prikljapljanja oz. plačevanja pri
spevkov po gradnji kanalizacije, ki so 
bistveno višji, hkrati pa tudi pojasni
la, da se v primeru nepridobitve repub
liških sredstev gradnja podaljša. Odgo
vor je podal Franc Golorcj, načelnik 
Oddelka za gospodarske javne službe, 
ki je povedal, da se zadeve kompleks
no urejajo (zamenjava vodovodnih cevi, 
JR. gradnje meteorne kanalizacije, pli
nifikacija poteka usklajeno), kapacite
te so dovolj velike tudi za predvide
ne novogradnje. 

Nato je Občinski svet Občine Dom
žale investicijski program gradnje ka
nalizacije v KS Ihan sprejeli in se lo
tili prve obravnave sprememb statuta. 

Statut 
Brez uvodne informacije je Občin

ski svel po razpravi Janeza Stibriča, 
SDS, ki je predlagal da se določba o 
vabljenju na seje občinskega svela 
obrani v Statutu, ne pa prenese v po
slovnik, s 23 glasovi Z A sprejel nasled
nji sklep: 

Občinski svet Občine Domžale 
sprejema predlog Sprememb Statuta 
Občine Domžale v prvi obravnavi in 
Ugotavlja njegovo primernost za na
daljnjo obravnavo. 

O s k l a d u 
z a g r a d n j o soc ia ln ih 
in neprof i tn ih 
s t a n o v a n j 

Zoran Vitrovč, načelnik Oddelka za 
prostor in varstvo okolje, je obrazložil 
vzroke za ustanovitvi proračunskega 
Sklada za gradnjo socialnih in nepro
fitnih stanovanj, na kalerega bodo 
prenesena prosta sredstva za gradnjo 
neprofitnih in socialnih stanovanj. V 
razpravi je Jurij Berlot, SLS+SKD, Slo
venska ljudska stranka, predlagal pre
učitev povezovanja z novimi občina
mi, nastalimi rta območju nekdanje 
Občine Domžale, Zoran Vilorovič pa 
mu je odgovoril, da je v okviru med
občinskega povezovanja možno usta
novili skupni stanovanjski sklad. 

Za Odlok o ustanovitvi proračun 
skega sklada za gradnjo socialnih in 
neprofitnih stanovanj v prvi obravnavi 
je glasovalo 22 svetnic in svetnikov. 

O b r a t o v a l n i č a s 
Dino Holčina. novi načelnik Oddel

ka za finance in gospodarstvo, jc po 
predstavitvi podal obširno obrazloži 

Poročilo o delu Nadzornega odbora 
Občine Domžale v letu 2000 

Nadzorni odbor je edin izmed treh organov občine. Ob
činski svet je najvišji organ odločanja o vseh zadevah v ok-
WU pravic in dolžnosti občine, nadzorni odbor pa je naj
višji Organ lIBdZOraJavIM porabe v občini. Župan oz. /upa
nju predstavlja in zastopa občino in njen tretji organ. 

Nadzorni odbor jc obravnaval in sprejel poročilo o 
svojem delu v preteklem letu ze v marcu 2001, občin
skemu svetu pa je bilo predstavljeno na njegovi okto
brski seji Jedro poročila predstavljajo dokončna poro
čila o naslednjih nadzornih pregledih: 

• Poslovanje Krajevne skupnosti .larše-Rodica, 
• Poslovanje Krajevne skupnosti Vir, 
• Nadzorni pregled nad izplačili plač v Občini Dom 

Žale, 
• Nadzor zaključnega računa proračuna ObCinc 

Domžale za leto 199'/, 
• Pregled porabe sredstev za izgradnjo doma za osla-

f*le na Viru. 
Nadzorni odbor je pri pregledu poslovanja krajev

nih skupnosti ugotovil, da le-to poteka neurejeno, ne
enotno, formalno pomanjkljivo, včasih pa tudi v na-
sPorlju s predpisi, Zaradi lega smo sprejeli sklep, ki ga 
J? na svoji seji potrdil ludi občinski svet, z naslednjo 
Vsebino: /upanji in občinske svetu predlagamo, da na-
r<>či in lomi.rlnn predpise enotno ter usklajeno poslovanje 
krajevnih skupnosti v občini Domžale. 

Nadzorni odbor pri pregledu nad izplačili plač v Ob
lini Domžale ni ugotovil večjih nepravilnosti ;iii pomanj
kljivosti. 

Pno najpomembnejših poročil jc prav gotovo tisio, 
g Obravnava nadzor zaključnega računa proračuna Ob-

c'ne Domžale za leto 1999. Nadzorni odbor je natančneje 
Pogledal porabo sredstev na segmentih Sociala, Kultu

ra, Šport in rekreacija m Gospodarske javne sln/bc. Ne-
k:i j zaključnih ugotovitev lega pregleda: 

- Sredstva i / določenih proračunskih postavk so bi
la dodeljena brc/ razpisa ali javnega povabila izvajal
cem, brc/ ustreznih kriterijev. 

- Razpisi (predvsem segmenta Kultura in Spori in re
kreacija) so bili nepopolni. 

- Na določenih postavkah jc bil postopek oddaje del 
izveden površno, prav lako so pomanjkljivo pripravljene 
tudi določene pogodbe. 

- Predvsem v segmentu Gospodarske javne službe se 
k pogodbam podpisujejo aneksi, ki tudi za faktor 2 ali 
3 presegajo osnovno pogodbeno vrednost, ki jc bila do
ločena z javnim razpisom. 

- Sredstva i / določenih proračunskih postavk so iz
plačana !c na podlagi računov izvajalcev programa, brez 
dokazil o opravljenem delu. 

Mnoge pomanjkljivosti in nepravilnosti so bile prav 
na predlog nadzornega odbora ze odpravljene, občin
ski svel pa je v zvezi s temi ugotovitvami sprejel na
slednja sklepa: 

Občinski svet Občine Domžale opozarja županjo Ob
čine Domžale na nenamensko porabo finančnih sredstev 
iz proračunske postavke Promocija občine v letu 1998. 

Občinski svet Občine Domžale zahteva, da županja 
Občine Domžale za vse postavke proračuna, s katerih lah
ko prosto dodeljuje sredstva, vnaprej pripravi merila za 
dodeljevanje sredstev in jih javno objavi (.javno povabi
lo, objavljeno npr. v občinskem glasilu Slamnik). 

Investicije so zaradi višine vloženih sredstev in dol
goročnosti uporabe (npr. vrtce uporablja več generacij 
občanov) gotovo eden najpomembnejših segmentov pre
veritev poslovanja občine. Nad/orni odbor je opravil 
nadzor i/gradnje doma za ostarele na Viru. Investicija je 

ob svojem začetku doživela veliko podporo, saj so sploš
no znano dejstvo podprle tudi ugotovitve pristojnih ob
činskih sltiŽb; obstoječe kapacitete v občini Domžale SO 
premajhne, v nadaljevanju pa je postopek potekal brc/ 
ustreznega razpisa, postopek sklepanja pogodbe je bil 
voden nestrokovno, gradivo pa je bilo pripravljeno po
manjkljivo ter celo zavajoče. Nadzorni odbor je zara
di tega zahteval, da se postopek za i/biro izvajalca iz
gradnje doma za ostarele na Viru ponovi in sicer: 

- Občina Domžale naj /a izgradnjo doma za ostarele 
objavi razpis. 

- Županja naj ugotovi, kdo je odgovoren za nepravil
nosti, ki so se pojavile v postopku podpisovanja pogodbe, 
ter proti odgovornim ustrezno ukrepa. 

Občinski svet je sklepe nad/ornega odbora potrdil 
in sprejel naslednji sklep: 

Občinski svet Občine Domžale zahteva, da županja na
daljuje s projektom izgradnje doma za ostarele v domžal
ski občini v skladu s pripombami in priporočili nadzorne
ga odbora. 

Poročilo Nadzornega odbora Občine Domžale o delu 
v letu 2000 ler poročila o posameznih nadzornih pre
gledih so javno dostopni dokumenti. Občani lahko za
nje zaprosile na Občini Domžale ali pa Z elektronsko 
pošto na naslovu, ki je objavljen na domači strani ob
čine Domžale (http:Wwww.domzale.si). 

Resno delo Članov in članic nadzornega odbora je na
letelo na priznanje najprej pri občinski upravi, ki je do
ločena priporočila in predloge že realizirala. Pozitivno vlo
go pri gospodarnejši porabi proračunskega denarja pa 
nam predvsem v zadnjih mesecih priznavala tudi občinski 
svel in fejpanja. Prispevek naj torej zaključim s stavkom, 
ki sem ga v glasilu Slamnik že nekoč napisala: 

Boljše gospodarjenje z davkoplačevalskim, torej na
šim, denarjem bo glavno vodilo za delo Nadzornega od
bora Občine Domžale tudi v zadnjem lelu njegovega 
mandata, 

R O M A N A J O R D A N C I Z E U 
Predsedn ica N a d z o r n e g a o d b o r a 

Občine Domžale 

lev Odloka o spremembah in dopol
nitvah Odloka o merilih in pogojih za 
določitev obratovalnega časa gostinskih 
obratov in kmetij, na katerih se oprav
lja gostinska dejavnost v občini Dom
žale. 

V razpravi so sodelovali: Franc 
Gerbec. ZLSD, ki jc opozoril, da bo 
morala uprava skrbno preučiti posa
mezne prošnje ler ob upoštevanju 
vseh mnenj odločati razumno, saj gre 
za radikalne posege v lastnino drugih. 
Če se bo odlok neustrezno izvajal, 
bodo posledice lahko zelo hude za bi
valno okolje; Marko Vresk. LDS. je 
povedal, da bo zaradi dosedanjih iz
kušenj glasoval ZA, hkrali pa pouda
ril pomen razumnih odločitev ter 
možnost, da upravni organ izpolnujc 
svojo pristojnost in tako prosilci ne 
bodo izpostavljeni le dobri volji sta
novalcev; Franc (crnagoj. Zeleni, jc 
obrazložil svoje nasprotovanje pred 
laganemu odloku. Za amandma upra
ve je glasovalo 15 svetnikov in svet
nic. 9 jih je bilo PROTt Sklep o spre
jemu predlaganega odloka po skraja-
šanem postoku je podrplo 17 svetnic 
in svetnikov. X pa jih je bilo PROTI 

J a v n i z a v o d 
z a š p o r t in rekreac i jo 

Nato so se v drugi obravnavi svet
niki in svel niče brez uvodne informa
cije lolili razprave 0 Odloku o usta
novitvi Javnega zavoda »Zavod za 
sport in rekreacijo Domžale«. 

V razpravi so sodelovali: I rane 
Poznic, DeSI IS. je opozoril na športne 
in rekreativne objekte in površine; Pa
vel Cerar, LDS. jc opozoril na dolo
čitve vsebine dela javnega zavoda, ki 
naj bi opravljal vrsto dejavnosti, ki s 
športom nimajo prav nič; Andreja 
Jate Pogačnik, Z L S D pričakuje da se 
bo z enega mesta uveljavljal interes 
lega področja, hkrali pa jc vprašala, 
zakaj v okviru odloka ni objektov za 
namene Spolnih aktivnosti npr. osnov
nih Sol; če ni objekta v odloku, kaj to 
pomeni za te Sole. Bogdana Osolina. 
N.Si, je zanjmalo, kdaj jc bil izkazan 
interes v širši občini Domžale po us
tanovitvi lega jevnega zavoda, projekt 
je politični projekt z velikimi posle
dicami, pogreša predstavnike Športnih 
društev in mnenje Športne zveze; Bre
da Kokalj Limbck, N.Si. ni prepriča
na, da za to področje potrebujemo 
javni zavod, motijo jo visoka finanč
na sredstva ter obseg dejavnosti za
voda; Roman KormanSek. SDS, je 
predlagal smiselno dopolnitev II. čle
na; Franc Gerbec, ZLSD. je povedal, 
da bo svetniška skupina I DS podpr
la predlog odloka, saj zagotavlja naj-
piuiieinjeso optimalno organiziranost 
lega področja, kalerega namen bo na 
neprofitni osnovi in na osnovi odlo
čitve Občinskega sveta, ki bo določal 
okvir, zagotavljali pogoje in možno« 

ti za šport in rekreacijo vsem obča
nom in občankam, lahko pa se bodo 
izvajale dodatne komercialne aktivnos
ti, ki bodo zmanjševale potrebo po 
proračunskih sredstvi, hkrati bo zago
tovljena racionalna izkoriščenost 
Športnih in rekreativnih objektov v 
lasti občine, govoril je tudi o čimprejš
nji pripravi vseh ostalih potrebnih do
kumentov, ki bodo omogočili izvaja
nje dogovorjene politike na področ
ju Sporta in rekreacije; Toni Dragar, 
LDS, je povedal, da so na seji sveta 
prisotni Športni funkcionarji; ni se 
strinjal, da je ustanovitev zavoda po
litični projekt. Športna zveza ga je po 
različnih verzijah podprla, potem ko 
so bili njihovi predlogi in pobude upo
števani; predlagal je, da je ime zavoda 
zavod za šport, ki bi združeval prav 
vse zakonske dikcije različnih športov; 
v zvezi s sestavo sveta javnega zavo
da je omenil, da mora biti sestava li
ha, po sprejetju odloka naj bi se od
lok v Slamniku objavil kot informa
cija vsem klubom in društvom, pouda
ril je, da bo le s predhodnim soglas
jem Občinskega sveta ta zavod oprav
ljal tudi druge dejavosti; pojasnila je 
podal lidvard Ješelnik. direktor občin
ske uprave in tajnik občine, ki je po
udaril, da bo dejavnosti, ki jih bo za
vod izvajal, določil Občinski svet Ob
čine Domžale, svoj pogled na ustano
vitev novega zavoda je podal ludi Ja
nez Stibrič, SDS. 

Vseh deset amandjamev je Občin
ski svet sprejel s 13 glasovi ZA in 4 
proti, predlog svetniške skupine SDS, 
da se pri visoki izobrazbi direktorja 
zavoda doda športne smeri ni bil spre
jet (6 Z A . 10 PROTI); odlok pa je bil 
skupaj z sprejetimi amandmaji spre
jet s 13 glasovi Z A in 6 PROTI. 

Soglasje k pravilniku o kriterijih in 
načinu sprejemanja predšolskih otrok 
v Vrtec [>>mžalc je bilo dano po raz
pravi Franca Gerbca. Z L S D Majde 
Pučnik Rudi. SDS. in pojasnilu Irene 
Gričar, načelnice Oddelka za družbene 
dejavnosti, s 16 glasovali ZA. 

V p a š a n j a , p o b u d e 
in p r e d l o g i 

Tokat so vprašanja in predloge ter 
pobude podali: Pavle Cerar, LDS, 
problem postavitve novih avtobusnih 
postaj, o tej temi je vprašanje posta
vil ludi Franc Gerbec, ZLDS, Roman 
Kurmanšek. SDS, je opozoril na tab
le v objektu Ljubljanska 70 ter pred
lagal ustanovitev komisije za ugotav
ljanje nepravilnosti nad obratovanjem 
deponije komunalnih odpadkov; 
Franc Cernagoj, Zeleni, je predlagal 
rckultivacijo zaradi A C opuščenih 
cest. Jurij Berlot in [miljam Srebol-
njak, SLD+SKD, Slovenska ljudska 
stranka, sla podala pobudo v zvezi z 
opremo železniških prehodov; 
Lmilijana Srebotnjak. SI.S+SKD, Ljud
ska stranka, pa je postavila tudi vpra
šanje o spuščeni zapornici in ureja
nju okolice železniške postaje, o de
lu projektne skupine SPB. o ureditvi 
ceste Dob-Krtina in o posledicah nje
ne neurejenosti, problematiki šolske 
poti Dob-Podrečje ter nadzoru nad 
posledicami, ki se v jesenskem času 
zaradi oranja kažejo na cestah; Ma
jda Rudi Pučnik, SDS, pa je opozorila 
na problematikiko varstva otrok, ka
terih starši niso zaposleni. 

O D G O V O R N A UREDNICA 

Tako je b i lo p r e d d o b r i m mesecem tik p red K r t i n s k i m h r i 
b o m , d a n e s |e že p o v s e m drugače ... 

Končno se tudi v Radoml jah p r e m i k a , začeli so namreč z 
z a m e n j a v o v o d o v o d n i h cevi o b Prešernovi cesti , ka te r i b o 
s led i la g r a d n j a težko pričakovanega pločnika. 

Občini Domžale - Nagrada 
za usklajenost z usmeritvami 
Evropske unije na področju 
okolja za leto 2001 

Morda se premalo zavedamo, kako zelo naše življenjsko okolje vpliva na 
naše zdravje, počutje in zadovoljstvo v kraju, v katerem živimo. Za kakovost 
našega življenjskega okolja na lokalni ravni skrbijo občine, saj so po sloven
ski zakonodaji pristojne za to, poleg tega pa zdravi in zadovoljni občani po
skrbijo za prijetnost in pestrost življenja v kraju. 

Občine morajo danes poskrbeli ludi za čim boljše prilagajanje evrop
ski zakonodaji zaradi približevanja KU, kamor spada izvajanje zakonoda
je s področja varstva okolja na lokalni ravni in osveSCanja prebivalcev. Zato 
Direkloral za okolje pri Fvropski komisiji od leta 1999 podeljuje nagra
do za usklajenost z usmeritvami Hvropske unije mestom v Srednji in Vzhod
ni Evropi, ki so pri prilagajanju najuspešnejša. Razpis in izbor prijavlje
nih kandidatov koordinira Regionalni center za okolje za Srednjo in 
Vzhodno Evropo, letos pa je eden od dobitnikov glavne nagrade tudi Ob
čina Domžale. 

Pri izboru se upošteva predvsem uspešnost na prednostnih področjih 
Šestega okoliškega akcijskega programa ukrepov EU za prihodnjih 10 let. 
Nagrada je razdeljena na tri dele, t. i. 3 I-jc (lmplernenlalion, Integraliori, 
Information): izvajanje evropske okoljske zakonodaje, vključevanje s spod
bujanjem trajnost nega razvoja in informiranje. Pri izvajanju se upošteva 
predvsem skrb občine za čistejši zrak, ravnanje z odpadki in gospodarje
nje z vodami. Uspešnost je ocenjena na podlagi primerjave podatkov me
ritev preteklih petih let in informacij o spodbujanju rabe javnega prevo
za, učinkovitejše izrabe energije, zmanjševanja količine odpadkov in nji
hovega ločenega zbiranja, pa tudi zagotavljanja pil ne vode in odvajanj od
padnih vod. V kategoriji pridruževanja je analizirana skrb za trajnostni 
razvoj v občini na več ravneh - na ravni priprave strategij, sodelovanja 
med različnimi oddelki občine, vključevanja lokalnih akterjev in sprem 
Ijanjc uspešnosti delovanja občine. Informiranje jc zelo pomembno, zalo 
jc za pridobitev nagrade zelo pomembno, v kolikšni meri se pri svojem 
delu občina posvetuje z javnostjo, kako skrbi za obveščanje in okoljsko 
vzgojo. 

Nagrade mestu za usklajenost z usmeritvami Evropske unije lahko po
delijo za uspešnost v posamezni izmed treh kategorij ali glavno nagrado 
za uspešnost v celoti. Domžale so torej dosegle zelo zavidljiv uspeh, saj 
so prejele glavno nagrado - dobilo jo je 13 mest izmed 122, ki so zanjo 
kandidirali. Prebivalci Domžal smo torej lahko upravičeno ponosni na svojo 
občino, veljalo pa bi se ludi pogosteje spomniti na okolje, v katerem živi
mo, in zanj storiti, kar lahko. 

M . H. 

http:Wwww.domzale.si


DOMŽALE 

Naš p o g o v o r 

Tov. Aleksander 
Rihtar, častni 
predsednik 
Gasilske zveze 
Domžale Aleksander Rihtar 

Srečala sva se v prostorih gasilske zveze v okviru Centra požar
ne varnosti Domžale , kjer tovariš Aleksander Rihtar kot strokov
ni sodelavec Gasilske zveze Domžale opravlja naloge za potrebe ga
silske organizacije v naši občini. Že prej sva ugotovila, da sem »za
mudila« njegov okrogli 75. rojstni dan, 16. februraja 2001. Vesela 
sem bila odločitve, da ga lahko še v prazničnem letu predstavim v 
Slamniku. 

Tovariš Rihtar jc Dobljan. Svo
je mladosti se rad spominja. Po
sebej ljub je spomin na tedanji 
raSki most in na kopanje v »ze
leni Raci«, kjer se je naučil pla
vati. »Do ovinka pa nazaj« so si 
klicali otroci. Po končani Osnov
ni soli Dob. je obiskoval meščan
sko šolo v Domžalah, ob delu z 
odličnim uspehom končal srednjo 
ekonomsko šolo in začel obisko
vati V E K S V Mariboru, kjer mu 
je ostal še le en izpit. 

Vmes je bila vojna Kot številni 
fantje je bil 1943 mobiliziran v 
nemSko vojsko. Po urjenju so jih 
premestili v Normandijo prav v 
času zavezniške invazije (6. juni
ja 1944). 20. junija je pobegnil in 
koi vojni ujetnik angloameriske 
vojske odSel v južno Anglijo na
to na Škotsko, potem pa kot 
član 5. prekomorske brigade pre-
k Liverpoola, Napolija in zbir
nega taborišča N O B Gravino, 
ter prek Barija z ladjo prišel v 
Split in sodeloval v akcijah v Dal
maciji. Od tu jc s partizani prek 
Velebita peš odšel v Liko. Mar
ca 1945 je bil v borbi za Gospič 
ranjen in odpeljan v bolnišnico, 
demobiliziran pa 1946. leta. 

Njegova delovna pot se je za
čela v Papirnici Količevo. Po us
pešno opravljenem specialnem 
tečaju o enotnem računovodstvu 
je delal kot finančni planer, na
to kot vodja računovodsko fi
nančnega sektorja. 1972 pa odšel 
s L O K O in kot finančni direk
tor delal do upokojitve leta 
1987. Z delovnimi zadolžitvami 
so bile povezane funkcije v 
vodstvenih organih banke in v or
ganih Gospodarske zbornice Slo
venije. 

Vseskozi se jc vključeval tu
di v delo v Krajevni skupnosti 
Dob in bil član iniciativnega od
bora za ustanovitev sedanje KS 
ter v njej en mandat opravljal 
funkcijo predsednika Sveta, en 
mandat pa predsednika Skupšči
ne. Z delom v KS so poveza
ni lepi spomini, saj so tedaj ure
jali »dobski cestni križ« in po
stavljali temelje sedanji KS. Od
bornik je bil že v skupni KS To
ma Brejca V i r , kasneje vodja de
legacije za Zbor K S Skupšč ine 
obč ine domžalc ter predsednik 
tega zbora, pa tudi poslanec v 
zboru občin tedanje republiške 
skupščine, tudi pooblaščenec za 
sklepanje zakonskih zvez. Sode
lovanja v različnih odborih in ko
misijah tedanje skuščine ne šte-
jeva posebej, to je spadalo zra
ven, pravi, kot jc spadala poleg 
tudi vrsta zadolžitev na področju 
gasilstva, s katerim sc je srečal v 
letu 1946 kol član Prostovoljne
ga gasilskega društva Dob, v ka
terega zgodovini je pustil neiz
brisne sledi, saj jc bil 17 let tudi 
njegov predsednik. Rad se spo
minja sodelovanja s pokojnim 
tov. Cvetkom, ki ga je spoštoval 
in cenil, saj si je izredno pri
zadeval za vključevanje mladih 
gasilcev. V P G D Dob jih je da
nes veliko in lov. Rihtar jc pono
sen za več kot stoletno zgodovi
no tega uspešnega društva ter sc 
rad spominja vseh njegovih 
praznovanj, posebej pa še nepo
zabnih prireditev ob 750 letnici 
Doba ter zlatih olimpiad. 

V letu 1955 ga najdemo med 
ustanovnimi člani Gasilske zveze 
Domžalc. Kar štiri mandatna ob
dobja je bil njen predsednik in 
najbrž bi ga še izvolili , če nc bi 
rekel odločnega ne. Tako pa je 
od leta 199.3 Častni predsednik, 
član predsedstva in strokovni so
delavec, katerega besede se ved
no dobrodošle , saj so se kalile v 
skoraj šestih desetletjih aktiv
nega dela. Pomembna je bila tu
di njegova vloga pri ustanovitvi in 
delovanju požarnega SIS, saj jc bil 
to čas, ko je bilo za to področje 
namenjenega največ denarja. Bil 
je član predsedstva Republ iške 
gasilske, član častnega razsodišča 
in najbrž to še ni vse. Vse. kar 

jc povezano z gasilstvom, ima 
rad. Vsako srečanje še danes 
zanj pomeni korak naprej, pa naj 
bo to vsakotedenska srečanja 
vodstva O G Z ali sodelovanja z 
društvi in s posamezniki. Zanj so 
bili gasilci, so in bodo plemeniti 
ljudje, pripravljeni pomagati v ne
sreči, preprečevali in gasiti poža
re, biti iskreni in tovariški, le da 
so sedaj bistveno bolj usposob
ljeni, pa prostovoljnega dela je 
manj, sc spominja tov. Rihtar, ka
ko so v Dobu gasilci čistili potok, 
urejali ceste ipd. Teh potreb ni 
več, pravi in obuja spomine na 
prvo orodno vozilo T A M v Do
bu, na gradnjo gasilskega doma. 
na Dobljane, ki so. tako kot drug
je pripadni gasilski organizaciji in 
to radi pokažejo, pa naj gre za 
prispevke ob novoletnih obiskih 
ah prispevke za nakup novih av
tomobilov. Vel iko lepih spomi
nov je povezanih z gasilstvom, so 
pa tudi grenki, ko so se ob raz
padu obč in ločile tudi gasilske 
zveze. ZaL ni šlo pravi, vsak jc 
vlekel na svojo. Z organiziranost
jo v občini je zelo zadovoljen, že
li le nekaj več denarja za moder
nizacijo orodnih vozil , katerih 
večina je stara več kot dve de
setletji in to ga boli, da so v pros
torih, zgrajenih s »požarnim« de
narjem le najemniki. Verjame, da 
se bodo obljube vodstva občine, 
dane na sprejemu ob mesecu po
žarne varnosti, uresničile že v le
tu 2002, kakor tudi. da bodo vse
bine njihovega s redn je ročnega 
programa našle mesto v strategi
j i občine. 

Trije dnevi v tednu, pa kakšen 
vikend tudi. so se vedno name
njeni gasilstvu, ostale dneve iz
koristi za sprehode, vsaj dve uri 
na dan, pravi. Vel ikokra t ga 
spremlja žena, ki z njim obiskuje 
l.iniharsko goro. (. emšenisko pla
nino, do Sv. Miklavža in Sv. M o 
horja ter druge nižje vrhove. Ne
deljski popoldnevi so tradicional
no namenjeni domačim. Obišče
ta ga hčerki z družinama, pride 
sestra Neža. tudi štirje vnuki ra
di obiščejo stara starša in nikoli 
ni dolgčas. V Dobu pogreša 
predvsem dobro »oštarijo«. v ka
teri bi se kot nekoč s prijatelji in 
znanci po deseti maši zbirali na 
»kmetijski oddaji« in obujali spo
mine na mladost, na Dob. kol jc 
bil nekdaj. Obljubo, dano na 
enem od takih srečanj pri Videm-
Sku okoli leta 1980, jc na silves-
trovo 2000 izpolnil. Na obljublje
nem srečanju je bil sam, tedanji 
prijatelji in znanci obljube niso 
mogli izpoln i t i , saj so medtem 
umrli, ostali pa so spomini. 

Spomine bi lahko tov. Rihtar 
obujal tudi ob pogledu na števil
na priznanja in odlikovanja, ki 
jih je dobil v skoraj šestih deset
letjih aktivnega dela na področ
ju gasilstva. Vsako posebej rad 
pogleda in sc ob njem spominja 
dela in tovarišev, pa je vendar je 
ob drugih najvišjih priznanjih Ga
silske zveze Slovenije, tudi Hrvaš
ke in Avstrije, navišje gasilsko 
priznanje Matevža Haccta listo, 
ki potrjuje, da je bila življenjska 
pot tov. Aleksandra Rihtarja na 
področju gasilstva izjemno uspe
š n a o njegovih sledeh na področ
ju gospodarstva razvoja lokalne 
skupnosti govorijo druga prizna
nja, ki potrjujejo izjemen delež 
sogovornika v razvoj občine in 
KS. 

Častni predsednik Občinske ga
silske zveze Domžalc tovar i š 
Aleksander Rihtar je človek, ki ga 
spoštujejo vsi, ne le gasilci, ki j im 
jc zvest skoraj vse svoje življenje. 
Njegov strokovni nasvet, preudar
na beseda tudi prijaznost, na
smeh in pripravljenost za pogo
vor bodo tudi v prihodnje nje
gov zaščitni znak. zato mu sogo
vornikov, prijateljev in znancev 
ne bo nikoli zmanjkalo. Hvala za 
pogovor, tovariš Aleksander Rih
tar! 

Pogovor pripravila 
V E R A V O J S K A 

P r o t e s t n o p i s m o 

V l a d i R S 

Občinski svet Občine Domžale je v sklopu 
dnevnega reda za svojo 29. redno sejo (datum 
sklica seje je 24. 10. 2001), ki ga je predlagala 
iupanja, ga. Cveta Zalokar Oražem, soočen s 
ponovno željo za obravnavo in sprejemanje 
predloga povečanja cen programov vrtcev. Vse
bina predlagane točke dnevnega reda posega v 
kompleksno in zahtevno problematiko vsebin 
skega, organizacijskega in finančnega področja 
celotnega izvajanja programov otroškega var
stva, kijih je - v skladu z veljavno zakonodajo in 
predpisi - dolžna zagotavljati lokalna skupnost. 
Občina Domžale, še posebej pa iupanja z občin
sko upravo, ki pripravlja predloge posameznih 
gradiv ter občinske svetnice in svetniki, ki o 
predlogih odločajo, se vsakokrat, ko smo sooče
ni s potrebo povečevanja ekonomske cene izva
janja programov otroškega varstva, znajdemo 
v nehvaležnem položaju: z vidiku realnih stroš
kov razumemo dejstva in okoliščine, ki nareku
jejo dvig omenjene cene, z. vidika uporabnikov 
storitev ter občinskega proračuna pa je dvig ce
ne v celoti nesprejemljiv, saj s tem dodatno fi
nančno obremenjujemo starši' otrok, ki so vklju
čeni v izvajanje programov ter povečujemo ob
seg obvseznosti sofinanciranja ekonomski' cene 
iz. sredstev občinskega proračuna. Oh tem po
sebej in vnaprej poudarjamo svoje razumevanje 
dejstva potrebnosti dviga ekonomske cene, ko 
takšna gibanja v povprečju sledijo npr. indek
su rasti življenjskih stroškov, popolnoma nera
zumljivo pa je večkratno skokovito ter neizogib
no povečanje cen, ko je takšno povečanje po
sledica sistemskih sprememb normativov in stan
dardov ali drugih navodil iz. pristojnosti Vlade 
Republike Slovenije in posameznih ministrstev. 

Ponavljanje prakse, ki lokalnim skupnostim .: 
zakonskimi določili nalaga organiziranje pro
gramov otroškega varstva, z Zakonom o vrtcih 
natančneje opredeljuje način izvajanju orne 
njenih programov, ko z. akti v obliki uredb, na
vodil, sprejetih in veljavnih metodologij ter raz
ličnih dogovorov ler ob upoštevanju dejstva, da 
pri določanju sistemskih rešitev na nivoju dr

Žave nimamo nobenega omembe vrednega vpliva, 
nas je napeljalo k odločitvi, da vam - zaradi vse 
bolj zaostrenih finančnih pogojev izvajanja progra
mov otroškega varstva ter jasno izraženega nezado
voljstva uporabnikov storitev - posredujemo pred 
metno 

Protes tno p i s m o g l e d e 
o b l i k o v a l a v s e b i n e in n a č i n a 
i z v a j a n j a p r o g r a m o v o t r o š k e g a 
v a r s t v a 

Prepričani smo, spoštovani gospod predsednik, 
da so vsa naša skupna in posamezna prizadevanja 
usmerjena v izboljševanje življenjske rasti sleher
nega državljana in državljanke. Mnogi med njimi 
se soočajo s problemom varstva otrok, še več pa 
je tistih, ki se sočasno nahajajo tudi v oteženem 
ali težkem socialnem položaju Glede zapisane ugo
tovitve tudi občani in občanke Občine Domžalc 
niso nobena izjema. V Republiki Sloveniji ima
mo področje otroškega varstva načeloma dobro 
urejeno, morebitna odstopanja pa so posledica lo
kalnih posebnosti v posameznih sredinah oz. ob
činah. Občina Domžalc ima dejavnost otroškega 
varstva zgledno urejeno, saj pri njenem organi
ziranju sledimo vsem veljavnim predpisom, norma
tivom in standardom, ki veljajo v Republiki Slo
veniji. Prav takšen pristop, ki je potreben, nujen 
in korekten, pa v finačnem smislu zelo obreme
njuje starše otrok, vključene v programe vrtcev 
ter tudi občinski proračun, saj 28. člen Zakona 
o vrtcih zavezuje lokalne skupnosti, da iz svojih 
proračunskih sredstev zagotavljajo razliko med 
ekonomsko ceno programov ter plačilom star
šev in tako zagotavljajo sredstva za plače in pre
jemke, davke in prispevke zaposlenih v vrtcih ter 
tekoče materialne stroške poslovanja vrtcev. Ob 
tem posebej poudarjamo, da mora lokalna skup-
nosl izven ekonomske cene programov olroške-
ga varstva zagotavljati finančna sredstva tudi 
za investicijsko vzdrževanje vrtcev, investicije v no
vogradnje ter nakup opreme v vrtcih, kar v celo
ti velja za sistem javnih zavodov, občina pa lahko 
podobno postopa tudi v primeru koncesijskega iz
vajanja dejavnosti otroškega varstva 

V Občini Domžalc imamo dva javna zavoda, 
ki izvajata program otroškega varstva (Vrtec Dom
žalc in Vrtec Urša) ter enega koncesionarja (Vr
tec Dominik Savio, Karitas). Veljavna ekonomska 
cena programov otroškega varstva sc nahaja na 
področju primerljivih slovenskih občin, zadnji 
predlog povečanja cen, ki ga jc Občinski svet ob-

s t r a n 

ravnaval na svoji 29. seji, dne 24. 10. 2001, pa pred
videva dvig cen za dobrih 10%. To seveda ni prvo 
povečanje cen v letošnjem letu in nobenih zago
tovil nimamo, da je tudi zadnje, saj ekonomska ce
na v daljšem zadnjem obdobju izrazito prehiteva 
tim. integralne ekonomske indekse. Polrebe po
večanja cen so predvsem posledica spreminjanja 
normativov in standardov izvajanja programa ot
roškega varstva, ki s tem postaja čedalje bolj nad-
standardno (zmanjšanje števila otrok v oddelkih, 
povečevanje števila potrebnega kadra ter dvig nje
gove strokovne usposobljenosti, spremenjeni nor
mativi glede opreme vrtcev ter igral ..). Ugoto
vitev velja tudi ob primerjavi z evropskimi drža
vami in temu mnenju sc na podlagi analiz lahko 
pridružijo pristojni predstavniki Ministrstva za 
šolstvo, znanost in šport RS. Razumeti morate, da 
ne nasprotujemo dvigu standarda javne stroritve, 
ki je mamenjena našim malčkom vendar obenem 
opozarjamo na dejstvo, da takšne spremembe za
htevajo vedno nova in vedno več finančnih sred
stev, ki v celoti predstavljajo breme staršev in lo
kalnih skupnosti. V tem smislu situacija postaja ne
vzdržna, saj nam tim. »država« narekuje vedno no
ve pogoje, plačnik pa na oblikovanje lc-tch nima 
zadostnega ter operativnega vpliva. Pritožujejo sc 
starši, saj mnogi otrok ne morejo več vključevati 
v javne sisteme vrtcev, proračunsko obvladovanje 
sofinancerskega dela ekonomske cene pa jc skoraj 
nemogoče, saj za ta namen v veljavnem občinskem 
p ro računu Občine Domžale namenjamo 
450.000,000,00 SIT, kar predstavlja cea. 14% vseh 
tekočih proračunskih prihodkov, v prihodnjem le
tu pa bo potreben znasek že znašal dobrih 500 
mio SIT. Ob tem moramo omeniti, da v letošnjem 
letu za potrebe investicijskega vzdrževanja ter 
opreme vrtcev namanjemo se dodatnih 
35.300.000,00 SIT. Pričakujemo vaš pisni odgovor 
s pojasnili in komentarji problematike, ki smo vam 
jo v tem protestnem pismu predstavili. Potrebne 
spremembe morajo pozitivno vplivati na razbre
menitev sedanjih virov financiranja otroškega var
stva (starši in občinski proračun), zagotovo in ta
koj pa zaustavili dodatno obremenjevanje. Ob dru
gačnih nadaljevanjih dogajanja ne bomo mogli več 
zagotavljali predpisane javne storitve, saj zaradi vi
sokih ekonomskih cen ne bo (kljub potrebam, saj 
imamo precejšnje število odklonjenih otrok) inte
resa uporabnikov programa otroškega varstva, ob
činski proračun pa je tudi že na spodnji meji fi
nančne sposobnosti zagotavljanja vseh potreb, ki 
smo j im dolžni zadostili. 

Cveta ZALOKAR ORAŽEM 
Županja Občine Domžale 

A n d r e j M e s a r i c , gene ra ln i d i r e k t o r H e n k e l M a r i b o r , in M i 
ro K a s u t n i k , d i r e k t o r E l e k t r o l u x , s ta b i v a l n i enot i Sončni 
d o m v Štorah p o d a r i l a ček, k i z a g o t a v l j a n o v p r a l n i in 
sušilni stroj ter v e l i k o p r a l n e g a praška Pers i l . 

D o b r o d e l n o s t ne p o z n a meja 

Elektrolux in Henkel 
za Sončni dom 

V A E G centru Novak v T r z i n u so v oktobru ob 50. letnici pranja »S 
pr i t iskom na g u m b « , leta 1951 je n a m r e č n e m š k o podjetje A E G na tr
žišču predstavilo prv i e lekt r ični stroj z bobnom, k i j c bi l izdelan za upo
rabo v gospodinjstvih, odp r l i p r i l o ž n o s t n o razstavo, na kater i so b i l i 
predstavljeni zanimivi eksponati iz n i i r n h e r š k e g a Muzeja ini ids l i ijske 
kulture, razstavo pa združi l i tudi z donacijo bivalni enoti Sončen dom 
v Š t o r a h . 

Elcktrolux in l l c n k c l sta prek Humanitarnega zavoda V I D (ime po
meni voljo in dobroto) poiskala prejemnika, ki sta mu slovesnosti 
v T r z i n u izroči la pralni in sušilni stroj A F* C i v vrednosti 3 30.000 SIT, 
Henkel pa je v enak vrednosti prispeval pralni prašek Persil. Donaci
jo sta namenila S o n č n e m u domu v Š to rah , bivalni enoti, ki jc prila
gojena osebam s posebnimi potrebami in uporabi invalidskih voz ič 
kov. 

O b tem povejmo, da Zavod VII ) deluje že osmo leto, njegova os
novna dejavnost pa jc zbiranje in zagotavljanje sredstev za p o m o č 
tako telesno kot duSevno prizadetim o t rokom iz socialno šibkejših 
družin na o b m o č j u vse Slovenije. P o m o č d ruš tva ni omejena niti na 
vrsto oboljenja in prizadetosti, niti krajevno. Izpeljali so vrsto akcij, 
s katerimi pomagajo v glavnem o t rokom, ki sc z. njihovo p o m o č j o 
lažje vključujejo v normalno življenje. Č e bi morda želeli pomagati, 
j ih najdete na internetu: dobrodelnost@zavod-vid.si . . 

75. rojstni dan 

Prvi zdravstveni dom 
v Sloveniji 

24. oktobra 1926 jc 
v Lukovici začel delo
vati prvi zdravstveni 
dom v Sloveniji. Nje
govo vodilo je bilo: 

ČLOVEK J E S A M 
SVOJEGA Z D R A V 
J A KOVAČ; 

KAKRŠEN K O 
VAČ - TAKŠNO B O 
T U D I N J E G O V O 
ŽIVLJENJE . 

V spomenici Asana-
cija Lukovice iz 
24. oktobra 19 26 
pa lahko preberemo: 
Zdravstveni dom v 
Lukovici in društvo za 
narodovo zdravje isto-
tam, oba prva v Slove
niji, razmahnila svo
je delo in sejta blago
slov zdravja. Leto za 
letom bodo vstajali 
in sc ustanavljali do
movi in društva ljud
skega zdravja. Se v 
drugih kraji, da vas bo 
zadosti, ko dorasle se
danji rod. 

Rojaki iz brdskega 
okraja, (prejmite Dom 
Vašega ministrstva za 
ljudsko zdravje v svo
jo last in dokažite, da 
ste tega darila vredni.« 

Zadnji stavek se je 
v 75 letih uresničeval 
najbrž, precej bolje, 
kol so pričakovali da
rovalci spomenice, saj 
jc zdravstvo v pretek
lih desetletjih napre
dovalo z. velikimi ko
raki in tudi Zdrav-
slveni dom Lukovica 
pri tem ni bil nobena 
izjema. 

I o SO dokazali tudi 
9. novembra 2001, ko 
so v Lukovici pripra
vili slovesnost ob 

Loto: D.ID 

75. letnici delovanja pr
vega zdravstvenega doma 
v Sloveniji iu jo združuj 
z odprtjem prenovljenih 
prostorov in opreme 
Zdravstvenega doma ses
tre Jelke Komatar v Lu
kovici 

O obnovljenem zdrav
stvenem domu nam jc 
njegov direktor Janez 
Grošelj, dr. med., povedal: 

V občini Lukovica so z 
otvoritvijo zdravstvene 
postaje sestre Jelke Ko-
tnotar pridobili v I. nad 
stropju novo otroško am
bulanto in posvetovalnico, 
prostor za patronažno 
službo, zobno ambulanto 
za otroke in mladino. 

V celoti prenovljenih 
pritličnih prostorih so 
na novo opremljeni 
prostori za splošno 
ambulanto, diagnostični 
laboratorij in zobno 
ambulanto za odrasle. 
Vsaka ambulanta ima 
tudi opremljeno čakal
nico, v pritličju in L 
nadstropju so na novo 
opremljeni in prenov
ljeni sapitarni prostori. 
Skupna vrednost inves
ticije je bila 30 milijo
nov tolarjev. Investitor 
je Zdravstveni doni 
Domžalc, občina Luko
vica pa jc projekt sofi
nancirala. 

V. V. 

Heliosu podeljena pravica do uporabe loga »POR« 
Poslovni sistem Helios iz Domžal je prejel pravico do uporabe loga »POR«, 

gre za kratico programa odgovornega ravnanja. Listino podeljuje Gospodar
ska zbornica Slovenije, oziroma njeno Združenje kemijske in gumarske in
dustrije. 

Mednarodni program o odgovor
nem ravnanju je prostovoljna ini
ciativa kemične industrije, ki sc je 
prvič pojavila žc leta 1984 v Ka
nadi in se kasneje razširila po vsem 
svetu. Slovensko združenje kemične 
in gumarske industrije jc po spre
jemu in vstopu med člane Sveta ev
ropske kemične industrije ( C E -
FIC) , med svoje temeljne smerni
ce začrtalo tudi izvajanje progra
ma »POR«. 

Program »POR« zajema dvanajst 
temeljnih smernic, ki opredeljujejo 
na najvišji vodstveni ravni pripra
vo, vzpostavitev in dopolnjevanje 
ukrepov za slalno okoljsko politiko 
podjetja. Smernice »POR-a« govo
rijo o vzpostavljanju čuta odgovor
nosti do okolja pri vseh zaposlenih, 
učinkovita ukrepanja pri morebitnih 
onesnaženjih, na najmanjšo možno 
mero zmanjševati vplive na okolje 
in prikazovati njihove učinke na lo-

HELIOS 
kalno okolje. 

Izjemno pomembne so smernice, 
ki opredeljujejo sodelovanje z držav
nimi organi v primeru nesreč, per
manentno seznanjenje javnosti z in
formacijami, ki omogočajo razu
mevanje vpliva dejavnosti podjet
ja na okolje in vedno upoštevati re

akcije javnega inncja. I'rav lako mo
ra družba v svojem razvoju podpi
rati raziskave okolju prijaznih iz
delkov. 

Poslovni sistem Helios je v zad
njih letih že velikokral dokazal, da 
mu za okolje ni vseeno. Nenazad
nje je pred štirimi leti tudi Helio-
sov ekološki sklad ki skupaj z M i 
nistrstvom za okolje in proslor izvaja 
nekaj odmevnih akcij za ohranjanje 
čistih slovenskih voda. Posebej ko
ristne pa so njihove vzpodbude p r ' 
ii/.ivljan|ii slovenskih krajevnih vod
njakov. 

T. S. 

mailto:dobrodelnost@zavod-vid.si
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h Urada županje 

Tradicionalni 
sprejem ob 
oktobru -mesecu 
požarne varnosti 

Ena izmed tradicij, ki j im je ž u p a n j a Cveta Za-
lokar O r a ž e m zvesta že od zače tka svojega prvega 
mandata, je .sprejem vodstva O b č i n s k e gasilske 
zveze D o m ž a l e ter Centra p o ž a r n e varnosti Dom
žale, ki ga vsako leto pripravi v oktobru - mesecu 
požarne varnosti. Letošnj i sprejem, ki sta se ga ob 
ž u p a n j i u d e l e ž i l a tudi p o d ž u p a n a Roman K u r -
m a n š e k in Simon Mavsar ter čas tn i predsednik 
Obč inske gasilske zveze tov. Aleksander Rithar, pa 
je bil namenjen tudi čestitki tov. Marjanu Slatnar-
ju ob njegovem ž iv l j en j skem jubileju. 

V uvodu je dejavnost gasilske organizacije pred
stavil tov. M a r j a n Sla tncr , predsednik O b č i n s k e 
gasilske zveze D o m ž a l c , k i j c spregovor i l o po
menu tc organizacije, l e tošn j ih organizaci jskih in 

KAJ JE NOVEGA? 

Iskrene čestitke o b 6 0 . rojstnem d n e v u , to 
variš S l a t n a r , p r e d s e d n i k G a s i l s k e z v e z e 
Domžale! 
t ekmova ln ih uspehih, hkrati pa na k r a tko pred
stavil tudi s r e d n j e r o č n i plan gasilske organizaci
je, k i ga je ta izdela la v sk lopu pr ipntve strate
gije O b č i n e D o m ž a l e . Poudaril je pomen sodob
ne opremljenos t i p ros tovol jn ih gasilskih društev 
ter zveze , ki pa zaradi zastarelosti (več ina o r o d 
nih v o z i l jc s t a re j š ih od dvajset let) zahteva več 
f i n a n č n i h sredstev za o b n o v o in modernizacijo 
l a k o m o t o r n i h v o z i l kot osebne in druge opre
me. Županja jc pohvali la delo tako prostovol jn ih 
gasilskih d r u š t e v kot zveze ter C e n t r a p o ž a r n e 
varnosti D o m ž a l c ter izrazi la pripravljenost večje 
finančne p o m o č i O b č i n e D o m ž a l c ter željo po 

Del udeležencev t r a d i c i o n a l n e g a spre jema 
o b mesecu požarne va rnos t i . 

uspešnem sodelovanju v prihodnje, hkrati pa čes 
titala predsedniku tov. Marjanu Slatnar j u ob nje
govem živl jenjskem jubileju. V prostem progra
mu so č lani vodstva Gasilske zveze D o m ž a l e 
predstavili posamezna p o d r o č j a in d o s e ž e n e us
pehe (delo z mladimi, delo deklet in žena, tek
movalne uspehe) ter izrazili pr ičakovanja , da bo 
O b č i n a D o m ž a l e tudi v prihodnje temu p o d r o č 
ju namenjala dovolj skrbi in f inančnih sredstev. 
V pogovoru sta sodelovala tudi oba podžupana 
ter Peter Gubane, svetovalec Obč ine Domža le za 
to področje . 

V . V O J S K A 

Aktivnosti ločenega zbiranja komunalnih 
odpadkov v Občini Domžale 

• O b č i n a D o m ž a l c in Javno komu
nalno podjetje Prodnik sta izvedla pi
lotno raziskavo ločenega zbiranja ko
munaln ih odpadkov , k i j c tekla od 
maja 1993 d o apr i la 1994: 

- Raz i skavo jc n a č r t o v a l in sprem
ljal Institut za E k o l o š k i I n ž e n i r i n g 
M a r i b o r (JE1 M a r i b o r ) . 

- Izvajale so se akt ivnost i poskus
nega ločenega zbiranja odpadkov (pa
pir, steklo, b io loško lahko razgradljivi 
odpadki in nevarni /posebni odpadki 
gospodinjstev) na o b m o č j u dveh t i 
p i č n i h poz idav : ind iv idualna stano
vanjska gradnja na Bevkov i in D v o r -
žakov i cesti na V i r u ter b lokovsko 
naselje v soseski S i m o n a J enka v 
D o m ž a l a h . 

- Tehtanje in analiza zbran ih od
padkov jc omogoč i l a vpogled v sesta
vo odpadkov i n doslednost krajanov 
pr i l o č e v a n j u gospodinjskih odpad
kov. 

- Raziskava jc skupaj z izvedeno 
anketo o namer i l o č e n e g a zbiranja 
odpadkov pokazala pripravljenost lju
di za sodelovanje, kar j c o m o g o č i l o 
u s p e š e n zak l juček akcije. 

• N a osnovi pilotne raziskave je bi
la leta 1996 izdelana študija »Koncept 
ravnanja s k o m u n a l n i m i odpadk i v 
obč in i Domža lc« , k i j o jc izdelal IF.I 
M a r i b o r . 

- Š tud i ja je o m o g o č i l a anal izo ob
s to ječega stanja, na podlagi katere sc 
jc do loč i l a velikost in š tev i lo zaboj
n i k o v glede na v rs to posel i tve ter 
ocena p r i č a k o v a n i h kol ič in in struk
ture odpadkov skupaj s f inančno oce
no z b i r a n j a 

• Leta 1998 jc bi l izdelan Lokac i j 
ski nač r t za postavitev eko lošk ih oto
kov , k i ga je v z a č e t k u leta 1999 
sprejel O b č i n s k i svet. 

• V z a č e t k u leta 1999 je bila ime
novana projektna skupina za izved
bo projekta ločenega zbiranja odpad
kov: 

- C i l j projekta j c bil zman j ša t i ko
ličino odpadkov na sanitarni deponiji , 
koristna izraba sekundarnih surovin 
ter krepi tev e k o l o š k e o z a v e š č e n o s t i 
o b č a n o v . 

- Predvidela sc jc postopna posta
vitev 105 e k o l o š k i h o t o k o v v o b č i n i 
D o m ž a l e , kjer naj sc l o č e n o zb i ra : 
Papir, s teklo ter p l o č e v i n k e in plas
tenke (v pr ipravi je se projekt zb i 
ranja organskih - bioloških odpadkov 
P<> gospodinjstvih). 

- Z a opera t ivno izvajanje akcije jc 
hno d o l o č e n o Javno komunalno pod
jetje Prodnik, ki jc akt ivno s(xlclovn-
lo ze v vseh predhodnih akcijah. 

- Projektna skup ina j c skupaj s 
Podjetjem Pr(xlnik določila celostno 
P o d o b o e k o l o š k i h o t o k o v , i zb ra l a 
na jugodne j še ponudnike za nj ihovo 
izvedbo in opremo ter pripravila ter
minski plan akt ivnost i skupaj z me
dijsko podporo akcije. 

- 19. maja 2000 jc bi la s v e č a n a 
° t v o r i t c v prvega e k o l o š k e g a o toka . 

• Po u s p e š n e m zagonu akcije jc i z 
vedbo nadaljnje izgradnje e k o l o š k i h 
° t o k o v v celot i p revze lo Javno ko
munalno podjetje Prodnik . 

- Gradnja e k o l o š k i h o tokov sc jc 
nadaljevala in podjetje j c uspelo do 
12. 11.2001 postaviti 70 eko lošk i oto
kov po vsej obč in i . 

- Akc i j a se jc razšir i la tudi na O b 
č i n o T r z i n , v kateri je do sedaj po
stavljenih 8 e k o l o š k i h o tokov . 

- V mesecu o k t o b r u 2001 jc agen
cija N u i t za podjetje P rodn ik z a č e 
la izvajati p romoci jsko kampanjo z 
namenom o s v e š č a n j a prebivalcev o 
pomenu ločenega zbiranja odpadkov 
in dviganja e k o l o š k e zavesti. 

- Z a informiranje o b č a n o v jc po
skrbela z l o ž e n k a Zelena Kar ta , k i se 
jc o s r c d o t o č a l a predvsem na uporab
ne informacije, v medijih pa se na te
ma t iko opozar ja nepris i l jeno s k o z i 
oglaševalski jezik. Odvijajo sc tudi 
promocijske akt ivnost i , predvsem po 
v r t c ih in šo lah . 

- Z z l o ž e n k o Ze lena K a r t a se je 
pošiljala tudi anketa, k i j c pr iskrbe
la podjetju dodatne informacije (od
govor i na v p r a š a n j a so p r ikazan i v 
pri logi) 

- Podjetje Prodnik jc zbralo nasled
nje količine surovin na ekoloških oto
k ih : 

V letu 2000: 

- papir: 122.244 kg 

- steklo: 79.720 kg 

- p l o č c v i n k c / p l s t c n k c : 7.860 kg 

V letu 2001: 

- papir: 256.160 kg 

steklo: 133.500 kg 

- p l o č e v i n k e / p l a s t e n k e : 18.540 kg 

- Zbrane surovine prevzemajo po
godbeni partnerji podjetja Prodnik : 
Papirnica Kol ičcvo , Surovina Ljublja
na, K o m u n a l n o Podjetje V r h n i k a . 

- V letu 2002 jc predviden zaklju
č e k n a č r t o v a n e postavitve e k o l o š k i h 
o tokov , k i pa sc bo pot rebi dopo l 
njevala z. nov imi . 

Posebej sc j c akcija vodila preko 
medijev, tudi p r e k o S l amnika , od 
ostalih promocijskih dejavnost i pa 
omen imo zlasti: 

O s t a l e p r o m o c i j s k e 
akt ivnos t i 

- dejavnosti po v r tc ih 

O t r o k o m smo zastavili nalogo, da 
sestavijo Grtnija iz materialov, ki so 
pr imern i za rcc ik lažo oz . sc zbirajo 
na e k o l o š k i h o tok ih . Na ta način sc 
seznanjajo z ekologi jo skoz i d o m i š 
ljijo, ob tem pa tudi konkre tno pri-
hajojo v stik s problematiko prek iz
bire samih materialov. 

Za v e č j o motivaci jo sc akcija od
vija v o b l i k i nagradne igre (najbolj
ša skupina prejme darilo; izlet na Ra
kitno), poleg tega vsak sodelujoči vr
tce prejme bon - dar i lo podjetja za 
nakup materiala v bližnji knjigarni. 

O D Z I V : odzval i so sc vsi vrtci (z 
iz jemo koncesijskega vrtca D o m i n i k 
Savio Karitas) in po oddelk ih pripra
vi l i r a z l i čne G r i n i j c . 

Naša agencija bo organizi ra la slo
vesno otvor i tev njihove razstave (za 
povabljene) v prostorih o b č i n e D o m 
žalc, 26.11.01, k i bo predstavljala tudi 

s imboln i z ak l j uček akcije, (razstava 
bo na ogled do 15.12.01) 

- dejavnosti po osnovnih š o l a h / 
www.jkp-prodnik.si 

O s n o v n o š o l c e pozovemo k sodelo
vanju v nagradni akci j i ustvarjanja 
skupne e k o l o š k e spletne s t rani -
www.jk p-prodni k.si 

P r i p r a v i j o l a h k o r a z l i č n e k reac i 
je, povezane z eko log i j o ( fotogra
fije, spis i , nov ina r ske r e p o r t a ž e a l i 
in te rv ju j i , udarn i s logani , z a n i m i v i 
nas lovi na in te rne tu , risbe, zgodbe, 
š a l e ) , k i na to sestavl ja jo s p l e t n o 
s t ran. 

O b zak l jučku akcije bomo prav ta
ko izbra l i zmagovalno šo lo (najbolj 

kreat ivno, vestno) in j i podari l i digi
talni fotoaparat. 

O D Z I V : Doslej so se ak t ivno od
zvale 3 osnovne šole, vendar nekateri 
pr ispevki še prihajajo. 

Našit agencija bo do 26.11.01 za
polni la e k o l o š k o stran z vsemi p r i 
spevki o snovnošo lcev (na stran bomo 
vključili tudi fotografije Gr in i j ev , k i 
so j i h pr ipravi l i vrtci). 

- 26.11.01 ob II. uri bo na radiu 
H i t razglasitev zmagovalcev (najbolj 
vestne osnovne šole in oddelka v vrt
cih , k i je izdelal najbolj domiselnega 
Gr in i j a ) 

T A N J A WINTERLEITNER 
Nuit d. o. o. 

O d g o v o r i g o s p o d i n j s t e v občine Domžale in občine Trz in n a 
vprašanja a n k e t e 

št. analiziranih anket: 7 4 3 

Kako ocrnHrtr uvrdbn rkolnlklh »lokov? 

MOJTII mljjovuri .te vilo 
Zelo dobro 550 
Dobro 120 
l litre/no 47 
Neustrezno 11 

3 vnralanjr: 
kaj največkrat odložili v zabojnike 
n* ekološkem otoku? 

Motni odgovori Itevilo 

Papu 536 
Steklo 379 
Hi.«- vinkc 150 
H.lM.-hll 410 

Kako orcajajrlr utrdb« ekoloških otokov'; Kaj največkrat odložile v /abnjnlkr n« rkolotkem otoku? 

2 vpralanjr; Mu>.i I|'...vi.n itevilo 4 vpraianjr: M'i/iii iidguvim Itevilo 

Ali trdno oil !•£•,< [lupin . • Irk In, Da AH piniavljini Inkiriji'rkoloUklh otokov Da 5M 
platrvlnkr In pli.lrnkr v nhnjnikr Ne 11 uitrrrijn valim pnlrrham? Ne 132 
... rl-.lnll.h Makih? ObCaano is« Ali pMavlJrnr tokarljr ekoloških oloko. •itrtfajn valim potr Ali pMavlJrnr tokarljr ekoloških oloko. •itrtfajn valim potr rbam'' 

Ali "in,. ...n.,..i, Mrkla, plvfrvlakr 1* plattrahr v istja) 
. i ..t..u ,h v.i- • rilu- mm 

Tudi Občina Domžale 
za Bolnišnico Golnik 

Bolnišnica Cn ln ik , K l i 
nični oddelek za p l jučne 
bolezni in alergijo v letoš
njem letu praznuje 80-let-
nico svojega obstoja. K e r 
se v njej vsako leto zdra
vi tudi večje število bolni
kov z. o b m o č j a obč ine 
Domžale , so tudi našo ob
č ino povabi l i k odkupu 
s l ikarsk ih del , k i so j i h 
ustvarili in k l in ik i podari
l i znani akademski slikar
j i v okvi ru slikarske kolo
nije na Golniku. 

Občina Domžale je ob 
tej p r i ložnos t i odkupi la 
u m e t n i š k o delo slikarja 
Petra Lazarcviča - akva
rel Kamniške , planine in 
s strani Bolnišnice Golnik 
prejela zahvalo, v kateri 
so zapisali: 

»V imenu Bolnišnice 
G o l n i k - Kliničnega od-

Sl ikar Petar Lazare 
vić 

dclka bi se vam radi za
hvalili za vaš prispevek 
in podporo, ki ste nam 
jo izkazali v okviru slo
vesnosti ob 80-letnici 
naše ustanove. Še po

sebno velja zahvala va
ši pomoči , da bo bolniš
nica dobi la novo dia
g n o s t i č n o sredstvo, ra
čunalniški tomograf, kar 
bo lahko bistveno i z 
boljšalo nase tlelo in za
gotovi lo naš im bolni
kom primemo izboljša
nje ravni obravnave nji
hovih težav 

Bolnišnica G o l n i k -
K O P A vam ob tej pr i
l ik i z d i zagotovi t i , da 
bo tudi vnaprej skrbela 
za v isoko kakovostno 
Zdravstveno oskrbo in 
vsestransko naklonjen in 
prijazen odnos do našiti 
bo ln ikov. Zarad i vaše 
p o m o č i bomo tudi laž
je izpolni l i to obljubo. 

S spoš tovanjem, prof. 
dr. Jurij Sor l i , dr. med. 
d i rektor .« 

Stob ne bo več 
umiral 

Območje Stoba je eno najstarejših predelov mes
ta Domžale, kar priča tudi današnja tlorisna podo
ba, ki je razvidna že v katastru i/, prve polovice 
19. stoletja. Mesto je nastalo iz štirih najstarejših 
vasi: Stoba, Studi ter Zg. in Sp. Domžal. Obenem 
pa je tudi tisti del mesta, s katerim se najprej sreča 
obiskovalec, če v mesto prihaja z zahodne smeri. Žal 
jc videz, ki ga dandanes ponuja, kaj klavrn, daleč 
od urejenosti, ki hi si jo želeli občani in občanke na
še občine. Mnogi objekti, še posebej tisti ob Ljub
ljanski cesti, so poškodovani do te mere, da ogrožajo 
prostor in promet. Tudi razvojno je Stob močno za
stal, saj je veliko hiš po koncu opravljanja dejavnos
ti kmetovanja ostalo izpraznjenih in neurejenih. 
Novogradenj na južnem delu praktično ni bilo. Si
cer zazidljiv predel v osrednjem območju v zaled
ju Ljubljanske ceste je ostal kljub bližini mesta in 
atraktivnosti za novogradnje dolgo časa popolnoma 
neizkoriščen. Vsakršna dejavnost je bila onemogo
čena, saj ni bilo pravne podlage za obnovo, nado
mestne gradnje in novogradnje. Zato smo si v ob
činski upravi že pred leti, natančneje v letu 1998, za
stavili cilj, da skušamo stvari urediti in pri tem na 
žalost naleteli na celo vrsto preprek ter ovir in to ne 
glede na dejstvo, da naj bi občina kot lokalna skup
nost bila relativno samostojna pri urejanju in gos
podarjenju s prostorom. Sprejemanje Odloka o 
ureditvenem načrtu za območje Stoba seje pokaza
lo kot izjemno občutljiva in problematična tema, 
naleteli smo na številne pripombe krajanov in kra-
jank, sodelovanje z Zavodom za varstvo naravne in 
kulturne dediščine iz Kranja pa je bilo zaradi nji
hovega relativno togega stališča, da je potrebno za
radi pomena ljudske stavbne dediščine sicer popol
noma dotrajane objekte, z neustrezno statiko, izo
lacijo in pravzaprav objekte v rušenju, ohraniti in 
obnoviti, dolgo časa onemogočeno. Pogajanja in po
govori so trajali ves čas, zavod dolgo ni želel spre
meniti svojega stališča je vztrajal izključno pri ob
novi objektov, toda v končni fazi so to neživijenjsko 
in nerealno zahtevo omilili, vendar smo na njihove 
usmeritve čakali preko vseh še razumnih rokov. Se
veda pa je pri tem treba tudi povedati, da so glede 
na določila v veljavnem dolgoročnem planu zgolj 
mnenjedajalci, in ne soglasodajalei k ureditvenem 
načrtu. 

Področje Stoba je svojo žalostno pot začelo po 
drugi svetovni vojni, ko je odvzem zemlje pomenil 
propad številnih kmetij in spremembo načina živ
ljenja. Zato so v njegovem osrednjem delu - to
rej ob Ljubljanski cesti - kmetije propadle, last
niška struktura pa je tudi danes izjemno neugodna 
saj so prav najbolj zapuščeni objekti v lasti več
jega števila solastnikov, zato je kakršni koli na
predek pri urejanju teh problemov zelo o težen . 
Objekti so stari več kot 100 let, locirani tik ob 
cesti in p repuščen i negativnim vplivom prometa. 
Varno pešačenje po pločniku ni mogoče, pešci mo
rajo mestoma stopati na cestišče, ostrešja se kru-
šijo in rušijo. Seveda del krivde nosi tudi obč ina 
Domža le , ki več desetletij ni pripravila pravne 
podlage za gradbene posege. Vse, kar se je v tem 
obdobju dogajalo, je bilo stihijsko, neurejeno in 
brez koncepta. Dovoljenj za nadomestno gradnjo 
ni bilo mogoče dobiti , niti ni bilo m o g o č e dobit i 
dovoljenj za rušenje objektov. Občani so bili ne
zadovoljni, objekti nevarni, inšpektor j i so opo
zarjali na prometno ogroženost pešcev. 

Pa vendarle sc zdaj premika. Občinski svet bo 
na prvi naslednji seji obravnaval končni tekst Od
loka o ureditvenem načr tu . Pr i tem smo upoš te 
vali večino pr ipomb in predlogov krajank in kra
janov, saj smo organizirali š tevi lne uskladitvene 
sestanke, prisluhnili lastnikom zemljišč ter usta
novili tudi gradbeni odbor kot organ lastnikov 
zemljišč, ki bodo sodelovali pr i nač r tovan i no
vogradnji. In kaj ta pr inaša za ureditveni načr t 
za o b m o č j e Stoba? 

Možne bodo novogradnje na nepozidanih stavb
nih zemljiščih južno od Ljubljanske ceste. Prehod 
iz starega dela bo blag videz bo enoten, ohranil 
se bo tudi znaten del zelenih površin. Dela bodo 
potekala fazno, sčasoma naj bi se umaknile tudi ne
primerne proizvodne dejavnosti in grosistična tr
govina z gradbenim materialom Načrtovanih je tudi 
nekaj večstanovanjskih objektov, vendar bistveno 
manjših kot v osnutku, njihova višina nc bo pre
segala gabaritov kleti, pritličja, nadstropja in man-
sarde. Zagotovljenih in načrtovanih je tudi zadostno 
število parkirnih površin. 

Stavbe ob Ljubljanski cesti bo m o ž n o obnav
ljati in prenoviti z uvajanjem dopolnilne dejav
nosti trgovine, gostinstva in d ružben ih dejavnosti 
ter revitalizacijo stanovanjskih površin . Izjemo
ma bodo m o ž n e tudi nadomestne gradnje, ki pa 
bodo morale b i l i strogo nadzorovane in bodo 
morale upoš tevat i arhitekturne detajle objektov, 
podolgovato zasnovo objektov, obs to j eče višine 
objektov, naklone in predpisane materiale stre
šili ter tipologijo okenskih in vratnih odprt in . 
Skratka novi objekt naj bi čim bolj v vseh vid
nih detaljih v obl iki in meri posnemal obstoje
če objekte. Pred p r i č e t k o m del bo obvezna tu
di izdelava arhitekturne izmere celotnega objekta 
in vseh detajlov. Objekt i naj bi se tudi odmikal i 
od cestnega telesa a tako. da bodo ohranjali grad
beno linijo Ljubljanske ceste. 

Vse, ki j ih ureditveni načrt podrobneje zanima, 
vabimo, da si ga ogledajo na Oddelku za okolje 
in prostor, naša želja in upanje pa sta, da bi po
menil novo razvojno spodbudo za ta predel Dom
žal, kjer se bosta združevala tradicija in pretek
lost z novimi posegi, pri č e m e r bomo še posebej 
pozorni , da bodo novi objekti zasnovani tako, da 
bodo v sebi nosili sporoč i lo preteklosti. 

CVETA Z A L O K A R • ORAŽEM 
županja 

http://www.jkp-prodnik.si
http://www.jk


IZ NAŠIH SOL IN VRTCEV s t r a n 

Teden 
požarne 
varnosti 
na Osnovni 
šoli Dob 

Sredi.jt-scni smo na naši šo
li, kot vsako leto doslej, izpe
ljali teden požarne varnosti in 
reševalno akeijo. na katero 
smo se resno in temeljito pri
pravili. 

licence smo na razrednih 
urah in tudi pri rednem po
uku seznanili s pomenom 
gasilstva, ki ima v naše kraju 
že dolgoletno tradicijo. Učen
ci, ki so vključeni v skupino 
prostovoljnih gasilcev, so so
šolcem predstavili svoje delo 
in jih navdušili , da bi tudi oni 
del svojega prostega časa po
svetili tej zelo pomembni in 
humani dejavnosti. Tudi raz
lična tekmovanja in zelo dob
ri uspehi, ki jih dosegajo naši 
gasilci iz Doba na njih, so na
vdušili mlade, in prepričana 
sem, da se bodo gasilske vrs
te pomnoži le . 

V zadnjem tednu pred je
senskimi p o č i t n i c a m i so 
učenci risali na temo gasil
stva. Zelo dobro so se izka
zali prvošolci . ki so vhod v 
svoj razred opremil i z zani
mivimi in zelo uspešnimi l i 
kovnimi izdelki , ki so navdu
šili tako starše kot učitelje in 
sošolce. 

Petek pa smo namenili va
ji , kttko ravnati v pr imeru 
naravne nesreče . 

Učenc i nižjih razredo so 
poslušali zelo zanimivo in iz
č r p n o predavanje o vlogi ga
silcev pri naravnih nesrečah , 
ki nas lahko presenetijo vsak 
trenutek, o načini reševanja, 
nuđen ju prve p o m o č i , med
sebojnem obveščanju in soli
darnostnih akcijah. 

Trctjcšolci in četrtošolci so 
si ogledali gasilski dom. ker 
so j i m prijazni gasilci poka
zali svoje prostore in opre
mo. 

Višjcšolci so si na šolskem 
igrišču ogledali prakt ični pri
kaz delovanja gasilskih apa
ratov in druge opreme ter 
poslušali zanimivo predava
nje, ki so ga strokovno izved
li naši gasilci... Nekaj učencev 
je o d š l o v Cen te r p o ž a r n e 
varnosti na Kol ičcvo. ker so 
se polni zanimivih vtisov na
vdušili nad gasilstvom. 

Zadnje šolsko uro smo na 
šoli D o b izvedeli p r a k t i č n o 
vajo. Izhajali smo iz predpo
stavke, da je zaradi potresa 
p o r u š e n izhod iz kleti , kjer 
je zasutih nekaj učencev z 
uči tel jov in so ob tem dobi 
li telesne p o š k o d b e . Zaradi 
uhajanja plina naj bi pretila 
tudi nevarnost požara . 

Vaja je potekala zelo mir
no in urejeno, saj so učenci 
in učitelji pokazali, da se za
vedajo, da nam nevarnost sle
di na vsakem koraku in mo
ramo biti nanjo priravljeni. 

U č e n c i so ob z v o č n e m 
znaku za potres ukrepali, kot 
bi v resnici prišlo do potre
sa. Upoš t eva l i so varstvena 
navodila in h i t ro zapust i l i 
šo lsko stavbo. Seveda so sc 
učenci tudi oblekl i in obuli. 

Na zbornem mestu, na šol
skem igrišču, so učitelji po
ročali o prisotnosti učencev 
in obvestili vodjo vaje. da je 
nekaj učencev ostalo v kleti 
in sc ne morejo rešiti. 

Skupina gasilcev je iz. kle
ti skozi okno likovne učilni
ce rešila p o š k o d o v a n e učen 
ce. Skupina uči te l j ic , ki so 
članice civilne zači te , je tam 
učencem nudila hitro in stro
kovno prvo p o m o č . 

k e r je med tem č a s o m 
pr i š lo do p o ž a r a v eni od 
učilnic, so gasilci prikazali šc 
vajo gašenja. Po končan i va
j i smo anal iz i ra l i rezultate. 
U č e n c e m smo predstavili po
men vaje in zadovoljni ugo
tovili, da nam je vaja zelo us
pela. 

T A T J A N A K O K A U 

II. a b i l i m p i a d e v f el ju so se udeležili tud i trije učenci iz OŠ 
ROJE: A N A POLJŠAK - t e k m o v a l a je v s l i k a n j u n a sv i lo in 
d o s e g l a 13 . mesto , J A N I CERAR - t e k m o v a l je v rezbar je -
nju in d o s e g e l 5 m e s t o , BORIS K N E Z - t e k m o v a l je v 
o b l i k o v a n j u g l ine in d o s e g e l 1. mesto 

II. Abilimpiada 
Slovenije 

II. Abilimpiada Slovenije je bila v 
O l j u 5. in 6. oktobra 2001. To je olim
piada zmožnosti, sposobnosti, spretnos
ti. Prireditev je namenjena osebam z 
zmerno in težjo motnjo v duševnem 
razvoju. Več kot dvesto tekmovalcev se 
je pomerilo v trinajstih panogah ročnih 
sprelnosli: 

- pletenje 
- vezenje 
- strojno šivanje 
- oblikovanje lesa 
- rezbarjenje 
- oblikovanje gline - umetne mase 
- aranžiranje cvetja 
- krasilev torte 

- priprava narezka 
- fotografiranje na prostem 
- slikanje na svilo 
- izdelava uporabnih predmetov i / 

odpadnega materiala 
- izdelava plakata 
Vendar abilimpiada Sc zdaleč ni sa

mo prireditev tekmovalnega značaja. 
Je svetovno gibanje, ki ga podpirajo 
vladne in nevladne organizacije števil
nih držav, ki so vključene v mednarod
no Abvlimpic federacijo. Začetki abi
limpiade so na Japonskem v lelu 
1972. Slovenci smo sc prvič seznanili 
/ ; i ITI I impi jsk i in gibanjem v Pragi, kjer 
smo se udeležili I. abilimpiade v evrop

skem merilu, Icla 1997. Prva slovenska 
abilimpiada pa je bila leta 1999 v Cr
ni na Koroškem. 

V svetu si abilimpiada prizdeva za 
povečanje zaposlitvenih možnosti oseb 
/. motnjami v duševnem razvoju in /a 
osveščanje okolja o njihovih Stcvilnh 
sposobnostih. 

Naslednji slovensko srečanje bo čez 
dve leti v Vipavi. 

Najuspešnejši tekmovalci pa sc bo
do udeležili svetovne abilimpiade Icla 
2003 v Indiji. 

Ana je bila pri svojem delu zelo 
prizadevna, za svoj izdelek je izbrala 
svojestvenc, tople, sončne barve, ki 
odražajo njo samo. Ker je Ana stalna 
udeleženka športnih olimpiad, je mis
lila, da mora tudi tukaj zelo pohiteti 
in jc prva končala. Njen izdelek pa je 
bil kljub lemu čudovito lep, tipično 
njen. Slikala jc na temo »Vsi otroci 
sveta«. 

Jani jc delal v mizarski delavnici. 
Odločili sc jc za izdelavo šatuljc. Mne
nje navzočih je bilo, da bo iz njega 8e 
dober mizar, 

Boris jc pristopil k delu resno in 
veslno kol vedno. Iz gline je obliko
val sliko. Pri delu jc bil umirjen, sproš
čen in zadovljcn, saj jc vedel, da ga 
tokrat ne priganja čas. Pri delu smo 
ga občudovali prav vsi. 

Najlepše od vsega pri tem tekmo
vanju pa bilo to, da so naši otroci po
kazali, kako čutijo drug z. drugim, ka
ko privoščijo uspeh tudi drugim. Jani 
mi jc rekel: »Tovari.šica, kako Boris le
po dela, ko bi vsaj zmagal« In ko jc 
Boris res zmagal, mu je Jani rekel: 
»Boris, jaz sem vedel, da boš li zma
gal.« 

Menim, da jc prav zaradi taksnih 
prijetih izkušenj potrebno otroke po
šiljati na takšna tekmovanja - ker jim 
dajejo ogromne možnosti samopotrdit-
vc in oblikovanja pozitivne sam podo
be. 

In ne nazadnj jc to tudi druženje 
na družabni ravni, za kar posrkbi or
ganizator. Sklepajo se prijateljstva in 
otroci sc veseli in srečni vračajo do
mov z vprašanjem: »Kdaj gremo spet? 

D A R J A K L U N 
OŠ Roje, Domžale 

Po avstrijskem Koroškem 
V torek, 30. oktobra 2001, se nas je polovica osmošolcev OS Bodica (naslednjega 

dne pa druga polovica) odpravila na avstrijsko Koroško. Pol nas je vodila če/ mej
ni prehod Korensko sedlo. Najprej smo si šli ogledat pokopališče v I .očali. Opa
zili smo, da so na cerkvi najbližjih nagrobnikih slovenski priimki, sledijo sloven-
sko-nemški, najdlje od cerkve pa so nemški. Pot nas jc nato vodila na Stari grad 
nad l.oeami. /, njega smo imeli zelo lep pogled na pokrajino pod Kepo (ali .lepo. 
kot ji pravijo domačini), (.rad je odkupila umetniška družina, ki zdaj v njem pri
reja razne predstave. Pri gradu stoji vodnjak iz. starih časov. V gradu je ta dru
žina našla zlatnike. Država je hotela, da hi jih lastniki gradu odstopili muzeju, ven
dar niso bili za to. 

Vsi lačni smo sc odpravili do Boš-
kega jezera, kjer nam jc vodič pove
dal nekaj zanimivosti, potem pa Se do 
Vrbskega jezera, kjer smo imeli pol 
ure časa, da smo se najedli, nahranili 
pa smo ludi labode in račke. Kasneje 
smo si šli ogledal Mladinski dom v Ce
lovcu. Ravnatelj doma nam jc pripo
vedoval o njihovem učnem programu. 

od k<xl so učenci in nam razkazal ne
kaj prostorov. Nato smo odšli na ko
silo v Mohorjevo slovensko ljudsko šo
lo in restavracijo. Sledil jc ogled Ce
lovca. Mesto ima 95.000 prebivalcev 
in jc od leta 1518 glavno meslo Ko
roške in sedež deželne vlade. V Dežel
nem muzeju smo si o gledali knežji 
kamen. Ta jc nekoč stal pri Krnskem 

O g l e d star ih koroških kmečkih hiš v muzeju n a prostem n a 
G o s p o s v e t s k e m pol ju 

gradu na Gosposvetskem polju. Na 
njem jc v srednjem veku potekal ob
red ustoličenja slovenskih knezov. 
Knežji kamen je spodnji del rimske
ga stebra iz bližnjega rimskega mesla 
Virununi. visok je 65 cm, obrnjen pa 
s podnožjem navzgor. 

Na Gosposvetskem polju smo si 
ogledali skansen, muzej na prostem, 
kjer je postavljeno večje število starih 
koroških kmečkih hiš. Pol nas jc vo
dila do vojvodskega prestola, ki je 
mlajšega datuma kot knežji kamen in 
nima nobenega opravka s slovensko 
državnostjo. V naselju Krnski C i rad 
smo videli tudi mesto, kjer je nekoč 
stal knežji kamen. Obiskali smo cerkev 
Gospe Svete, kjer jc potekalo pokrist
janjevanje Karanlanccv. V notranjosti 
najdemo imenitne freske. Največja 
dragocenost baročnega velikega oltarja 
je kamnili kip sedeče Marije z Je
zusom v naročju Pozornost zbuja mo
derna freska nad vhodom v zakristi
jo, na kateri ima sv. Peter očitne Le
ninove poteze. Za svetilnikom stoji 
osmerokotna stavba, ki jo ljudstvo 
imenuje »poganski tempelj« in je pr
votno služila kot krstna kapela, poz
neje pa kol kostnica. 

Preden smo sc odpravili proti do
mu, smo Sli Sc na vrh Stalcnskc gore, 
kjer so izkopanine keltskega naselja. 
S Stalcnskc gore smo imeli prečudo
vit razgled na celotne Karavanke, čez 
katere so kukali le najvišji slovenski 
vrhovi. 

P O L O N A IN A N J A , 
OŠ Rod ica 

V oktobru se je 
v vrtcu Palček 
dogajalo ... 

Tako starejši, kot otroci radi opazujemo, kako nastaja kakšen izdelek, včasih 
pa se izdelave katerega izmed njih tudi lotimo. O nam lepo uspe, smo še posebej 
ponosni. Zato smo se odločili, da povabimo v vrtec go. Cirilo Šmid iz Železnikov, 
ki je spretna oblikovalka figurativnega peciva iz medenega testa. Kada se je od
zvala našemu vabilu, tako da je delavnica potekala v res prijetnem vzdušju, ob 
prisotnosti nekaterih staršev. Prisotnih nas je bilo kar preko petdeset. Oh koncu 
smo bili vsi zelo zadovoljni ali bolje, navdušeni nad svojimi izdelki. Vsak je nam
reč pod budnim očesom ge. Cirile izdelal svoje medeno srce, ga okrasil s cvetli
cami iz medenega testa, oh koncu pa smo vsa srca spekli v naši vrtčevski kuhinji 
ter j li premazali z medeno vodo. Vlninioi.. kako je dišalo po našem vrtu. Izdelke 
smo vsi lahko odnesli domov, nekateri, da jih bodo imeli za okras, spet drugi, 
da jih bodo pojedli leni takoj, drugi pa mogoče čez leto dni, saj so dooolgo užit
ni). Gc. Cir i l i smo sc zahvalili za njen trud in čas, ona pa nas je pohvalila in izja
vila, da se je med nami prijetno počutila. Obljubili smo j i , da bomo skušali ohra
njati ta del ljudskega izročila in se bomo še kdaj sami lotili izdelave umetnij iz me
denega testa. 

Na obisku pa nismo imeli samo 
umetnice kol je ga. Cirila. Povabili smo 
tudi rezbarja g. Matijo Kobolo iz Sal-
ke vasi pri Kočevju, ki zna spretno 
vrteti dleto, poleg lega pa zna tudi /. 
govorom pritegnili pozornost malih 

poslušalcev in opazovalcev. Druženje 
z njim jc trajalo cele tri ure, pa ga jc 
bilo Sc vedno zanimivo poslušali. Ves 
čas nam je razkazoval svoje razbarske 
izdelke, orodje, pripovedoval nam je 
razne pravljice, zgodbice, vmes pa jc 

rezbaril, priklical na pomoč prijatelja 
Oskarja (ročno lutko in tudi Ostrž-
ka) in tako v otrocih vzdudil domiš
ljijo. Otroci so ga res zavzeto po
slušali, otipavali izdelke in tudi sami 
poskušali z rezharjenjem, kar pa jim 
ni šlo posebno dobro od rok. Ob
ljubili so mu, da bodo šc poskušali, da 
bodo prinesli s seboj lesene oslanke in 
oblikovali iz njih. Ob koncu nam jc za 
spomin pustil kar nekaj izdelkov iz le
sa, ki smo jih nalo razstavili v gar
derobi. Cj. Matija sc nam je zahvalil za 
povabilo in dogovoriji smo sc, da sc 
ponovno srečamo spomladi, ko bo
mo skupaj obiskali kočevski pragozd. 
Veselimo sc ponovnega snidenja, no
vih doživetij in novih z.g<xlbic, ki jih 
ima g. Matija res dovolj na zalogi. 

Mesec Oktober pa ni bil zaznamo
van samo s strani umetnikov, obiska
la nas jc tudi predsednica društva 
upokojencev Vir, ki se nam jc prišla 
opravičil, ker letos jeseni ne bomo 
mogli sodelovati zaradi preurejanja 
kulturnega doma. Dogovorili sva se. da 
bomo tO nadoknadili spomladi. Ni pa 
prišla samo zaradi opravičila, prišla 
jc, da nam je ob ledno otroka v ime
nu upokojencev poklonila I5.(XX) sil za 
nabavo igrač. Nc morete si mislili, ka
ko smo bili presenečeni in veseli la
ko lepega darila. Lepa hvala virskim 
Upokojencem za prelepo darilo. 

PALČKOVI z V i r a 

Pouk nekoliko 
drugače - tema: 
Požarna varnost 

V če t r t ek , 9. novembra 2001, smo sc osmošolei O S Bodica odprav i l i v 
Center p o ž a r n e varnosti Itelios na Količcvem. Ogledali smo si posamezne 
prostore, med drugim tudi operativni center. Spoznali smo opremljenost 
na jnovejšega gasilskega vozi la . Nato smo imeli k ra tko predavanje o po
ža rn i varnosti , p« njem pa so s testom preveri l i naše znanje. N a koncu 
so nam pr ikazal i šc postopek gašenja p o ž a r a , v č e m e r smo tudi sami pre
izkus i l i . Ogled centra in predavnajc o p o ž a r n i varnosti sta bi la vsekakor 
d o b r o d o š l a in koristna za nas. 

A N J A IN L U K A , O S Rod ica 

Srce cent ra 
o p e r a t i v n 
center : vs i 

p o z o r n o 
poslušamo 

g o s p o d a 
Korošca 

Reševalna 
o p r e m a 
v n o v e m 
g a s i l s k e m 
v o z i l u . 

P r e d a v a n j e 
g o s p o d a 

J e r a j a 
o požarih 

p o vrst i 
gor l j i v ih 

s n o v i . 

V a j a 
gašenja 
požara: 
v gašenju 
se v a d i 
naš učenec 
Sebast jan 

»Jesenovalski« vrtec Domžale 
Otroc i iz. Vr t ca Domžale (enoti Savska in Os t r žck ) smo sc sredi ok

tobra z Mojco in Sonjo odpravil i »jesenovat« na Kope. Tam nas jc 
p r ičaka lo toplo sonce in dnevi polni dog(xlivščin so sc začeli . O b po
moči Sama, Petre, Mete in Č r t a smo se naučili izdelovati bivake iz 
vej, peči kostanj ter si pr idobil i osnove lokostrelstva, a bo potrebno 
šc veliko vaje, da bomo zadeli vsaj t a r čo , če že nc prav sredine. Se
veda so nam pripravil i utdi orientacijski pohod, kjer so moral i otro
ci slediti rdeč im zastavicam, ki so j ih pripeljale do cilja. Na vsaki kon
trolni točk i pa so moral i odgovarjati na Vprašanja. Seveda smo sc tu
di sladkali, z. brusnicami in borovnicami, ki j ih na Kopah še vedno 
najdeš, če si le dovolj pozoren. Pr ipravi l i so nam tudi čudovi t poli
gon na vrveh, kjer si morali b i l i kar pozoren, da ti ni spodletelo. Ot 
roci pa so bili navdušeni tudi nad jahanjem konja, saj so prišli vsi na 
vrsto in za vel iko otrok je bilo to prvo bližnje s rečanje s konjem. 

Štirje dnevi so mini l i kot bi mignil in šc na misel nam ni prišlo, da 
bi pogrešali d o m a č e , saj se jc dogajalo veliko razl ičnih stvari. Prijet
no utrujeni smo se peljali v meglene Domžale, sonce s K o p pa nam 
bo šc nekaj časa ostalo v naših srcih. _ 

S O N J A PAVLISIC 



s t r a n PREDSTAVLJAMO 

Iskrene č e s t i t k e ! 

Zakonca Stane in Minka 
Habe - biseroporočenca 

V teh dneh gospod Stane llahe, častni občan Občine Domžale, zopet 
praznuje, saj z ženo Minko, ki je prav v teh dneh dopolnila osemdeset
letnico, slavita biserno poroko. Najbrž se še spomnite, da smo v lanskem 
letu praznovali osemdesetletnico tega odličnega glasbenika, dolgoletne
ga ravnatelja glasbene šole, zborovodja, kulturnega in družbenega de
lavca ter častnega občana Občine Domžale, ki je ob tem častitljivem ju
bileju iz rok gospoda Veljka Vulikiča prejel tudi knjigo o svojem življe
nju in delu pod naslovom Glasbenik Stane Habe. 

»V pevski sobi j c Habe z zbo
r o m vad i l p o z n o v n o č . Preti 
nj im so stali fantje in brhka do
lenjska dekleta. M e d njimi je i z 
stopala mlada, postavna pevka 
p r ikupne zunanjosti . N jun i po
gledi so sc s rečeva l i , umika l i in 
ponovno vzbuja l i nemo pozor 
nost. T iha l jubezen na prv i po
gled j c vzplamtcla ,« j č v že ome
njeni knjigi opisal p rvo s r e č a n j e 
današnj ih b i sc roporočcnccv , ki ju 
jc od samega z a č e t k a povezovala 
glasba, in j c ostala pomemben 
del njune ž ivl jenjske pot i . »Ko 
sem hodil mimo njene rojstne hi
še, so mc vabile ci lrc,« sc še da
nes spominja g. Habe, o katere
ga t e ž k i glasbeni in ž iv l jenjsk i 
poti , ki ga jc pripeljala med nas, 
vemo /c skoraj vse. G o s p a M i n 
ka, doma v I Itn tali, v družini , tes
no povezani s p o š l o , ki jc tudi 
njej sprva nudila k ru l i , sc mla
dosti rada spominja. Bila jc p r i 
j azno dekle, vselej pripravljena 
pomagati ljudem, pa tudi glasbe
nica, s i j je igrala citre in harmo
niko , pa tudi z d rug imi instru
menti ni imela večj ih težav. Ra
da bi šla š tudiral glasbo, pa ni bi
lo denarja, za to jc nadaljevala 
d ruž in sko p o š t n o tradicijo, Poro
čila sla sc 16. novembra 1941 na 
V r h n i k i in svojo skupno življenj
sko pot zače l a v pr i jaznem no
vem stanovati ju v I lilijah. Vtisi sc 
Sc danes rada spominjata in č c 
hi sc dalo, bi sc oba vrni la tja, 
kjer sta preživela najlepše trenut
ke. Žal j c na zače t ek skupne poti 
temno senco metala druga sve
tovna vojna, k i j c mladega mo
ža odpeljala v koncentracijska ta
bor išča v Italiji, kjer je zvedel za 
rojstvo h č e r k e M i l i c i . V o j n a in 
revšč ina pa nista prizanesl i ni t i 
gospe M i n k i , saj so N emc i l l i n j c 
Požgal i in j c mora la z h č e r k o 
brez vsega k m o ž e v i m s t a r š e m 
na V r h n i k o . Č a s d o konca voj
ne je mladi d r u ž i n i prinesel vrs
to t ežav in n e v š e č n o s t i , k i j i h ni 
in n i hote lo bi t i konec. S r e č n e j 
še življenje je mlada d r u ž i n a za
ž ivela po o k t o b r u 1945, k o j c 
g. Stane začel z glasbenim udejst-
vovanjem na V r h n i k i in j u j c v 
januarju 1947. leta s svojim rojst
v o m razveseli l sin T o m a ž . 

V n a š o o b č i n o sc jc d r u ž i n a 
Staneta I In bela preselila v zače t 
ku šolskega leta 1952 na povabi
lo tedanjega ravnatelja nižje gim
nazije v Domža lah in zače lo sc jc 
skoraj pet desetletij dolgo uspeš
no glasbeno in javno delo seda
njega č a s t n e g a o b č a n a Staneta 
l l a b c t a ki si jc v Županč ičev i uli
c i z ž e n o M i n k o in obema ot ro
koma uredil prijeten dom, v ka-
'erem so dob rodoš l i tudi vsi vnu
ki in pravniiki. Nepozaben jc nje
gov prispevek k razvoju in uve
ljavitvi Glasbene šole Domžale ter 
glasbenih šol nasploh, prizadevno 
delo pa jc postalo pomemben del 
najmanj 42 glasbenih skupin, med 
njimi jc vrsta tistih, katerih usta

novni član je bil , vodi l pa jc tu
di pet instrumentalnih skupin. O b 
lem jc bil zelo aktiven javni de
lavce, ki j c sodeloval v organih 
kulturne skupnijsti, drugih orga
nih ter v svetu krajevne skupnos
ti, nepozaben pa jc tudi njegov 
prispevek k taborom slovenskih 
pevskih zborov v Šentvidu. T o jc 
najbolj na kra tko njegovo življe
nje, katerega na jpomembne jš i del 
jc bil vseskozi njegova d ruž ina , 
kjer sta tako hči Minči kot sin 
Tomaž u s p e š n o nadaljevala dru-

Biscrno p o r o k o sta praznova
la v d r u ž i n s k e m krogu in sc spo
minjala skupaj prehojene živ
ljenjske poti . »Sreča jc , da sem 
prestal vsa t abor i šča pa tudi pre
izkušn je takoj po vojni,« obuja 
spomine g Stane in poudarja po
men razumevanja in p o m o č i gos
pe M i n k c , ki bi ga »najbrž šc en
krat vzela, saj sem tako kot on, 
z. glasbo zas t rup l jena ,« pravi in 
poudarja, kako pomemben del 
njune življenjske poti jc bila glas
ba, brez. katere nc bi znali živeli 
Tudi drugih spominov iz mlados

ti ne manjka, kakor tisti, ko je
za dva spisa, izbrana za najboljša 
v verskem listu L u č k a , prejela 
kn j ižne nagrade. Knjige so bile 
poleg glasbe njena vel ika ljube
zen, pa Čeprav sc je tedaj bralo 
ob svečah, ki j ih jc kupovala za 
svoj trdo prislužen denar. O h , čc 

'nc bi bilo lake revšč ine , bi š tu
dirala, sc zasanja v spomine na 
l l in jc , na mladost in prijetne tre
nutke prv ih s r e č a n j z g. Stanc-
tom. B i s c r o p o r o č c n c c sc strinja 
z njo, da so p r e i z k u š n j e in Irdo 
življenje v mladosti, ko jc moral 
do I linja. svoje prve s lužbe , 27 
k i l o m e t r o v p r e p e š a č i l i in ni 
okleval , ali bo s lužbo sprejel ali 
nc, pomagale, da jc bilo v njuni 
d ruž in i lepše , da jc bi lo v e č ra
zumevanja drug do drugega, ve
like pripravljenosti za p o m o č , za 
delitev veselja in s r e č e ob uspe
hih, ki j i h ni bilo malo. In vse to 
je tisto, k i j c prispevalo, da sta 
tudi v jeseni živl jenja zakonca 
Habe s r e č n a in ž iv i ta d rug za 
drugega. G o s p a M i n k a pravi , da 
se kl jub zdravs tvenim t e ž a v a m 
trudita, da bi skupaj z d o m a č i 
mi živela polno in pri jetno živ
ljenje, ki si ga drug brez druge
ga sploh nc predstavljata. 

O b 60. letnici skupnega življe
nja j u jc obiskala tudi župan ja 
C v e t a Ž a l o k a r O r a ž c m in j i m a 
zažele la predvsem ve l iko zdrav
ja, s r e č e in zadovoljstva na nju
ni nadaljnji življenjski poti . 

Č e s t i t k a m sc p r i d r u ž u j e tudi 
U r e d n i š t v o Slamnika! 

VERA V O J S K A 

M i n k a in Stane pr i p o r o k i 16. n o v e m b r a 1941 n a V r h n i k i 

Predstavljamo 

Dr. Marko Starbek 
- redni profesor 

Pred kratkim je bil po sklepu senata Univerze v Ljubljani izvoljen v 
naziv redni profesor za področje Proizvodni sistemi dr. Marko Starbek, 
univ. dipl. ing., ki smo ga ob tej priložnosti povprašali, kakšna je prav
zaprav pot do tega naziva. 

Naj pričnem z osnovnimi podat
ki in povem, da sem sc rodil Icla 
1943 v Dobu, kot deseti otrok ma
mi Mariji in očetu Francu Starbek 
Osnovno šolo sem obiskoval v svo
jem rojstnem kraju, nižjo gimnazi
jo pa v Domžalah. Šolanje sem na-
daljcval na Srednji tehnični šoli 
strojne stroke v Ljubljani. 

Šc danes se živo spominjam pr
vega letnika srednje šole. Pouk smo 
imeli v popoldanskem času in sicer 
od dveh popoldne do osmih zvečer. 
Ker po sedmi uri zveče r proti 
Domžalam ni peljal niti avtobus niti 
vlak, sem se moral v šolo voziti s 
kolesom, lako sem prihajal domov 
pozno zvečer, utrujen, ob slabem 
vremenu pa tudi ves premočen. Od 
drugega letnika dalje, ko jc bil po
uk v dopoldanskem času, sem ko
lesaril le do Domžal od tu naprej 
pa sem sc vozil z vlakom. 

Po zaključku srednje šole 
1962. sem se še istega leta odločil za 
nadaljevanje študija na Fakulteti za 
strojništvo v Ljubljani, kjer sem dip
lomiral 6. maja 1967. 

Zakaj prav strojništvo? 
Spomin jam sc, da sem že kot ot

rok z zanimanjem opazoval moj
stra, ki je prihajal k nam domov 
popravljat sestrin šivalni stroj. Mis
lim, da jc prav tO v veliki meri vpli
valo na odločitev za strojništvo. 

Kako se je začela vaša delovna 
pot? 

Po uspešnem zakl jučku študi
ja na Fakulteti za s t rojniš tvo sem 
do odhoda na služenje vojaškega 
roka dckil v podjetju l lcl ios Dom
žale, nato pa sem štiri leta pouče
val na Srednji tehnični šoli stroj
ne stroke v Ljubljani V tem času 

Iskrena hvala! 
Ob zlati poroki 13. novembra 2001 sva bila deležna številnih čestitk, 

velikih in drobnih pozornosti, ki so nama polepšale praznične dni, pri
nesle pa tudi številne dobre želje in iskrene misli, ki naju bodo grele 
na najini nadaljnji življenjski poti. 

Ob tej priložnosti bi se zato rada zahvalila otrokom in njihovim dru
žinam, katerih ljubezen in pozornosti sta nama pomenili največ, //va
la vsem sorodnikom, posebej starešini Francetu, številnim znancem, so
sedom, med njimi sosedi Dragici, z.a mlaje, darila ter voščila, še po
sebej pa se za vse zahvaljujeva Nandetu Starinu in PGD Ihan. Janezu 
Marnu in PGD /eje-Svela Trojica ter Marjanu Shilnarju in Gasilski 
zvezi Domžale za prijetno druženje v najinem vikendu na Dobavljah ter 
v domu v Žejah. 

Nepozabna dogodku sta bdi obe • loaani- zlati poruki: prva v Kul
turnem domu Franca Vernika, zalo iskrena hvala županji Cveti /Mla
kar Oraž.em za iskrene besede in čudovit sprejem ter Veri Vojska, po
sebej pa se zahvaljujeva Godbi Domžale ter Oktetu bratov Pirnat. 

Slovesnost v cerkvi je enako nepozabna, zalo iskrena hvala ikonske
mu župniku g. Silvestru V ubijanu in ministrantom za poročno sv. ma
šo, hvala obema cerkvenima pevskima zboroma Jutro in Sv. Jurij, hvala 
trobentaču Gregorju ter solistki Eli Hribar, enako orgunistkama Na
taliji in Simoni, nepozaben je bil govor in pelje prijateljice Mure Vi-
lar in njenih pevk, zalo tudi njim hvala, iskrena hvala pa tudi vsem so
delavcem Karitas Ihan za pomoč pri pogostitvi pred cerkvijo ter vsem 
pridnim gospodinjam za njihove dobrote. 

Hvala za čestitke na radiu ter svatom za njihove denarne prispev
ke, ki so bili na najino željo namenjeni za gradnjo novega župnijske
ga doma v Ihanu. 

Vsem in vsakomur posebej, ki sle bili ob najinem življenjskem jubi
leju z nama, še enkrat iskrena hvala. 

M A R I J A IN JOŽE R A P E , Zaboršt 

žinsko glasbeno tradicijo, ki jc nc 
manjka tudi pri tretji generaciji 
l l a b c t o v c družine, l a k o je bila 
hči Minči profesorica na glasbe
ni šoli Domžale ter Radomlje, sin 
T o m a ž pa jc profesor na Srednji 
glasbeni šoli ter akademiji, za š te
vilne u č b e n i k e in druga glasbena 
deta pa jc prejel najvišja prizna
nja na tem p o d r o č j u . Z ž e n o 
M i n k o sta na uspešna o t roka in 
vnuke ze lo ponosna in sk rbno 
spremljata njune uspehe. 

Ž e n a M i n k a ga jc vselej č aka 
ki, pr ipravljena, da mu pomaga, 
da z njim v pogovoru obudi spo
min na pravkar minul koncert , 
na s r e č a n j e pevskih zborov , tu
di sama jc pela v ž e n s k e m upo
kojenskem zboru , na druge pr i 
redi tve , k a m o r ga jc vča s ih 
spremljala, danes pa ji žal zdrav
je tega nc dovoljuje, zato j i j c bi
lo in j i j c m o ž e v o pr ipovedova
nje o dogodk ih to l iko bolj po
membno. Skupaj z njim sc jc ve
selila tudi š tev i ln ih pr iznanj , k i 
j i h j c bi l de l ežen , med njimi tu
d i na jv iš je nagrade R e p u b l i k e 
Slovenije na p o d r o č j u vzgoje in 
i z o b r a ž e v a n j a , kjer jc pomemb
no prispeval k razvoju glasbene
ga šo ls tva v o b č i n i in republ ik i . 
Rada sc spominja ta prav vseh 
skupaj p r e ž i v e t i h dni , tudi pred 
desetimi leti slovesno praznova-
nc zlate poroke, ko so njuni pr i
ja tel j i med pogovor i ugo tov i l i , 
»da ga j c M i n k a vze la , ker je 
znal lepo peti in j i pihati na du
šo, in da bo njuna zvestoba tra
jala do groba, ker sta sc vzela iz 
prave l jubezni .« 

Društvo katoliških izobražencev 
»France Bernik« Domžale - novo vodstvo 

V sredo, 24. okt . 2001 jc v 
K u l l u r n e m d o m u F rance t a 
Bernika v Domžalah potekal 
o b č n i z b o r v naslovu navede
nega d r u š t v a . O b mnogih gos
t ih sc j c i z b o r a ude l ež i lo po l -
n o š t c v i l n o č l a n s t v o . Sam z b o r 
j c potekal v treh sk lopih . P o 
uvodnem pozdravu in nagovo
ru g. M a t j a ž a K a r l o v š k a , ki je 
d r u š t v o u s p e š n o vodi l od nje
gove ustanovitve dalje, je sle
d i l o predavanje g. Tone ta K o -
ma pare ta, sicer ž u p n i k a v fa
ri D o m ž a l e , z nas lovom D u 
hovna podoba sodobnega na
p rednega k a t o l i č a n a . S a m o 
predavanje je b i lo ze lo nazor
no in podkrep l j eno z mnogi 
mi poda tk i i z anket , k i so j i h 
opravile a m e r i š k e in evropske 
univerze. Predavanje je teme
ljilo na devetih sklopih. Povze
tek predavanja bi b i l o m o č 
s t rni t i v misel, da naj ve rn ik i 
postanejo p o m o č n i k i duhovni 
ka in nc obra tno , kot doslej. 
Uveljavljati pa je potrebno ne
nehni dialog. 

V diskusiji po predavanju jc 
bi lo ž i v a h n o . Posamezn ik i so 
razpravl jal i o mnogih proble
mih , k i tarejo sodobnega ka
to l i čana : verska vzgoja v šoli, 
branje sv. pisma v šoli, vredno

tenje k r š č a n s k e religije v d r u ž 
bi o z i r o m a k a t o l i č a n o v i td. N e 
kdo sc je ob p r i m e r u dolgolet
nega zlorabljanja mlados tn ikov 
vprašal, a l i i n k a k o bi verska 
vzgoja v šoli vpl ivala , da sc ta
ke stvari ne bi dogajale. 

( i . Kar lovšck je podal p o r o č i 
lo o delu d r u š t v a , s ledi lo je f i 
n a n č n o p o r o č i l o , nato je de lo 
p r e v z e l a v o l i l n a komis i j a . Po 
predstavitvi kandidatne liste za 
nov upravn i odbor (predsedni
ka, tajnika in 9 č l a n o v U O ) jc 
sledilo j avno glasovanje. K a n d i 
dati so dob i l i popolno potrdi tev 
prisotnega č l ans tva . Po i zvo l i t 
vi novega o d b o r a je delo pre

vzel novi predsednik g. dr. Ja
nez Vas le , se zahval i l za za
upanje in za opravl jeno de lo 
dosedan jemu p r e d s e d n i k u 
g. M . Karlov.šku. 

V d r u ž a b n e m de lu , k i je 
po teka l po op rav l j en ih vo l i t 
vah, se je č l a n s t v o povesel i -
lo o b d o m a č i h d o b r o t a h , v 
pesmih in s p r o š č e n e m medse
bojnem klepetu. Č a s je vseka
k o r m i n e v a l p r e h i t r o in / a 
vse, kar je ostalo n e d o r e č e n o , 
bo č a s nas lednjem s r e č a n j u . 
Tega bo pa kar v e l i k o . In 
prav je tako! 

D o m ž a l e , nov. 2001 
L E O N S E N G E R 

sem uspešno zaključil magisterski 
študij na Fakulteti za strojništvo v 
Ljubljani. 

Leta 1973 sem se na povabilo 
profesorja pri katerem sem zaklju
čil dodiplomski in podiplomski štu
dij redno zaposlil na Fakulteti za 
s t ro jniš tvo kot asistent. Po uspeš
nem zagovoru doktorske diserta
cije leta 1978 sem iz asistenta na
predoval v docenta, leta 1984 pa 
sem bil prvič izvoljen v naziv iz
rednega profesorja pri predmetih 
Proizvodni sistemi. Priprava pro-
izovdnje. Planiranje in krmiljenje 
proizvodnje. 

Leta 1996 sem bil izvoljen za 
predstojnika Katedre za kiberne-
tiko, mehatroniko in proizvodno 
inženirstvo. 

Ste sc izobraževali v tujini? 
V letu 1992/93 sem bil na eno

letnem znanstvenem izpopolnjeva
nju v Tehnični univerzi v Grad
cu - v Avstriji . Na področju med
narodnega sodelovanja sem član več 
mednarodnih strokovnih združenj , 
sodeloval pa sem in Se vedno sode
lujem na mednarodnih projektih. 

Za vami jc tudi dolgoletno peda
goško delo? 

S pedagoškim delom sem se pr
vič srečal na Srednji tehniški Soli. 
kjer sem opravil tudi pedagoški 
strokovni izpit. Mojc pedagoško 
delo se je nadaljevalo od leta 1973 
dalje na Fakulteti za strojništvo. Tu 
sem najprej kot asistent vodil vaje. 
z imenovanjem v naziv docenta pa 
sem pridobil pravico do predavanj 
pri že omejenih predmetih. 

Pomemben del mojega pedagoš
kega dela predstavlja tudi mentor
stvo š tuden tom pri številnih dip
lomskih nalogah in nc nazadnje tu
di mentorstvo magistrantom in 
doktorantom. 

Organiziral sem program dopol
nilnega izobraževanja strokovnja
kov iz industrije s področ ja Plani
ranja in krmiljenja proizvodnje. 

S sodelavci sem ustanovil in 
opremil laboratorij za Proizvodne 
sisteme, v katerem izvajamo s Stu
dijskim programom predpisane la
boratorijske vaje. Plod dobrega so
delovanja med teorijo in prakso je 
tudi na naši fakulteti razviti sistem 
planiranja in krmiljenja proizvod
nje K I R P S - P K P , za katerega smo 
prejeli priznanje na obrtnem sej
mu v ( clju. 

V okviru znanstveno-raziskoval-
nega in strokovnega dela ste sam in 
s sodelavci v domačih in medna
rodnih recenziranih revijah, poleg 
številnih drugih, objavili blizu 20 
pomembnih strokovnih člankov. 
To vaše delo je, skupaj s prizadeva
nji za poglabljanje in dopolnjevanje 
znanstvenih dosežkov ter skrbi za 
njihovo uporabo, vaše znanstveno 
in ustvarjalno delo na pridobivanju 
vrhunskega novega znanja, vodenji-
raziskovalne skupine, skrb za raz
voj in opremljenost področja, na 
katerem delate, mentorstvo ter us
pešno pedagoško in znanstveno 
delo s študenti, prispevalo, da sle bi
li 16. 10.2001, po sklepu senata 
Univerze v Ljubljani, izvoljeni v 
naziv redni profesor za področje 
proizvodni sistemi. Kaj vam naziv 
pomeni? 

Naj povem, da mi ta naziv po
meni vel iko, saj sem z njim na 
področ ju znanstveno-pedagoškega 
dela dosegel svoj življenjski cilj. IX) 
tega cilja je kar nekaj stopnic, ki 
so vedno bolj strme in težko pre
hodne. Pričel sem z nazivom asis
tenta z izpolnjenimi pogoji, ki j ih 
predpisuje U n i v e r z a je sledil na 
živ docenta, temu naziv izredni 
profesor in k o n č n o najvišji naziv 
redni profesor. 

Kako v prihodnje načrtujete va
šo delovno pot? 

Kot redni profesor sem član se
nata Fakultete za s t ro jn i š tvo v 
Ljubljani, komisije za podiplomski 
študij in komisije za razvoj univer
zitetnega študija s t ro jn iš tva 

Tudi v bodoče bo moja priori
teta znanstveno in pedagoško de
lo na dodiplomskem in podiplom 
skem študiju ter skrb za kadre, ki 
bodo po mojem odhodu s fakul
tete sposobni nadaljevati z delom 

Morda na kratko še o vašem 
osebnem življenju? 

Skupaj z ž e n o Marijo, zdravni
co, živim v Dobu. Imava tri otro
ke: h č e r k a Mateja, zdravnica, 
opravlja sekundariat v Kliničnem 
centru v Ljubljani, hči Petra jc ab 
solventka Biotehnične fakultete .m 
M i i r k o pa obiskuje prvi letnik 
Škofi jske klasične gimnazije v 
Ljubljani. 

Hvala. 
V. VOJSKA 



IZ ŽIVLJENJA IN DELA POLITIČNIH STRANK IN SINDIKATA 

SDS Domžale za 
nadaljevanje gradnje 
Doma ostarelih 

s t r a n 

N a reg i j skem posvetu LDS o p r i p r a v a h n a vo l i tve v D o m 
žalah |e sode lova l tudi genera ln i sekretar LDS B o g d a n Biš-
čak. 

Stališča do regionalizma 
in novih občin 

na Viru pri Domžalah 

Izhajajoč iz politike Liberalne demokra
cije Slovenije do lokalne samouprave, spre
jete na zadnjem kongresu, se liberalni de
mokrati zavzemamo za nadaljnje utrjevanje 
in razvoj lokalne samouprave v Republiki 
Sloveniju za utrditev delovanja obćin kot pr
ve ravni lokalne samouprave in predvsem za 
ustanovitev druge ravni (pokrajin), pri će-

EMS 
LIBERALNA DEMOKRACIJA SLOVENIJE 

mer vemo. da bodo potrebne nekatere ko-
renitcjSc sprememb na področju ureditve lo
kalne samouprave, ki med drugim predstav
ljajo tudi poseg v ustavo RS. 
O b č i n e 

Pri ozemeljskem oblikovanju slovenskih 
občin je spričo pretekle prakse v bodoče 
potrebno spoštovali kriterije, ki bodo ob
jektivizirali ustanovitev novih občin, odpra
vili ali omilili lokalna nasprotja med posa
meznimi območji ter upoštevali SirSc lokalne 
in regionalne interese. Dosedanje uveljavlja
nje lokalne samouprave ni izpolnilo priča
kovanj LDS. izraženih v njenih programskih 
dokumentih in izjavah. Se posebej so za
skrbljujoči trendi po pretirani drobitvi slo
venskega prostora v male občine. Ti so zlasti 
posledica nedorečene in protislovne zako
nodaje, kol tudi dejstva, da se tudi veljavni 
zakonski kriteriji za ustanavljanje občin nc 
spoštujejo. Veliko število sedanjih občin ni
ma potrebnih infrastrukturnih gospodarskih 
in drogHl materialnih ter kadrovskih poten-
cialov, da bi lahko opravljale svoje poslan
stvo, Se manj, da bi lahko država prenesla 
nanje kakršnekoli svoje pristojnosti. S tak
šnimi procesi lokalna samouprava slabi. 
Hkrati to nekontrolirano in neželeno vodi 
k izsiljeni centralizacji. Zavzemamo se za 
morebitno ustanovitev le tistih novih občia 
ki izpolnjujejo zakonske pogoje. Sc posebej 
pa vztrajamo, da sc ustanovitev prepreči 
tam. kjer so občanke in občani jasno izra
zili voljo proti nastajanju novih občin. Glede 
na zgodovinske, geografske, kulturne, gospo
darske, prostorske, sociološke in druge oko
liščine, ki bi morale determinirati ustanav
ljanje občin, ugotavljamo, da je število ob
čin v Sloveniji preveliko. Zavedajoč sc dejst
va, da procesa drobljenja občin ni mogoče 
preprosto prepovedati, jc nujno potrebno 
sprejeti take predpise, ki bodo odpravili se
danje vzvode, ki spodbujajo nastajanje no
vih občin. Ključni vzvodi so v zakonodaji, 
ki ureja financiranje občin. 

P o k r a j i n e 
Reformiranje javne uprave jc proces, ki 

pomeni predvsem prilagoditev javne upra
ve - tudi lokalne izjemno hitremu in dina
mičnemu razvoju družb. Informatizacija in 
globalizacija sta vzpodbudili procese iskanja 
novih rešitev pri odzivanju na sodobne za
hteve. Izrazito in prevladujočo vlogo drža
ve jc vse bolj potebno nadomeščati z nje
no partnersko vlogo. Cilji reform javne 
uprave in lokalne samouprave so zagoto
vili večji prenos pristojnosti in s tem omo

gočiti večjo fleksibilnost upravnega sistema, 
kvalitetnejše izvajanje nalog, vzpostavitev 
ustreznih nadzornih mehanizmov in uvelja
vitev odgovornosti, razvoj konkurenčnos
ti, izboljšan položaj javnih uslužbencev in 
večjo izkoriščenost informacijske tehnolo
gije. Predvsem pa mora bili cilj reforme jav
ne uprave decentralizacija države 

Zavzemamo se za čimprejšnjo ustanovi
tev pokrajin. Tc naj bi bile teritorialno gle
dano v čim večji meri podobne razvojnim 
regijam, ki so določene za potrebe kandi
diranja za sredstva strukturnih skladov II 
Bodoče pokrajine kol drugo raven lokalne 
samouprave razumemo kol širše lokalne sa
moupravne skupnosti za opravljanje nalog, 
ki presegajo zmogljivosti občin ter nalog šir
šega lokalnega pomena, po drugi strani pa 
nanje država prenese del svojih pristojnos
ti. Pokrajine naj bodo teritorialne, politič
ne, samoupravne enote, ki krepijo policen
trični razvoj Republike Slovenije Ustanovijo 
naj sc kot skupnosti s statusom pravne ose
be, z lastnim premoženjem, lastnimi finanč
nimi viri. z. izvirnimi pristojnostmi in z ne
posredno i/voljenimi organi. Pokrajine ni
so hierarhično nadrejene občinam, zato sc 
občine kljub obstoju pokrajin lahko pros
to medobčinsko povezujejo. Ugotavljamo, da 
pravni red Republike Slovenije ne omogo
ča regionalizacije. Zakonodaja in ustava vse
bujeta le programske člene, v resnici pa ne 
omogočata ustanovitve druge stopnje lokal
ne samouprave. Na podlagi prejšnjih ugoto
vitev in ocen slanja razvoja lokalne samo
uprave v Republiki Slivcniji sporočamo vsem 
elanom, volilecm, simpali/erjem in ostalim 
stališča Liberalne demokracije Slovenije: 

- Izhodišča za spremembo ustave ki jih 
je sprejela Vlada Republike Slovenije, so 
dobra podlaga za nadaljnjo razpravo in smi
selno povzemajo sklepe in stališča LDS o 
nadaljnjem razvoju lokalne samouprave v 
Republiki Sloveniji. LDS sc zavzema za ča
sovno vzporedno pripravo Zakona o pokra
jinah in liste področne zakonodaje, ki bi 
ob sprejetju sprememb ustave že jasno do
ločala pristojnosti in naloge bodočih pokra
jin. S tem bodo ustvarjeni tudi pogoji za iz
vedbo volitev v pokrajinske organe v teko
čem mandalu Državnega zbora Republike 
Slovenije. 

- Pri določanju teritorialnega obsega bo
dočih pokrajin se LDS zavzema za enako
pravno preučitev možnosti, da bi teritori
alni obseg meja bodočih pokrajin v čim več
ji meri odseval meje razvojnih regij. Pri do
ločanju nalog in vloge bodočih pokrajin naj 
ustavne spremembe občinam omogočajo tu
di prostovoljno (funkcionalno) medobčinsko 
sodelovanje. 

- Zavračamo ustanavljanje novih občin, 
če nc izpolnjujejo vseh pogojev, ki jih do
loča zakon, zavzemajo pa sc za utrjevanje 
vloge obstoječih občin, vključno s preučit
vijo možnosti, da prevzamejo posamične na
loge iz izvirne pristojnosti države 

- Poleg lega jc potrebno preučiti obstoj 
združljivosti funkcije poslanca Državnega 
zbora Republike Slovenije in župana. 

TONE D R A G A R , 
sek re ta r O O LDS Domžale 

Socialdemokrati se zavzemamo za 
nadaljevanje gradnje Doma ostarelih na 
Viru pri Domžalah in tudi drugje v naši 
občini. Potreba po tovrstnih objektih sc 
iz leta v leto veča. saj tudi študije go
vore o tem. da se starostna struktura 
prebivalcev pri nas stara. 

Seveda pa morajo postopki pri to
vrstnih projektih potekali v skladu z 
obstoječo zakonodajo, Če sc spomnite, 
smo pred časom opozarjali na številne 
kršitve (med drugim tudi ponarejanja 
notarskega podpisa pod pogodbo), ki jih 
jc izvajala trenutno vladajoča domžal
ska politična garnitura v okviru gradnje 
tega doma ostarelih na Viru. Zaradi na-

SDS 
ših opozoril, da se mora ta projekt na
daljevati, vendar po zakoniti poti, je bil 
projekt s strani županje ustavljen, saj je 
očitno ugotovila, da so napake, ki so jih 
ob tem projektu naredili njegovi akterji, 
prevelike in da tega čez noč ni moč po
praviti. Tudi Nadzorni odbor Občine 
Domžale jc potrdil naše domneve, da 
pri tem projektu ni potekalo vse po za
koniti poti. 

Socialdemokrati smo vedno podpirali 
gradnjo tovrstnih objektov, saj se zave
damo pomebnosli preskrbe starejših ob
čanov, vendar pa ti projekti oz. postop
ki njihove gradnje nc smejo biti v ne
skladju z zakonodajo ter celo samo »pc-

S p r o b l e m a t i k o i z g r a d n j e 
d o m o v starejših občanov 
n a s je n a s e s t a n k u SDS 
Domžale podrobne je s e z n a 
ni l naš p r e d s e d n i k in d o m 
žalski podžupan, g . R o m a n 
Kurmanšek. 

hanjem za dobičkom investitorjev ali 
akterjev teh procjektov«. Zavzemamo sc 
tudi za večje število takšnih domov v 
naši občini (nekateri izmed njih bi lah
ko bili v okviru Karitasa). Ker pa smo 
trenutno v opoziciji, imamo zaenkrat sa
mo to možnost, da na takšen javen na
čin vladajoči koaliciji svetujemo, naj po 
zakoniti poti prične izvajati gradnje do
mov za ostarele. Kajti tudi starejši ob
čani si zaslužijo človeka vredno življe
nje. 

J A N E Z STIBRIC 

SDS in Jtf.Sf 
Mom Slovenija 

SDS Domžale in NSi Domžale 

Vas vabita na javno tribuno, na kateri bosta svoj pogled na aktualne 
politične dogodke predstavila 

- predsednik Socialdemokratske stranke Slovenije, g. Janez Janša 
- predsednik Nove Slovenije - Krščanske ljudske stranke, dr. Andrej 

Bajuk. 

Javna tribuna bo v ČETRTEK, 29. NOVEMBRA 2001 ob 19. uri v 
Kulturnem domu Franc Bernik v Domžalah. Vstop prost, vaša vprašanja 

bodo dobrodošla, 

Vljubno vabljeni! 

Kaj dela moj sindikat 
Na srečanjih s člani in ostalimi za

poslenimi zelo pogosto ugotovimo, da 
člani sindikata m ostali delavci pre
malo vedo o delovanju sindikata. 

Vzrokov za slabo obveščenost jc 
kar nekaj. Eden jc. da javne medije 
premalo zanimajo delavske teme. 
Drugi jc ta, da sindikalne organizacije 
v podjetjih nimajo v zadostni meri 
zagotovljenih pogojev, da bi lahko ob
veščale javnost in članstvo o svojem 
delu, problemih in uspehih. Velik 
problem pa jc tudi v tem. da jc in
terna komunikacija onemogočena oz. 
otežkočena tudi zaradi strahu pred' 
reakcijami vodstvenih struktur pod
jetja. 

In kaj je in kaj dela sindikat v podjel-
ju? 

\dikatov V S 

Emona 
Farma Ihan 

Prejšnji teden jc bil v prostorih druž
be Emona Karma Ihan sestanek novo
izvoljenega izvršnega odbora sindikata 
družbe. Na sestanku sta bila prisotna tu
di sekretar KOS kmetijstva in živilske in
dustrije Jovo Labanac in spodaj podpisa
na. 

Glavne teme sestanka so bile plačna 
politika, obveščanje sindikata in zapos
lenih ter pogoji za delo sindikata. 

Izvršni odbor je najprej obravnaval 
pisno informacijo uprave o izvajanju 
plačne politike v družbi. Na podlagi raz
prave o informaciji, je izvršni odbor 
ugotovil, da je izvajanje plačnega siste
ma v družbi pomanjkljivo in da so kar 
velika odstopanji pri izvajanju pravic de
lavcev, glede na določila nove kolektiv
ne pogodbe kmetijstva in živilske indus
trije 

Vodstvo sindikata je v razpravi izpo
stavilo tudi problem obveščanja V druž
bi poteka proces reorganizacije. Sindikat 
in delavci pa o tem niso sproti in kva
litetno obveščeni. Sprememb, ki priha
jajo »od zgoraj« in posledic le-teh spre
memb, se razumljivo, bolj bojijo, stah 

Izvršni o d b o r F A R M A I H A N 

jih je, kam jih bo ta reorganizacija pri
peljala. 

V razpravi o organiziranju in delo
vanju sindikata v družbi pa so člani iz
vršnega odbora sindikata izpostavili te
žave, s katerimi se srečujejo pri svojem 
delu. Povedali so, da se zelo težko od
zivajo na probleme v podjetju, saj ze
lo težko pridejo do pravnih informacij, 
do minimuma podatkov, ki so osnova 
za učinkovito delo. Predsednik in ostali 
sindikalni zaupniki morajo sindikalno 
delo opravljati poleg svojega rednega 
dela, ki pa jc razporejeno turnosno, kar 
predstavlja še poseben problem. Do se

daj pa Se niso uspeli z upravo družbe 
dogovoriti tudi ostale tehnično materi
alne pogoje za delovanje sindikata. 

Na podlagi ugotovitev pri posamez
nih točkah, jc izvršni odbor sprejel 
sklep, da sc takoj posreduje predlog za 
sestanek z direktorjem družbe. Sestanek 
izvršnega odbora sindikata in uprave 
mora biti realiziran do konca novembra 
letos. Zaradi težavnosti problemov, ki jih 
je potrebno urediti v družbi, naj bi nuj
no sodelovala tudi sekretar ROSa in pa 
sekretarka območne organizacije. 

J . ARNUŠ 

Zveza Svobodnih Sindikatov w Slovenije 

Reprezentativni sindikat podjetja jc 
zakonsko pooblaščen predstavnik in 
zastopnik delavskih interesov v vseh 
zadevah s področja delovnih razme
rij in plačnega sistema in drugih pre
jemkov delavca iz delovnega razmerja. 
Sindikat z vodstvom podjetja sklepa 
pogodbo o prostovoljnem pokojnin
skem zavarovanju, ukrepa lahko na 
področju varstva in zdravja pri delu. 
sooblikuje merila za morebitne pre
sežne delavce in nudi članstvu brez
plačno pravno varstvo v vseh postop
kih uveljavljanja in varstva njegovih 
individualnih pravic. 

Pravno in dejansko je sindikat edina 
organizacija, ki jo delavec sploh Ima. 
Sindikat jc v skladu s predpisi drža
ve organizator uveljavljanja interesov 
in pravic zaposlenih v pmljclju. Z vso 
pravico in pravno močjo zastopa de
lavce kot izvajalec proizvodnega in 
storitvenega procesa v konkretnem 
podjetju. 

Vodenje sindikata podjetja je za
htevno delo. Pogajanja s strokovno 
usposobljenim vodstvom podjetja o 
delovnih razmerjih, plačah, 0 sistema
tizaciji, o pogojih za varno in zdra
vo delo, o regresu, opozarjanje in kr
šitve pravic delavcev, uveljavljanje pra
vic delavca posameznika, oblikovanje 
predlogov za udeležence preventivne
ga zdravstvenega varstva, prejemnikov 
socialne pomoči in podobno, so vse
kakor zahtevna, odgovorna opravila 
predsednika sindikata in sindikalnih 
zaupnikov podjetja. 

Posamezniki pogosto od sindikata 
zahtevajo in pričakujejo preveč. Tako 
sc sindikat pogosto srečuje z. očitki o 
odogovornosti za stečaj, za presežne 
delavce, za prenizke plače in podob
no, laki očitki večinoma niso uteme
ljeni. Sindikat namreč nc vodi poslo
vanja podjetja. To delajo direktorji oz 
uprave in za to delo so dobro plača
ni. Na žalost vodstva podjetij za svoje 
delo nc odgovarjajo zaposlenim, am
pak lastnikom kapitala. 

J . A . 

Zb i ran je p o d p i s o v z a m l a d i n s k i k l u b v Domžalah. 

Mladi forum se 
pripravlja na prihodnost, 
bi lahko na kratko označili trenutne do
godke, ki so neposredno vezani na Mla
di forum in naj bi v prihodnosti vsebin
sko oplemenitili delovanje mladinskih 
struktur v lokalni skupnosti in krepko 
zamajali temelje Domžal. Se pomnite to
variši: Mladi so naše največje bogastvo. 

Zc dalj časa sc pri nas mladih v 
Domžalah in širše kaže potreba po vse
binsko kreativnem programu, ki bi sle
dil sodobnim trendom in predvsem upo
števal želje mladih. V Domžalah sc go
vori o prostorski in finančni stiski, ki 
spremljata mladinska društva in drugo 
aktivno mladino pri poskusih oživitve 
mladinskega dogajanja in s tem tudi 
mestnega utripa. Hopla, kaj pa Bernik. 
pa glasbena šola in šport bodo rekli na 
obč~ iips. da nc bo zamera, športa jc 
pri nas na tone. In Center za mlade. Za
kaj bi ustanavljali ali gradili še kaj, če 
en javni zavod, ki ima v primerjavi z 
drugimi akterji družbenega dogajanja, 
sanjski proračun in jc od občine dobil 
koncesijo nad vodenjem mladinske po
litike, že imamo. To, da Center za mla
de deluje ekskluzivno na področju pred 
in osnovnošolske mladine vam nc bodo 
povedali. Tudi o strogi selekciji, ki 
spremlja šport skozi različne mkidinske 
pogone od pionirjev do mladincev, ko 
sc za večino mladih zaprejo vrata, sc nc 
govori. O K D France Bernik pa tu nc 
bi izgubljal besed - za sodobno mladin
sko kulturo, za mlade, ki si želijo več 
kot le zgolj apatično spremljanje ponud
be, ki nc ponuja kreativnega sodelova
nja in neformalnega izobraževanja, pa 
sam prostor kot tak in program nista 
primerna. Prostorov pa kar ni in ni. 

Torej sc kar naenkrat znajdemo v sle
pi ulici birokratizma in nc vemo, kako 
naprej. Ali pa mogoče nočemo. Mogo
če. Nc samo občina, ki naj bi skozi svojo 

strategijo in vizijo vplivala na življenje 
mladih, tudi sami moramo prevzeti del 
odgovornosti nase in reči: občina »po
zen«, mi smo pripravljeni. Trenutno v 
Domžalah poleg Mladega foruma Dom
žale delujejo Sc druga druStva in po
samezniki, ki skupaj tvorijo perspektivno 
skupino mladih, ki si želijo in zahteva
jo več kot le zgolj obljube, s katerimi 
občina ne skopari, t ms. Bojana. Žiga. 
Rok, Maja, Nataša, SUMOM Marko. Dar
ko, Gorazd in drugi, ki jih nisem ome
ni l smo del iniciativne skupine, ki po
spešeno dela na programu za razvoj mla
dinskih struktur oz. konkretno na pro
gramu mladinskega kluba, ki bi zadovo
ljeval socialne, kreativne in druge potre
be mladih. Tukaj smo in dovolj nam jc 
pokroviteljskega odnosa, i as jc za spre
membe ali. kot je nekoč rekel Oskar 
VVcssc »s tem da jo spominjamo na vče
rajšnji dan. nc moremo zadovoljiti mla
dine danes. Moramo ji ponudili nekaj, 
kar pričakuje od jutrišnjega dne.« 

I m ste nas s svojimi podpisi v pod
poro mladinskega kluba in prostoru že 
podprli, drugi nas Sc boste, ostale pa 
prosim, da nam zaželite vsaj veliko sre
če. Za ostalo bomo poskrbeli samu Sur. 
z vašo pomočjo - in Domžale bodo za
živele. 

Naslednjič pa o Salu. glohalizac i|i in 
Se čem _ 

MLADI F O R U M ZLSD 
Domžale 

Pred k r a t k i m se je Občinski o d b o r SLS+SKD, S l o v e n s k a 
l j u d s k a s t r a n k a Domžale, sesta l z županjo ter ji p r e d 
stav i l svoje p o g l e d e n a življenje in d e l o naše občine ter 
jo o p o z o r i l n a n e k a t e r e p r o b l e m e . 

Državni zbor jc pred začetkom drugega branja Zakona o delovnih razmerjih. Preti" 
sednik ZSSS Dušan Scmolič jc sindikalnim zaupnikom in članom v domžalskem obilK*" 
ju prejšnji teden predstavil predlog usklajenega zakona o delovnih razmerjih. V preti' 
slavil v i novega predloga je predsednik ZSSS povedal, da je usklajeni predlog zakon* 
o delovnih razmerjih velik kompromis med sindikati in predstavniki delodajalcev. I" 
zagotavlja ravnovesje med socialnimi in ekonomskimi vidiki dela. I pošteva tudi E» rop
sko socialno listino, ki jo je Slovenija ratificirala in jo zato povezuje. Pomembno je, &* 
v zakonu ni bil upoštevan ameriški model urejanja delovnih razmerij, kol so ponudil' 
delodajalci in jc skregan z evropskim socialnim modelom. Podobne zakone ima tudi ve
čina evropskih držav, v našega pa smo vgradili naše posebnosti 

Žal pa noben zakon in tudi ta ne more absolutno zaščitili delavcev - nc nW* 
dovolj zaščitili delavcev, ki bodo izgubili delo v propadlih podjetjih 

Dobro jc, da zakon delodajalce in sindikate v podjetjih spodbuja k dogovarja
nju in socialnemu partnerstvu. Mnogo pravic iz zakona bo veljalo le, čc bodo vgrajen6 

v kolektivne pogodbe. Prav zaradi lega smo iz splošne kolektivne pogodbe v t* 
kon prenesli nekatere pravice. 

('lani sindikatov btxlo po novem zakonu deležni večje zaščite, zaradi česar ** 
odgovornost sindikatov v podjetjih povečuje 

Da bo zakon omogočil napredek, mora tudi država naredili svoje. Sodno va|" 
sivo postaja zelo pomembno, na primer pri redni odpovedi. Sedaj traja pravdaflJ* 
delavcev, ki izgubijo delo tudi do pet let. Čc država lega ne bo popravila, bo po'"' 
žiij za delavec kritičen. 

Zaključek pogajanj o tem zakonu je pokazal da je bolje doseči razumen k«"" 
promis, kot za vsako ceno vztrajati v boju do končne zmage. 

Po dolgotrajnih pogajanjih so sc socialni partnerji uspeli uskladili med drug"" 
pri naslednjih vprašanjih: 

- veljati začne 40-urni delovnik, 
- malica postane sestavni del delovnega časa, 
- plačilni dan mora biti določen v pogodbi o zaposlitvi. 
- osnovni letni dopust jc podaljšan z 18 na 20 dn i 
- opredeljena jc izraba prostih delovnih dni do sedem dni, 
- določen jc dodatek za delovno dobo, 
- določeni so dodal ki za delo v posebnih pogojih dela. ki izhajajo iz razpored11' 

vc delovnega časa. 
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Društvo diabetikov 
Domžale in dan ljubezni 

S pesmijo D A N L J U B E Z N I , učencev OŠ R O D I C A , pod vodstvom 
pinl. Tine Mesesncl in instrumcntalistke na flavto, so se odprla srca dia
betikom in sorodnikom, gostom in strokovnim sodelavcem, ki smo 18. ok
tobru napolnili gostišče K O V A Č na Količevem. 

A n i c a K v a s in Franci H r o v a t 
Vse navzoče jc pozdravil predsed

nik društva. Franci Hrovat. Z odloč
nimi in prijaznimi besedami jc v 
uvodnem delu poudaril pomen sreča
nja in društvenih aktivnosti. Istočas
no je predsednik delovnega predsed
stva, Kiko Prc.šcrn, izpeljal občni zbor 
društva. Posredovana so bila vsa po
ročila in pregled petnajstletnega dela 
Društva diabetikov Domžale. 

Povečali smo število članov in jih 
z društvenimi aktivnostmi usmerjali 
k učenju o sladkorni bolezni. V zad
njem obdobju smo pridobili k sode
lovanju naše Življenjske sopotnike, saj 
diabetes ni bolezen posameznika, tem
več poslane problem vse družine. Ne 
smemo pozabiti, da društvo ni le dru
ženje oseb prizadetih s sladkorno bo
leznijo, jc druženje oseb, ki sc na ka
kršenkoli način ukvarjajo z zdravlje
njem naše bolezni in njenih posledic 
(zdravstveni delavci, farmacevti, soci
alni delavci, dietetiki, trgovci, uvozniki, 
psihologi, sociologi idt.). Jc tudi dru
ženje ljudi, ki so pripravljeni poma
gati s sladkorno boleznijo prizadetim 
osebam. 

Zaradi hitrega naraščanja števila 
diabetikov v Občini Domžale jc 
Zdravstveni dom Domžale v oktobru 
leta 1985 odprl pivo Posvstov'S'nico 
za diabetes, ki siti jo vodili dr. Kokalj 
Um bek Ureda ili Anica Cotman An-
žič, višja medic, sestra. Na njuno po
budo se jc v naslednjem letu sestal ini
ciativni odbor za ustanovitev društva. 
Vsako leto smo sestavljali smernice za 
delo, v skladu s pravili o delovanju 
društev in s pravili Zveze društev dia-
betikov Slovenije. Povezujemo sc s 
palronažno službo Z D Domžale, z 
Občino Domžale, z. Zvezo društev 
diiibetikov Slovenije in z drugimi 
drušlvi v Sloveniji. Naši sestanki so 
obrodili sadove, saj smo imeli vsako 
leto vsaj dve predavanji in dva eno
dnevna izleta. Med prvimi smo orga
nizirali in vodili zdravstveno preven

tivno, rekreativno in družabno okre
vanje v zdraviliščih in letoviščih, pri
pravili kuharske delavnice, sc družili 
z gorenjskimi društvi na planinskih 
pohodih, kolesarskih etapah, prijate
ljevali na krajših pohodih v okolici 
Domžal in v telovadnici Doma upo
kojencev Domžale. Velikokrat smo 
merili krvni sladkor in pritisk. Nismo 
pozabili snidenj na l.imbarski gori in 
bilo nas jc kar 6 avtobusov na poti 
v zdravilišče Rogaška Slatina. In ka
ko lepo jc bilo slišati petje naših okre-
vancev v cerkvi sv. Ane, v majhni is
trski vasici Krkavčc. Utrinkov in del 
za lep spomin jc veliko. 

Razdeljevali smo glasilo SI A OKOR
N A BOLEZEN, v njem in v drugih 
glasilih smo objavljali naša društvena 
prizadevanja, prodajali smo knjige, 
brošure, delili reklamno gradivo, po 
nižjih cenah prodajali merilce sladkor
ja ... 

V Športnem parku smo organizirali 
in izpeljali prvo športno srečanje dia
betikov Slovenije v Domžalah, ki vsa
ko leto pridobiva nove udeležence, 
predvsem mlade diabetike Sodelova
nje z vodstvenimi delavci Zdravstve

nega doma ter z zdravniki in medic, 
sestrami v obeh posvetovalnicah jc bi
lo vseh 15 let vzorno, opoguljajoče in 
prijetno. Tudi z. njihovo pomočjo smo 
vseh 15 let delovali v korist članov. 

Delo v društvu jc predvsem delo 
diabetikov za diabetike, lega se je za
vedala tudi Zveza Društev diabetikov 
Slovenije s slovesno podelitvijo plaket, 
ki so jih prejeli: Mirjani BEDEN, Vi
da ČEH, Anica K V A S , Janez HRI
BAR in Riko PREŠERN. Se največ pa 
nam pomenijo nasmejane oči in za-

. dovoljni obrazi članov, s katerimi se 
pogosto srečujemo. 

Naše društveno delovanje nc pozna 
kriznega obdobja, zato velja zalivala 
vsem imenovanim in neimenovanim 
aktivnim članom driišlevenih odborov. 
Hkrati se zahvaljujemo vsem gostom 
tokratnega prazničnega srečanja in 
vzpodbudnim sogovornikom: predsed
nici Zveze društev diabetikov Slove
nije dr. Vlasti Gjura Kaloper, Vid i 
Čeh, vodji patr. službe Z D Domžale, 
Ivanu Bcncgaliji z. D D Kranj, Marja
nu Gantarju z D D skorja loka. 

Starejši smo, dlje imamo sladkorno 
bolezen, bolj se zavedamo posledic 
kroničnega obolenja, liogale in zdrav
ju koristne društvene dejavnosti so 
marsikoga prepričale, da sc nam jc 
pridruži] in prispeval k obogatitvi pro
grama. Vse življenje je učenje. V 
društvu ni le znanje o bolezni, je od
krivanje naših pozitivnih lastnosti in 
še neodkritih sposobnosti, npr. za de
lo Ž ljudmi, z računalnikom, z biro
kratskim aparatom itd. 

ljubezen, različne želje, iskreče 
misli, voljo in dobro počutje želim 
vsem ljudem, ki bodo nadaljevali de
lo v društvu, ga dopolnjevali in pred
vsem v korist sladkornih bolnikov tu
di uresničevali. 

A N I C A K V A S , V M S 
P. S. V drugi polovici meseca no

vembra društvo organizira celodnev
ni avtobusni izlet v neznano in pre
davanje O SLADKORNI BOLEZNI 
diabctologa U K C v Ljubljani, dr. A N 
DREJA J A N E Z A . Pokličite gospo 
MIRJAM B E D E N - informacije! 

se soci-
nih no-

" določena so povračila stroškov v zvezi z delom (povračilo stroškov za prehra-
"° med delom, za prevoz na delo in z dela ter povračila stroškov na službenih po
tovanjih). 

'davne pridobitve novega zakona so individualna pogodba o zaposlitvi, prepoved 
'Eliminacije, omejitev zaposlovanja za določen čas, definicija plačila za delo, pre-

j > H vcd dela otrok, podrobnejša pooblastila inšpektor jem za delo. definicija malega dc-
"dajalca, izobraževanje in fleksibilnost zaposlovanja. 

Glede časovne omejitve sklepanja pogodb o zaposlitvi za določen čas 
'H!! njrtnjrji Jg^vnri j^ <!<. HgloHaJalrr nn ™ . »Irtaniti ene »ti v.v /ara: 
&Xlb o zaposlitvi za določen čas z istini delavcem in za isto delo. 

Kar zadeva odpravnine, zakon določa, da je delodajalce, ki odpove pogodbo o za
poslitvi iz poslovnih razlogov, dolžan izplačali delavcu odpravnino. Osnova za izra-
"n odpravnine je delavčeva povprečna plača v zadnjih šestih mesecih pred odpo

vedjo. 
^ zakon podrobneje določa razloge za izredno odpoved delovnega razmerja na strani 
'slavca (čc krši pogodbeno ali drugo obveznost iz delovnega razmerja) in na strani 
"odajalca (čc nc izpolnjuje obveznosti do delavca). 

Delodajalec ne sme odpovedati pogodbe o zaposlitvi članu sveta delavcev, delav-
kcniu zaupniku, delavskemu direktorju, članu nadzornega sveta, ki predstavlja de-

Vt'e, predstavniku delavcev v svetu zavoda in imenovanemu ali voljenemu sindikal
e n zaupniku brez soglasja organa, katerega član je, ali sindikata, razen čc jc tu 
Klasje nadomeščeno z odločitvijo sodišča ali če so podani razlogi za izredno od-

JJ0*8*! ali zaradi poslopka za prenehanje delodajalca ali prisilne poravnave. Varstvo 
^čd odpovedjo za omenjene osebe traja ves čas opravljanja njihove funkcije in še 
L r i " leto po njenem prenehanju, 

''čiodajniec ne sine odpovedati pogodbe o zaposlitvi delavki med nosečnostjo in 
* čas. ko doji otroka, in staršem, ko izrabljalo starševski dopust v obliki polne od

anosti. 
Delodajalec ne sme odpovedati pogodbe o zaposlitvi delovnemu invalidu zaradi 

^tovljene invalidnosti druge ali tretje kategorije ali iz. poslovnega razloga, razen 
n ' u ni mogoče zagotoviti drugega ustreznega dela ali dela s krajšim delovnim ča-

™ v skladu s predpisi o pokojninskem in invalidskem zavarovanju. 
socialnim partnerjem pa ni uspelo uskladiti 134. člena, ki pravi, da »ima delavec 
»Vtco do nadomestila plače za čas odsotnosti v primerih in trajanju, določenem z 

.'K<>iioni ter v primerih odsotnosti z dela, ko nc dela iz razlogov na strani dcloda-
, Sporno je namreč, ali bo obveljal predlog vlade, ki sc zavzema, da naj deloda-
p^'1 v daljšem prehodnem obdobju prevzamejo obveznosti za 25 dni bolniške, ali 
|. '°8 delodajalcev, da bi satni plačevali obveznosti samo za 10 dni bolniške, ali pred-

8 sindikatov, da naj delodajalci prevzamejo obveznosti za 30 dni bolniške, 
ko " ' o s l ' ' ' a c ' v a podpisnika skupne izjave o usklajenosti predloga za-
H j 0 delovnih razmerjih pričakujejo, da bodo poslanci državnega zbora upošleva-
„ - L 8o, pomen in pridobitve dogovora socialnih partnerjev glede zakona o delov-

razmerjih. 

Kostanjev 
izlet 
DU Moravče-

o m m 

JUSTI ARNUŠ 

Ž e nekaj let so moravsk i in 
kamni šk i upokojenci - pohodni -
ki d r u ž i j o na enodnevnem kos
tanjevem izleta T a k o je bilo tu
di 11. ok tob ra , ko je 31 pohod-
n ikov š t a r t a l o v M o r a v č a h , po 
poti spominov N O B . N a š cilj je 
bil obiskati vseh pet spominskih 
obe lež i j , k i so p o s v e č e n i padl im 
b o r c e m m e d d rugo sve tovno 
vojno. 

O b vsakem spomeniku smo se 
ustavili in pohod in iz let z d r u 
žili z nab i r an j em kostanja v 
g o z d o v i h o k o l i O k l c g a . L e t o š 
nja bera jc bi la s labša od bere 
pre jšn jega leta, pa smo kljub te
mu vsi nekaj lepega kostanja od
nesli domov. 

Moravsk i upokojenci - pohod-
niki smo s Polonco Ravnikar za 
nase prijatelje - sosede iz D U 
Kamnik - p r ip rav i l i p r e s e n e č e 
nje na kmetiji pr i Čajzevifa na 
Sveti T ro j i c i . V s i so bili post re
ž a l i Z domaČim č a j em, sadjev
cem, k r u h o m in suhim sadjem -
polnega okusa in arome, ki ga 
je v redno poiskat i pri Ča jžev ih . 

JOŽE N O V A K 

Pr iznan je z a najlepše urejeno domačijo v K S Jarše-Rodica 
je d o b i l Franc C ig la r , v n jegovem imenu p a g a je p r e v z e l a 
žena S l a v a . 

Krajevna skupnost Jarše-Rodica 

Radi imamo 
naš praznik 

Predsednik Sveta KS Jarše-Rodica. g. Marjan Ručigaj, je ob 28. oktobru - praz
niku Krajevne skupnosti Jarše-Rodica, povabil krajane in krajanke na slavnosl jo sejo 
Sveta KS, hkrati pa tudi na druge prireditve, ki so bile oh tej priložnosti: državno pr
venstvo mladine v Vojniku, tekmovanje v teku na 60 metrov za pokal KS ter gasil
sko vajo POD Jarše-Rodica. 

Vse prireditve so bile lepo obiskane, 
največ krajanov in krajank pa se je zbra
lo na slavnostni seji, ki je bila 26. oktob
ra 2001 v Kulturnem domu Jarše-Rodica v 
Grobljah. Po nastopu Mešanega pevskega 
zbora Groblje, ki jc slovesnost začel s slo
vensko himno, je g. Marjan Ručigaj. pred
sednik Sveta KS. pozdravil vse prisotne, 
med njimi jc bil tudi podžupan Simon 
Mavsar, na kratko orisal obdobje med dve
ma praznikoma ter se iskreno zahvalil 
vsem, ki so prispevali, da sc jc Krajevna 
skupnost Jarše-Rodica tudi v letu 2001 us
pešno razvijala in jc bilo življenje v njej 
prijetno za vse. K tentu so veliko prispe
vala t udi društva, ki tmajc v življenju in 
delu KS pomembno vlogo. Pohvalno je o 
delu vseh v KS govoril tudi podžupan Si
mon Mavsar, ki jc spomnil na nekatere po
membnejše investicije v KS. na uspešno so
delovanje z vodstvom in poudaril, da jc KS 
Jarše-Rodica prav zaradi sodelovanja kra
janov med seboj in z drugimi institucija
mi ena izmed najhitreje razvijajočih se KS 
v občini Domžale. Čestital jc krajanom, po

sebej pohvalil vodstvo KS z g Marjanom 
Ručigajem na ćelu in vsem zaželel uspešno 
pot tudi v prihodnje. 

Ze devetič so nalo podelili priznanja 
najlepše urejenim domačijam, ki so jih le
tos dobili: Janez Novak (tretje mesto), 
Franc Skok (drugo mesto), zmagovalce pa 
jc bil Jože Ciglar. 

V kulturnem programu so s pesmimi in 
recitacijami ter humorističnim prikazom 
nastopili učenci Osnovne šole Jarše ter Os
novne Sole Rodica, zaplesala pa sta tudi 
Špela in Anže iz Plesnega kluba Fredi. 

Prijetni slovesnosti je sledil sprejem in 
prijazno druženje v novo urejenih prosto
rih ob dvorani Kulturnega doma Groblje. 

Ob tej priložnosti naj omenimo tudi 
prijetno presenečenje, ki so ga za vse obis
kovalce pripravili učenci Osnovne šole Ro
dica. Vso pot, od glavne ceste do kultur
nega doma. so namreč okrasili z izrezlja
nimi bučami, ki so v mraku tudi zagorele 
in kazale pot domov vsem obiskovalcem, 
ki so se lahko pozdravili tudi z mladimi 
čarovnicami. 

Vse občestvo je 
nosilec odrešenja 

V soboto, 10. 11. 2001 je potekala v samostanu v « a » U M isUgnSf obnova pas
toralnih sodelavcev domžalske dekanije - zbralo se nas je 48 iz 8 župnij. Votiii jo jc 
upokojeni beograjski nadškof, g. dr. Franc Perko. Po uvodnem pozdravu dekana, 
g. Janeza Kvatcrnika, in molitvi k sv. duhu je sledil prvi nagovor g. nadškofa o krš
čanski veri in o odrešenju, ki sc uresničuje v osnovni skupnosti Cerkve, to je v žup
niji. Osrednja misel: Občestvu kristjanov jc z odhajanjem svete maše - ivharistijt res
nično središče Cerkve. Pri sv. krstu smo postali člani tega občestva, da bi tako na po
seben način sodelovali pri procesu odrešenja. Župnija - torej vsi kristjani, smo nosil
ci odrešenjskega procesa. Škofje in duhovniki so le animator ji. ki pri tem pomagajo. 
Te smernice je začrtal že 2. koncil v Vatikanu. 

Po prvem nagovoru smo se razdelili v 
pel delavnih skupin, kjer smo sc pogovar
jali o različnih vprašanjih: Kakšen jc vpliv 
vere v okolju? Ali sem sam res kristjan in 
kaj mi pomeni Kristusovo odrešenje? Kaj 
jc zame ( Vrkcv? Kako se v naši župniji 
uresničuje Cerkev kol odrešciijska skup
nost? Po odmoru ob kavi in čaju jc sle
dila adoracija - tiha molitev pred izpostav
ljenim najsvetejšim. Po tej molitvi smo po 
skupinah premišljevali ob dveh evangelij
skih odlomkih: o prispodobi o soli in luči 
(Mt 5, 13-16) in o odnosih med kristjani 
IMt 23, 8-12). ro kosilu jč g. nadškof od
govarjal na vprašanja, ki smo jih pripra
vili v delovnih skupinah. 

Sledil jc drugi nagovor, v katerem nam 
je r, nadškof spregovoril o poklicanosti, iz
voljenosti in poslanstvu kristjanu. Nekaj 
misli: Poklicani smo v bivanje, toda ne sa
mo za ta čas na zemlji. Poklicani smo v 
večno božje otroštvo. Ni pa nujno, da bo 
tisti, ki jc poklican, tudi izvoljen, da bo do
segel večno življenje. To vemo že iz evan
gelija. Izvolitev, vstop v večno življenje, si 
lahko zagotovimo s tem. da si prizadeva
mo, da bi bili dobri oznanjevalci in sode
lavci Kristusovega odrešenja. Svoje poslan
stvo pa izvršujemo s svojim delom in zgle
dom v župniji in družbi, oziroma tam, 
kjer nas llog kliče. 

Po drugem nagovoru jc ponovno sledilo 
delo po skupinah, kjer smo razmišljali in 
sc pogovarjali o poklicanosti in izvoljenosti 
za večno življenje, našem odnosu do za
kramentov sv. krsta, sv. birme in sv. maše, 
po katerih nas Kristus pošilja, in konkret
nem poslanstvu oznanjevanja, ki ga prav
zaprav nimamo od duhovnikov, ampak od 
samega Kristusa. Po krajšem odmoru je sle
dil pogovor z g. nadškofom, pri katerem 
nam je odgovarjal na zastavljena vpiaša-
nja. Veliko je bilo govora o trenutnih raz
merah v svetu in kako lahko kristjani lah
ko vplivamo na umiritev napetosti, I dini 
pravi odgovor jc ta, da sc ponovno odlo
čimo za Kristusa in poslanstvo, ki nam jc 
zaupano, in za katerega nosimo tudi veli
ko odgovornost v besedah in dejanjih. 

Naše enodnevno srečanje smo zakjučili 
s sveto mašo. Duhovna obnova pa s tem 
pravzaprav ni končana, saj moramo obro

diti sadove teh spodbud v vsakdanjem živ
ljenju. 

M A R K O K. 

Čestitke 
g. Andreju 
Svetetu 

Kar nekaj časa je minilo odkar jc 
praznoval dvajseto obletnico dušnopas-
tirskega dela v domžalski dekaniji arhi-
diakon prelat in župnik na Brdu, g An
drej Svete. Za vsa dela, ki jih je storil 
v žpnijah Brdo in Zlato Polje so se mu 
ob praznovanju jubilejev zahvalili farani 
obeh župnij z željo, da bi Se dolgo de
loval med njimi tako uspešno, kakor do 
sedaj. Čeprav malce pozno, se čestitkam 
pridružujemo tudi mi. 

DJD 

Jesenske 
pozitivne 
pritikline 

Tu zgoraj, takoj za naslovom 
morate po tihem prebrati kos
tanj in buče in listje in dim od 
ognja in take jesenske »prigod-
ke«. . . 

Zakaj? Ker to spada v jesen. 
In zato sc vse to skriva takoj 
za naslovom. Vidite zdaj? OK. 
bodimo zdaj resni. Zakaj se 
skriva takoj za naslovom kos
tanj in buče? Buče smo že pre
živeli. Vsi? Ali samo nekateri? 
Vse preveč vprašanj. Pojdimo 
na dejstva, dejstvo je, da se je 
Študentski klub Domžale za 
noč čarovnic oziroma !i-dlowc-
cn precej v redu organiziral in 
si pridobil buče. Tiste prave, 
velike in majhne, rumene in 
zelene buče, iz katerih potem 
izluščiš take in drugačne 
obrazke. Vse legalne in nelegal
ne načine pridobivanja teh buč 
bomo zatajili, ker to res ni za 
javnost in za mame. ki sc tru
dijo biti vzgojne, povejmo pa, 
da smo v sredo, v zgodnjem 
jutru Hallovvecnskega dne z 
noži oboroženi zasedli klubske 
prostore v Domžalah in se lo
tili triindvajsetih buč. Poleg no
žev je bila naše orožje proti 
bučam Sc žlica za sladkorne 
kepice. Kepico buče, prosim? 
Čokoladni preliv? 

Ob prijetnem klepetu v 
zgodnjem jutranjem svitu (za 
spremembo od dolgih zimskih 
večerov) nam je tako družbo 
delalo vedno več predvsem 
smešnih buč z še bolj smešni
mi krompirjevimi obrazi. Do
kler nismo pridobili velike buč
ne družine. In ta družina buč 
je potem ves dan čakala na 
stopnicah v kjubskih prostorih, 
da presenečenje ne bi bilo pre
hitro in da ne bi že podnevi 
pokazali magično čarovniške-
ga čara nase rezidence. 

In ko pade noč ... to je bilo 
že ob šestih, oziroma ob šes
tih je bila že trdna tema, sc jc 
vsa zioba po
kazala v svoji najboliši luči. Be
ri: vse buče so zasedle vsaka 
svoj prostor na oknu in zasi
jale v soju sveče. Sest najbolj
ših in vodilnih se je postavilo 
pred vrata, da so vabile svoje 
čarovniške goste, nadzorovala 
pa jih je mama buča oziroma 
oče buča. O tem sc SKD-jevci 
nismo mogli zediniti. Je bila 
oče ali mama Študentskega 
kluba Domžale? Bila je največ
ja, to naj bo jasno vsem. Po
seben čar je imela že hiša sa
ma po sebi. Ta prave konstruk
cije in vsa temna in podrta. Ta
ka jc pač stara domžalska 
knjižnica. V stilu čarovnic. 

In mi? V carovniškem in ča
robnem stilu smo preživeli vc-

..„ Zi : . U.',-i,„,,_t 
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cev jc bilo vedno več), kaj pa 
se je dogajalo, pa bolj ali manj 
ne vemo, ker je bil pač čuden 
magičen večer. Spomin ne de
la. In nc se čuditi. Čarovnice so 
bile med nami. To je edini 
razlog 

In če ste drugi dan hodili 
okrog klubskih prostorov in 
hiše v stilu Adamsovih in se 
čudili, kaj za vraga je vsa ta 
zažgana oranžno zelena nesna
ga ... to so bile buče. Tam pa 
so ležale iz popolnoma istega 
razloga kot izguba spomina (če 
verjamete). Za kratek čas smo 
pozabili nanje in jih pospravi
li šele malček kasneje. Za eno 
leto. Drugo leto pa nase zaseb
ne čarovnice spet planejo na 
dan. 

In zdaj... kaj je s kostanjem 
... ne ne nc ... to je pa Ze na
slednja zgodba Sledi torej na
daljevanje o kostanju. Izdatno 
samo drobtinico: kostanj pri
de na vrsto v soboto, 17. no
vembra. Do takrat je še daleč 
(pa čeprav je, ko tole berete, 
že mimo), zato bomo zgodbo 
o kostanju povedali v nasled
nji številki. 

N . Š. 
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Srečanje 
gasilskih 
veteranov 
v Žejah 

Dne 26. oktobra je Gasilska zveza 
(GZ) Domžale v sodelovanju s Pros
tovoljnim gasilskim društvom 
(PGD) Žeje - Sv. Trojica organizira
la srečanje gasilskih veteranov v Že
jah. Skladno s Prav ili gasilske služ
be se za veteranke štejejo članice 
PGD, stare nad 50, za veterane pa 
stari nad 63 let. 

Na leni žc tradicionalnem, petem 
srečanju so se zbrali sicer malošte
vilni veteranke in veterani iz vseh 
14 P G D zveze. 

Že po tradiciji jc srečanje začel 
tajnik domačega društva, g Franc 
Pirnat. Tako se jc prvi del začel s 
pozdravnim nagovorom predsedni
ka komisije za veterane, g Aleksan
dra Rihtarja, nato jc pred mikro
fon stopil predsednik G Z , g Mar
jan Slatnar. V slavnostnem govoru 
je med drugim poudaril, da je mo
to letošnjega meseca požarne var-

IZ NAŠIH DRUŠTEV IN ORGANIZACIJ 

Veliko 
stvari 
smo videli 
prvič. 

t r a n 1 0 

P r i z o r s p o d e l i t v e jub i le jn ih p l a k e t G Z Domžale. Z leve : 
A l e k s a n d e r Rihtar , dr . V e l i m i r Vulikič ter z a k o n c a Jože in 
M a r i j a Rape. P lakete je podel i l p redsedn ik G Z M a r j a n Slat 
nar , o b njem je p o v e z o v a l e c večera Franc P i rnat . 

nosti »ZA V A R N O R A B O PLI
NA«, da so letos gasilci G Z Dom
žale morali gasiti ali kako drugače 
ukrepati kar v 80-ih primerih. Po
vedal jc, da je večji poudarek dan 
izobraževanju gasilskega kadra. V te 
namene so tudi letos imeli tečaje za 
naziv »gasilec«, za gasilske sodnike, 
nižje gasilske častnike, za mentor
je mladine in za gasilske častnike. 
Izobraževanja se jc udeležilo 125 te
čajnikov. Poleg tega se gasilci uri-

Domžalska spominska pot 

Posebne pozornosti sta bila na tokratni podelitvi priznanj in nagrad 
za prehojeno Domžalsko spominsko pot, ki še vedno povezuje vseh pet 
občin, nastalih iz nekdanje Občina Domžale , deležna Tončka in Jurij 
Vulkan iz Domžal, ki sta pot prehodila že stokrat (morda se je medtem 
številka žc povečala), kar pomeni, da sta v 21 letih, kolikor jo obiskuje
ta, prehodila 13.1)0(1 kilometrov. Dolžina prehojene poti je le en pokaza
telj njunega uspeha, le onadva pa vesta, koliko gob in zdravilnih zelišč 
sta nabrala in koliko prijaznih besed izmenjala s popotniki, ki sta jih sre
čevala, ali pa z lastniki hiš, v katerih hranijo žige, le gospod Jurij pa ve, 
koliko klopi in znakov je bilo treba popraviti. Zakoncema Vulkan, ki sta 
sc fotografirala skupaj z Rajkoni Hafnerjem Rj vodi občinsko združe
nje borcev in udeležencev ČNUV Domžale , želimo še veliko prijetnih ki
lometrov. 

Veliko pohodnikov Domžalsko pot spominov obišče tudi iz drugih ob
čin, ne le sosednjih. Med podpisi v vpisnih knjigah pa boste našli tudi pre
cej pohodnikov iz drugih držav. Vsem pobudnikom in pobudnicam so na 
srečanju sredi oktobra na Jamarskem domu na Gorjuši izročili spomin
ske plakete in priznanja. 

Tudi v prihodnje vabijo vse, ki jim je hoja v naravi prijetna sprosti
tev in ki se ob tem radi seznanjajo tudi z zgodovino območja , po kate
rem hodijo, da obiščejo Domžalsko pot spominov. 

jo na razl ičnih tekmovanjih: na 
društvenih, občinskih, meddruš tve-
nih, ligaških in državnih. Na teh na
ši gasilci dosegajo lepe uspehe in 
priznanja. Sicer so v Slatnarjcvcm 
govoru podani še nekateri rezultati 
letošnjega delovanja 2000 članov 
Zveze, o č e m e r smo poročal i v 
prejšnji številki Slamnika. 

V kulturnem programu je na
stopila priljubljena pevska skupina 
štirih žena imenovana G I N K O , pod 
vodstvom vesele pevovodkinje, gos
pe Marc Vilarjcvc. Vel iko zabave 
so prispevali tudi nastopi mladih. 
Tako jc Tadej Kodrman prebral po-
vestico o Mami butalki in njenem 
sinu. Rok Pirnat o Zajčku in žuru, 
Uroš Pirnat o Groznem soprogu, 
Petra Novak je pela Maja Orehck 
pa recitirala. 

Program »mal za šalo in tnal za
res« sc jc nadaljeval s tradicional
nim kvizom, ki ga je spretno vo
dil povezovalec veče ra Pirnat. V ta 
namen bi n a m r e č v tekmovalnih 
skupinah iz vsakega P G D morali 
sodelovati po trije člani, ker pa je 
nekaterim zmanjkalo korajžc, so na 
odru nastopile le trojice P G D iz 
DomŽHL Doba, Ihana in Dragomlja-
Pšatc. Pripravljenih 34 vprašanj sc 
jc nanašalo na imena vodilnih v ga
silstvu, letnice ustanovitve društev, 
veliko j ih je bilo s področja tehni
ke in zaščite gašenja požarov, ga
silskih simbolov in drugih. Vsa pa 
so obnavljala znanja in poučevala 
tako vprašane, kol tudi poslušalce 
v parterju. Komisija v sestavi A . 
Rihtar, M . Slatnar in J. M a m je za 
zmagovalca kviza proglasila skupi
no K i l ) Domžale, drugo mesto so 
zasedli gasilci iz Ihana, Doblnjani so 
bili tretji, skupina iz I)ra<_;<.::r.!j;,-!;sa-
[Z pa četr ta . 

O b koncu drugega dela progra
ma jc g. Slatnar podelil tri plakete 
G Z Domžale: čas tnemu predsed
niku Zveze, A . Rihtarju, za 
75. rojstni dan in velike zasluge v 
gasilstvu, dr. Vclimirju Vulikiču za 
70-letiiico rojstva ter dobrotnikoma 
gasilstva in z la toporočencema Ma
riji in Jože tu Rapc. O b tem naj 
omenim, da gospa Marija tudi tok
rat ni prišla praznih rok. Za vete
rane je namreč spekla nad 100 le
po zapečenih krofov in veliko dru
gega peciva. Simboličnega darila sta 
bila deležna najstarejša navzoča ve
terana - 86-lctni Jernej Vrcnjak iz 
Vira in (tudi letos) najstarejša ve
teranka 80-lctna Rozika Pctr ič iz 
bližnjih Laz. Nastopil jc tudi naš vse 
bolj uveljavljeni vaški pesnik, Ivan 
Grubič , s svojo novo pesmijo »Ga
silski veterani«. 

v uiu/ui/ubiti u\.iu .siccaiija jc 
ob postrežbi domačih gasilcev druš
čino zabavala trojica na glasbilih: 
Franc Flerc in Silvo Prenar iz. K r 
tine ter Janez Rode iz D o b a 

Torej, tudi letošnji mesec požar
ne varnosti je dodobra razgibal ga
silske vrste. Žel imo j im, da bi ime
li čim več zabave ter čim manj ga
šenja in drugih intervencij. 

V . VULIKIĆ 

S sodelovanjem stanovalcev in 
delavcev Doma upokojencev Dom
žale in njihovih svojcev in prijate
ljev smo pripravili razstavo, ki je 
prikazovala nekdanjo kmečko hi
šo in njeno dvorišče . Na ogled je 
bila v Domu upokojencev Domža
le do konca oktobra. Zelo priza
devno sta nam pri tem pomagali 
tudi Društvo podeželske mladine 
Moravče in Kulturno društvo 
Limbar, ki sta nam prijazno poso
dili svoje kulise za opremo razstav
nega prostora. Vsem se za sodelo
vanje prisrčno zahvaljujemo. 

Tako smo postavili na ogled 
polno raznovrstnih p r i p o m o č k o v 
in orodij , ki niso smela manjkati 
na dobro opremljeni kmetiji. V e 
liko zanimanja jc poželo mizarsko 
orodje - razni obel 'či , sekira bog-
iiarca. cepec, hlapec pa furmanska 
lahterna. 

Domžalski skavti smo vstopili 
v novo skavtsko leto 

Skavtsko leto seje začelo 7. oktobra na nepoznani jasi blizu Dragom-
Ija. Ko smo sc vsi zbrali, smo se razdelili v veje in sledili so prehodi. Ne
katere smo na novo sprejeli, nekateri so odšli, vse pa je bilo prežeto s sme
hom in veseljem predvsem zaradi tega, ker je vsaka veja pripravila pre
izkušnjo za novince. Nato smo se pomenili o formalnih zadevah, ki so vsa
ko leto drugačne. 

Sledila jc sveta maša, ki j o jc daroval gospod kaplan in nas jc tudi 
duhovno pripravila za novo skavtsko leto. Maši so sledile razne igre 
z žogo in vrvmi, za naše lačne želodčke pa so poskrbele skavtske slaš
č i ča rne s svojim pecivom. 

In tako smo se vsi s rečni in zadovoljni razšli ter odšli domov pol
ni n a č r t o v za novo skavtsko leto. 

A N D R E J 
Zanesljivi sokol 

V kamri je bila postavljena skri
nja z z ibko, pa zgodbe iz. Svete
ga pisma in stare nabožne slike. V 
hiši je bilit k m e č k a peč , ob njej 
pa kolovrati in stara singerica pa 
skrinja z intarzijami. Kar jc sodilo 
v m e š č a n s k o sobo, so bile stare 
ure na uteži , t o b a č n e pipe, stare 
knjige, samovar. 

Kmečka hiša jc imela osrednji 
del - č r n o kuhinjo. O b ognjišču so 
imele svoje mesto burklc, sekač za 
Sadje in svinjsko kuho, lopar, peg-
lez'n na žerjavico ter različni pr
ti za na steno z znači lnimi moti 
vi in napisi. 

Razstavo so si z zanimanjem 
Ogledali stanovalci Doma pa tudi 
zunanji obiskovalci Mladi iz. M o 
ravč so sc s svojimi sokrajani, ki 
bivajo sedaj v D o m u , zapletli v 
pri jetno obujanje spominov ob 
razstavljenih predmetih. 

Ob i skova lc i , ki so si ogledali 
razstavo, so svoje vtise lahko za
pisali v knjigo vtisov. Tam prebe
remo, kuj so zapisale Žogice iz 
vrtca Urša z vzgojiteljicami Suza
no, Barbaro in Lucijo: »Razstavo 
smo si z otroci ogledali z vel ikim 
zanimanjem. Vel iko stvari smo vi
deli prvič , nekaj smo j ih poznali. 
Z veseljem si bomo vzeli čas za 
ogled šc kakšne od razstav, ki jih 
boste pripravil i . Čes t i tke vsem, ki 
so omogoči l i razstavo.« 

V L A D K A B R U M E N 

Jesen v PGD Domžale - mesto 
Jesen jc prišla in z njo seveda tu

di mesec oktober - mesec požarne 
varnosti. Njegovo geslo je letos bilo: 
ZA VARNO RABO PLINA. Da pa 
bi tudi ljudi vsaj za en dan postavi
li i ; «-.7«» , — „ „ t„ .. _ ~ x — 
• • , £taail»lVtt, MS JC V IlilM-OI 
društvu vse začelo z dnevom odpr
tih vrat. Gasilski dom je obiskalo 
veliko vrtčevskih in tudi šolskih ot
rok, nekaj pa je seveda bilo tudi po
sameznikov. Ogledali so si vse naše 
prostore, gasilci so jim pokazali tu
di opremo, vozila ter jim odgovorili 
na vsa njihova vprašanja. Seveda pa 
sta med otroki še vedno najbolj za
nimivi gasilska čelada in glasna sire
na gasilskega vozila. 

Člani društva smo v tem mesecu 
redno sodelovali na vseh sektorskih 
vajah sosednjih društev, saj je to ze
lo dober trening in kaj hitro odkri
ješ kakšno pomanjkljivost, ki pa jo 
• 1U.0 • ^I.ltuillllll • 1IISCI1II t.llllJJICJ UU 
pravimo. Cisto za konec tega mese
ca požarne varnosti pa jc tudi na
še d ru š tvo organiziralo vajo na 
Breza centru v Domžalah. Vseh sku
paj nas jc sodelovalo prek sto ga

silcev in gasilk in splošna ocena vaje 
je bila dobra. 

Zaenkrat sc člani našega društva 
dovolj številčno udeležujemo akcij 
in upam, da bo tako tudi v bodo-
A„ r̂ W<41rHM U .-I. - J - l - 1M I . -c c C7ii.iii.uvu JC OIIIMVO UCIO III IC Z 
dobrim razumevanjem in dobrimi 
odnosi smo lahko tako uspešni. 

Za PGD Domžale - mtjsto. 
S O N J A PAVLISIC 

Spominska slovesnost ob 60-letnici tragedije na Golčaju! 
Spominska slovesnost pri spome

niku na Golčaju je bila v petek, 
26. oktobra, ob 11. uri. Slovesnosti sc 
je udeležilo enajst praporščakov iz 
bližnjih in daljnih borčevskih orga
nizacij, učenci podružnične šole Bla
govica in okoli sto članov borčevskih 
organizacij, ki spoštujejo in cenijo 
vrednote NOB. Tu, v gozdu na samo
ti, ponovno stoji žc drugič obnovljen 
spomenik, ki simbolizira borce Ra
domeljske čete, ki so padli 28. oktob
ra leta 1941 in 6 aktivistov OF. Te so 
nemški policisti ustrelili pri Vrankah 
1. januarja 1945. leta. Krajevne or
ganizacije ZZB NOV Jarše-Rodica-
Blagovica in Občinski odbor ZZB 
NOV Domžale vsako leto ob spome
niku položijo vence, prižgejo sveče in 
se z minuto molka spomnijo na pad
le med drugo svetovno vojno. Govor
nik Kajko Hafner je na petkovi slo

vesnosti na Golčaju povedal: »Bodi
mo trdno odločeni, da še naprej 
ohranjamo tradicije NOB in ne do
volimo, da hi se ponovili dogodki iz 
preteklosti. Zahvalil sc je udeležen
cem za sodelovanje, še posebej nasto
pajočemu Oktetu Tosama z Vira, ki 
je letos prvič nastopal na Golčaju, 
učencem podružnične šole Blagovica 
za zapete partizanske pesmi in reci
tacije in ravno tako recitatorju 
g. Alojziju Muharju iz Trzina. 

Zato je prav, da sc vsako leto na 
tem kraju zbirajo tudi najmlajši, ki 
žc gredo po stopinjah svojih so
rodnikov, ravno tako ostali, ki spoš
tujejo in cenijo vrednote NOB. Po 
končani spominski slovesnosti jc bi
lo prijateljsko srečanje z obujanjem 
spominov na preteklost in sedanjost 
v naši samostojni državi Sloveniji. 

JOŽE N O V A K 

DRUŠTVO IZGNANCEV SLOVENIJE 

1 9 4 1 

1 9 4 5 

t L J U B L J A N A 

vabi 

vse svoje člane in članice 

na občni zbor ter tradicionalno silvestrovanje, 

ki bosta 20. decembra 2001 ob 13. uri 

v Gasilskem domu v Žejah. 

Pripravili smo prijeten program, plačali pa 

boste lahko tudi članarino in naročnino na 

Vestnik. 

Dobrodošli! 

http://C7ii.iii.uvu
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P o n a t i s knjige g e . 

Brede S m o l n i k a r 

Otročki, 
življenje 
teče dalje 

Knjiga Otročki, življenje teče da
lje, katere ponatis je v oktobru 2001 
izdala pisateljica Breda Smolnikar, je 
prva v nizu njenih del, ki ji sledijo 
Popki, Mali mozaik imen, Ko se tam 
gori »listajo breze, Zlate depuške pri
povedke. Pod psevdonimom Gospa 
pa jc napisala še knjige Balada o div
jem mleku, Ko je umiral Stob, Mrtvi 
Stob ter Stobovske balade. 

... kaj jc zdaj s tisto punčko, ki 
si jc želela kolo, tako rdeče na tri 
kolesa; želela, da bi j i Miklavž pri
nesel mufek, katerega, kot ga ima 
Pitihova Polouica: sivega z belim 
Irakom in bingljajočimi cofki? je 
začetek prve od 12 krajših podob 
iz življenja majhnih in velikih ot
rok, ki pred bralci doživljajo vese
le, žalostne pa tudi srečne dni do
zorevanja in j ih silijo, da knjigo 
preberejo na dušek in ob tem ugo
tovijo, kaj jc zdaj s listo deklico 
svetlih las, ki jc sanjala, kako bi kot 
bel angel priplavala v cerkev ... 

Zvečer sem plesala z njim, Pri-
moževa humoreska o gospe Suzi, o 
njeni lisici in o postavljanju v vrs-

S T R E H O V E C 

d r . J a g o d a 

P o t o č n i k o v a 1 5 , 

1 2 3 0 D o m ž a l e 

t e l e f o n : 0 1 / 7 2 1 - 2 9 - 9 0 

O r d i n a c i j s k i č a s : 

p o n e d e l j e k 

o d 1 3 . - 1 8 . u r e 

T o r e k 

o d 9 . - 1 2 . u r e 

S r e d a 

o d 1 3 . - 1 8 . u r e 

Č e t r t e k 

o d 1 3 . - 1 8 . u r e 

P e t e k 

o d 9 . - 1 2 . u r e 

to po velikosti. Prijatelji naše A n -
drejke. Marelice. Otročki , življenje 
teče dalje. Sedemindvajseta dimen
zija z Nefrete klobučkom na gla
vi . Hišica iz pravljice. Ilerkulcs in 
ježki, Rdeča kras tača sc vozi po 
popku, Bavcntov stric. Kr i t ika je 
odlična stvar, samo uporabljati jo je 

treba znati so prijazni naslovi po
sameznih zgodb, v katerih se avto
rica, Andrcjka in Dragica pa Tomaž, 
M i r o in Primož, ter njihovi starši, 
prijatelji in znanci, sošolci in sošol
ke zapletajo v različne vsakdanje 
življenjske situacije, ki bi j ih z lah
koto naSli tudi v našem sedanjem 
življenju. Iskrive misli, ki odlikuje
jo zlasti razmišljanje avtorice knji
ge, v bralcu puščajo sledove in ga 
silijo, da knjigo v roke jemlje zno
va in znova in svoja čustva tleli z 
junaki iz knjige. 

Knjigo Otročki, življenje teče da
lje je prva knjiga pisateljice Brede 
Smolnikar, ki jo je avtorica prvič iz
dala v letu 1963 in zanjo prejela Lev
stikovo nagrado. Ponatis je ilustriral 
Andrej Brunicn-Čop, bralec in. bral
ke pa vabim, da jo vzamejo v ro
ke, sc za hip preselijo v zgodovino 
mesta, v katerem živimo, in si sku
paj z avtorico zaželijo, da posebni 
trenutki kljub temu, da življenje teče 
dalje, nikoli nc bi minili. 

Pisateljici Bredi Smolnikar, za ka
tero jc leto 2001 jubilejno leto, saj 
v njem praznuje okrogli življenjski 
jubilej, iskrene čestitke! 

O d g o v o r n a u redn ica 

Nova p e s n i š k a zbirka Janke J e r m a n 

Sence v soncu 
Letošnja jesenska bera deklet, ki delujejo v literarnem krogu v okviru 

domžalske Lipe, društva za izobraževanje v tretjem življenjskem obdobju 
Domžale, je zelo bogata in pestra. Med te sadove letošnje jeseni sodi tudi pes
niška zbirka Janke Jerman S K N C K V S O N C U , katere naslovno stran je ču
dovito naslikala Ida Rebula, zbirka pa je izšla v samozaložbi. 

Sence v soncu jc druga pesniš
ka zbirka Domža lčankc , ki zase 
pravi, da je o t roška leta preživlja
la med Kamniško Bistrico, Mlinščico 
in Sumbcrkom ter sc naučila opa
zovali in spoštovati naravo, še ved
no pa se rada vrača na stare poti 
in v spremenjenem okolju išče 
ohranjene ko t ičke in nepozabne 
spomine. Po končanem učiteljišču 
je 35 let uživala med učenci, se 
poročila in skupaj z možem vzgo
jila dva sinova. Odkar pomni, je ra
da brala in pisala in kot upokojen
ka ima končno dovolj časa za svo
je konjičke, ki j ih izpolnjuje v ok
viru U P E . Prešeren jc njen vzornik, 
odkar razume njegovo poezijo, in 
morda je prav to vzrok, da sc jc 
pO prvi knjižni izdaji svojih pesmi 
začela ukvarjati s soneti in jih kar 
60 zbrala v zbirki S E N C E V S O N 
C U , ki jo jc razdelila v S E N C E , 
v S V E T L O B O , O D S E V E in V A 
L O V A N J E ČASA. Vsak sonet za
se pomeni zgodbo o občut ju , o 
hrepenenju, žalosti ali veselja ob do
godku iz. bogatega življenja pesni
ce, o kateri jc pod naslovom Car 
soneta Silva Mizcr i t zapisala: 

Zahtevni obl iki soneta pesnica 
ustreza z jasnim, razumljivim, na
ravnim jezikom, brez obli
kovnega sprenevedanja Kljub 
temu so pesmi žive, slikovite, 
polne izvirnih prispodob in 
blizu bralcu. Janka je zrela, 
izkušena žena. ki ve, da čas 
prinaša dobre in slabe stvari. 
Za seboj pušča spomine, nos
talgijo, žalost, a tudi toplino 
in svetlobo, vedno pa mod
rost, ki prihaja z leti in ro
jeva mir in sprijaznjenjc. 
Včasih sc pritakne dobrodu
šen humor, kdaj tudi nejevo
lja ob nespametni majhnosti, 
ki smo ji dostikrat priča. Pes
nica ima odprte oči za do
godke in odprto srce za lju
di. Vid i njihovo stisko in ve

selje in culi / njimi. 
Sama .laiikinc pesmi najraje be

rem na samem naglas, da docela za
znam njihovo spevnost in sc me 
dotakne njihovo čustvovanje. Tudi 
bralcu svetujem, naj sc j im pribli
ža, ko ima čas in mir. Le tako bo 
deležen njihovega bogastva in zago
tovo jih bo Se večkrat vzel v ro
ke. V . 

Kol pajek prede svojo krhko mrežo, 
lovim in nizam vse spomine lepe, 
valim jih skupaj kot snežene kepe, 
da hi sedanjosti pregnali leio. 

Postavila sem se kot on na prežo, 
na pot odpravila čez svoje stepe, 
zastavljala si vedno nove sklepe, 
svetlobo začutila skozi režo. 

Ko hom zbujena v novo jutro vstala, 
pogumno bom na drugo pot stopila, 
popotna torba prazna ho ostala, 

za sabo vse tegobe hom pustila, 
si šopek svežih danosti nabrala, 
drugače si življenje uredila. 

Razstavišče Kulturnega društva 

Miran J are Skocjan p r i Domžalah 

Slikar Bogdan Potnik 
O d začetka do srede 

novembra jc bila v Razsta
višču Kulturnega društva 
Miran Jare Skocjan pri 
Domžalah odprta razsta
va enega najboljših sloven
skih akvarclislov Bogdana 
Potnika, o katerega delih 
je l ikovni kritik Eojze 
Adnniljc zapisal: 

Njegova ustvarjalna 
fantazija je segala v pre
teklost in prihodnost in 
iz obojega gradila osebno 
likovno vizijo sedanjosti. 
Načitan in v osebnih 
kontaktih z drugimi sli
karji obogaten, jc gra
dil svojo l ikovno vizi jo 
sedanjosti. To jc bilo in jc 
Se odzivanje na vse hitre
je na rašča jočo poplavo 
informacij v sodobnem 
svetu, kar ga jc sililo, da 
sc jc izpovedoval in spo
ročal v svojstveni sodo
ben cklckticizcm. 

izraznih prijemov osuplja 
tudi resnično nenavadno 
močan stvariteljski poten
cial. Kljub svetovljanski ši
rini zasnovane poti osta
ja Bogdan Potnik glasnik, 
godec in poet domače , 
slovenske zemlje. 

Prijetni kulturni dogo
dek ob odprtju razstave, 
kateremu so prisostvova
li številni liubilclii slik tr-
slva. je vodila Monika Jc-
rclina, z glasbo pa popes
trili Komorni pevski zbor 
Šuma iz Kamnika ter kla
rinetist Dimitrij Lederer 
in harmonikar Klemen 
Lcbcn. 

Ker jc bila tO priredi

tev v okviru letošnjega 
poletnega festivala Stude
nec 2001, smo za kratko 
oceno zaprosili predsedni
ka Kulturnega društva M i 
ran Jare Skocjan g. Lojze
ta Stražarja: »letošnji po
letni festival jc obiskalo 
12.500 do 13.000 obisko
valcev iz domovine ter 
tujine in prepr ičan sem, 
da je prav vsak našel ne
kaj zase. S festivalom kot 
celoto sem zelo zadovo
ljen in hi sc Ob tej prilož
nosti rad zahvalil prav 
vsem, ki so kakorkoli po
magali, da smo uspeli. Na 
svidenje prihodnje leto!« 

V . 

Preizkušen avlodiktat 
v bogati paleti risarskega 
in slikarskega znanja in 
opt ične občutljivosti nam 
omogoča branje prav ta
ko kot čustvovanje, sode
lovanje pri raziskovanju 
umetnikovega jez ika in 
zavzemanje povsem 
osebnih stališč pri celovi
tem estetskem dojema
nju. V zares široki paleti 
motivnih, oblikovnih in 

Četrti z b o r n i k 

l i t e r a r n e d e l a v n i c e 

»LIPA« D o m ž a l e 

Ajda zori 
AJDA ZORI je četrti zbornik Li 

terarne delavnice Društva za iz
obraževanje za tretje življenjsko ob
dobje »LIPA« Domžale ter drugi 
zbornik članov univerz za tretje živ
ljenjsko obdobje Republike Sloveni
je, ki ga je izdalo domžalsko društ
vo LIPA. To je pripravilo tudi pred
stavitev zbornika, o kateri boste 
lahko brali v naslednji številki. 

V zborniku s svojimi literarnimi 
prispevki sodeluje 40 ustvarjalcev, 
med njimi tudi vsi člani domžalske 
literarne delavnice. Uvodno besedo 
jc pod naslovom BITI SREDI ŽIV
LJENJA prispevala pisateljica Mirni 
Malenšek in v njej zapisala, da v 
njej prevladuje ženska lirika s svo
j imi značilnostmi, z darom za opa
zovanje narave, s tenkim posluhom 
za vzgibe srca in duše. z vsem ra-
zumevajočim in vse odpuščajočim 
altruizmom. O moških avtorjih pa 
pravi, da so v pesmih in prozi bolj 
neposredni, pomembna j im je vse
bina, v iskanju izraza so precej le-

Ajda z o r i 

žerni, zato pa nekateri izvirni v sfe
ri humorja preprostega, a osvežu
jočega. Posebej je treba po njenem 
omeniti haiku poezijo, to starodav
no izpovedno obl iko Daljnega 
vzhoda, ki se je pri nas lepo »pri
jela«. Tako prijetna je, aforistična, 
roj duhovitih domislic, ki se usuje 
pred bralca kot roj kresnic v po
letni travi. 

Veliko lepih besed je o knjigi Aj
da zori prispevala tudi prof. Duši
ca Kunavcr, pisateljica in zbiralka 

ljudskega izročila, ki je zapisala: 
»Naj knjiga Ajda zori s svojimi dra
gocenimi zrni potrjuje spoznanje, 
da vsako leto znova raste pomlad
no in jesensko cvetje, pomladni in 
jesenski sad in da imata pomlad in 
jesen vsak svoj čar.« 

V knjigi se najprej s r e č a m o s 
kratkimi življenjepisi avtorjev, na
to pa lahko preberemo njihova l i 
terarna dela ki so raznolika, kot so 
raznolike življenjske poti avtorjev. 
Iz. domžalske literarne delavncie v 
Ajdi zori objavljajo: Zlatka Levstek. 
Janka Jerman. Silva Mizer i t , Ivan 
Ložar, Jožefa Juršič, Marija Koplan-
Flerin, Helena Plahuta. Štefka Ken-
d a Bernarda Zajec, ki je knjigo tudi 
ilustrirala, Cecilija Prelovšek. DuSan 
Voglar. Anica Kvas, Ivana Rejc. M i -
lenka T. Gaiser, Helena Ogorevc in 
Metka Zupanek. 

Zbornik A J D A ZORI , ki tudi le
tos dokazuje, kol iko ustvarjalnih 
moči je v članih DruStva Upa. Uni
verze za tretje življenjsko obdob
je na vseh koncih Slovenije, v naši 
občini pa Se posebej, lahko kupite 
v prostih »Lipe« v Domžalah , na 
Kolodvorski 8, vsako dopoldne, lah
ko pa pokličete tudi gospo Metko 
Zupanek 041 727-873. 

V . 

Zlatkina 
ura ima 
120 minut 

Dne 27. oktobra 2001 je Zlatka 
Levstek ožjemu krogu svojih prija
teljev v Kodrovi dvorani Kulturne
ga doma v Radomljah predstavila 
svojo deveto zbirko pesmi z naslo
vom Pentljaste. 

Predstavitve so se udeležili sko
raj vsi. zaradi časovne stiske kar po 
telefonu povabljeni, prijatelji in lju
bitelji lepe slovenske besede. Raz
veseljiva jc bila tudi prisotnost ne
kaj mladih, športnikov, konjenikov, 
ki so v tem ustvarili vez med ge
neracijami in različnimi dejavnost
mi. Prireditev jc popestril Matija 
( erar Z izvajanjem svojih del in 
med drugimi jc drugič javno zapel 
šanson Starec in trla, za katerega 
je glasbo napisal sam, besedilo pa 
Zlatka Irvslck. Prijetno vzdušje so 
dopolnjevali čudoviti kipi Milic Ka
ča, ki so bili takrat šc na ogled v 
Kodrovi dvorani. 

Za vzdušje je bilo torej preskrb
ljeno, Zlatka pa je svoje pcntljicc 
predstavila na njej lasten, prisrčen 
način. Tisti, ki spremljamo njeno 
pesniško dozorevanje, smo opazili 

je v Domžalah, kjer vodi literarno 
delavnico. Sodeluje na maratonih 
pesnic in pisateljic Slovenije in na 
literarnih kolonijah Sklada RS za 
kulturne dejavnosti. Ne manjka na 
E X temporih in razstavah Društva 
likovnih samorastnikov, kjer sode
luje s svojimi akrili in akvareli in 
Se bi lahko naštevali. V njeni družbi 
pa človek nikoli ne dobi občutka , 
da se j i mudi! 

Čest i tamo in le tako naprej! 
M . D. 

Z la t ica Levstek s k i p a r j e m 
M i h o m Kačem 
rahlo spremembo teme. Zlatka se je 
malca zresnila v primerjavi s svo
jimi prijazno - toplimi, po domač
nosti dišečimi haikuji. Njene najno
vejše stvaritve Se vedno oddajajo 
toplino in optimizem, za bralce pa 
so malo zahtevnejše. Njena beseda 
jc iz zbirke v zbirko bolj izbruše-
na. Lična knjižica jc opremljena z 
njenimi barvnimi akvareli, ki so v 
njenem slikarskem razvoju Se po
sebno lepi in zanimivi. 

In zakaj je / l a i k a privilegirana s 
120 minutami na uro? Zato, ker v 
eni osebi zmore hiti žena, mati, pes
nica, slikarka, športnica, podpred
sednica Turis t ičnega druš tva Ra
domlje, aktivna članica Haiku društ
vu Slovenije. I.IKUS-a in LIPI , uni
verze za tretje življenjsko obdob-

Izšla j e z e l o z a n i m i v a knjiga avtorja A n t o n a Tomažiča 

Drugi kraj rojstva: NEVIS 
Če se še spominjate - letošnjega marca je kot strela z jasnega med nas uda

rila presunljiva novica, da na karibskem otoku Nevis (ki se nahaja v državi St. 
Kitts & Nevis oz po slovensko Sveti Krištof in Nevis) že več dni pogrešajo na
šega občana, g. Antona Tomažiča. G. Tomažič je bil lam z družino na počitni
cah. Stekla je reševalna akcija, v nekaterih naših medijih pa so namesto o po
teku reševanja rajši poročali o nepreverjenih informacijah, zakaj seje g. To-
mažič sploh napotil na počitnice na ta otok. 

Sedaj, približno pol leta po teti 
d ramat ičn ih dogodkih, ko se jc 
g. Tomažič sani uspešno rešil iz 
osemdnevne negotovosti z gore Ne
vis Pcak, kamor sc je napotil na eno 
dnevni izlet (njegov osnovni cilj jc 
bil namreč osvojiti tO goro) in ko 
ga jc deveti dan vsega izčrpanega in 
dehidriranega našel domačin Geor-
gc Smithen, smo dočakali izid in 
predstavitev njegove knjige, ki govo
ri o tem dogodku. 

Predstavitev knjige in pogovor z 
g Antonom Tomaž.iCcm sta pote
kala v prijetnem vzdušju knjigarne 
in galerije Beseda (v nekdanjem 
Godbe nem domu na Kajuhovi cesti 
5) v Domžalah. V prepolnih pros
torih te knjigarne je g. Tomažič po
jasnil namen izdaje te knjige, nave
del pa je tudi precej zanimivosti in 
detajlov, ki so se prepletali / njego
vo zgodbo, ć e jo na kratko povza
mem: g Tomažič je zadnji dan po
čitnic na leni Otoku kol navdušen 
planinec želel osvojili prelepo goro 
Nevis Pcak. na pol je odšel Zgodaj 
zjutraj ženi in otrokoma je ohl|u-
bil, da se bo v hotel vrnil do IX. ure. 
Ker do 12. ure Se ni uspel priti na 
vrh gore, se jc napotil navzdol, da 
bi bil dO dogovorjene ure ponov
no v hotelu. Zaradi vlažnega pod
nebja in mahu mu je pri sestopu 
spodrsnilo in znašel se je v hudour
niškem kanjonu, ki je bil v tem let
nem času suh, brez, vode. Ker jc bila 
pred njim večmetrska jama. za njim 
pa večmetrska strma stena, po ka
teri je padel v ta hudourniški ka
njon, sc jc odločil, da bo počakal 
na reSevalcc, saj jc bil prepričan, da 
bo žena najkasneje naslednji dan 

Sprožila iskalno akcijo. Zaradi po
manjkanja vode in hrane (čeprav 
hrane niti ni pogrešal, bistvo je bi 
la voda) je bil iz dneva v dan bol| 
slaboten in dehidriran. Ker reševal
cev ni in ni bilo, se je odločil, da 
bo poskusil sam poiskati rešitev iz 
tega neprijetnega položaja. Po ne
kaj dneh, ko je s pomočjo kamnov 
v skalo izklesal nekakšne mini pro-
vizorične stopnice, mu jc uspelo pri-
lesti ven. zagledal je sled v sicer ne
prehodni džungli in se podal po njej. 
Hodil in hodil jc cel dan, a zvečer 
se je zopet znašel pred isto kotanjo, 
iz katere jc zjutraj splezal ven. Cel 
dan je hodil po lastni sledi ... 

Kako se je zgodba iztekla in ka
ko so njegovo izginotje in organi

zacijo njegovega iskanja videli, orga
nizirali in občutili njegovi najbližji, 
si preberite sami. V tej izredno le
po oblikovani knjigi boste našli tu
di marsikakšen napotek, ugotovili 
boste, zakaj ima knjiga naslov Dru
gi kraj rojstva: NEVIS. prebrali pa 
boste lahko tudi tisto, o čemer raz
mišlja človek, ko se znajde v taksni 
domala brezizhodni situaciji (ka
ko bi recimo reagirali vi, če bi se 
znašli v taksni situaciji - bi zaradi 
pomanjkanja vode pili lastni urin, da 
bi sploh lahko preživeli?). 

Z nakupom knjige, ki je izšla pri 
Mladinski knjigi (http://www.em-
kasi), telefonska številka za naroči
lo je 241-3300. internetna stran 
g Tomažiča pa je http://ius-info.iuv 
software.si/tl/nevis200ls.htm) boste 
pomagali, da bi na tem otoku prišli 
do nujno potrebnega helikopterja za 
reševanje, ker ga nimajo, zato se je 
avtor knjige honorarju odpovedal 
ter bo (tudi s pomočjo) tega prihod
ka pomagal prebivalcem tega otoka 
kupiti nujno potrebni helikopter za 
reScvanje. 

Tekst in fotoj 
J A N E Z STIBRIC 

A v t o r k n j i g e Drug i k r a j r o j s t va : NEVIS , g . A n t o n Tomažič, 
m e d p redstav i tv i jo k n j i g e v k n j i g a r n i in ga le r i j i B e s e d a (v 
n e k d a n j e m G o d b e n e m d o m u n a K a j u h o v i cesti 5) v D o m 
žalah. 

http://www.em-
http://ius-info.iuv


V BESEDI IN SLIKI s t r a n 1 2 

Medgeneracijsko d r u š t v o J e s e n s k i c v e t 

j e upihnilo p r v o s v e č k o 

Vsi smo kakor ena 
velika družina 

Pri.ja7.nost v besedah ustvarja zaupanje. 
Prijaznost v mislih ustvarja globino. 
Prijaznost v dejanjih ustvarja ljubezen. 

Besede Latu Zi. zapisane v začetku 
zbornika Jesenski cvet, so bile najpogos
teje izrečene besede na slovesnosti ob pr
vem rojstnem dnevu Medgeneracijskega 
društva Jesenski cvet, ki so jo konec ok
tobra pripravili v Kulturnem domu v Lu
kovici. Dvorana je bila kar premajhna za 
vse, ki so se Želeli udeležiti praznovanja 
prvega rojstnega dneva, ob katerem je 
društvo prejelo tudi najlepše darilo, ki so 
si ga pripravili kar sami, zbornik Jesen
ski cvet, v katerem so zbrali svoje misli, 
snovanja, delo in dogajanja v prvem le
tu. 

Kronika razvoja mreže skupin starih za 
samopomoč se je pričela pisati že v letu 
1994. ko sta se ga. Majda Hrovat, organiza

torka mreže, in njena sodelavka, ga. Anka 
Zdovc, udeležili usposabljanja pri Inštitutu 
Antona Trstenjaka v Ljubljani. Po zaključ
ku usposabljanja sta v letu 1995 ustanovili 
prvo skupino za samopomoč NaSa srečanja, 
ki so ji sledile skupine Veseli ljudje. Cvetje 
v jeseni. Izvir in še mnoge druge. Vse us
pešno delajo, njihovi vodje - prostovoljci, pa 
se na interviziji pogovarjajo o delu skupin, 
rešujejo nastale težave, načrtujejo nadaljnje 
delo, se pogovarjajo o prebrani strokovni li
teraturi, vsaj enkrat v letu pa pripravijo stro
kovno ekskurzijo kot nagrado voditeljem za 
delo. »Iž korenin je pognalo močno steblo, 
i/, stebla so pognale veje. Koliko stranskih 
vej bo nastalo iz glavnih vej, pa je odvisno 
od naše širše družbe, od tega, koliko novim 

S l o v e s n i g o v o r o b o b l e t n i c i 

m e d g e n e r a c i j s k e g a d r u š t v a 

J e s e n s k i c v e t 

Lepo pozdravljeni vsi navzoči! Danes smo se zbrali z nameni; 
- da proslavimo prvo obletnico Medgeneracijskega društva Jesenski cvet, 
- da predstavimo naš prvi zbornik 
- ter podelimo diplome voditeljem, ki so zaključili dvoletno usposablja

nje za vodenje skupin. 
Znano je, da imamo vsako leto več starih ljudi, ki si želijo druženja, vklju

čitev v širšo okolico, povezovanja s srednjo in mlajšo generacijo, kar jim 
omogoča lažje premagovanje težav tretjega življenjskega obdobja. Kako po
membno je druženje generacij, smo spoznali letos na našem prvem Medge-
neracijskem taboru na Debelem rtiču. 

Udeleženci tabora smo bili stari ljudje, otroci, odrasli in osebe s poseb
nimi potrebami. Naučili smo se sprejemati drugačnost sočloveka in mu pri
skočiti na pomoč, ko jo je potreboval. V delavnicah smo izdelovali razna 
ročna dela, imeli tekmovanja v športnih dejavnostih, v glasbi, v plesu, imeli 
srečelov, peljali smo se z barko na ogled mesta Piran, se igrali igrico od
krivanje skr. prij. Raziskovali smo obalo in nabirali školjke. Nekateri so pr
vič videli morje 

Z ustanavljanjem skupin so pričeli centri za socialno delo. Ker stroka 
ni zmogla več zagotoviti potreb po ustanavljanju in vodenju novih skupin, 
smo pričeli vključevati prostovoljce. Pred letom smo ustanovili društvo, v 
katerem deluje 26 skupin. V te skupine je vključenih 310 oseb, kijih vodijo 
usposobljeni voditelji. Skupine se sestajajo vsak teden. Voditelji skupin se 
srečujejo enkrat mesečno na interviz.ij.skih srečanjih. Njihovo delo je pros
tovoljno, humanitarno. 

Delo društva je drugačno od ostalih društev, mnogim še neznano, zato 
smo se ob prvi obletnici društva odločil z.a izdajo zbornika, v katerem je ce
lostni prikaz vodenja, organiziranja in delovanja društva ter skupin. 

Nacionalni program socialnega varstva nas zavezuje, da je potrebno na 
vsakih 100 starih nad 65 let ustanoviti eno skupino. Vsakodnevno se na nas 
obračajo osamijtn: slan ljudje in njihovi svojci z Zeljo, da bi se vključili v 
skupino. Obstoječe skupine so formirane in vključitev novih članov ni mož
na, saj te skupine delujejo kot nadomestne družine. 

Vsem, ki se želijo vključiti v skupine, bi želeli to omogočiti. Za to pa po
trebujemo nove prostovoljce. Morda je danes kdo med nami, ki bi želel 
opravljati tovrsmo delo. 

Pred nami je zahtevna in odgovorna naloga. Prepričana sem, da bomo 
zmogli zagotoviti te potrebe v okoljih, ki nas vsestransko podpirajo in zna
jo prisluhniti potrebam ljudi. Poglejmo okrog sebe in videli bomo, koliko 
ljudi je v naših okoljih, ki si želijo druženja. Vprašajmo se, zakaj so tako sa
mi, morda nimajo jioguma ali sami ne zmorejo v družbo. Pomagajmo jim 
priti med nas in veselili se bomo skupaj. 

MAJDA HROVAT - strokovni vodja projekta 

Dr. Jože Ramovš, Inštitut A n t o n a Trs
ten jaka v Ljubljani , M a j d a Hrovat , o r 
g a n i z a t o r k a l o k a l n e mreže in s t ro 
k o v n i v o d j a p ro jekta , ter m a g . M a j d a 
Rudi Pučnik, p r e d s e d n i c a društva J e 
sensk i cvet. 
poganjkom in vejicam bo omogočila rast v 
novih skupinah starih za samopomoč,« je v 
zborniku zapisala ga. Majda Hrovat, kateri 
vsi priznavajo, da je duša mreže in da brez 
nje nc bi šlo. 

Slovesnosti so se udeležili tudi župani oz. 
predstavniki vseh občin, ki jih pokriva Cen
ter za socialno delo Domžale, pozdravili pa 
smo lahko tudi predstavnike iz občin Kam
nik, Komenda in Kranj. Prisotne, med ka
terimi so se svojega prvega rojstnega dne 
veselili člani in voditelji 26 skupin za sa
mopomoč s kamniSkodomžalskcga območja, 
je najprej pozdravila mag. Majda Pučnik 
Rudi, predsednica društva, ki je med dru
gim dejala: 

Življenje brez smisla in osamljenost sta 
namreč najbolj pogosta povzročitelja soci
alnih in psihosomatskih motenj. Zato se v 

skupinah učimo smiselnega in ustvarjalno 
polnega življenja. Znani psiholog in logote-
rapevt Viktor Emil Franki jc zapisal: »Člo
vek z duhom kljubuje usodi in veliko laže 
obvlada telesne, duševne, socialne in druge 
rizične situacije, če v njih odkrije smisel. 
Smisel bivanja je treba udejanjati kot nalo
go: živeti za nekoga in za nekaj«. 

Zato bi se zahvalila vsem, ki sodelujete 
v naših skupinah. Posebej pa bi sc za stro
kovno in požrtvovalno delo zahvalila stro
kovni vodji projekta, ga. Majdi Hrovat, vsem 
voditeljem skupin ter njihovim sodelavcem. 

Za njo je spregovorila ga. Majda Hrovat, 
organizatorka lokalne mreže in strokovni 
vodja projekta, katere govor objavljamo ob 
prispevku, in na oder povabila prof. dr. Jo
žeta Ramovša z Instituta Antona Trstenja
ka v Ljubljani, ki jc spregovoril o proble

matiki starosti ter o progra
mih za kakovostno starost, ka
terih pomemben del so tudi 
mcdgcncracijske skupine, ki 
jim jc za opravljeno delo čes
tital in poudaril pomembnost 
srečevanj za prijetnejšo jesen 
življenja. Nato jc skupaj ž. go. 
Majdo Hrovat za opravljeno 
delo, požrtvovalnost ter priza
devno delo podelil priznanja 
vodjem skupin ter jim zaželel 
veliko uspehov pri njihovem 
delu v prihodnje 

Pred prijetnim kulturnim 
programom, v katerem so so
delovali mladinski pevski zbor 
Ciklamcn z zborovodkinjo 
Marijo Perko, mladi glasbeni
ki Osnovne šole Janka Kersni
ka Brdo ter člani društva Je
senski cvet, prireditev pa je 

popestril tudi znani citrar Rado Kokalj, so 
prisotne pozdravili tudi predstavniki občin 
in zaželeli skupinam veliko uspeha tudi v 
prihodnje. Uradno praznovanje se je po 
koncu programa nadaljevalo s prijetnim dru
žabnim srečanjem. 

Sestavek zaključujem z mislijo gospe Sil
ve, iz skupine Dobre volje, ki pove več, kol 
tisoče besed: 

Niso mi mar sveta dobrine, 
vse, kar želim, 
jc le delček, delček 
človeške bližine. 

P. S. 
Če vas zanima Zbornik Jesenski cvet se 

oglasite pri gospe Majdi Hrovat na Centru za 
socialno delo Domžale. 

O D G O V O R N A UREDNICA 

Prv i rojstni d a n J e s e n s k e g a cveta so s svoj imi nastop i p o 
lepšali o t roc i , v e l i k o i sk ren ih mis l i p a v s e m pr isotn im p r i 
nesl i recitatorj i - sode lavc i s k u p i n z a samopomoč 

Novoletni Videomeh nagrajuje 
»Ko se bodo v soboto, 22. decembra ob 19. uri v veliki dvorani mengeš

kega l i l TOP centra oglasili prvi takti mengeške godbe, jih bo ducat,« 
je na vprašanje, kolikokrat je že /a/v cucla uvodna Avsenikova viža - Slo
venski pozdravi na N O V O L E T N E M VIDEOMEHU, odgovoril Boris KO
PITAR, pobudnik in tudi letošnji voditelj in scenarist prireditve in tele
vizijske oddaje, katero si boste lahko vsi, ki vidite signal kamniške televi
zijske postaje IMPULZ ogledali na novega leta dan 2002. 

Boste tudi letošnji, prvi mengeš
ki Novoletni videomeh začeli s to 
skladbo? 

Ker so se povabilu k sodelova
nju na prireditvi odzvali tudi men
geški godbeniki, bomo tokrat pr
vič - za spremembo - prireditev in 
TV oddajo začeli z godbeno ko
račnico - Slovenci. Tisti, ki to sklad
bo poznate, veste, tla je dobra in 
da bo že po prvih taktih med obis
kovalce v dvorani vnesla veselje in 

dobro razpoloženje, ki bo, prepričan 
sem, trajalo do konca dvcurnc prire
ditve Za nadaljevanje, ki sc spreobr
ne v pravo predpremiero silvestrova
nja pa bodo poskrbeli PTUJSKIH S, 
ki so v domžalski hali komunalnega 
centra pred kratkim dobili diamant
nega slavčka, kot letošnji najboljši slo
venski ansambel 

Mengeško godbo in Ptujskih 5 ste že 
omenili, kdo vse ho še nastopil? 

Z godbo bosta zapela JULIJA AV-

BEEJ m IVAN HUDNIK, od doma
čih ansamblov bodo z nami vsi naj
boljši - SLAPOVI, ČUKI, MLADI 
DOLENJCI, ŠTAIERSKIH 7, KVIN
TET DORI, ANSAMBEL FRANCA 
MIHEIJČA, GAŠPERJI. ANSAM
BEL BRATOV POMANSEK in ZA
MEJSKI KVINTET iz Zgonika.pri 
Trstu, zabavni del pit bodo zastopali 
NUŠA DERENDA, ALFI NIPIČ, NA-
TALLIA KOLŠEK, KORADO IN 
BRENDI, dvojčka MARJAN in 
BRANKO ZGONC, zdaj že nekaj ča
sti Mcngšanka VIKTORIJA, NATA
ŠA MIHEEIČ, prvič bo pred tako 
veliko množico nastopila pevka 
AN.IA, za humor bo poskrbel JER
NEJ KUNTNER v vlogi FRANCA 
MERCATORIJA, plesali pa bodo 
plesalci folklorne skupine SVOBODA 

N o letošnji mengeški NOVOLETNI VIDEOMEH se bodo pripeljali tudi ČUKI s Ferari po lko . 

MENGEŠ ter plesni par TJAŠA 
MARČIČ in MIRO ŠVEOELJ. 

Kaj je organizatorje vodilo, da so 
letošnji Novoletni videomeh pripra
vili v Mengšu in nc spet v Kamniku? 

Vsa leta do sedaj so bile vstop
nice za to tradicionalno prireditev 
razprodane v nekaj dneh in mno
gi so sc pritoževali, da do vstopni
ce ni moč priti. Mengeška dvorana 
v PIT TOP centru je precej večja 
od Kamniške, zalo upam, da bodo 
letos vsi, ki se bodo za obisk NO-
VOEETNECiA VIDEOMEIIA odlo
čili pravočasno, vstopnice lahko ku
pili, zamudniki pa sc vedno najde
jo in ti se ponavadi potem prito
žujejo, da niso uspeli kupiti vstop
nice. Najbolje jih jc pravočasno re
zervirati - pred I. decembrom. Več
ja dvorana jc bila edini povod za 
menjavo prizorišča NOVOI.ETNE-
G A VIDEOMEIIA. 

Če se kdo boji, da zaradi velikos
ti dvorane nc bo dobro videl, naj 
povem, da bomo letos prvič v dvo
rano namestili veliko platno z moč
no svetilnostjo, na katerem se bo vi
delo čisto od blizu vse, kar bi mm 
da s prostim očesom prezrli. 

V prejšnji številki SLAMNIKA 
smo obljubili nekaj vstopnic za bral
ce, o čemer posebej pišemo v NA
GRADI ZA BRALCE, Kje pa sc si
cer lahko kupijo vstopnice? 

Vsi, ki bi želeli vstopnice kupiti, 
to lahko storite v mengeškem Hra
mu rožice, športnem centru EIT 
JOP, kjer bo tudi prireditev, ali pa 
jih enostavno naročile po telefonu 
031 222 444. 

Hvala in srečno! 
V e r a V O J S K A 

P o l a g a n j e o t e p a z rženo s l a m o p o d 
škopnico n a napušču. 

Razpored i tev in n a r a v n a v a s lame po 
t e m , k o s m o r a z v e z a l i o tep . 

V Dobu se je 
zableščala nova 
slamnata streha 

Vilarjevi iz Doba so za novo kritino njihovega dvojnega kozolca - top-
larja, ki ob gospodarskem poslopju kljubuje že več kot 130 let, izbrali sla
mo, ki ga je pred dežjem, snegom in drugimi vremenskimi vplivi že va
rovala vse do leta 1906. Takrat so ga namreč prestavili za gospodarsko 
poslopje in ga prekrili s t. i. škalco, ki pa je zdržala do leta 1971, ko so 
jo zamenjali s salonitnimi valovitimi ploščami. Sredi oktobra pa smo lah
ko kar z magistralne ceste skozi Dob opazili, da se Vilarjev toplar pre
kriva s slamo, konec oktobra pa so mojstri že z umetniško spletenimi ki
tami zarobili streho in tako zaključili prekrivanje. 

Mojster Anton Mlakar iz Šentjurja in njegov sin Tone, ki v spretnosti prekriva
nja s slamo nič kaj nc zaostaja za očetom, sta mi kar med delom razložila in poka
zala kako poteka prekrivanje, na kaj jc potrebno paziti ter kakšen material in orod
je potrebujeta za takšno delo. Ko sem ju pri tem poslušal in hkrati občudoval nasta
jajočo streho, sem razmišljal 
o vsestranski uporabnosti sla
me, ki so jo in jo šc vedno 
znajo izkoristiti posebej moj
stri iz domžalskega okoliša 
(slamnikarstvo). Trajen spo
min na koristno uporabnost 
slame sc ohranja tudi v dom
žalskem grbu. Poznavanje 
prekrivanja streh s slamo bi 
poleg slamnikarstva moral 
poznati vsak občan, saj jc to 
del ljudskega stavbarstva in s 
tem kulturne dediščine, ki jc 
bila tod močno uveljavljena. 

Glavni material za prekri
vanje jc seveda slama ki mo
ra biti posebej kvalitetna in 
skrbno pripravljena. Uporab
lja sc pšenična slama, ki je 
krajša (osrednji, največji del 
strehe) in daljša ržena slama, 
ki pa služi prekrivanju na na
pušču (kap) in na slemenu 
(vrh). Slama za prekrivanje je 
pripravljena v t. i. skopih, ki 
predstavljajo slamo, poveza
no v velike butare, ki so ši
roke od 60 - HO cm. Za top
lar, kakršen jc Vilarjev v Do
bu potrebujemo od 250 -
260 takšnih škopov (okoli 
120 kvadratnih metrov površine). Preden pa pride sla
ma v roke krovcu, ki prekriva, jc potrebno iz škopov 
narediti manjše slamnate »butarice« ali t. i. otepe, ki pa 
so široki od 20 - 30 cm in povezani s predhodno na
močenim in omehčanim svežnjem slame (otepi so vidni 
na fotografijah št. I in 4). Omenjeni otepi torej pred
stavljajo kritino, ki jo mojster spretno poklada, podti
ka in veže (pritrjuje) drugo ob drugi na t. i. rimelnc (le
sene letve, ki so prečno pritrjene na Spirovce z raz
makom 22 cm). Slama jc k letvam pritrjena i leskovi
mi palicami, ki so zelo podobne fižolovim preklani in 
se imenujejo škopnice. Nameščene so vzporedno tik 
nad letvami, vmes pa jc stisnjena (pritrjena) slama. Pre
den pa sc z jekleno žico zveze škopnico in letev s sla
mo vmes, jc potrebno otep najprej čim bolj vzpored
no položiti k žc pritrjeni slami (seveda pod škopnico), 
ga razvezati in dobro podtakniti (glej fotografije št. I, 
2 in 3). Preden pa otep podtaknemo, moramo pros
tost rlečo škopnico začasno pripeti k letvi s t. i. akom 
(kovinski kavcij) in vrbovo šibo, da v toliko držita sla
mo, da sc nc razstrese. Podtakniti otep k žc pritrjeni 
slami predstavlja ključno opravilo pri prekrivanju strehe 
s slamo, saj od tega zavisi nepremočjivost strehe. Pod
takniti otep pomeni, da del slame izločimo od celote 
in ga porinemo pod že pritrjeno slamo (glej fotografi
jo št. 3). Od tod tudi izvira uganka: »Luknjica pri luk
njici, pa vendar le vodo drži?«. Otepe sc poklada in pod
tika v smeri odtekanja dežja s spodnjim delom slame 
navzgor (navzven), kar pomeni, da jc spodnji del sla
me, pod streho (glej fotografijo št. I). Da jc slama ena
komerno razporejena po ostrešju, jo jc potrebno še 
naravnati z rahlim udarjanjem s t. i. krovno desko (fo
tografija št. 4). Ko je otep oz. slama podtaknjena in 
naravnana, sc jo z žico in škopnico pritrdi k letvi (glej 
fotografijo št. 5). Prekrivanje poteka od napušča na
vzgor proti slemenu (glej fotografijo št. 4). Plast slame 
jc debela 25 cm, zdrži pa okrog 30 let oz. nekaj let 
manj, če jc lega strehe izrazito senčna. Vrhovnica pa 
jc oglata ali okrogla letev, ki pritrjuje daljšo rženo slamo 
na slemenu, ki jc položena pol na eno in pol na dru
go stran strehe (zgornji rob slame-strehe na fotografi
ji št. 4). Vrhovnica pa jo poleni, ko jo i žico priveže-
mo k letvi, pritrdi. Slamnato sleme je najbolj izpostav
ljen del strehe in zdrži do 15 let. Najzahtevnejše opra
vilo pri prekrivanju s slamo pa jc za robijanje s poseb
nimi slamnatimi kilami na koncih strehe, kar daje ko 
zolcu poseben okras in kakor jc rekel mojster Anton, 
tudi ivojevrsten pečat krovci (glej fotografijo st. 6). 

Za predstavo kako hitro poteka prekrivanje strehe 
s slamo in koliko tO slane, naj povem, da je za pokritje 
kvadratnega metra strehe potrebnih K) - 15 min. dela. 
cena samega dela pa znaša 
2.4«) SIT oz. 7.000 - 8.000 SIT 
po kvadratu, če krovec pri
skrbi tudi slamo. 

Vilarjev toplar z novo 
slamnato streho jc nedvom
no lep okras okolici, ki go
vori o iznajdljivosti in spret
nosti naših dedov pri gradnji 
in prekrivanju kozolcev -
loplarjcv. Ob koncu pa šc iz
rekam zahvalo mojstru An
tonu in njegovemu sinu To
netu ter Vilarjevi mami za 
prijaznost in vse, kar so mi Pog led n a čelni de l V i la r jevega toplar -
povcdali jc z n o v o s l a m n a t o štreno in sp leteni -

JOzE KOZJEK mi k i t a m i n a r o b o v i h . 

P o d t i k a n j e s l a m e 
p o d s l a m o , k i je že 
pr i t r jena. 

R a v n a n j e - s l a m e s 
k r o v n o d e s k o p r e 
d e n jo p r i t rd imo . 

Pritrjevanje s lame z 
žico p r e k o škopnice 
in letve. 

http://Pri.ja7.nost
http://interviz.ij.skih
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HIT FESTIVAL 2001 
v Cankarjevem domu 

V BESEDI IN SLIKI 

Naša lokalna radijska postaja seje uveljavila tako v 
Domžalah kot tudi v širši okolici. Vsekakor je popular
nost odvisna od teama, ki /. vedno novimi oddajami pri
tegne poslušalce. Toda to še ni dovolj velik izziv za ra
dio HIT, že drugič so se preizkusili na festivalu. Tok
rat se je odvijal program v Cankarjevem domu, v so
boto, 3. novembra. Vstopnice so bile kmalu razproda
ne, tako da si marsikdo žal ni mogel ogledati festivala, 
katerega generalni pokrovitelj je bil M O B I T E L . 

Organizacijski odbor festivala je vodil d i rektor 
STANI- C E N C E U , elani pa so bil i Na t a ša G l i h a . 
Alenka Strnad. Belka Suhelj, Janez Hvale, Robert 
Pcčnik, Lado Hribar in Mitja Lamut. 

Vsem obiskovalcem so hostese pred vhodom v 
dvorano delile zanimive z loženke s C D , na katerih 
so posnete vse pesmi nas topajoč ih . Z a prijetno po
čutje sta poskrbela VOditeljski par Alenka Strnad -
Reza in Scbastijan Cavazza. Ekstravagantno oblečena 
Reza jc »sijala« kol še nikol i , bilo jo jc veselje po
gledali in poslušati v družbi z znanim igralcem Sc-
bastijanom. s katerim sta povezovala prijeten veče r 
na glasbeni sceni. Zmagovalka večera jc bila A L E N 
K A G O D E C s skladbo V M E N I J E M O Č , ki jc v 
preteklosti že velikokrat dobila nagrade s trokovnih 
žirij in občins tva . 15 let prepevanja jc tudi dokaz, 
da jc ena najboljših slovenskih in lcrprcta tork raz
ličnih glasbenih zvrsti," da jc pra
vi lno izbra la svojo ž iv l jen jsko 
usmeritev. V i d n o pomlajena nas v 
zadnjem času preseneča s svežo in 
moderno glasbeno preobleko s 
pridihom »ameriškega«, saj je prav 
tO listo, kar najraje posluša, odslej 
pa tudi sama izvaja. Za nagrade so 
sc potegovali skupina Ultra, Alen
ka Šmid - Cena, Mitja Osolnik, ter
ce! Katrinas, Jasmina Cafnik, Dam
jana Golavsck. skupina Jonny Bra
vo, fantje skupine Plima, duet O d -
ličnjaka, skupina Aurora . ansambel 
Frajkinclari, duet Nataša & Zibc l -
nik in skupina Botri . 

Zmagovalci so prejeli honorar
je. 

N a HIT -ovem f e s t i v a l u so 
nastop i le tudi K a t r i n a s . 

Avtor j i skladb: 

- tri nagrade v zneskih milijon, 
pol milijona in 250.000,00 tolarjev 

Avtor j i besedil: 
tr i nagrade v zneskih 

300.000,00, 200.000,00 in I00.(XX),(X) 
tolarjev 

Z m a g o v a l k i A l e n k i G o d e c je p r i znan je i z 
ročil Stane Cencelj , d i rekto r HIT-ovega fes 
t i v a l a . 

Najboljša priredba: 

- 300.000,00 tolarjev 

Najboljša izvedba: 

- 300.000,00 tolarjev 

Omenim naj tudi, da je bil HfT-ov festival tako 
odmeven zaradi scenarista in režiserja Branka D J U -
RIĆA-DURA, ki je protagonist dogajanja v S P A S te
atru v dvorani mengeškega Kulturnega doma. 

SAŠA 

N a p o v e d o v a l c a A l e n k a Str-
n a d - R e z a in S e b a s t i a n C a 
v a z z a 

M a r t i n a Logar in njen N e g -
ro 

Sandi Smo ln ika r in Feline de 
W a r y 

Državna himna 
za mlajšo mladinko 
KD Ježa pri Ježu 

V Prestranku so 2. septembra 
2001 izvedli državno prvenstvo v 
preskakovanju ovir. Med mlajši
mi mladinci je bila absolutna fa-
voritinja Spela Kolene, č lanica 
Konjeniškega društva Ježa pri Je
žu. Zaradi napake v prvi tekmi, s 
sicer najboljšim časom, vendar z 
osmimi kazenskimi točkami , je 
pristala na nehvaležnem 4. mestu. 
Prvo mesto pa je kljub temu osta
lo v KI) Ježa pri Ježu . Špel ina 
klubska kolegica, komaj 13-letna 
Martina Logar, je v hudi konku
renci in na težkem terenu zasluže
no zmagala. 

Mladinc i se lahko pohvalijo Z 
uvrs t i tv i jo Aljaža Drašlerja na 
2. mesto. D o tretje tekme edini 
tned tekmovalci ni imel nobene 
kazenske t očke in skoraj žc v ro
kah zlato odličje. A manjša ne
pazljivost jc zlato zamenjala za 
srebro,-ki pa so ga bili v klubu 
Prav tako veseli. 

K lubsk i trener in tekmovalce 
Sandi S m o l n i k a r jc med č lan i 
prav tako vodi l do tretje tekme. 
Zaradi izjemno težkega terena je 
v zadnji tekmi prizanašal svoje
mu konju in pristal na 4. mestu. 

Vseeno se zadovol jno smehlja 
(slika), saj mu vel iko pomeni us
peh njegovih dveh varovancev, 
Mart ine in Aljaža. Glede na kva
litetne treninge pri Sandiju ima 
Konjen i ško d r u š t v o Ježa pri Je
žu še dosti kandidatov za dobre 
uvrstitve v b o d o č n o s t i . 

Z L A T K A LEVSTEK 

Projektni management 

Mednarodni 
seminar 
v Nemčiji 

Konec oktobra seje v Nemčiji zgodil 
mednarodni seminar na temo Projekt
ni management, ki je trajal devet dni. 
Na seminarju so bili udeleženci iz Av
strije, Beloruske, Finske, Slovaške, Polj
ske, Bolgarije ter seveda iz Slovenije. 
Vsega skupaj je bilo dvajset udeležen
cev, po dva do štirje iz. vsake države. Se
minar se je dogajal v majh
nem mestecu vVertpfuhl, ka
teri se nahaja kakšnih 50 km 
iz Berlina. Zgradba, v kateri 
se jc seminar dogajal, je star 
grad, s tem, da jc od znotraj 
popolnoma obnovljen in slu
ži za seminarje, kot je bil ta. 
Uradni jezik na seminarju je 
bila angleščina. 

Oh prihodu sc jc opravi
lo vse formalnosti, nato je 
sledila nastanitev v sobah 
ter spoznavni večer. Nasled
nje dni pa sc jc že začelo 
pravo seminarski« življenje s 
predavanji priznanih preda
vateljev. Teme. ki so jih 
obi navnavali, so vsebovale vse od fi
nanciranja raznih projektov do tega 
kako mora delovati timsko delo. Glav
ni poudarek je bil seveda na samem 
projektnem managementu. ki je bil 
predstavljen na dva načina, na primer 
kako mora dober tint delovati znot
raj, ozračje v tilmii.... ter sama orga
niziranost tlela na projektih. Vsako 
predavanje je vsebovalo dva dela, teo
retični in praktični del. Pri teoriji je 
bila predstavljena tehnična plat in vse 
kar jc potrebno vedeli kot podlaga za 
praktično delo. V drugi polovici pri 
praktičnem delu pa so se udeleženci 
razdelili v projektne skupine, v kate
rih je vsaka skupina morala izvesti do
ločeno nalogo, projekt, rešitev. Prak
tični način je dober, ker si v njem 
osebno in realno soočen z nalogo, ter 

s takimi vajami pridobiš največ konkretnega znanja. 
Znotraj seminarja pa so delovale še tako imenovane me

dijske skupine (internet, gledališka, video). V vsaki skupi
ni so se pobliže spoznali s pomembnostjo medijev v da
našnjem svetu in kako sc lahko preko njih vpliva. V in-
ternetni skupini so se udeleženci naučili izdelati internet-
no stran, animacije itd. Naredili pa so jo o zelo aktualni 
temi - o nesmislu terorizma. V gledališki skupini so pri
pravili scenarij, režirali in predstavili predstavo na temo 
diskriminacija. V video skupini pa so se naučili osnove tlela 
s kamero ter samim snemanjem. Podobno kot gledališka 
skupina je tudi video skupina naredila scenarij, režirala in 
posnela kratek film, v katerem prikazuje, da je vsak kro
jač svoje usode. 

V današnjem svetu težko karkoli uveljaviš, vendar s se
minarji in temami, ki jih jc vseboval ta, imajo ljudje pri
ložnost pridobiti tudi tako imenovano neformalno znanje, 
kalero ti pomaga tako v poslovnem kot osebnem življenju. 

M . O . 

P l a n i n s k o d r u š t v o D o m ž a l e 

4. memorial Janeza 
Jegliča - Johana v 
športnem plezanju 

V Mišji peči pri Ospu je pred kratkim Planinsko 
društvo Domžale skupaj s turističnim in kulturnim 
društvom Osp pripravilo 4. memorial Janeza Jegliča 
- Johana v športnem plezanju. Tekmovalnje je bilo v 
organizaciji dolgoletnega Johanovega prijatelja in so-
plezalca Silva Kara, ki mu je uspelo, da je na tekmo
vanje privabil najboljše slovenske športne plezalce in 
plezalke. 

Srečanje, ki ima poleg tekmovalnega tudi družabni 
znača j , je zelo lepo uspelo, tako po organizacijski 
kot tekmovalni strani, kjer je bil med plezalci naj
boljši Franci Jcnstrle, k i je za steno v Mišji peči po
rabil vsega 23 minut, med plezalkami pa je prvo 
mesto pripadlo Nataliji Gros . 

Najboljši m e d p leza lc i : Franci Jenstr le 

N a t a l i j a G r o s , najboljša m e d p l e z a l k a m i 
foto: B. S. 

Alpski kvintet 35 let z glasbo v srcu 

Tele prisrčne »čarovnice« prihajajo z Osnovne šole Rodica in 
so skupaj z svojimi sošolci in sošolkami ob prazniku KS Jar-
še-Rodica okrasile pot do Kulturnega doma Groblje. 

Živeti z glasbo v srcu - tega ne zna vsak izmed nas. 
Znajo pa ljudje, ki jim je muzika položena žc v zihcl. 
Glasbenikom Alpskega kvinteta je bila dana ta lepa 
priložnost, da so lahko razveseljevali ljudi z našo glas
bo po vsej Evropi. Da, da, tisli Evropi, v katero naša 
politika tako hiti, so poklanjali naše lepe v tri- in dvn-
četrtinskem taktu napisane melodije z besedil, ki so 
segala v srca vseh poslušalcev in oboževalcev glasbe v 
domačem alpskem ritmu polk in valčkov. Evropa je 
vzela njihovo muziko za svojo, kar dokazuje pet po
deljeni zlatih in ena diamantna plošča, ki so si jih pri
služili pri založbi V M - R E C O R D v Avstriji. Tudi do
ma so bili za svoje dolgoletno ustvarjanje glasbe na
grajeni z Zlato plaketo občine Bled 2001. 

Besedila njihovih melodij so dajala in le vedno da
jejo posebno samo za Alpsk i kvintet znano čutnost 
besede, ki je vabila m se vedno vabi k poslušanju 
vse nas doma in v tujini, ki so nam narodno zabavni 
zvoki blizu. Pisci besedil, melodije in razl ične pr i 
redbe so se nam usedli v srca, zato glasba petih go
renjskih fantov potuje z nami v avtomobilih, poslu
šamo jo na domač ih zabavah, večkrat to glasbo po
klonimo na različnih nosilcih zvoka tudi svojim pri
jateljem. 

Alpski kvintet je tudi redni gost humanitarne pri
reditve »Slovenski slavček« v Domžalah ; ob njiho
vem igranju so sc že mnogokrat poveselili oskrbo
vanci INCE-a v Mengšu. Mengeš , mesto s pesmijo 
v srcu, jc tudi rojstni kraj Janeza Peni. skladatelja 
in pevca ter instrumentalista Alpskega kvinteta. Ja
nez Per je prve glasbene takte izkusil z Mengeško 
godbo in je član ansambla več kot trideset let. V 
kvintetu sc jc nekaj glasbenikov zamenjalo, nekaj 
tudi upokojilo. 

N a praznovanju 35-letnice so poslušalce razvese
ljevali Janez Per na baritonu in bas kitari , Ed i Sa-

meja na klavirski harmoniki , Jože A n t o n i č je izvab
ljal melodije iz kitare, v trobento je pihal Matej Bov-
han. klarinetist Prane Maček je iz svojega inš t rumen
ta izvabljal prav tiste zvoke, ki skladbi dajo poseb
ni navdih virtuoznosti . 

Za konec pa naj vsem tistim, ki niste mogli po
slušati, povem, da Alpsk i kvintet zna v svoje vrste 
sprejeti tudi zelo mlade glasbenike na godalih, k i z 
ustreznimi kvalitetnimi aranžmaj i gospoda Mihe l i -
Ca pr ičara jo v m e n g e š k e m Kul turnem domu zvoke 
melodij, kot nam j ih p r iča ra jo izvedbe nepozabne
ga skladatelja va lčkov in polk - Straussa. 

MICA K A V K A 

Z G L A S B O 
V S R C U 

[038 
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Novice 
iz Mavrice 

V ponedejek, 12. novembra 
smo v prostorih kulturnega doma 
v Radomljah odprli razstavo fo
tografij, katerih avtorji so štu
dentje, ki so letos uspešno končali 
fotografski tečaj. 

Letošnji tečaj fotografije, ki ga 
v sodelovanju s Študentskima 
kluboma Kamnik in Domžale 
prirejamo v Radomljah, je bil že 
tretji po vrsti, zanimanja zanj pa 
je iz leta v leto več. Prvo leto, 
leta 1999. se ga je udeleževalo 
pet tečajnikov, naslednje leto de
vet, letos pa je tečaj obiskovalo 
in ga končalo že štirinajst štu
dentov. Večini udeležencev po
meni fotografija več kot zgolj 
hobby in zabavo, kar je pokazala 
tudi razstava ob zaključku teča
ja, na kateri smo imeli priliko vi
deti lepo število likovno in izraz
no bogatih del v črnobeli in bar
vni tehniki. 

V ustvarjalni sezoni, ki smo jo 
poimenovali MAVRIČNA JE
SEN 2001 smo doživeli Se nekaj 
zanimivih otvoritev. V začetku 
oktobra smo v Radomljah pono
vili retrospektivno razstavo iz le
ta 1970 o svetovnem prvenstvu 
v košarki, na kateri smo prika
zali tudi film o kar petih sveto
vnih prvenstvih leta 1970 v Slo
veniji (v košarki, umetnostnem 
drsanju, padalstvu, motokrosu in 
v gimnastiki). S to razstavo smo 
sc spomnili tudi naših dveh, v 
preteklem letu umrlih častnih 
članov in mentorjev, Vilija Maj-
heniča in Vlastje Simončiea. 

Zelo odmevno je bilo tudi tra
dicionalno SREČANJE FOTO 
FILMSKIH IN VIDEO SKUPIN 
GORENJSKE Osrednji dogodek 
lega srečanja je bila fotografska 
razstava ter revija diapozilivov 
in video filmov. Vse to se je do
gajalo II. oktobra v Galeriji 
Domžale. Na srečanju jc sodelo
valo veliko število avtorjev iz vse 
Gorenjske. Organizatorka sreča
nja je bila Območna izpostava 
Javnega sklada za kulturno de
javnost Domžale, izvajalci razsta
ve in projekcij pa člani kluba 
Mavrica. Sodeč po odzivih in 
številnih pohvalah je bilo Sreča
nje na dokaj visoki ravni, zani
mivo in kvalitetno ter dobro 
obiskano. O prireditvi - srečanju 
jc organizator izdal tudi ličen 
katalog. 

Mavrica pa gre naprej in že 
smo sredi priprav na naš letoš
nji največji dogodek, ki sc bo 
zgodil v soboto, 1. decembra, le
ga dne se bo v radomeljskem 
kulturnem domu odvrtel EEST1-
VAL UUBnELJSKEGA FILMA 
IN VIDEA. Na naslov priredite
lja žc vsak dan prihajajo pošilj
ke s filmi in video trakovi raz
ličnih zvrsti in žanrov od doku
mentarnih, etnoloških do igranih, 
itd. iz, številnih krajev v Slove
niji. Pričakujemo - najmanj 50 na
slovov. Seveda pa bo stroga ži
rija, v kateri so filmski poznaval
ci in mojstri, za prikazovanje na 
festivalu izbrala le najboljše. V 
okviru festivala bosta dve pro
jekciji, v prvi ob 17. uri bomo 
prikazali izbor najbolj uspelih 
slovenskih ljubiteljskih filmov iz 
polpreteklega obdobja, ob 19. uri 
pa bo festivalska projekcija naj
novejših m najkvalitetnejših fil
mov, ki jih trenutno premore 
slovenska ljubiteljska filmska, oz. 
video scena. 

Morda še zanimivost. Med lju
biteljskimi filmi so v zadnjem ča
su popularni tudi glasbeni video 
spoti. Tudi v Mavrici smo pred 
kratkim posneli enega in močno 
upamo, da ga ho žirija uvrstila v 
festivalski program. 

Na koncu upamo, da nam bo 
ostalo še toliko časa in moči. da 
bomo v decembru predstavili še 
Zadnji projekt i / letošnjega pro
grama, multimedijski dia projekt 
\ \ . STOLETJE PRI NAS IN V 
SVETU. S leni projektom name
ravamo zaključiti letošnje boga
to leto. 

J K 

B o g a t o p i s a n a j e s e n 

Jesen nam je prinesla polne roke dela. L oktobra 2001 
je naše korake usmerila z barvami in čopiči na osnovno 
šolo RODICA. Kot ponavadi vsako JESEN, smo tudi tok
rat vsi člani Likovnega društva Petra Lobode Domžale z 
mladimi ustvarjalci - učenci likovniki - skupaj slikali na 
temo VODA in to v počastitev TEDNA O T R O K A . 

Pod vodstvom mentorja g. Fuggerja smo upodabljali 
uporabnost VODE na razne koristne načine. 

Z mladimi ustvarjalci smo podoživljali sproščene na
ivne barvitosti modrih odtenkov v vodi. Upodobljena 
MOČ VODE se je odrazila tudi v raznih motivih mli
nov, jadrnic, čolnov, vodnih črpalk, dežja ... in ribic, ki 
so popestrile koristi vode in življenja v njej. 

V soboto, 6.10. 2001 pa so se člani DRUŠTVA ude
ležili otvoritve razstave IV. slikarskega EXX-TEMPORA 
Duplje 2001. Slikarji so ustvarjali na temo Etnografske 
dediščine v občini Naklo, Krajinske vedute in tihožitja. 

Svoja likovna dela so razstavljali tudi naši člani Asta 
Pcrko Stante, Ida Rebula, Gorazd Skender, Danica Smr
del in Marjana Tavčar. 

Na kiparski razstavi v Črnučah (MALA PLASTIKA) 
pa je razstavljal v oktobru svoja kiparska dela Jože Vajda 

Na povabilo Slovenskega kulturnega društva Opčine 
pri Trstu jc v njihovem Kulturnem domu razstavljal svoja 
kiparska dela g. Jože Vajda. 

Zanimiva likovna dela pa sta razstavljala tudi Ciorazd 
Skcndcr in Agata Križnar v GOLFTURISTU Domžale. 

22. 10. 2001 pa smo izpolnili svojo obvezo po PLANU 
DELA društva in obiskali v Galeriji Domžale razstavo 
Dušana Lipovca, ki ustvarja kot svobodni umetnik. 

Ogledali smo si njegova likovna dela z akvareli in tu
šem. 

Gospod mentor Danici Euggcr nam je predaval ob de
lih razstavljalca in nam tako konkretno predočil OD
NOS ARHITEKTURE do risbe in slike. Poudaril je, da 
mora LIKOVNIK pri slikanju priti do poenostavitve mo
tivov v obliki likov brez podrobnosti. 

V Eipovčcvih delih jc bila nazorno vidna čista slikarska 
ABECEDA - likovna govornica, katero mora vsak LI
KOVNIK osvojiti. Pestrosti in slikarske dinamike nam 
pri ustvarjanju tako nikoli ne zmanjka. 

Z a društvo 
A G A T A K. 

Galerija D o m ž a l e 

A k a d e m s k i s l i k a r D u š a n 

L i p o v e c i n j a d r a n s k i m o t i v i 

Akademski slikar Dušan Lipovec (Atelje, Cankarjeva 
7, Kamnik) je razstavljal na mnogih samostojnih in skup
nih razstavah doma in v tujini ter bil za svoja dela tudi 
večkrat nagrajen, zanj pa je značilno, da objavlja tudi 
strokovne članke, likovne kritike in eseje v dnevnem in 
periodičnem tisku in strokovnih revijah ter daje izdal že 
tri knjige: Likovna pričevanja in razmišljanja o kulturi, 
Dušan Lipovec - slikarski pesnik narave ter Impresije slo
venske pokrajine. 

V Likovni galeriji v Domžalah sc jc v organizaciji Kul
turnega doma Franca Bcrnika v času od 18. oktobra do 
2. novembra 2001 predstavljal z jadranskimi motivi, o ka
terih je v Katalogu ga. Smiljana Maver Škofic zapisala: 

Umetnikova volja izražanja motivov estetsko nedege-
nerirane pokrajine na platno z ohranitvijo starih tradi
cij pa meji na obravnavanje odnosov do »časovnosti« (opi
sal Nietzche v svojem delu v odlomku misli vseh misli). 
Umetnikova nuja, ki ga vodi k notranjemu bistvu slikarja, 
nas očara z motivi. Skuša vse bolj razkriti bit, ki pa ves 
eas hote ali nehotel ostaja zakrita. 

Ali ni naše življenje te lebdenje, vmesni prostor, rav
novesje, prehod ... 

Človeška družba nikoli in nikjer ne more pogrešati 
likovne umetnosti, ki vedno spodbuja poznavanje člo
veškega bistva narave in nenehno rast človeških kultur. 
Likovna umetnost je govorica v slikah, ki jo dojemamo 
z vidnimi in otipljivimi znaki, jc znanje o izkustvenih 
podobah. Z njo postaja umetnikova vizija bližnjemu pri
hajajočemu razumljiva kol doživetje skupnega človeškega 
obstoja. 

Akademski slikar Dušan Lipovec sc pri slikanju sku
ša poiskati v vsaki gesti. Če ta ni njegova, ne izraža tis
tega, kar hoče povedati. Sama kompozicija, izvedba na
nosa jc za umetnika zelo pomembna predvsem zato, da 
daje sliki karakter in sc povezuje z vsebino in sporoči
lom, ki ga hoče prenesti na gledalce. 

Utr inek s študentske r a z s t a v e UTRINKI Z V A J 

P e s n i t v e v l e s u 

V Galeriji in knjigarni Beseda, na Kajuhovi 5 v Dom
žalah prvič samostojno pregledno razstavlja skulpture iz 
lesa gospod Marijan Vodnik. Po poklicu je arhitekt, po sr
cu pa kipar, ki je zaljubljen v les. Domžalčan je že od leta 
1965, otroška in mladostna leta (tudi službena) pa je pre
živel v Kamniku. Gospod Marijan sc z lesom druži že 50 
let in le sorodniki in prijatelji so poznali sadove te ljubez
ni. Sedaj pa imate priložnost, da si te »skrivne zaklade« (59 
eksponatov) ogledate, do 30. novembra, tudi vi. 

(Gospodu Marijanu smo ob tej priložnosti zastavili ne
kaj vprašanj. 

Gospod Marijan, kam segajo prvi začetki, prvi stiki z le
som, dleti...? 

Kot radoveden fantiček, ki ga je zanimalo na tisoče 
stvari, sem sc sukal tudi okrog kamniškega patra Bernarda 
ki je rezbaril. Opazoval sem ga z velikim zanimanjem 
in kar naprej spraševal. Podaril mi je moj prvi nož, ki 
je bil narejen iz stare kose. In s prvimi rezi sem okusil 
magično moč lesa in sprožitev moje potrebe po izraža
nju v tem materialu. Moje učenje klesanju v les sc jc nato 
nadaljevalo ob obiskih strica Maksa Bcrganta. Pri stricu 
sem tako izvedel vse, kar me je zanimalo, klesal pa sem 
po svojih notranjih potrebah. Prvo dleto sem prejel od 
strica. 

Na začetku vaše ustvarjalne poti vidimo manjše uporab
ne predmete, male »rastlinske« skulpture in tudi že človeš

ke figure. Kdaj pa se 
pojavi potreba po iz
delavi večje skulptu
re? 

Želja po ustvarja
nju večjih skulptor 
je bila že precej 
zgodnja, samo mož
nosti ni bilo. Šele, ko 
smo sc z družino 
preselili v lastno hi
šo, hišo z vrtom, se 
jc odprla tudi »teh
nična« možnost po 
izdelavi večjih skulp-
tur in možnost iz
vedbe galerije na vr
tu. 

Kot glavni motiv 
se v vaših skulpturah 

Vodn ik P° . i a v l i a v P r v i v r s ' ' 
ženska figura, mati z 
otrokom, družina ... 

Da, ženska kot 
simbol življenja, za
četek življenja, rojst-

# vo, otrok, družina. 
Družina, ki izžareva 
radost, ljubezen, var
nost, veselje. Vodilni 
motiv je tako objem, 
naročje ... Če pogle
date obraze figur, 
boste opazili le ka
rakterne poteze, »tr
pečih« obrazov ni. 
Pri vseh delih pa je 
vedno v ozadju tudi 
zgodba, moja ali na
ročnikova. 

V tem kontekstu 

morava omeniti tudi vaše neponovljive jaslice po katerih ste 
pri širšem občinstvu vendarle bolj poznani. 

Jaslice, da, toda ne kot nek skupek figur, ampak kol 
celota, kot skulptura, zato so tudi izklesane iz enega kosti 
lesa, jaslice, ki naj bi izžarevale ta predbožični in božič
ni čas, družinski čas, čas miru in ljubezni, spominov na 
otroštvo pri postavljanju jaslic, vonj kadila, potice, top
le peči ... vse te pozitivne energije, ki jc v tem času naj
močnejša. 

Kakšen pa je vaš pristop h klesanju? 
Dvojen. Enkrat figuro, ki jo vidim ujeto v les-deblo, 

osvobajam. Skratka odstranjujem odvečen material toli
ko časa, dokler figure ne »izluščim«. Drugič pa se pre
pustim lesu brez kakršnegakoli pravila, tako da izrabim 
vso notranje bogastvo debla - lesa, ki se mi sproti od
kriva tako v formi kot v barvi, strukturi in teksturi do 
končne »skupine« izraznosti skulpture. V obeh primerih 
pa les ohranja svojo primarnost. 

Vidim, da pri ustvarjanju posegate po različnih vrstah 
lesa. 

Vsak les ima svoj karakter in prav tako jc tudi izbor 
lesa povezan v ozadju s svojo zgodbo, mojo ali naroč
nikovo. Poudariti pa moram Se eno posebnost, to da kle
šem v svež les. Poleg svojega karakterja ima vsak les tu
di svoj vonj, sokove, smole ... tako, da je skupek vseh teh 
dejavnikov pretvorjen v cn poseben meditativno ustvar
jalen proces, odnos, pretok energij. Vsestransko plcmc-
nitenje, Upam, da tudi gledalčeve. 

In kakšni so načrti? 
Nekaj idej je že izčiSčenih, tudi les je žc doma, volja 

jc tudi in čas je, kar jc bilo med službovanjem in grad
njo hiše najbolj zaviralen dejavnik pri ustvarjanju. Po
leg tega pa z veseljem tudi posredujem svoje izkušnje 
klcsanja v les tako mladini kot starejšim, če le imajo že
ljo se izražati na tak način. Tako prek društva rezbar
jev Slovenije, katerega član sem, kot osebno. 

Gospod Marijan hvala za čudovito razstavo in razgovor. 

ZAPISAL R A K 

Gospod Mar i jan 
z eno od svojih skulptur iz le 
sa 

Modra galerija P e v e c 

R a z s t a v l j a l a k a d e m s k i 

s l i k a r J o ž e T o n i g 

V Modri galeriji jc od 12. oktobra do 15. no
vembra 2001 razstavljal domačin Jože Tonig, 
akademski slikar-grafik, kipar, restavrator - spe
cialist, o katerem jc g. Aleksander Bassin zapi
sal: 

Jože Tonig pripada srednji slovenski genera
ciji, ki jemlje za vzor še vedno arhetipsko fi
guro (primeri iz egipčanskega, paleolitskega ki
parstva) lako, da vzdržuje v njeni abstrahirani 
formi simbolni pomen plodnosti. V svoji mor
fologiji ostaja v razponu izrazito vitalističnih 
form, ki so značilne za njegovo razmišljanje v 
modernistični maniri. Uporablja tehnike pose
bej obarvane terakote in vztraja v pretežno 
majhnih dimenzijah tako, da ga smatramo tudi 
kot značilnega predstavnika male plastike na 
Slovenskem. 

Od 16. do 29. novembra bo v Modri galeriji 
Pevec razstavljala ljubiteljska slikarka Sonja Prah 
iz Ljubljane. 

Razstava zakoncev 
Petric na Studencu 

Topel jesenski večer, v soboto, 20. oktobra 2001, je privabil številne 
obiskovalce, likovne ustvarjalce in goste iz različnih krajev Slovenije, na 
odprtje razstave akademskega slikarja Maria Petriča in akademske ki
parke Štefke Košir-Petrič. 

Po izredno uspešni gledališki se
zoni v Poletnem gledališču na Stu
dencu, kjer jc kol »hit poletja« kra
ljevala domača gledališka predstava 
Miklova Zala in navduševala Števil
ne gledalce iz vseh koncev domovi
ne in iz zamejstva, jc bilo odprtje 
razstave zakoncev Pctrič še ena od 
odmevnih prireditev Poletnega fes
tivala na Studencu. 

Prijeten ambicnt razstavišča Kul-
lurncga društva Miran Jarc Škocjan 
je vsako leto v jesenskih in zimskih 
mesecih prizorišče slikarskih in ki
parskih razstav znanih slovenskih li
kovnih ustvarjalcev. Prav v tem raz
stavišču smo pred nekaj leti obču
dovali mojstrovine grafika in kiparja 
Janeza Boljke, kiparski opus, po iz
razni moči izstopajočega kiparja To
neta Demšarja in številnih drugih li
kovnih ustvarjalcev širšega sloven
skega prostora ter likovnih ustvar
jalcev domžalsko-kamniškega ob
močja. 

Ni prav pogosto, da bi v razsta
višču na Studencu razstavljala isto
časno dva umetnika in še zakonca 
povrhu. Zakonca Pctrič, ki že vrs
to let živita in ustvarjata v Domža
lah, sta studirala na Akademiji za li
kovno umetnost v Ljubljani. Profe
sorica Štefka Košir-Pctrič, rojena v 
Domžalah, je diplomirala na oddel
ku za kiparstvo pri prof. Zdenku 
Kalinu. Dolga leta se je kot likov
na pedagoginja razdajala mladini v 
Sisku in na Centru srednjih šol v 
Domžalah. Svoje kiparske stvaritve 
- malo plastiko v terakoti in bronu 
je predstavila na številnih samostoj
nih in skupinskih razstavah. 

Profesor Mario Pctrič, rojen v 
Sisku, jc zaključil specialko za slikar
stvo pri prof, Gabrijelu Stupici. Ta
ko kot njegova žena, se je tudi sam 
posvetil pedagoš
kemu poklicu, ki 
ga je pričel v 
rodnem Sisku in 
do upokojitve na
daljeval v Meng
šu. Njegove sli
karske stvaritve, 
so bile na ogled 
na številnih samo
stojnih in skupin
skih razstavah. 
Zakonca Petrić 
sta člana ZDSEU. 

Odprtje razsta
ve zakoncev Pct
rič je z mehkobo citer, avtentične
ga slovenskega inštrumenta, popes
tril Slovenski citrarski kvartcl, ki je 
edini tovrstni sestav na slovenskem. 
Sestavljajo ga mladi in širšemu slo
venskemu prostoru znani citrarji: 
Anita Strgar, Peter Napret, Irena 
Zdol.šck in Tomaž Plahulnik. Pro
gram je v zaokroženo celoto z vez
no besedo in poezijo povezala Dra
ga Jeretina Anžin. Umetnostni zgo
dovinar dr. Cene Avguštin je o li
kovnem izražanju prof. Maria Pet
riča in prof. Štefke Košir-Petrič med 
drugim povedal naslednje: 

»Na prvi pogled se zdijo dela aka
demskega slikarja Maria Petriča po
vsem abstraktna. Toda ni tako. Za 
množico barvnih lis, ploskev in li
nij, ki skrivajo slikarjeva platna, sc 
skriva svet, s katerim sc malodanc 
srečujemo sleherni dan - polja in 
I ravniki, gozdovi in vode, vsakdanji 
predmeti, doživljaji m doživetja, spo
mini, prijetni in grenki ... Vse to jc 
umetnik želel izraziti v komaj na
kazanih oblikah in predvsem barvi, 
kajti čustev in misli, razpoloženj in 
vtisov ni mogoče izraziti drugače 
kot z močjo kolorita. 

Modra, ki jo Mario Pctrič veliko 
uporablja, ni samo barva vode in ne
ba, jc obenem najbolj čisla in zra
ven najbolj mrzla barva, je obenem 
barva, ki ustvarja videz prostora v 
sliki. Nasprotno jc rumena najbolj 

topla in oranžna najbolj žareča med 
barvami, rdeča jc barva krvi in tu
di življenja. Zelena jc barva travni
kov in gozdov, posrednica med vro
čim in mrzlim, barva, ki pomirja, jc 
barva upanja. Bela barva daje obču
tek brezčasnosti in odprtosti. 

Nekdanja uravnoteženost slikarjc-
vih del sc zdaj spreminja v živo gi
banje, v katero Mario Pctrič vklju
či tudi čoveka. Vidimo ga, kako v 
svoji senčnati podobi hiti skozi te
mine bitrvnih gmot, zdaj življenju in 
spel smrti naproti. 

lesen stik s človeško figuro jc 
opaziti 11 iti i pri akademski kiparki 
Štefki Košir-Pctrič. Zgodnje, odlične 
portrete so pozneje dopolnile pri
vlačne, plastično polne figure iz te
rakote. Med njimi posebej izstopa 
nepozabni ciklus Nevest, ki, kot je 
lepo napisal likovni kritik mag. Da 
mir Globočnik, s svojimi nežnimi 
obrazi in rokami, z vsem svojim te
lesom govorijo o sanjah, ki preve
vajo neveste ob vstopu na novo, ne
znano življenjsko pot. 

Nekakšno likovno medigro pred
stavljajo kiparkine biološke oblike, 
ki niso pomembne le zaradi svoje
ga km fantastičnega izrazu, temveč 
tudi zaradi svojevrstnega odnosa do 
prostora, ki ga vsrkavajo v svoje ob
like. 

Željo po uveljavljanju prostorske 
funkcije v plastičnem oblikovanju jc 
čutiti tudi v kiparkinih figuralnih 
kroglastih eksponatih. Njihov pros
tor, v katerem figure počivajo, je 
obdan z močnim ovojem in vkle
njen vase. Toda na valovitem površ
ju kovinske gmote žc slutimo tež
nje po razklenil vi vezi, ki jo okle
pajo. Ta trenutek ni daleč. S široko 
razprtimi plašči sc naenkrat na sceni 
pojavijo figurinc, od daleč podobne 

z.Hščitnicam s plaščem, ki jih sreču
jemo v krščanski ikonografiji. Nji
hov plašč Zajema prostor v okrilje 
telesa, ki se v sproščeni eleganci ka
že očem. Kot bi sc sramovale svo
je odprtosti, si male figure zopet s 
plaščem nalahko ovijajo telo, s či
mer si zagotavljajo ne samo večji le
potni mik, temveč tudi poglobljen 
čustveni izraz. 

Kiparstvo Štefke Košir-Petrič, 
osvobojeno vsakršne teže, dobiva 
poleg že od nekdaj prisotne oblikov
ne dognanosti tudi vedno bolj po
udarjeno vsebinsko zasnovo.« 

Razstavo slikarskih in kiparskih 
del zakoncev Pctrič, si jc v času od 
20. do 29. oktobra 2001 ogledalo ve
liko obiskovalcev. Največ jih je pri
šlo obe nedelji, saj so ogled razsta
ve združili s sprehodom in ogledom 
Znamenitosti bližnjih krajev: Krtine, 
Skocjana, Studenca in drugih. 

Pravijo, da jc človeku pot dolo
čena in mora po njej. Lepo je, če 
je tO pot ustvarjalnosti, izražanja 
svojega notranjega videnja sveta, ki 
ga na poli skozi ž.ivl|cnjc preslika
vamo v svojo podzavest in zavest, 
lako kot jc tO dano Mariu in Štefki. 
Zahvaljujemo sc jima, ker sta nam 
dovolila, da se naše poli križajo z 
njunima in ker sta nam dovolila, da 
podoživljamo lepote njune ustvarjal
nosti. 

D. J . A . 



»Znani 
Slovenci v 
Radomljah« 

20. oktobra 2001 smo imeli v 
Kulturnem domu Radomlje, pod 
pokroviteljstvom Turist ičnega 
društva, otvoritev ra/slave kipov 
znanih Slovencev, avtorja Mihe 
Kača. Lahko smo občudovali le ne
kaj stvaritev iz obsežnega opusti 
kiparja, ki je s svojimi deli že do
kaj poznan. 

Umetnik, ki rad posega v zgo
dovino slovenskega kulturnega in 
znanstvenega izročila, se je v Ra
domljah predstavil že drugič. K o i l -
rova dvorana, v kateri je bila raz
stava, nosi ime po d o m a č i n u A n 
tonu Kodru - pesniku in pisatelju, 
ki k rasi to dvorano, pa je prav ta
ko delo Mihe Kaća. 

Kač je zanimiv človek, samouk, 
brez akademske izobrazbe, ven
dar velik in plodovi! v svojem de
lu, izrazi l kipar portretist. Ust var-

R A Z S T A V A 

I K O N 

Franc Ovsec 
Dob - Župnijski center 

17. 11.- 25. 11.2001 

ja p r e t e ž n o v žgani glini in pati-
niranem mavcu. Vse njegove por
trete odlikujejo izrazi te poteze 
obraza in znači lna d rža ter žive 
oči, ki vdahnejo kipu »dušo«. 

Ob Mil i Kačičcvi in Neži Mniucr 
začutiš njune pesmi, d ružbo jima 
delata Jože Gost ič in L tdko Koro
šec, pa četver ica velikih: Pavček, 
Zlobec, Menart in Kovic . Gospod 
nadškof Alo jz Šuštar, slikarja Tis-
nikar in Mihclič, pa še kdo. 

Kul turn i program je popestril 
pevec ljubljanske opere - barito-
nisl Zdravko Pcrgar, ki ga je na 
klavirju spremljal Mi t ja Ccra r . 
Prav te dni sla namreč skupaj po
snela novo kaseto s prijetnim na
slovom: »Narodne pesmi, kot so 
jih peli naši dedje«. 

Program je povezovala Zlatka 
Lcvstek s svojimi »l jubezenskimi 
pesmimi.« 

V E R O N I K A POGAČAR 
TD Radomlje 

Iz z a k l a d n i c e p r e g o v o r o v 

»Grdo jutro se utegne 
spremeniti v lep dan« 

Če naštejemo še toliko lepih izrekov o upanju, pa vendarle vsak dan iz-
kušamo, da številni naši zemeljski upi padejo v vodo. Kdo še ni doživel 
grenkih razočaranj? Utrujen od življenja je Prešeren zapisal, da se v z 
strup preobrača vse, kar srce si sladkega obeta«. Zato prisluhnimo danes 
tistim pregovorom ki nas svarijo pred praznimi upi in samoprevarami. 

Kadar upati pomeni san jati v bud- naslednji: 
nem stanju, takrat je povsem na mestu Upanje je ladja s slamnatim jambo-
pripomha. da zaradi upanja in sanjar
jenja marsikaj zamudimo. 

Stvaren odnos do življenja (realizem) 
je znamenje zrelosti. Iz grenkih izku
šenj so se porodili naslednji izreki: 

Kolje je imeti v torbi kot pa živeti od 
upanja. 

Upanje je zelo lepo, dokler ima člo
vek kaj jesti. 

Prazen želodec ne prebavlja upanja. 
Kdor živi od upanja, slabo obeduje 

in še slabše večerja. 
Kdor živi od upanja, slabo živi. 
Modri se opira na svoja dejanja, be

dak pa na upanje. 
Angleži pravijo: Upanje je dober zaj

trk, toda slaba večerja. To pomeni: le
po je lepo je začeli dan poln upanja, 
a če se čez dan nič tega ne uresniči, 
kar upaš, si razočaran. Ljudje vse pre
radi pustimo drugega dolgo čakati in 
s tem velikokrat prizadenemo boleči
no:; 

Upanje je kot mleko: če predolgo 
i raja, se skisa. 

Odloženo upanje zagreni srce. 
Dolgo upanje, dolga bolečina. 
Upanje je sladko trpljenje. 
I/ podobnega razočaranja so nastali 

rom. 
Upanje povzroča sive lase (ker se ob 

njem postaraš). 
Kdor živi od upanja, umre od lako

te. 
Kdor živi od upanja, ima pičlo hra

no. 
V deželi upanja se človek ne zredi. 
Upanje je kruh revežev. 
Življenjski udarci so večkrat korist

ni, ker nas streznijo in postavijo na 
trdna tla. čc se pri tem razblinijo 
prazni upi in utvare, nam je tO le v 
korist Dovolj dobička ima, kdor je oh 
prazna upanja pravijo Italijani. V leni 
smislu lahko razumemo tudi naslednic 
izreke: 

Preveč upati pomeni varati se. 
Upanje je varljivo. 
Kdor lovi upanje, ujame meglo. 
Prazno upanje se dobrika srcu ne

umneža. 
Ne hrani se s praznimi upi. 
Kdor živi od slepil, umre od razoča

ranja. 
Iz zlatih sanj se človek lačen zbudi. 
Upaj na najboljše in pripravljaj se 

na najslabše. 
Starogrški stoiki so sc pred razo

čaranjem zavarovali z ravnodušnostjo. 
Tudi naslednje pregovore jemljimo s 
pridržkom: 

Blagor tistemu, ki ničesar ne upa, 
ker ni nikoli razočaran. 

Kdor ničesar ne upa, se tudi ničesar 
ne boji. 

Kdor ne upa na dobro, se ne boji sla-
l>ega. 

Iz povedanega lahko povzamemo 
spoznanje, da pravo, globoko upanje 
ni nekaj samoumevnega. Možno je le, 
če ga naslanjamo na vero. Samo Bog 
je vreden vsega naSega upanja in 
zaupanja, svet in ljudje nas skoraj ved
no v tem ali onem razočarajo. 

Več kakor o upanju se govori o 
optimizmu, ki ga slovar opredeljuje 
kot »vedro, rožnato, duševno razpo
loženje« in kot »težnjo, gledati na svet 
in življenje od dobre, svetle strani ali 
upati, misliti o čem najboljše« Opti
mist pričakuje vedno dober izid in je 
prepričan, da v življenju prevladuje 
dobro nad slabim. Optimizem je ne
kaj dobrega, čeprav ima svoje meje 
in ostaja nekje na površju ob zadnjih 
ugankah življenja, ob vprašanjih zla, 
trpljenja in smrti navadno odpove. 
Kljub temu je prav. da mu posveti
mo nekaj prostora. 

Optimista lepo označuje šala, ki 
pravi, da je zanj kozarec do polovice 
poln, za pesimista pa napol prazen. 
Američani menijo, da je optimizem po
lovica uspeha, Arabci pa, da prihaja 
od boga, pesimizem pa se poraja v člo
vekovi glavi. 

Optimist takole razmišlja: 
Treba je upati na najboljše, slabo 

pride samo od sebe. 
Ko se ena vrata zapro, se druga od-

pro. 
Ko sonce zahaja, luna vzhaja; ko lu

na zahaja, sonce vzhaja. 

Zanj nobena stvar ni povsem sla
ba, zato v vsem išče tudi dobro 
stran: 

Po viharju ležijo hruške po tleh. 
Oblaki imajo srebrn rob. 
Pri vsaki veliki izgubi je tudi kakšen 

majhen dobiček. 
Tudi nesreča je za nekaj dobra. 
Nikoli ni tako slabo, da ne bi moglo 

bili slabše. 
Po njegovem se stvari prej ali slej 

obrnejo na bolje: 
Kdor danes pade, utegne jutri vsta

ti. 
Ko stvari gredo najslabše, se začno 

zbol jševati. 
Kar je v nevarnosti, še ni izgubljeno. 
Najtemnejša ura noči je tik preden 

se začne daniti. 
Končno se optimist tolaži tudi s 

tem, da nič na svetu ne traja večno: 
Vse, kar je ostro, je kratko. 
Čim hujši je vihar, tem hitreje mine. 
Tudi po najdaljši noči pride dan. 
Tudi najtrša zima se boji pomladi. 
Če je gora še tako visoka, se najde 

steza do vrha. 
Življenje daje prav optimistom Čr-

nogledneZu pa Francozi svetujejo: Ko 
postaneš pesimist, sc zazri v vrtnico. K. 
Farkas pa se iz njega ponorčuje z iz
rekom: Kadar se zadrtemu pesimistu 
odvali kamen od srca, mu zagotovo pa
de na nogo. 

In Se ena iz šolskih klopi: Janezek 
pride iz šole in reče mamici: 

»Veš, mami. danes me je učiteljica 
vprašala, ali imam še kakšnega bratca 
in sem rekel, da ne.« 

»In kaj je odgovorila?« 
»Hvala Bogu!« 

B O G D A N DOLENC 

i i i i 

Še enkrat komedija V E Č N A M L A D E N I Č A , pa kome
dija R A G L J A , zvoki španske glasbe in šestih strun ter do
godki meseca decembra: solisti iz Budimpešte z najlepši
mi operetnimi arijami in dueti. Vlado Kreslin z. Bcll inško 
bando in božični koncert mladih violončelistov 

Ze tretji mesec lahko ljubitelji komedij sledijo pono
vitvam nove slovenske uspešnice , komedij i » V E Č N A 
MLADENIČA«, kjer imata glavni delež igralca Dare Va-
lič in Aleš Valič. Se ena ponovitev na domžalskem odru! 
Sredi meseca decembra pa si boste lahko ogledali še pri
jetno monokomedijo igralke ljubljanske Drame Mete 
Vran ic »RAGLJA«. Nc zamudite! 

Ljubitelji klasične glasbe sc boste zagotovo ni/vese
lili koncerta kitarist« Te^sža knjicrič«, ki bo naš abon-
rnajsld koncert obarval s temperamentno in za uho ved
no prijetno š p a n s k o glasbo. Nadvse veseli pa bodo tu
di ljubitelji operet. Vlada Krcslina in mladih ter nadar
jenih violončelis tov. V decembru bomo n a m r e č gostili 
salonski orkester in soliste budimpeštanske operete, ki 
bodo predstavili spevne in večne lepe melodije operet 
Franca Peharja in Emnicrieha Kalmana, pa nadvse pri
ljubljenega pevca prekmurskih goric in murskih ravnic 
Vlada Krcslina ter mladih nadarjenih violončelistov s tra
dicionalnim bož ičn im koncertom. V e č 0 teh glasbenih 
dogodkih v naslednji številki. 

Novembrski gost Galerije Domžale pa bo slikar Žar
ko Vrezec, ki bo prav v naši galeriji prikazal izbor i / nje
govih dosedanjih ciklov, za katere je prejel številna pri
znanja, razstava pa ho odprta tudi v zače tku decembra. 

Ne pozabljamo pa tudi na otroke, in vsako drugo so
boto j ih pr ičakajo nove lutke ali pravljični junaki. 

K o l e d a r p r i r e d i t e v 

z a o t r o k e 
sobota, 24. november 2001 

Ob 10. uri - za IZVEN 
ENA, DVE, TRI... 
Lutkovni) gledališče 

"Jože Pengov« 
TH kratke pravljice: Zgod

ba po vaši izbiri. Mami, od
prla si zid in Zgodba o be
lem mačku, ki je bil čisto črn 
- nas vodijo v čas otroštva, 
ko sc radovedno odkrivanje 
sveta sreča z. igrivo kombina
toriko abecede, besed, jezika 
in z možnostjo domišljijske
ga oblikovanja pripovedi. Av
torji teh besedil so s svojim 
nekonvencionalnim razume

vanjem jezika oblikovali nov 
pripovedni slog in novo dra
matiko, ter z. novo izpoved
no močjo pripovedujejo o 
človeku in svetu. 

Režija: Helena Sobar - Zaje 
Likovnik: Jože Ciuha 

sobota, H. december 2001 
ob 10. uri - za IZVEN 
Helena Sobar Zaje: 

PRAVU 1CA 
O NEZADOVOIJNI 

SMREČICI 
lutkovna predstava. 

Gledališči 
»Jož.e Pengov« Ljubljana 

Ste že kdaj bili v gozdu? 
Ste videli drevesa? No, kak

šna so? Lepa? Vsako drevo 
ima božansko skrojene liste. 
Lipa srčke, javor pel peres
ne zelene dlani in maha z. 
njimi, kostanj podolgaste z 
zobčki obrobljene listke, ga
ber je ves v čipkah, bukev 
s svojimi svilenimi, svetlo 
zelenimi miga hrastu, ki jo 
občuduje in j i šelesli nazaj. 
Komu pa naj šelesti smreka? 
In to z iglicami, ki j i kot ši-
vankc štrlijo iz vejic in so 
trde in zoprne! 

gledališče 
četrtek, 6. december 2001 

ob 20. uri - za IZVEN 
Neil Simon: 

VEČNA MlADENIČA 
Kulturno društvo 

Za-drugu. Ljubljana 

Ambiciozna televizijska 
producentica in drugoraz
redna igralka na robu eksis

tence skuša svojega ostare 
lega strica, nekoč slavnega 
komika, ponovno spravili 
pred kamere. Težava je le, 
da je ta s svojim dolgolet
nim in nezamenljivim soig
ralcem na smrt sprt. Ven
dar neč imrnos t , nostalgija 
in obet lepega zaslužka 
starca le spravi skupaj do 
prvih obnovitvenih vaj. 
Kljub celi gori nerešerjjjj 
usedi;;; iLurth zamer, se ne
kako prebijeta do snemanja 
legendarnega zdravniškega 
skeča. Med snemanjem pa 
med strastnim prepirom 
strica zadene srčna kap. 
Med okrevanjem je se ved
no slan zajedljivi humornt 
in provokativni striček Wi l -
lic. Bolezen omogoči neča
kinji, da ga spravi v doni za 
ostarele igralce, kjer se ig
ra poet ično in nostalgično 
konča. - Izvrstna literat na 
predloga, ki velja za brod-
waysko klasiko - duhovita 
nostalgična komedija z ele
menti melodrame in odlič
no igro protagonistov. 

Režija: Vojko Zidar 
Igrajo: Dare Valič, Aleš 

Valič, Nina Valič, Irena Pra
šen 

četrtek, 1.1. december 2001 
ob 20. uri /ZVEN 
Gi/bert l.caulier: 

RA GUA SPET RA GIJA 
monokomedija v izvedbi 

Mele Vranic 
Raglja neprestano rag-

I ja. Zato pa tudi je raglja. 
Neprestano sc in neizpros
no in kar naprej pripovedu
je zgodba nekega življenja. 
Pripoveduje sc skozi usta 
ženske, ki je nesrečno ne
rodna (lahko bi rekli I udi: 
nesrečno grda), nesrečno in 
v e č n o nerazumljena, ne
srečno poročena. Oči tno z 
nesrečno izbranim moškim, 
ki ga njeno regljanje in ne
prestano govorjenje ubija, 
dela do norosti »živčnega« 

in nesrečnega... Raglja je ži
va oseba. Živa ženska, še 
kako /iva tssSJal Za res na 
in krvava. Ves humor, ki ga 
izreka, izhaja iz njene (žen
ske) situacije, ko poskuša 
»ugajati«, komunicirali, hiti 
všečna in včasih tudi jezna, 
pa spet dobra in razmišlju-
joča. največkrat pa obupno 
t rudeča se prodreti skozi 
neprobojno lupino svojega 
partnerja ... Besede so edi
no, kar Raglji (pa včasih tu
di nam vsemlna koncu osta
ne. Besede, besede, besede 
... Govor i t i , govoril i , govo
ri l i ... Ragljati. ragljati, rag-
Ijati ... Preragljati se skozi 
življenje! 

Režija: 
Vinko Miiderndorfer 
Igra: Meta Vranic 

g l a s b a 
sreda, 2H. november 2001 ob 
20. uri - za abonma MODRI 

in IZVEN 
HARMONIJA 

ŠPANSKE GIASHE 
IN ŠESTIH STRUN 

Tomaž Rajterič - kitara 

Vstopnice so v prodaji štirinajst dni pred prireditvami 
ob delavnikih ml lo.oo do 12.00 ure v upravi 

Kulturnega doma Franca Hernika, 
ob delavnikih od 16.00 do 19.00 ure 

v klubu Kulturnega domu Franca Hernika 
(Ljubljansku 61, Domiale, vhod z dvorišču, kletni prostori) 

ter eno uro pred pričetkom prireditev v blagajni doma 

Informacije in rezervacije po telefonu: 722 50 50. 
Rezervirane vstopnice je potrebo prevzeti 

najkasneje do pol Uit pred pričetkom prireditev, 
sicer jih posredujemo v redno prodajo! 

Spoštovani obiskovalci kulturnega doma! 
Prosimo Vas. da ne zamujale priredilev 

ter da v dvorimo ur nosite mobilnih telefonov, 
ur uli drugih naprav, ki oddajajo zvočni' signale. 

Vabimo Vas. da obiščete 
Klub Kulturnega doma Franca Hernika, 
ki je odprt vsak delavnik od 16. do /(ž. ure 

V odmoru priredilev in po njih. 
V prijclnrm in mirnem okolju bostt 

ob osvežilnih pijačah, kari ali čaju lahko s prijatelji 
poklepetali o kulturnih in ilrugih dogodkih. 

Kitara - asociacije: lepo, 
mehko, romantično, tempe
ramentno, stopnjevanje rit
ma do ekstaze... Mojster 
šestih strun TomaŽ Rajterič 
bo v celovečernem koncer
tu predstavil nekaj najbolj 
znanih skladb španskih av
torjev, posebno pozerSOSi 
P2 bo Ob stoletnici rojstva 
namenil Joacpiinu Rodrigu, 
ki mu bo posvetil ves dru
gi del koncerta. Ta španski 
skladatelj je napisal veliko 
kitarskih del, med njimi tu
di nekaj zelo uspelih. Nje
gov Concierto de Aranjucz 
je eno najimenitnejših del 
za kitaro in orkester To-
maž Rajter ič je žc kot 
najstnik pokazal nadarje
nost za glasbo in kitaro, o 
čemer pričajo številne na
grade z. domačih in medna
rodnih tekmovanj, ki so mu 
odprla vrata na številne 
koncertne odre in mu omo
gočila nadaljevanje na zna
menitem ženevskem kon-
servatoriju. Tomaž Rajterič 
ni le umetnik, je tudi peda
gog, saj poučuje kitaro na 

razl ičnih ravneh; od leta 
Icž97 tudi kot docent na 
ljubljanski Akademij i za 
glasbo. 

Na sporedu: Miguel Llo-
bcl. Antonio Josč, Isaac A l -
beniz, Joaguin Rodrigo 

g a l e r i j a 
domžale 

razstavlja Žarko V rezec 

Slikar Žarko Vrezec (ro
jen leta 1950 v Ljubljani, na 
Akademiji za likovno umet
nost v Ljubljani je študiral 
med letoma 1970 in 1974) sc 

je prvič samostojno predsta
vil leta 1977. Do sedaj je 
razstavljal na blizu 80 samo
stojnih razstavah in na okoli 
250 skupinskih razstavah po 
vsem svetu. Za svojp ^',0 j e 

prejel številne nacionalne in 
mednarodne nagrade. Z a 
njegova zgodnejša dela je 
značilna figuralika, ki pa jo 
je kmalu opustil - le v osem
desetih letih se je izjemoma 
vrnil k njej - in prešel v 
analizo slikovnega polja in 
proučevanje avtonomnih sli
karskih prvin, kot so barva, 
linije, format, svetloba in 
predvsem osrednji problem 
njegovega dela - prostor sli
ke. V Galeriji Domžale se 
bo avtor predstavil z izbo
rom del iz posameznih cik
lusov, nastalih v zadnjih le
tih. 

razstava je odprta 
do 6. decembra 2001 

G a l e r i j a j e o d p r t a o d p o n e 
de l jka d o pe tka o d 10. d o 12. ure 
in o d 15. d o 19. u r e , o b s o b o t a h 
o d 10. d o 12. ure . 

V s t o p p r o s i . 

n o v e m b e r - d e c e m b e r 2001 

četrtek 2 2 
november 

petek 2 3 
november 

1 odprtje razstave- liuleri/u tfornzale 
MRKO VREZEC 
razstava odprta do 6. decembra 2001 
predstavitev knjige 
ŽAIION 
organizacija: JSKI), Ol Domžale 

IV. 00 
IZVEN 

•—1 

16.00, 17.00, IH.00 
IZVEN 

sobota 2 4 

november 

lutkovna predstava 
ENA, DVE, TRI ... 
Lutkovno gledališče »Jože Pengov« l.jubljunu 
otroška ivra 
TA Z DREVESA HKUŠKE STRESA 
Zapik, Ljuhljunuin 

'."tvm; »rt ' a T S ^ j l ' '"^mjŠJM^T" 
HARMONIJA ŠPANSKE GIASHE IN ŠESTIH STRUN 
TOMA/. RAJTERIČ - kitara 

10.00 
IZVEN 

9.00, 10.15 in 11.30 
abonma URŠA 1 

URŠA 2 
Vi no 1 ' 

torek 2 7 
november 

lutkovna predstava 
ENA, DVE, TRI ... 
Lutkovno gledališče »Jože Pengov« l.jubljunu 
otroška ivra 
TA Z DREVESA HKUŠKE STRESA 
Zapik, Ljuhljunuin 

'."tvm; »rt ' a T S ^ j l ' '"^mjŠJM^T" 
HARMONIJA ŠPANSKE GIASHE IN ŠESTIH STRUN 
TOMA/. RAJTERIČ - kitara 

10.00 
IZVEN 

9.00, 10.15 in 11.30 
abonma URŠA 1 

URŠA 2 
Vi no 1 ' 

^ t~\ 
sreda ZtS 

november 

lutkovna predstava 
ENA, DVE, TRI ... 
Lutkovno gledališče »Jože Pengov« l.jubljunu 
otroška ivra 
TA Z DREVESA HKUŠKE STRESA 
Zapik, Ljuhljunuin 

'."tvm; »rt ' a T S ^ j l ' '"^mjŠJM^T" 
HARMONIJA ŠPANSKE GIASHE IN ŠESTIH STRUN 
TOMA/. RAJTERIČ - kitara 

abonma MODRI 
in IZVEN 

petek 3 0 
november 

koncert 
LETNI KONCERT • DOMŽALSKI KOMORNI ZBOR 
organizacija: Domžalski komorni zbor 

20.00 
IZVEN 

sobota 1 
december 

pesniški večer 
JESENSKE BESEDE 65 
organizacija: Center za mlade Domžale 

20.00 
IZVEN 

torek 4 
december 

plesna prireditev 
SREČANJE ODRASLIH IN OTROŠKIH 
FOLKLORNIH SKUPIN 
organizacija JSKD, Ol Domžale 

17.00 
IZVEN 

četrtek 6 
december 

četrtek 6 
december 

zaprtje razstave • Galerija Domiale 
ŽARKO VREZEC IH.00 četrtek 6 

december 

četrtek 6 
december 

gledališka predstava 
Neil Simon: VEČNA MlADENIČA 
Kulturno društvo Za-druga, Ljubljana 

20.00 
IZVEN 

sobota 8 
december 

lutkovna predstava 
FRA VIJKA O NEZADOVOLJNI SMREČICI 
Lutkovno gledališče Jože Pengov, Ljubljana 

10.00 
IZVEN 

četrtek 1 3 
december 

odprtje razstave v Galeriji Domiale 
razstavlja ANDKEJKA ČUFER 19.00 

četrtek 1 3 
december 

monokomedija 
Gilbert Uautier: RAGUA SPET RAGLJA 
izvaja: Meta Vranic 

20.00 
IZVEN 

sobota 1 5 
december 

kom en 
PTIČ V MEGLICAH NAD MURSKO VODO 
koncert Vlada Krcslina in Hellinške bande 

20.00 
IZVEN 

četrtek 2 0 
december 

Vida koncert 
NAJLEPŠE OPERETNE A RIJE IN DUETI 
salonski orkester in solisti budimpeštunke operete 
glasbena pravljica 
MARKO SKAČE 
Glasbeno gledališče Melite Osojnik J 

20.00 
IZVEN 

10.00 
IZVEN 

sobota 2 2 
december 

Vida koncert 
NAJLEPŠE OPERETNE A RIJE IN DUETI 
salonski orkester in solisti budimpeštunke operete 
glasbena pravljica 
MARKO SKAČE 
Glasbeno gledališče Melite Osojnik J 

20.00 
IZVEN 

10.00 
IZVEN 

sobota 2 2 
december 

koncert 
BOŽIČNI KONCERT MLADIH VIOLONČELISTOV 
organizacija: zasebna glasbena šola 1'arnas Domiale 

20.00 
IZVEN 



UREDNIŠTVO IN PISMA BRALCEV s t r a n 

Vprašali smo 
namesto vas 

Pokličite 7214-599 
G o s p a M i r a iz oko l i ce 

D o m ž a l se je rubrike Pravnik 
odgovarja zelo razveselila in bi 
Zete ta vedeti, kaj sploh lahko 
naredi, će ob pr ihodu domov 
ugotovi, da so j i v trgovini za
računali izdelek, ki ga sploh ni 
kupila. Njeno vprašan je smo 
uvrstili v rubriko Pravnik sve
tuje in tam bo dobila odgovor 
na svoje vprašanje . 

Bralec Peter z. V i r a p r i 
Domža lah nam je svoje vpra
šanje poslal kar po elektron
ski pošti in sicer pravi, da je 
Časopis zelo zanimiv, Se bolj 
pa bi bil , če bi na konec do
dali napovednik za K O L O S E ) . 
S p o r o č a m o mu, da smo na 
K O L O S U naslovili prošnjo, da 
bi z njihovo p o m o č j o objav
ljali napovednik f i lmov, ob 
tem pa morda našim bralcem 
in bralkam zagotovili tudi kak
š n o b r e z p l a č n o vstopnico. Č e 
bo do dogovora priš lo, bomo 
videli po 1. januarju 2002. 

Poklicala nas je tudi bralka 
Darja, ki jo je zanimalo, kako 
bi sodelovala v Slamniku. Dra
ga Darja, nič lažjega. Pozani
majte se za zanimive dogod
ke v vaši oko l i c i , nap i š i t e o 
njih č lanek , p r i lož i te k a k š n o 
fotografijo in vse skupaj poš
ljite na naš naslov Slamnik. 
Ljubljanska 69, 1230 Domžale . 
Pr i tem pa ne pozabite prilo
žiti tudi vseh vaših osebnih po-
•J« ! to v : za posamezne član
ke dobile tudi " : > ' " " ' ; r - ~ ^ ^ B 

Poklical nas jc še eden od 
bralcev, katerega vp ra šan j a 
smo žal založili, zato ga vabi
mo, da 7214 pokliče še enkrat. 
Hvala! 

Lep pozdrav do pr ihodnj ič 
Uredništvo 

O B V E S T I L O 

Smučarski klub Piženi 
Ihan vabi osnovošolsko 

mladino na redno 
organizirano vadbo teka na 

smučeh v Ihanu. Vadba 
oziroma treningi bodo 

temeljili na suhem teku t.i. 
krosu, fitnesu, teku 

s tekaškimi rolkami in ne 
nazadnje teku na smučeh. 

Dodatne informacije 
morebitnim novim 

zainteresiranim mladim 
športnikom so na voljo vsak 

ponedeljek ob 19.00 uri v 
pisarni Smučarskega kluba 
Piženi Ihan (Športni park 

Ihan) oziroma na telefonski 
številki (041)723-290, 

g. Gregorin. 

V A B L J E N I ! ! ! 

p i s m a b r a l c e v 

G r e m o v k i n o 
Star pregovor pravi, da ni vse 

zlato, kar sc sveti in mislim, da še 
kako drži . Po dal jšem oklevanju 
smo sc tudi mi odločili, da se na
potimo, na ogled kino predstave v 
tako oh in ful kul ter šik Kolose-
ju v Ljubljani. Nismo si šli ogledati 
premiero, ampak običajni film. Že 
takoj na zače tku popolna zmeda 
glede parkiranja. Tudi v Domžalah 
so bile težave, vendar ni nihče za
gotavljal toliko in toliko parkirnih 
mest. Potem vrste za karte, ko še 
ne veš. če boš karto sploh dobil ali 
se bo pojavil napis razpr<xlano. Po
tem pa obvezan nakup enega ali 
več vedrov pop korna ter eoca co
le ter vstop v dvorano. Prihajate 
lahko celo predstavo in mladim, ko 
j im zmanjka zdrave hrane, hajd v 
nabavko. No, film smo si ogledali, 
naučili smo sc nekih novih prije
mov ter si rekli - kje si domžalski 
kino in tvoje prijazno osebje, ki 
mu ni bilo samo za zaslužek - am
pak je imelo odnos do vseh obis
kovalcev, ki pa jih ni bilo malo. 

DJD 

K r e s n i č k a 
Naj se najprej opravičujem za ta 

dopis, ker je bilo o tej temi s kresnič
ko in drugimi osvetlitvami že več 
opozoril. Sem pa sama že nekajkrat 
doživela večer na cesti s kresničko. 

Zato sem se odločila, da napišem 
dopis na vaše uredništvo. 

Tema naj bi bila črna točka ces
te za uporabo brez. kresničke. 

Vračala sem sc ob 6. uri zvečer 
iz Domžal proti Ihanu, seveda s 
kresničko. O d trgovine Rapc do 
nadvoza novega mostu sem naštela 
8 avtomobilov, ki so vozi l i proti 
Domžalam. Vsi, razen enega, so se 
mi vidno umaknili, pri slednjem sem 
seveda odskočila, zlato je zelo važ
no, da hodiš pravilno po levi stra
ni, ker se mu lahko umakneš. Zato, 
pešci, nikar ne hodite brez kresničk. 

pa !on pozdrav vsem v uredništvu. 

S. F-
P r a v i l n a s e s t a v a 
č l a n o v t irna p o g o j 
z a u s p e h 

V intervjuju, ki jc bil objavljen v 
zadnji številki Slamnika sem pove
dal, da smo kljub različnim politič
nim gledanjem članov projektne sku
pine našli skupno pol , ki je bila 
usmerjena k enemu samemu cilju, 
narediti dobro za občana. Sestava 
članov tirna je bila i / , različnih poli
tičnih strank. Poudarek je bil na stro
kovnosti za izvedbo posameznih ak
tivnosti. Ocena je, da smo delali dob
ro, še več, v projekt so sc vključili 
tudi ostali subjekti, ki niso bili člani 
projektne skupine. K o smo pri pro
jektu Ločenega zbiranja odpadkov 
preko glasila Slamnik pozvali šole, da 
se vključijo v našo akcijo, smo bili 
prijetno presenečeni nad odzivom. 
I ukaj moram omeniti ga. Andrejo 
Jarc-Pogačnik. ki jc kot ravnateljica 
OŠ Rodica veliko naredila za odziv
nost projekta. 

Ekološki otoki živijo, občani jih 
obiskujejo, kar je dokaz, da smo de
lali dobro. Postavljajo se novi, delo 
nadaljuje podjetje Prodnik. 

Projekt Plinifikacije jc bil zasno
van in izveden tako, da bi vsi obča
ni imeli možnost priključitve na plin. 

l ^ T * - * . **m.-^m.*~*. i-m-m -2 \ T / \ W T / \ 1 { 
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videomeh 
Iz številnih pravilnih odgovorov v zvezi z le tošnj im tradicionalnim 

koncertom citrarke Tanje Zaje Zupan lahko rečemo, da ste si prispevka 
o koncertu skrbno prebrali in si zapomnili, da bosta 24. novembra 2001 
v hali Komunalnega centra v Domžalah. Po eno vstopnico in C D (oboje 
bodo nagrajenci p r avočasno prejeli po pošti) pa je sreča namenila na
slednjim našim bralcem in bralkam: 

1. Janez Gaberšek, Češen ik 7, p. D o b 
2. Ivanka Dragar, Prclog, Dr inova 6, p D o m ž a l e 
3. Novak Albina, Kamnik , Frana Albreh ta 1, p. Kamnik 
4. Tjaša Kerec, Mengeš , Hribarjeva 37, p. Mengeš 
5. Štefka Stroschitzky, Lukovica 35, p. Lukovica 

Današnje vprašanje je zastavil g. Boris Kopi tar , organizator in vo
ditelj, ki je za »slamnikovo mizo« na letošnjem N O V O L E T N E M M E H U 
povabil štiri obiskovalce - dva para. 

I 

i 

Č e imate v sobo to , 22. d e c e m b r a z v e č e r , č a s p r i t i na N o 
v o l e t n i v i d e o m e h , na d o p i s n i c i o b k r o ž i t e , k a l e r i p o vrs t i 
bo l e t o š n j i N O V O L E T N I V I D E O M E H . 

1. 10 
2. 12 
3. 15 I 

Eni na zemeljski plin, drugi, v ixlroč-
nejših krajih, pa na utekočinjen pro-
pan-butan plin. Veliko dela jc bilo 
opravljenega, za kar gre zasluga vsem 
članom projektne skupine. 

Bili so trenutki, ko smo znali ideo
loška nasprotja preseči, j ih podredi
ti na račun vsebin aktivnosti za dob
ro vseh nas, ki v občini živimo. 

R O M A N KURMANŠEK 

U g o t a v l j a n j e 
in z a g o t a v l j a n j e 
k a k o v o s t i p r e d š o l s k e 
v z g o j e v vrtc ih 
p o Slovenij i 

Kaj je vzgoja? Kdo je najboljši 
vzgojitelj? Katere so najpotrebnejše 
vzgojiteljeve lastnosti? 

Na VII. strokovnem spopolnjeva-
nju ravnateljev in ravnateljic Slove
nije sicer nismo iskali odgovorov na 
ta vprašanja pač pa so mi sama po 
sebi prihajala v zavest, ko sem po
slušal predavatelje na tem simpozi
ju v Portorožu od 22.-24. oktobra le
tos. Namen posvetovanja jc bil ugo
toviti glavne kazalnike predšolske 
vzgoje v vrtca T i naj bi pomagali 
vzgojitelju, da bi mu bili ogledalo, v 
katerem naj bi sam prepoznaval, če 
je njegovo delo kvalitetno in ustrez
no. 

Vrtc i v Evropi in v svetu so ze
lo različni z. več vidikov. Zalo pred
šolske vzgoje ni moč postaviti na 
skupni imenovalec. G r e za veliko 
različnih možnih kriterijev kakovos
ti, ki so tesno povezani s cilji in 
funkcijami programov in kurikulu-
mov. Različni so pogledi na otrošt
vo, na razl ične kulturne vzorec, 
vzgojne drže, osebne vrednote in 
polilične kontekste. 

Sprašujemo se, kdo jc zainteresi
ran za kakovost vzgoje v vrtcih? 
Kdo od tistih, ki so povezani z vrt
cem, ima korist od kakovosti v vrt
cih'.' (So to starši, ki lahko v času bi
vanja otrok v vrtcu opravljajo svo
je delo, vzgojitelji, ki imajo zaposli
tev, občina, ki s kakovostnim vrtcem 
pridobi na ugledu? Župnija, ki z vrt
cem oblikuje jedro svojega občest
va?). 

15" ravnateljev in ravnateljic je 
poslušalo uvodni gOVOI iBHJistrice 
dr. Lucije Cokovc. Prva razpravljal-
ka je podala usmeritev v tridnevno 
delo: Kateri elementi so najpo

membnejši za kvaliteto vrtca? Rav
natelji in vzgojitelji so si v tem sko
raj enotni, le vrstni red jc pri enih 
in drugih drugačen. Na prvo mesto 
postavljajo kakovost zaposlenih, so
delovanje s starši in spodbudno de
lovno okolje. Kvaliteta v vrtcu sc 
bolj povečuje z dodajanjem zapos
lenih na skupino, kot s krčenjem šte
vila otrok v skupini. Kvaliteta vrtca 
jc predvsem v specifičnosti in kva
liteti programa, jc trdila prva pre
davateljica (ga. Umckova). Moje 
mnenje in izkušnja pa sta drugačni: 
ne toliko program, ampak osebnost 
in celovitost osebnosti vzgojitelja in 
drugih s<xlclavccv povečuje kvalite
to. 

Govor i l i smo tudi o lokalni sa
moupravi v zvezi z vrtci. Slovenci 
se slabo vključujemo v procese od
ločanja. Na zbore krajanov prihaja 
povprečno deset ljudi. Na tak način 
bomo težko prišli do kakovosti živ
ljenja V prihodnje bo potrebno ve
liko vložiti v vzgojo ljudi za sode
lovanje. 

Dotaknili smo sc tudi tehnik učin
kovitega dogovarjanja pri poslovnih 
in finančnih odločitvah (ravnatelj in 
ustanovitelji Modrijani sprašujejo. 
Dobro aktivno poslušanje je pravo 
delo. Danes je informacija denar. Ni 
zmagoslavje v tem, če v tekmi te
češ pivi - v napačno smer. Pojdi na 
razgovor s premislekom, razumi in 
pripravi argumente. Naj si jih sogo
vornik zapomni. Pazi na koristi 
obeh strani. 

Celoten projekt, ki smo ga obrav
navali, jc zastavljen na treh ravneh: 
na strukturni ravni (organizacija dela 
in življenja v vrtcu, prostor in ma
teriali), na posredni ravni (profesi
onalni razvoj in zadovoljstvo zapos
lenih, sodelovanje med zaposlenimi 
v vrtcu, sodelovanje med vrtcem in 
družino, sodelovanje vrtca z, drugi
mi vrtci in institucijami), na procesni 
ravni (načrtovanje, izvajanje kuriku-
luma, rutinske dejavnosti, otrok v 
procesu izvajanja kurikuluma). 

Vrtec se bo sam odločil za samo-
cvalvacijo (projekt bo samo ponud
ba). S:tm naj pripravi načrt zagotav
ljanja kakovosti vzgoje. 

Poleg nekaterih vidikov nadaljnje
ga razvoja predšolske vzgoje in pre
gleda nekaterih najpogostejših dclov-
nOpravnih ter drugih vprašanj pod
ročne ureditve srn;; bui deležni tu
di predstavitve dela Zavoda RŠ za 

<$**\ Hrana kvalitete 
Demeter 
je zdravilo! 

V Slamniku je bila že predstavljena svetovno znana blagovna 
znamka Demeter, ki potrošnikom zagotavlja najvišjo kakovost pre-
hrambnih proizvodov, pridelanih na kmetijah po biološko dinamič
ni način ekološke pridelave, obljubljena pa je bila tudi možnost pro
daje pridelkov Demeter kakovosti kmetij iz domžalske občine na po
sebni stojnici. 

Od srede oktobra dalje sc ta 
lična stojnica pojavlja vsako 
soboto od 9. do 14. ure ob 
Ljubljanski cesti v bližini pro
dajalne s suho robo na maka
damskem parkir išču. Lokacija 
ni najboljša, a upamo, da jc to 
le začasna rešitev in da se bo 
našla us t rezne j ša lokacija za 
zagotovitev oskrbe občanov z 
domačimi pridelki. 

Na tej stojnici, lahko bi jo 
imenovali tudi Dcmet butik, 
lahko kupujete doma pridela
ne pridelke Tomaža Habjana 
iz Domžal , Cvetke Vidcinsek 
iz Doba in Utlovč - Gales iz 
Krašnje. Poleg sezonske zele
njave lahko dobite sadni kis, 
kislo repo in zelje, piro-zrnje, 
polnovredno moko iti kruh. 
Na vašo željo se lahko dogo
vorite tudi za razna polnila za 
vzglavnike - oddajajo prijetno 
toploto in vplivajo na boljše 
spanje in počutje, / a večje ko
ličine ozimnice se lahko dogo
vorile pri prodajalcih. Svetu
jem, da ste malo radodarni do 

sebe in preizkusile prav vse pridel
ke Demeter znamke. To ni samo 
hrana, ki daje o b č u t e k sitosti, ta 
hrana jc tudi krepčilna - za vital
nost in zdravje. Biodinamični pre
parati - narejeni iz zdravilnih rož. 
(rman, kamilica, regrat, baldrijan, 
hrastovo lubje in drugo), ki eno le
to učinkujejo v hlevskem gnoju in 
ga razporedijo v visokokvalitetni 
kompost, pomagajo rastlini, da čr
pa sile zemlje, kozmosa in zraka. 

Druga razveseljiva novic i je, da 
smo sc dosedanji člani društva za 
b i o l o š k o d i n a m i č n o gospodarjenje 
Ajda v septembru na o b č n e m zbo
ru oblikovali v samostojno d ruš tvo 
Ajda Domžale in smo žc pripravili 
nekatera predavanja. Zadnje letošnje 
predavanje pa ho v sredo, 12. decem
bra, v Knjižnici Domžale Sadjarstvo 
in nega po biološko dinamični meto
di. Predavatelja bosta Ljuba Turk 
Šega in Bojan Znidaršič. 

Vabimo vas, da se nam pridru
žite in postanete aktivni člani, vse 
informacije dobite po tel. 7214-800 
- pri Grabljevec Jožetu. Dobrodošli! 

A J D A 

šolstvo in Šole za ravnatelje, 
usmerjanja otrok s posebnimi po
trebami. 

Drugi dan zvečer smo sprem
ljali monokomedijo Polonc Vct-
rih Shirlcy Valentine VVillija Rus-
scla, za zaključek zadnjega dne je 
bila organizirana okrogla miza 

Pogrešal sem pogovore v sme
ri, da je vzgoja vedno askeza. 
Vzgojitelj mora biti pozoren na 
to, da v drugega vnaša le tisto, kar 
je čisto in plemenito. Najboljši 
Vzgojitelj, vzor vzgojitelja jc Bog 

- Oče. K o Kristus vzgaja vzgaja kakor 
rabi svoje učence okrog sebe. A sega 
s svojim duhom veliko globlje kot 
vzgojitelj. Zdaj jc duh listi, ki nagiba 
človeka, da se notranje in izkustveno 
uresničuje. 

Pogrešiti sem tudi misel, da je vse to 
zapisano v knjigi vseh knjig Sveto pis
mo n a m r e č še nima mesta v naših 
vzgojnih ustanovah. Še dobro, da ima
mo devet katoliških vrtcev, kjer Je prav 
sveto pismo izhodišče programa. 

TONE K O M P A R E 
Domžale 

M i in živali 
Žival je č loveku sopotnik skozi življenje, iz 

ljubiteljstva, koristi ali obojega hkrati . V e l i k o 
je ljudi, ki živali sploh ne bi smeli imeti, ker 
ravnajo z njim kot z nepomembnim predme
tom, ne pa, kot z živim, č u t e č i m bitjem. Ta
ko so živali zaradi neznanja, b rezb r i žnos t i ali 
malomarnosti dostikrat po nepotrebnem trpin
čene . 

Zima prihaja, čas, ko zebe tudi živali, ne sa
mo nas. Čas, ko so pogosto izpostavljene mra
zu in drugim vremenskim nepril ikam. Vemo, 
da je počut je živali odvisno predvsem od gos
podarja. Člani pri Društvu za varstvo živali pri 
terenskih obhodih o p a ž a m o vedno večji ob
seg malomarnega odnosit do živali. Zato pro
simo in opozarjamo vse lastnike živali, naj j im 
v zimskem času posvetijo več pozornosti. Naj 
bodo v toplih, suhih, čistih in varnih bivalnih 
prostorih, naj ne bodo pomanjkljivo hranje
ne in brez pitne vode, ki j o potrebuje vsaka 
žival. Poskrbite za njihovo dobro poču t j e in 
zdravje, pomagajte j im, ker si to zaslužijo. Ž r 
tve mraza so zlasti priklenjeni psi, ki na pros
tem čuvajo gospodarjevo imetje. Naj ne bo

do večkra t lačni kot siti in drgetajoči od mra
za vso dolgo zimo. Opozar jamo vse lastnike, 
da so dolžni poskrbeti za to zvesto in najbolj 
zapostavljeno bitje. Poudarjamo, osnovni po
goji za psa so: suho in toplo zavetje, toplot
no dobro izolirana in ncprcmočl j iva uta, dvig
njena od tal, ki naj bo tudi primerno velika. 
V njej naj bo vedno otep slame ali krme, ki 
sc mora ob deževnem vremenu menjati. Vhod
na odprt ina naj ima preko zime visečo top
lo zaveso. Pes naj ne leži na cementni podla
gi ali rta vlažnih blatnih tleh, kajti psi so i z 
redno občutl j ivi na revmat i čna obolenja, me
hur in ledvice, zato naj ima pred trto polo
žene lesene deske. Posebno občutljivi na mraz 
so kralkodlagi psi in mladički. V hudem mra
zu mu namestite uto v hlev ali na topel pros
tor v hiši. Č e je pes privezan, naj bo veriga 
lahka in dolga najmanj 3 do 4 metre, z us
njeno ovratnico, ki ga nc sme stiskati ali drg
niti. Č e pa pes biva v pesjaku, naj ta ne bo 
premajhen (3 x 4 m). Pes mora imeti enkrat 
ali dvakrat na dan topel obrok (izdatne, gos
te zdrave hrane) in vedno svežo, pitno vodo. 
Mladi psički se hranijo do enega leta staros
ti večk ra t na dan. Ker jc pes po naravi svo

bodno bitje, stii verig;! al; pesjak zanj ujetništ
vo in moka. Pes mora čut i t i , da (e član dru
žine. Podarite mu kakšno besedo, pogladite ga, 
hvaležen vam bo. Izpustite ga večkra t z ve
rige ali pesjaka, da se sprosti. Skrajno nepri
merno je imeti pse ob barakah na polju, vr
tovih ali drvarnicah, garažah, kleteh ali na bal
konu, kajti osamljen pes trpi. 

O d v r ž e n i m živalim (mačkam, psom), ki jih 
brezsrčni , brezvestni ljudje odmetavajo se nji
hovo življenje spremeni v eno samo trpljenje. 
T o jc skrajno neč loveško , b r e z s r č n o in kaz
nivo dejanje! 

P r i p o r o č a m o vam, dajte svoje pasje ali mač
je samice s ter i l iz i ra l i , samce pa kastrirati. S 
tem boste prepreči l i nczažcl jeno razmnoževa
nje. Vse ljubitelje živali pa prosimo, poskrbi
mo za lačne in žejne, p r cn i r ažcnc , zavržene , 
zgubljene živali (mačke, pse, poskrbimo za pti
ce)! 

Člani d ru š t ev opravljamo redne ali občas 
ne preglede pri imetnikih živali ter ukrepa
mo s svojimi pravilniki , republ iškimi zakoni 
in obč insk imi predpisi. 

Članica pri d ruš tvu za varstvo živali: 
Š. KURENT 

§ § § p r a v n i k s v e t u j e • p r a v n i k s v e t u j e § § § 

Izmed prispelih odgovorov bomo izžrebali dva pravilna in s r ečne 
žema omogoči l i ogled N O V O L E T N E G A V I D E O M I H A . 

Vaše odgovore pričakujemo do 10. decembra 2001 na naslov S L A M 
NIK, Domžale . Ljubljanska 69, 1230 Domžale - ZA N A G R A D O . 

Veliko sreče! 

V P R A Š A N J E : Na hitro. Kopica vprašanj in 
problemov z računi, ki jih pošiljajo družbe za 
upravljanje, nas je navedla na to, da v današ
njem odgovoru podajamo osnovne informacije 
o tem, kaj vam smejo in česa ne smejo zaraču
nati in nekaj podobnega o pravilnosti oblike in 
vsebine računov, ki jih prejemate. 

O D G O V O R : Računi upravnikov stanovanj
skih zgradb večkrat vzbudijo negodovanje. De
loma jc temu razlog tudi v preglednosti o z i 
roma nepreglednosti teh računov , saj nekate
ri upravniki izdajajo r čaune , iz katerih prav
zaprav ni razvidno, kaj za računava jo . V p r a 
šanja v zvezi z upravljanjem vcčs lanovanjskc 
stitvbe ureja predvsem Stanovanjski zakon, po
membni pa so še Zakon o varstvu po t r o šn i 
kov. Zakon o obligacijskih razmerjih ter Za
kona o davku na dodano vrednost ( D D V ) . Po
glejmo najprej, komu lahko upravljalec sploh 
izda račun oz i roma kdo ga je dolžan plačati . 
Račun jc lahko naslovljen le na lastniku sta
novanja, k i ga je tudi dolžan plaćati . V pr i 
meru, da je lastnikov več, na primer, da sta 
solastnika m o ž in žena, bi praviloma moral 
prejeti, vsak izmed solastnikov svoj r ačun in 
sicer v t akšnem deležu, v kak r šnem ima tudi 
solaslninsko pravico. Navedeno postane po
membno predvsem v primeru dedovanja ali pa 
prepirov, ko nekateri pač upajo, da j im nc bo 
potrebno plačat i n ičesa r za v z d r ž e v a n j e in 
obratovanje stanovanja. 

Najemniki so dolžni plačati r a č u n e iz na
slova upravljanja le izjemoma, če so sc tako 
izrecno dogovoril i z lastnikom stanovanja. Še 
posebej to velja za s t roške v zvezi z vzdrže 

vanjem stanovanja, kamor sodijo na primer 
s t roški za popravila, beljenja, popravila stre
he večs tanovan j ske hiše in podobno. Račun 
lahko vsebuje, tc tiste s t roške , za katere je v 
pogodbi o upravljanju izrecno dogovorjeno, 
da j ih sme upravnik obračunavat i . Katere stva
ri sme torej upravnik računa t i , lahko izbere
te i z pogodbe 6 upravljanju, ki jc bila skle
njena med vami in upravnikom, oziroma med 
prejšnjimi lastniki vašega stanovanja in uprav
nikom. V kolikor pogodbe nimate več, jo lah
ko dobite pri upravniku. St roškov, ki niso na
vedeni, v pogodbi nc more obračunavat i . Eden 
izmed upravnikov tako na primer o b r a č u n a 
va s t roške opominjanja, ki kar krepko prese
gajo 1.000 SIT, čep rav tega ni v pogodbi. Te
ga seveda nc sme za računa t i . Sme pa zaraču
nali, čep rav ni izrecne do ločbe v pogodbi, za
konite zamudne obresti, čc ste morebit i ra
č u n plačali z zamudo. Upravnik sme zaraču
nati šc vse ostale stvari, za katere so ga last
niki izrecno pooblastili. Č c so torej lastniki 
z večino (več kot 50%) na primer soglašali, da 
se obreze živa meja, so dolžni s t roške tega pla
čati vsi lastniki, tudi tisti, ki so temu naspro
tovali. Na drugi strani pa se morajo vsi last
niki strinjati z večjimi posegi, kot jc na pri
mer obnova strehe in podobno. Račun bi mo
ral biti praviloma pregleden, tako da je iz nje
ga razvidno, kaj sc plačuje. Č c je na r ačunu 
napisano le »stroški obratovanja«, mora uprav
nik ob tem omogoči t i tudi vpogled posamezne 
postavke, tako da lahko vsak lastnik ugotovi, 
ko l iko so znašali na primer s t roški za osvet
litev stopnišča, stroški ogrevanja skupnih pros

torov,... Ce na računu ne navede točne opre
delitve s t roškov niti d rugače ne omogoč i pre
veritve računa , stori p rek r šek , za katerega jc 
zgrožena denarna kazen 200.000 SIT. Pr i tož
be v zvezi s tem sprejema t ržna inspekcija. 
Na računu mora biti ob računan tudi D D V . Na 
njem pa mora biti naveden tudi lastnik, sku
paj z d a v č n o številko, če jc seveda lastnik za
vezance za plačilo D D V . Č e p r a v je za veči
no to le droben detajl, pa jc na primer za 
obrtnike ali pa podjetja to zelo pomembno, 
saj lahko le tak račun ustrezno knjižijo in tudi 
uveljavljajo na t a k š n e m r a č u n u o b r a č u n a n 
D D V kot svoj vstopni D D V . Posledica tega 
je, da so na koncu sami dolžni plačati manj 
D D V - j a , kot pa bi ga sicer. V kol ikor uprav
nik ne izstavi takšnega računa, stori p rekršek , 
za katerega jc z g r o ž e n a denarna kazen od 
300.000-12,000.000 SIT, čc gre za s.p. in od 
1,000.000 do 18,000.000 SIT, če gre za gospo
darsko drž.ho. Nadzor opravlja Davčni urad. 

mag. Janez. Tekavc 
VPRAŠANJE: V trgovini so mi zaračunali iz

delek, ki ga nisem kupil, kar sem opazil šele do
ma. Ali lahko zahtevam, da mi povrnejo znesek? 

O D G O V O R : Seveda lahko zahtevate povr
nitev zneska, ki ste ga plačali za izdelek, ki 
ga niste prejeli. Vprašan je pa je, kako boste 
dokazali , dti r e sn ično niste prejeli izdelka. V 
primeru, da to lahko dokaže te , ali da sc s tem 
strinja prodajalce, pa kakor omenjeno, nc sine 
biti nobenega problema. 

JURIJ ŽUREJ 
(vprašanja pošiljajte na u r edn i š tvo Slamni

ka ali PravnaPomoc@hotmail.com) 

mailto:PravnaPomoc@hotmail.com
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Neuspešen start Heliosa 
v ligi Hypo, boljše igre 
v nadaljevanju 

I .duš se Helios meri v ligi llvpo, kjer se bodo štirim najboljšim ekipam 
iz te lige pridružile štiri ekipe iz Goodvear lige in sicer po 2. marcu 2002. V 
ligi igra 10 ekip in se bodo pomerili v I H-iti krogih - kasneje bo spet <i\ok
rožni sistem v I -t ih krogih in ho končan 22. maja - od 5-10. mesta pa se bo
do ekipe merile za obstanek, zadnji pa bo izpadel v I .B ligo. Novi prvak 
bo znan najkasneje 19. junija. 

Ambicij v tej ligi nc manjka no
beni izmed ekip - tudi domžalski nc. 
Po začetnih dveh porazih so igndci 
Heliosa dvakrat zmagali in sicer so 
izgubili sc proti Zagorju, premagali 
pa so Roglo ter Savinjske Hopsc. 
Najboljši pri Domžalah so bili v teh 
Štirih krogih Antonijcvič. Troha. Las-
kcvich. najdel pa bi sc še kdo. ki jc 
odločno pripomogel k dvema zma
gam v štirih krogih. Na začetku sc 
jc poznalo, da v ekipi ni homogenos
ti ter da so ncuigranl a to sc jc z 
dvema zmagamo uredilo. 

V Štirih krogih so tako prejeli 
311 točk. napad pa jc dal 314 točk. 
kar prinaša 6. mesto na lestvici. 

Kako pa igra drugi domžalski 
klub v tretji ligi vzhod KK LAS
TOVKA? V treh krogih so enkrat 

zmagali in dvakrat izgubili in sicer 
so premagali Šmarje, izgubili pa so 
Sc proti Mcgaronu in so tako na 
5. mestu z kos razliko 268:292 ter 
štirimi točkami. 

K a j p a m l a d i 
v o b e h k l u b i h ? 

Mladinci Domžal so na 2. mes
tu po S krogih in sicer so 4 krat 
zmagali in enkrat izgubili in so pri 
9 točkah ter koš razliko 443:383. 

Kadeti prve domžalske ekipe so 
na 1. mesu po 5 krogih še brez po
raza in 10 točkami ter kos razliko 
590:278. 

Druga kadetska ekipa jc prav ta
ko brez poraza v drugi ligi in si
cer po 5 krogih so zbrali 10 točk 
ter imajo koš razliko 522:288. 

Kegljanje 

Niz porazov se nadaljuje 
Po 7-i h odigranih krogih v I. A kegljaški ligi je doiiižalsko-kaniniška ekipa tre

nutno na zadnjem 10. mestu še brez zmage in sedmimi porazi. Zbrali so devet po
samičnih zmag Ur kar 47 pora/m v dosedanjih sedmih dvobojih. Sprt prihaja do 
izraza le en ali dva posameznika, katera prinašala točke v posameznih dvobojih. 
Vodi še naprej ekipa Iscracmeca pred Rudarjem, oba sta še edina brez poraza. 

V tretji ligi zahod, kjer nastopa druga ekipa, jc ta doživela Sc tri po
raze in so pri dnu lestvice te lige in sicer z 4-imi točkami, zmagali so 22 
krat ter 35 krat izgubili. 

Vodi druga ekipa Protcusa, ki jc še brez poraza. 
U R B A N ŽNIDARŠIČ 

Največji uspeh v zgodovini 
BK Tabor Ihan 

Balinarji BK Tabor Ihan so se po 
već kot desetletnem tekmovanju v 
ž IjuMjapiski ligi uvrstili v I. ligo tega 
tekmovanja Po tem, ko so postali 
poznani kot dobri organizatorji tra
dicionalnih turnirjev četvork. kot 
stalni udeleženci vseh turnirjev v 
okolici in tudi stabilna in dobra eki
pa v tekmovanju 2. lige. so v letoš
nji sezoni z dobro igro in zmaga
mi končno dosegli napredovanje. Po 
enajstih zmagah, treh neodločenih 
rezultatih in samo štirih porazih so 
se na lestvici uvrstili pred BK Grad 
Fužine. BK Domžale, BK Moste, BK 
Ilirijo in ostale udeležence ligaškc-
ga tekmovanja. Z minimalnimi po
goji dela in treningi ter brez sistem

ske finančne podpore so uspeli v 
svoje vrste pridobiti vse »domaće« 
ihanske balinarjc in lak« brez tuj
cev z dobrim razumevanjem med 
seboj uspešno zaključiti sezono. 
Najmlajši tekmovalec Igrcc Miha pa 
je bil letos tudi udeleženec držav
nega prvenstva, kjer sc je uvrstil 
med prvo deseterico. Cilji za naprej 
niso samo obstanek v I. ljubljanski 
ligi, ampak poslati stabilen in stalen 
član te lige, če pa se pokaže prikiž-
nost, pa tudi poskusiti z. napredo
vanjem, kar v prisotnosti Sneberij. 
Šiške, Dobrove. Stahovice in osta
lih stalnih prvoligaScv ne bo niti ma
lo lahko. 

T O N E D R A G A R 

Ek ipa B K Tabor Ihan , k i je osvo j i l a p r v o mesto v t e k m o v a 
nju 2 . O B L Z in se uvrs t i la v p r v o l i go t e k m o v a n j a . Stoji jo z 
leve - p r e d s e d n i k k l u b a H r i b a r Franc, Pire D r a g o , Adlešič 
M i h a , Rahne G o r a z d , Igrec S l a v k o , čepijo z leve Igrec M i 
h a , Adlešič M a r k o , R a h n e Franc in Tanč Dušan. 

Biketrophy 2 
V soboto in nedeljo, 22. in 23. sep

tembra, je kolesarsko društvo Kolo-
Ijub organiziralo 2. bikrtrophv. Bi-
kctrophy je dvodnevno rekreativno 
tekmovanje, ki zajema kolesarjenje /. 
gorskimi kolesi in orientacijo. Tek
movanje je ekipno, z najmanj enim 
in največ štirimi tekmovalci. Več o 
tem dobite na spletnih straneh 
www.biketrophy.coin. 

Na dvodnevnem tekmovanju, ki 
jc zajemalo 15 orientacijskih točk. 
jc bilo treba prevoziti 200 kilomet
rov in premagati približno 3500 
metrov visinske razlike. Proga jc 
Potekala iz Ljubljane preko domžal

skih gričev. Velike Planine. Logar
ske doline, obronkov Raduhe do Cr
ne na KoroSkcm. To jc bilo prvi 
dan in jc trajalo 10 ur in već. Dru
gi dan jc pot vodila po koroških 
hribih in zavila celo v izrabljani 
rudnik, kjer so tekmovalci eno uro 
oziroma 6 kilometrov, porabljali Se 
zadnje atome volje in m o č i Na tej 
pestri preizkušnji sta sc uspcSno 
odrezala tudi člana novo nastalega 
Športnega društva Energija iz Dom
ža l Primož Kos in Primož Ko
vic. Na tekmovanju, kjer jc zmago-, 
vaiec že listi, ki pride na cilj, sla 
dosegla odlično drugo mesto. m . 

Kadetska ekipa Lastovk jc v dru
gi ligi prav tako prva Sc brez po
raza po 4 krogih in imajo 8 točk 
ter koS razliko 362:258. 

Pionirji prve domžalske ekipe so 
v razigravanju od 12 mesta navzdol 
Sc vedno prvi in imajo II zmag ter 
5 porazov in skupno 27 točk ter 
koš razliko 1418:986. 

Druga ekipa je v drugi ligi na 
3. mestu po 12 krogih z 7 zmaga
mi in 5 porazi ter 19 točkami in 
koš razliko 675:645. 

Ekipa, Lastovk pa je v isti ligi kot 
druga domžalska na 6. mestu z 6 
porazi in 6 zmagami in skupno 18 
točkami ter koš razliko 655:728. 

K a k o p a p r i ženskah? 
Mladinke so po štirih krogih na 

3. mestu z eno zmago in tremi po
razi in petimi točkami ter koš raz
liko 231:283. 

1 Kadclinjc so po petih krogih na 
7. mestu v prvi ligi in so zbrale eno 
zmago ter Štiri poraze in skupno 
6i točkami ter koS razliko 301:413. 

Pionirke prve ekipe so po 14 
krogih 4 krat zmagale in 10 krat iz
gubile in so pri 18 točkah ter koS 
razliko 883:776, druga ekipa pa jc 
po 12 krogih na I. mestu z 5 zma
gami in 7 porazi ter skupno 16 toč
kami in koS razliko 566:585. 

U. Ž. 

N o g o m e t v D o m ž a l a h 

Pristali na dnu 
nogometne lestvice 

V domžalskem nogometnem članskem moštvu je prišlo po tekmi z Rudar
jem do spremembe v igralskem kadru. Klub je tako zapustil še Amir Kuž
ni«'-, pred njim pa sta to naredila še Trgo ter Knežević, ki očitno nista zado
voljila le enega moža v klubu, direktorja Nikola Jovanovića - obljube o dve
letni pogodbi so šle po zlu - K uznicu. Očitno so to »dobre« rešitve, saj se je 
to pozitivno pokazalo na naslednji tekmi proti Mariboru v Mariboru, a žal 
zelo slabo na tekmi proti Primorju ter doma proti Korotanu. 

Govorice o odhodu najboljšega 
moža domžalskega kluba do sedaj 
Luke Grešaka v Olimpijo pa so 
bile le plod domišlj ije, saj ima 
Grcšak veljavno enoletno pogod
bo z Domžalami. Obnovljeno po
škodbo pete pa ima tudi Nenad 
Protega, ki naj bi izpustil jesen
ski del sezone, pripravljen pa naj 
bi bil že spomladi Poškodovani pa 
so še Arandželovič, ki je zapustil 
klub po tekmi v Ajdovščini, in se 
bo posvetil amaterskemu igranju 
nogometa ter Banič. 

Težave pa sc oč i tno nc nehajo. 
Proti Rudarju ie svojo dobro 

igro potrdil Jaka Stromajer - tre
nutno je na lestvici strelcev na 
30. mestu, kjer sc šteje gol + po
daja Poleg tega jc v kvalifikacijah 

za evropsko prvenstvo z mlado 
reprezentanco do 19 let, ki se ni 
uspela uvrstiti na to tekmovanje, 
dosegel dva gola. 

V povprečju Domzalčani dose
gajo 1,4 gola na tekmo, dobijo pa 
jih kar 3,7, kar pomeni 18% uspeš
nost v prvenstvu. 

Pred tekmo z Mariborom so v 
prijateljski tekmi Domzalčani pre
magali Dob z 2:0, strelca sta bila 
Šalja in Klanca 

Cilj, ki so si ga zadali pred tek
mo z Mariborom, naj bi bilo 
osvojenih 4-6 točk, ki pa se očit
no ne bo uresničil, saj sta sledila 
visoka poraza proti Primorju v 
Ajdovščini s kar 6:0 ter doma z 
KOM pianom z 4:1. Sledita Se gosto
vanje v Celju pri Publikumu ter 

doma še tekma z Koprom. Proti 
Mariboru so Domzalčani povedli 
prek Maretiča, izenačil pa je Ba-
lajič. Zaradi dobre igre je v enaj-
sterici kroga pristal Maretič. 

Sledila je kastastrofa v Ajdovš
čini, kjer je bilo kar 6:0. Primorje 
je s to zmago napovedalo boj za 
prvo mesto po jesenskem delu. 

Domzalčani so tako zaradi rde
čega kartona ostali še brez Luke 
Grešaka - igranje z roko izven ka
zenskega prostora, za Primorje pa 
so bili uspešni Mlakar s pomoč
jo Stampferja, ObilinoviC, Vogrič, 
dva krat Gregor ič ter Se mladi 
Ranic. Pripravili pa so si na tej 
tekmi le dve priložnosti. Po tej 
tekmi pa so gostili Se Korotan, ka
teri jim je prizadejal se en poraz 
in sicer že 10-ti v tej sezoni, kar 
pomeni, da so I >< miz. il< a i n še brez 
domače zmage. Rezultat je bil 4:1, 
strelca za Korotan pa sta bila dva 
in sicer Shaquri ter Kujovič - oba 
po dva krat, za Domžale pa je za
del Stromajer. Domzalčani so do 
sedaj prejeli kar 37 golov v 16-ih 
krogih, dali pa so jih le 12. Tako 
imajo sedaj že 5 točk zaostanka 
za Korotanom in Živili ter skup
no le 8 točk - I zmaga 5 remi
jev ter 10 porazov. 

U R B A N ŽNIDARIĆ 

G o r n i š k i tabor v Bohinju 
Desetdnevni tabor v eni izmed alpskih dolin sodi med najlepša doživetja, ki jih ponuja gorništ v o. 

Gorniški tabor je neponovljivo zaporedje razgledov, trdnih oprimkov, odlične malice na turi, podr
tih šotorov, razglašenih pesmi, tabornih ognjev, skritih pogledov in spoznavanja samega sebe. V 
gorniški organizaciji so tabori pomembna in zelo razširjena oblika in metoda dela, saj otroci in 
mladostniki na taborih zelo radi sodelujejo. Slednje velja tudi za mentorje planinskih skupin, pros
tovoljne vodnike Planinske zveze Slovenije in inštruktorje planinske vzgoje, ki tabor pripravimo, 
izvedemo in ga kasneje ob prebiranju tabornega časopisa in ogledovanju diapozitivov postavimo 
na svoje mesto v zgodovini. Tabori za mladinski odsek Planinskega društva Domžale predstav
ljajo velik organizacijski zalogaj, kljub temu pa poletne, zimske ali pohodne tabore uspešno or
ganiziramo že več kot dvajset let. 

T a b o r n i n a s e l j e n c i 
Taborili smo sredi avgusta v Bohinju, ta

borne niti pa je povezoval dolgoletni labo-
rovodja, Akš Peršolja. Življenje na taboru jc 
oblikovalo 38 osnovnošolcev, 3 srednješolci, 
9 vodnikov Planinske zveze Slovenije, zdrav
nica in nepogrešljiva kuharica Še pet vod
nikov Planinske zveze Slovenije pa je pri
skoči lo na p o m o č pri izvedbi zahtevnejših 
delov tabornega programa (dvodnevni lun in 
plezanje v plezalnem vrtcu). 

V dneh taborjenja sc vrstijo izleti, poho
di in ture. na katerih udeleženci spoznava
jo ali utrujejo znanje in izkušnje iz varnej
šega gibanja v gorah. Za pokušnjo smo se 
najprej povzpeli na Vogar in Pršivec. ki so 
ga dosegli le zmogljivejši hodci. Razgled na 
jezersko kotanjo in prostrani svet Julijskih 
Alp jc obetal š tevi lne prehojene visinske 
metre in osvežilne kopeli po nalit bi niskih na
porih. Obojega se do konca tabora nismo na
vel ičal i Komna in Bogatin sta nas vodila v 
predverje visokogorja Nevidna črta. ki ozna
čuje visino 2000 m, jc bila premagana Mi
sel na premagovanje vojaških nasprotnikov 
v I. svetovni vojni, pa se je v spokoju zadi
hane hoje zdela neresnična Zgodovinske poti 
smo ta dan ubirali tudi lastniki najmanjših 
gojzarjev. Nasproti tabora, na levem bregu 
Save Bohinjke, zavaljeno čepi Rudnici, znana 
po sledeh izkopavanja že lezove rude za po
trebe fužinarstva v Stari Fužini Čeprav vi
sina ni bila bogvekaj. smo se z izleta v vro
č e m dnevu vrnili prijetno utrujeni. 

V osrčju n a r o d n e g a p a r k a 
Po državnem prazniku, ki v zadnjih letih 

dodobra napolni tudi samotne kotičke go
r a smo tabor za dva dni izpraznili Pa ne 
zato. ker bi tako narekovala volja krajevne 
oblasti, temveč zato. ker jc napočil čas za 
dvodnevno turo. Po posvetu smo določili dve 
smeri obiska osrčja Triglavskega narodnega 
parka Prva skupina jc s planine Blato Sla do 
Koče na Planini pri Jezeru, od tam pa do 
Koče pri Sedmerih jezerih, kjer smo preno

čili. Ob obisku planinske koče in prenočevanju 
skušamo vodene seznaniti s prvotnim (in po na
šem prepričanju Sc vedno aktualnim) namenom 
planinskih koč (dajanje skromnega zavetja), z 
njihovim vplivom na gorsko pokrajino (prob
lemi povezani z onesnaževanjem) in rešitvami 
pri njihovi oskrbi in vzdrževanju. Da razposa
jenosti na skupnih ležiščih niti ne omenjamo-
Naslednji dan smo odkril še Črno jezero in se 
prek Komne vrnili v dolino. 

Skupina, ki jc štela 12 udeležencev in Štiri 
vodnike Planinske zveze Slovenije, si je za cilj 
izbrala romarski Triglav. K manjši gneči na pla
ninskih poteh je pripomoglo vreme, pravzaprav 
slabša vremenska napoved, ki pa se - kot po
navadi - ni želela uresničiti. Čas hitrega vzpo
na č e z Komarčo in po raztegnjeni Dolini sed
merih jezer je v enakomernem tempu hitro mi
ni l največ potrpljenja, pa tudi previdnosti so 
terjale Se od zime zasnežene Hribarice. Mali
ce, počitka in blagodejnega spanca smo bili de
ležni v Tržaški koči na Dol iču. od koder smo 
se zarana postavili pod ovršje Triglava Ustrezno 
opremljeni (čelada plezalni pas, pomožna vrvica 

varovalni vponki) smo vzbujali zanimanje obis
kovalcev gora pa tudi odobravanje policistov, 
ki so se zaradi večjega števila gorskih nesreč 
lotili preventivne akcije v gorah. Po uspešno 
opravljenem krstu pri Aljaževem stolpu smo 
v manjših skupinah sestopili do Planike, od 
tam pa do Vodnikove koče in dolino Voje. 
Vzpon, ki smo se ga vodniki Planinske zve
ze Slovenije pritajeno bali, je minil v čudo
vitem vzdušju, ostali pa so številni čisti gor
niški užitki. 

D n e v i v t a b o r u 
Do konca tabora smo se povzpeli še na Ro-

duo in si ogledali globoka korita Mostnice in 
planino Voje. V dneh, ko so gojzarji in mi z 
njimi poč ival i smo v obliki predavanj in de
lavnic izvajali gorniško šolo: o opremi hoji in 
plezanju, orientaciji prvi p o m o č i rastlinah in 
živalih. Triglavskem narodnem parku, ter se 
naučili izdelovati in uporabljati vozle. Medse 
smo povabili tudi markacista in ribiškega ču
vaja, ki sta nas seznanila s svojim delom. Ve
liko časa smo preživeli ob in na jezeru, ki je 
bilo ravno prav toplo za plavanje, namakanje 
in vožnjo s kanujem. Visćere smo si popestrili 
s šaljivim kvizom, izborom miss in mistra, 
pravcato poroko in pevskim večerom ob ta
bornem ognju. 

Večplastnost vsebin gorniškega tabora po
stane jasna vsakomur, ki vsaj eno noč prespi 
pod platneno streho zelenega š o t o r a Tabori 
poleg vsega povedanega utrjujejo prijateljstva. 
Zato povabilo vsem, ki bi se želeli udeležiti 
tabora prihodnje leto: pridružite se nam v pla
ninskih skupinah in na izletih in si prislužite 
najlepšo nagrado prihodnjih poletnih počitnic. 

tekst in foto BORUT P E R S O U A 

Sponzorji gorniškega tabora so bili 
Občina Domiale, Planinsko društvo 
Domiale, Vek trgovska družba <Ld., Ob
činski štab Civilne zaščite Domiale, Ob
čina Lukovica, Servis skupnih služb 
Vlade Republike Slovenije, Mladinska 
komisija Planinske zveze Slovenije, Pod
jetje Cisto vse, Pleska cars d.o.o, Panna 
d.o.o.. Arhiv bar, Hajko Meinaršič in 
družini Dolinšek in Mlakar iz Domžal. 

V o g a r je pr i l jubl jen cilj pada lcev , p a t u 
d i g o r n i k o v . 

Najvišji m e d več k o t dvestot imi d v a t i 
sočaki v S loveni j i . 

Najmlajši n a Rudn ic i . 

Plačilo z a prostovo l jno 
d e l o je z a d o v o l j e n n a 
s m e h udeleženke. N a t a b o r u se učimo spoštovati g o r s k o n a r a v o . 

http://www.biketrophy.coin
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Motociklist Igor Jerman 

Slovenski junak 
vzdržljivostnih dirk 

Najboljši slovenski dirkač v cestno-hitrostncm motociklizmu v zadnjih 
nekaj letih^26-letni Igor Jerman, doma iz Depale vasi, je že zelo mlad veli
ko obetal. Že v svoji prvi sezoni je v razredu Tomos B T osvojil naslov dr
žavnega prvaka. Uspeh pa je ponovil leto kasneje. Svoj izjemni talent je sa
mo še potrdil z osvojitvijo dveh naslovov državnega prvaka v razredih do 
I25 in 250 ccm v letih I994 in I995. Kot logična posledica napredovanja 
mladega tekmovalca je bila sezona 1990, ko je uspešno stopil v mednarod
no areno na tekmovanjih za svetovno prvenstvo v razredu super bike. Že 
v svoji prvi sezoni je posegel po točkah. V naslednjih dveh sezonah je bil 
skupno 15. Leta 1999 pa je bil še mesto višje -14. Lani je prestopil v razred 
super sport (600 ccm), prav tako na SI', kjer pa ni imel sreče, saj je imel ve
liko težav z okvarami motocikla. 

Najvećje uspehe pa je dosegel na 
dirkah E N D U R A N C E , kar v prevo
du pomeni vzdržljivostne dirke. Te 
so časovno omejene na 6. 8, največ
krat pa na 24 ur. Za vsako ekipo 
tekmujejo trije dirkači, ki sc na is
tem motorju menjajo približno na 
eno uro. Na postanku v boksih se 
doliva gorivo, menjajo sc gume in 
obrabljeni deli. Na koncu je po
membna vsaka sekunda. Igor Jerman 
je prvič nastopil v razredu E N D U 
R A N C E leta 1998 in z velikimi ko
raki vstopil v svet spektakla na naj
večji tovrstni dirki na svetu, na dirki 
24 ur Le Mansa v Franciji, kjer mu 
jc uspel prvovrsten p<xlvig, saj je na
stopil v zmagoviti ekipi Team Ka-
vvasaki Erancija in dobil lovoriko, ki 
mu Sc vedno, od mnogih pokalov, 
ki j ih je dobil v svoji bogati kari
eri, največ pomeni Dve leti zatem 
je z isto ekipo dosegel nič manj od
meven rezultat. Na 24-urni dirki v 
Boldoru, prav tako v Franciji , jc 
osvojil izvrstno drugo mesto. Za le
tošnjo sezono je 26-letnemu moto
ristu skoraj že kazalo, da bo moral 
eno leto počivati, saj ni dobil dovolj 
dobrih ponudb, ko je dobil zelo 
dobro ponudbo angleške ekipe Pha-
se one enduranec Tcam, ki je lani 
osvojila naslov svetovnega prvaka. 

Za privatno ekipo, ki je zelo dob
ro organizirana in jc letos razpola
gala z motorjem Suzuki G S X 1000, 
je nastopil na celotnem svetovnem 
prvenstvu E N D U A R A N C E . Osem 
dirk je potekalo po vrsti v: Î e Man-
su (I rancija) - 24 ur, Brnu (Češka) 
- 6 ur, Brands Hatchu (Velika Bri
tanija) - 6 ur, Nurburgringu (Nem
čija) - 6 ur, Ipaju (Belgija) - 24 ur, 
Suzuki (Japonska) - 8 ur - Oschcr-
slcbcnu (Nemčija) - 24 uf in Mag-
nv Coursu (Francija) - 24 ur. Enkrat 
je Igor stopil na najvišjo s topničko, 
bil je trikrat tretji in enkrat šesti, 
trikrat pa na pragu vrhunskih do
sežkov, takrat ni zdržal njihov Su
zuki G S X 1000. V skupnem seštev-

N a j b o l j p o m e m b e n p o k a l 
Igorja J e r m a n a z a z m a g o v 
Le M a n s u 1 9 9 8 
ku jc Igorjeva ekipe osvojila 4. mes
to. Igor je bil na vseh dirkah pra
viloma med prvimi tremi. 

»Zmaga ni veliko vredna, če je 
dosežena pred 50.000 gledalci, kot je 
bila moja druga v karieri v Oscher-
slebenu v Nemčiji. Povsem drugače 
jc v Franciji v Le Mansu in Boldo
ru, kjer sc zbere blizu 150.000 gle
dalcev. To je zares veliko doživet
je,« pripoveduje Igor Jerman in do
daja: »Sc nobeno leto doslej z mo
torjem nisem naredi toliko kilomet
rov, kot v letošnji sezoni in kar jc 
najbolj pomembno, brez enega sa
mega padca ali zdrsa. Na koncu ve
lja omeniti zanimivost, da npr. v Le 
Mansu od 150.000 gledalcev pride na 
dirko 60.000 gledalcev z motorji in 
tam taborijo več dni. To so zares 
veliki oboževalci motorjev, ki živi
jo s tem špor tom v pravem pome
nu besede. 

MIRAN K O K A U 

BŠK Budničar Količevo 

Uspešen nastop mladih 
Balinarski športni 

klub Budničar Količevo 
se lahko pohvali z izred
no uspešnimi mladimi 
balinarji, ki se po svojih 
uspehih uvrščajo v sam 
vrh slovenskega hali-
narstva. 

V kvalifikacijah za 
uvrstitev na državno pr
venstvo ljubljanske ob
močne balinarske zveze 
so uspešno sodelovali 
Uroš Markić, ki je do
segel prvo mesto, drugi 
je bil Domen Grašič . 
Aleš Zavhi jc bil tretji, 
Andrej Mohar pa je za
sedel Celi lo mesto, vsi 
štirje pa so se uvrstili 
na državno prvenstvo v 
Skofji Loki . UroS Mar
kić je bil na državnem 
prvenstvu osmi. Domen 
Grašič deseti. Aleš Žav-
bi enajsti in Andrej 
Mohar osemnajsti. 

Blesteli so tudi v pa
rih in tako je v okviru 
ljubljanske območne ba
linarske zveze prvo 
mesto pripadlo dvojici 
Uroš Markić in Jaka 
Škaria. druga sta bila 
Aleš Žavbi in Domen 
(irašiC. tretje mesto pa 
jc pripadlo Dejanu Krn-
cu in Žigi Svctlinu. Na 
državnem prvenstvu je 
par Markič-Škarja osvo
j i l nehvaležno Četrto 
mesto, na osmo mesto 
pa se je uvrstil par Žav-
bi-Grašič. 

Uspešna mkida ekipa 
balinarjev s Količcvcga 
je na tak način dosegla 
največji uspeh v več 
kot dvajsetih letih dela 
kluba Uspeh je rezultat 
prizadevnega treninga 

Najuspešnejši m l a d i ba l inar j i BŠK B u d 
ničar Količevo 

Odličen je bil tudi na 
državnem prvenstvu v 
Kopru, kjer jc osvojil 
drugo mesto v državi in 
tako postal slovenski 
podprvak v balinanju 

Čestitamo! 
B. 

vseh mladih, pa tudi 
strokovnega dela vod
stva ter trenerja dr. Da
vida Letnikovskega, ki 
trenira tudi državno 
reprezentanco mladih 
balinarjev. 

Ker bi mladi tudi v 
prihodnje radi dosegali 
uspehe, iščejo sponzor
je oz pokrovitelje, ki bi 
omogočili Se boljše de
lo mladih budničarjev. 

C v e t o Lanišek, 
p o d p r v a k 
v b a l i n a n j u 

Številnim uspešnim 
nastopom med člani jc 
Cveto Lanišek. BŠK Bud
ničar, letošnjo jesen do
dal se dva V okviru tek
movanja ljubljanske ob
močne balinarske zveze 
je zasedel drugo mesto, 
v polfinalu državnega pr
venstva pa je bil tretji. 

P o d p r v a k m e d 
s l o v e n s k i m i b a l i 
na r j i , Cve to L a n i 
šek 

Ples - zdravilo 
za učne težavice 

V zadnjem času v naših osnovnošolskih klopeh sedi vedno več otrok, pri 
katerih se pojavljajo učne težavice ali težave, ki se najpogosteje odražajo 
na področju branja, pisanja in računanja. Vzrok za te težave pogosto tiči 
v slabši fini motoriki, koordinaciji in orientaciji ali pa je opazna slabša po
zornost in zbranost za delo ter hiperaktivnost otroka. Taki otroci so v raz
redu počasnejši, moteči, postanejo tarča posmeha in se pogosto umakne
jo sami vase ali pa svoje frustracije izražajo na svojevrstne agresivne na
čine. Zaradi tega so za okolico lahko moteči ali celo premalo opazni. 

Plesni par 
Spela in Anže 
- ponos kluba 
»Fredi« 

Da, prav to velja! In da je tako, 
smo se ob krajevnem prazniku kra
jani KS Jašre-Rodica prepričali tudi 
letos. Nastopila sta v kulturnem pro
gramu, ki ga je 26. oktobra organizi
rala KS v kulturnem domu Groblje. 
Vsi prisotni, ki smo se udeležili kul
turnega programa, smo lahko obču
dovali njuno plesno umetnost. 

Med izvajanjem njunih plesnih 
nastopov smo imeli prisotni obču
tek, da plesni par ni na odru. am
pak plava nekje v zraku. Usklajenost 
njunih plesnih gibov sc je zlivala v 
tako popolnost, kot da nc gre za 
dvoje teles, temveč za eno samo. 
Plesni par Špela Vcgelj in Anže Sas-
so plešeta skupaj že tri leta Udele
žujeta se tekmovanj doma in v tu
jini. Dosegata lepe uspehe in prizna
nja. To dokazuje tudi mednarodni 
turnir v Izoli »Slovenija open«, na 
katerem sta dosegla prvo mesto v 
standardnih in tretje mesto v latin-
sko-ameriških plesih. Bila pa sta 
hkrati tudi edina med mladinskimi 
plesalci, ki sta prišla v finalni izbor. 

Lepa priznanja, ni kaj! Krajani obe
ma želimo še veliko plesnih uspehov 
in tudi odličnih ocen v Soli. 

L E O N SENGER 

Starši takih otrok so v težki situ
aciji, spopadajo sc z otrokovimi šol
skimi nalogami in k težavi pristopijo 
z metodo, ki pa lahko sploh ni pri
merna in učinkovita, "lako sc otrok 
skupaj s starši znajde v uganki brez 
ustrezne rešitve. 

Veliki večini otrok z učnimi teža
vami (poleg tega, da sc z njimi ukvarja 
specialni pedagog) lahko zelo koristi, 
da sc ukvarjajo z neko motorično de
javnostjo, saj Ic-ta lahko dopolni do
ločene motnje v razvoju. 

Ena izmed motoričnih dejavnosti, 
ki vsestransko vpliva na otrokov raz
voj, je zagotovo ples. Otrok sc vključi 
v plesno skupino in pričnejo se od
vijati procesi, na katere na prvi po
gled sploh ne pomislimo. Otrok po
stane član nove skupine; spozna no
ve vrstnike in prijatelje. Kot del sku
pine mora upoštevati pravila, ki za 
njo veljajo, nauči se biti strpnejši in 
tolarentnejši do vrstnikov. Samo uče
nje plesnih korakov vpliva na razvoj 
predstav in ustrezne koordinacije, na 
oblikovanje prostorske in časovne ori
entacije ter na razvoj grobe in fine 
motorike. Ob glasbi sc oblikuje obču
tek za ritem in estetiko. Zahtevnejši 
ko postajajo plesni koraki večji jc po
udarek na uporabi različnih skupin 
mišic in tako si otrok prične obliko
vati podobo o samem sebi o svoji te
lesni shemi dobiva občutek za svoje 
telo in za prostorsko orientacijo. K o 
sc plesalci pripravljajo na nastop, jc 
motivacija za delo še večja in zgoraj 
navedeni procesi potekajo Sc hitreje. 
Zaradi timskega dela in lastnega ob
č u t k a da je otrok s svojim sodelova
njem nekaj doprinesel celi skupini jc 
tudi razvoj samo podobe bolj poziti
ven in ustrezen. V svoji raziskavi 
(1999) sem ugotovila da imajo otroci 
plesaki veliko višjo samopodobo od 
otrok, ki sc nc ukvarjajo z nobeno 
športno aktivnostjo. Plesala' so poka
zali veliko mero samozaupanja in 
ustrezno razvit občutek za gibanje. 

Vse povedano šc nc pomeni da bo 

ukvarjanje s plesom naredilo čudež in 
vsakega otroka spremenilo v genija in 
odličnjaka. Pomembno si jc zapom
niti, da sc predšolski otroci, ki so 
vključeni k plesnim dejavnostim, že 
pred vstopom v šolo srečajo z aktiv
nostmi, ki lahko omilijo kasnejše te
žave. Prav tako veliko pridobijo ot
roci, ki začenjajo z opismenjevanjem 
saj bo tako držanje svinčnika lažje in 
mehkejše in bo bolj ritmično drselo 
od leve proti desni. Starejši otroci in 
mladostniki pa preko plesa lahko ob
likujejo svojo identiteto in jc možnost, 
da bi zašli na stranpota, zaradi oku
pacije s plesno dejavnostjo manjša. 

K A T A R I N A KESIČ 
P lesna šola M i k i , Domžale 

Atletski klub VELE 
Domžale 

Domzalčani 
v ospredju 

10. 11. 2001 jc bilo v Ravnah na 
Koroškem prvenstvo Slovenije v 
krosu, ki sc ga je udeležila tudi 
domžalska reprezentanca tekačev 
in tekačic: Bernard in Domen 
Jarc, Peter Kastclic, Jernej Kaste-
lec, Klemen Čop in Meta Pungcr-
čar. 

Najbolje uvrščena sla bila v ok
viru prvenstva Slovenije na dru
gem mestu Peter Kastclic med sta
rejšimi mladinci in Jernej Kaslc-
Icc med člani, pozabit i pa nc gre 
na Bernarda Jarca, ki jc v okv i ru 
mitinga za najmlajše kategorije 
med p ion i r j i s top i l na najvišjo 
s t o p n i č k o . 

Zvedeli smo, da je Peter Kas
tclic zanesljiv potnik na evropsko 
prvenstvo, kjer mu že l imo uspe
šen tek, najverjetneje pa sc mu bo 
pr idruži l tudi Jernej Kastclcc. 

Čes t i tke ! 
B. 

Srečno na evropskem prvenstvu v krosu! 

Peter Kastelic 
Kaj ti pomeni atleti

ka? 
Mučenje in trplje

nje, ki sc včasih izpla
ča. 

Kaj ti je všeč pri 
A K V E L E Domžale? 

Kljub temu da ni
mam bližnjih stikov s 
klubom, jc vedno vse 
bolj ali manj urejeno 
(glede tekem, prijav, 
financ ...) 

V katerih atletskih 
disciplinah nastopaš, v 
kateri si dosegel naj
več? 

Atletska steza: teki 
od 800 m do 5000 m, 
najboljši rezultat v te
ku na 2000 m 5.45, 
3000 8,57; kros - na
stop na evropskem 
prvenstvu; gorski tek 

dvakratni udeležence 
svetovnega prvenstva; 

Tvoj največji dose
danji uspeh - navedi 
tekmovanje in naslov 
oz. mesto, ki si ga do
segel? 

Nastop na dveh 
svetovnih prvenstvih 
v gorskih tekih (33. in 
39. mesto) 

Kakšni so tvoji na
črti za leto 2001? 

Poleg zmage na dr
žavnem prvenstvu v 
krosu, ki sem jo žc 
dosegel, vsaj še kak
šen državni naslov. 

Življenjski cilj - ta
ko na športnem pod
ročju kot v življenju? 

Zdravo in s r e č n o 
priti čez življenje. 

Č e bi se še enkrat 

odločal , bi izbral dis
ciplino, v kateri si do
segel največji uspeh, 
ali katero drugo? 

Ne vem, bi moral 
zelo premisliti 

Misel, rek, moto, po 
katerem se ravnaš v 
življenju. 

Uspeh jc že, če sc 
ti na boljš poslabša. 

B O J A N A 

Karate klub ATOM Domžale 

Domžalčanka Tamara Kokalj je 
dvakrat najboljša evropska karateistka 

Tamara Kokalj je članica domžalskega Kara
te kluba A T O M in je v okviru slovenske reprezen
tance nastopila na evropskem prvenstvu v kara
te ju, kije bilo v danskem Kobcnhavnu. Osmošol-
ka Osnovne šole Domžale, ki ima za sabo že na
slov državne prvakinje in nekaj visokih uvrstitev 
na mednarodnih tekmovanjih, je že s prvim naslo
vom evropske prvakinje dosegla in presegla svo
ja pričakovanja, drugi naslov pa je tako njo kot 
večino ostalih presenetil še bolj. 

»Na evropskem prvenstvu sem nastopila v ka
tegoriji do 15 let. Od samega prvenstva sem pri
čakovala vsaj uvrstitev v finale,« pove Tamara, 
ki jc na evropskem prvenstvu nastopila prvič in 
za katero dvakratni naslov evropske prvakinje 
predstavlja največji uspeh v njeni športni kari
eri Stati dvakrat na najvišji stopnički v Evropi 
mora biti nekaj posebnega. Kakšni so bili občut
ki, ko si prvič in nato Sc drugič prejela zlato 
medaljo? »Najprej se sploh nisem zavedala, še
le ko sem drugič stopila na stopničko, sem bila 
tako vesela da tega sploh ne morem opisati« Ta
mara jc nastopila tako v katah. kot tudi v ku-
miteju - borbah, zato me jc zanimalo, kateri na
slov ji već pomeni in katera »disciplina« ji jc bolj 
všeč. »Obe disciplini se med seboj dopolnjujeta, 
v obeh sem hotela zmagati zato sta mi oba na
slova evropske prvakinje enakovredna.« Tama
ra ki pravi, da naslov prvaka zahteva predvsem 
veliko truda, trenira enkrat do dvakrat dnevno, 
ob tem pa opravi še fizični trening »Čez po
letje nisem imela pravih počitnic, saj so bile na
menjene pripravam. Vsak teden smo sc vsi rep-
rezentantje slovenske reprezentance skupaj pri
pravljali fizično in psihično. Še posebej sem mo
rala in moram vse skozi paziti na prehrano in 
na poškodbe, do katerih ne sme priti« Tama-
rin učitelj in trener, ki jc hkrati tudi njen oče. 
je Lovrenc Kokalj, ki je poleg bratca Timoteja 
tretji karatcist v družini. »Športno gledano sem 
res dosegla največji uspeh med družinskimi člani 
A glede znanja bom svojega očeta zelo težko 
prehitela. Tudi bratec Timotej je že pravi mali 
mojster.« Tamara sc kljub mladosti s karatejem 
ukvarja že več let, njen dan pa razen treninga 
poteka tako kot vsakdan njenih vrstnikov. Pra
vi, da ji karate pomeni več kol le Sport, in ji 
je všeč zato, ker ustreza njenemu karakterju. 
»Poleg karateja zelo rada slikam na steklo in svi
lo, rada tudi rolam.« In kakšne cilje si je Tama
ra kot najboljša evropska karateistka v svoji ka
tegoriji zastavila za prihodnost? »Želim si pred
vsem obdržati naslov evropske prvakinje, saj jc 
naslov laže osvojiti kot pa obdržali« 

Evropsko prvenstvo Kopenhagen 2 0 0 1 : 
KATE: prvo mesto TAMARA K O K A U , Slo
veni ja - članka K K Atom Domžale 

M e d Domzalčani t u d i e v r o p s k a 
p o d p r v a k i n j a 

I jasa Gavcz je na evropskem prvenstvu v ka-
rateju stopila na stopničko takoj za klubsko pri
jateljico Iamaro in prejela srebrno medaljo ter 
naslov evropske podprvakinje. Tudi za Tjašo 
predstavlja osvojeni uspeh največjega v njeni ka
rieri, uspeh pa je kar po malem pričakovala saj 
pravi, da jc v trening vložila velika truda. 

Si imela pred nastopi na tako velikem tekmo
vanju kaj treme? »To jc bil moj prvi nastop na 
evropskem prvenstvu, verjetno sem tudi zato 
imela malo treme, a ni bilo sile. Bila sem žc dr
žavna prvakinja, na mednarodnem turnirju v 
Braunauu pa sem bila tretja.« Učenka 8. A raz
reda Osnovne šole Domžale pove, da je bila z 
uspehom najbolj zadovoljna sama, seveda pa so 
bili zadovoljni tudi domači in drugi. »Na evrop
skem prvenstvu sem nastopila le v katah in sem 
sc po osvojeni srebrni medalji počutila zelo us
pešno in zadovoljno. Všeč so mi tako kale, kot 
tudi borbe, obe disciplini se med seboj dopol-

Evropska prvakin ja v ka tah Tamara K o 
ka l j , podprvakinja Tjaša Gavez in trener 
Lovrenc Koka l j . Čestitamo! 

njujeta zato bom Se naprej trenirala oboje.« Tja
ša opravi pet treningov na teden, ob sobotah 
in nedeljah tekmuje na različnih tekmovanjih in 
turnirjih. »Glede na to, da smo sc letos Sc po
sebej pripravljali za tekmovanja, smo trenirali 
zelo veliko. Letos ni bilo počitnic. Trener jc 
strog.« Tudi Tjaša trenira pod vodstvom mojstra 
Lovrenca Kokalja in pravi da sc včasih pred tre
ningom ali tekmo tudi psihološko pripravi »Tre
nirati sem začela ob koncu prvega razreda. Na
vdušil me jc brat. Karate jc zame tako kot šo
la, nekaj, česar nc morem izpustiti Drugih ho
bije v nimam. Imam nekaj prostega časa takrat 
sem s prijatelji.« Kljub temu. da se bolj pogos
to kot dekleta s karatejem ukvarjajo fantje, Tja
ša pravi da njeni prijatelji in starši na njen hobi 
gledajo tako kot na vsak drug Sport. »V prihod
nosti hočem še naprej dosegati dobre rezulta
te. Rada bi imela svoj klub in bila velika moj
strica karateja.« 

Čestitke ter uspešno šc naprej obema najbolj
šima v Evropi! 

B O J A N A 



s t r a n 1 9 OBJAVA 

ŠD F AN VIT-AS 

Telovadba za 
najmlajše 

SI) lan Vit-as polg baseball šole in šole teni
sa in športnih taborov organizira tudi vadbo za 
malčke, stare od 3 do 7 let. 

Vadbo, ki poteka rokove motorični- s|x>-
ob sredah in petkih sobnosti, vključili ot-
od 17.30 do 19.00 v roka na delo v skttpi-
tclovadnici OŠ Vcnclja ni. predvsem pa mu 
Petka trenutno obis- omogočil i , da sc v sku-
kuje skoraj 30 otrok, pini vrstnikov veliko 
ki vadijo pod nadzo- giba in zabava. Vadba, 
rom Študentov Fakul- ki poteka 90 minut , 
tele za šport in Pcda- jc razdeljena na ogre-
goSkc fakultete. valni, glavni in zaključ-

Namcn vadbe jc ni del. Na začetku se
ra/vili in izboljšati ot- otroci ogrejejo s tekal-

Zaključek slovenske lige 

nimi vajami in igrami, 
sledi delo po postajah. 
Največji poudarek jc 
na osnovnem motorič
nem delu, kjer se ot
roci plazijo, lazijo in 
kotalijo po blazinah; 
sc učijo prevalov, sko
kov v globino in z va
jami razvijajo m o č , 
ravnotežje in preciz
nost. V drugo vadbe
no postajo pa so 
vključene vaje, ki za
htevajo fine motorič
ne sposobnosti. To so 
vaje z Žogami, obroči , 
kiji, stožci, loparji.- itd. 
Veliko pa jc tudi tek
movanj v Stafctih ig
rah, ki jih imajo otro
ci zelo radi. 

V skupinah je še 
nekaj prostora zato 
vabimo starše, da pri
peljejo svoje malčke 
na vadbo, ki jo lahko 
obiskujejo enkrat ali 
dvakrat na teden. 

Dodatne informaci
je lahko dobite na te
lefonskih števi lkah: 
040/209 066. 724 92 
03. 

DUŠAN IN 
M A R I J A N A 

I>ečki Š D Kan Vit-as 
so letos prvič sodelova
li v slovenski baseball 
ligi dečkov starih od 9 
do 12 let. Tekmovanje 
je potekalo po liirnir-
skem sistemu, kjer 
smo spomladi in jeseni 
odigrali 12 tekem pro
ti Ireni ljubljanskim 
ekipam. Tudi letos je 

brez poraza zmagala 
ekipa Zajčkov pred 
Gotovcem, naša ekipa 
in ekipa Jezice pa sta 
dosegli enako število 
točk, vendar ima ekipa 
Jezice več medsebojnih 
zmag, zato je na lestvi
ci pred našo ekipo. To 
je za našo ekipo kar lep 
uspeh glede na to, da 

smo bili novinci v ligi. 
Tudi nekateri naši ig
ralci so pokazali velik 
napredek v igri, saj je 
Aleš Stražar igral z 
reprezentanco na ev
ropskem prvenstvu na 
Poljskem. Žiga Štru
kelj, Jan Devetak in 
Matej Krstič pa na 
dveh močnih turnirjih 
v Italiji. 

M o č n o upamo, da 
bo v posodobljenem 
š p o r t n e m parku v 
Domžalah prostor tu
di za baseball igrišče, 
kot so nam obljubili, 
saj bi to zelo prispe
valo k popularizaciji 
tega športa. 

DUŠAN IN 
M A R I J A N A 

URAD Ž U P A N J E 

JAVNI RAZPIS 

Za sofinanciranje programov športa 
v občini Domžale za leto 2002 

Urad ž u p a n j e O b č i n e D o m ž a l e razpisuje kandidaturo za 
sofinanciranje programov š p o r t a v D o m ž a l a h za leto 2002 . 

1. O b č i n a D o m ž a l e bo iz sredstev p r o r a č u n a sofinancirala 
naslednje vsebine: 

• šport v zavodih s področja vzgoje in izobraževanja, ki ni predmet 
redne športne vzgoje 

- predšo l ske mladine 
- o s n o v n o š o l s k e mladine 
- s rednješo l ske mladine 
- športne dejavnosti š tudentov 

• šport v društvih: 
- šport mladih - redna s p l o š n a vadba 
- šport mladih - šport za d o s e ž e k (selektivni šport) 
- športno rekreativna dejavnost odraslih 
- kakovostni šport 
- vrhunski šport 

• šport invalidov 
• šolanje in izpopolnjevanje strokovnih kadrov 
• promocijska dejavnost 
• priznanja športnikom in športnim delavcem 
• športne prireditve 

Način vrednotenja programov bo opredeljen po sprejemu proračuna 
O b č i n e Domžale za leto 2002. 

2. Na razpis za sofinanciranje programov š p o r t a lahko 
kandidirajo: 

• vsa športna društva 
• zveze športnih društev, ki jih ustanovijo športna društva za 

posamezna območja oziroma panoge 
• zavodi, gospodarske družbe, zasebniki in druge organizacije, ki 

so na podlagi zakonskih predpisov registrirane za opravljanje 
dejavnosti na področju športa 

• zavodi s področja vzgoje in izobraževanja 

3. Pravico do sofinanciranja špor tn ih programov imajo nosilci 
in izvajalci š p o r t n e dejavnosti, ki izpolnjujejo naslednje 
pogoje: 

• da imajo s e d e ž v občini, 
• da imajo zagotovljene materialne, prostorske, kadrovske in 

organizacijske pogoje za uresn ič i t ev načrtovanih športnih 
aktivnosti, 

• da imajo organizirano redno dejavnost, za katero so registrirani 
najmanj 30 tednov v letu, 

• da imajo urejeno evidenco o članstvu in o plačani članarini. 

4. Rok za prijavo je 15. 1. 2001 na naslov: 
OBČINA DOMŽALE, URAD ŽUPANJE 
Ljubljanska cesta 69, 1230 D o m ž a l e 

Obrazce za prijavo in podrobnejše informacije dobite na Oddelku 
za d r u ž b e n e dejavnosti, soba, št. 29, ali na tel. števukju: 0 1 / 
7241-305. 

na črnobelih polj ih • na črnobelih polj ih • na črnobelih polj ih • na črnobelih polj ih 
P o k a l rev i je J a n a Pet r i Grošelj 

Ženska fidc mojstrica in članica Vele Domžale 
Petra Grošelj sc jc odl ično odrezala na turnirju -
Pestiva] 100 žensk za Pokal revije Jana v Starem trgu 
ob Kolpi. Osvojila je prvo mesto pred letošnjo držav
no prvakinjo v šahu , sicer d o m a č i n k o in mojstrico 
Darjo Kapšcvo. Petra je premagala kar osem svojih 
nasprotnic, izgubila jc le v predzadnjem krogu s Kap-
ševo. V zadnjem krogu je premagala mojstrsko kan
didatko Ano Grobelšek iz Š D dr. Milana Vidmar iz 
Ljubljane. Tekmovanja sc jc udeležilo kar 132 šahistk 
vseh generacij. To jc tudi izjemno lepa značilnost 
šahovske igre, saj sc lahko pomerijo najmlajši, pa tu
di tisti, ki sodijo med veterane in so plemeniti ša
hovski igri namenili več ino svojega življenja. Zelo 
dobri sta bili šc dve Velovi bojevnici. Mojstrska kan
didatka Vilma Nad vešnik seje s šestimi točkami uvrs
tila na 16. mesto, mojstrica Pavla Košir pa je bila z 
enakim številom točk dve mesti nižje, pristala je na 
18. mestu. Med šahislkanii sosednje HrvaŠke jc bi
la najboljša Pihana Gržinčič iz. Delnic. 

Vrstni red: Grošelj. Kapš X. Petek, Gržinčič. Kljun, 
Grobelšek, Hcrljcvič 7, Simona Orel, Uršič, Maru-
šič, Mihclič, Jazbinšck, Mojca Uršič, Špcndal 6,5, 
NadvcSnik, Sabina Kapš. Špcndal, Košir, Vihar, V e 
lec, Farič, Bajce. Maja NadvcSnik, Madronič. Potoč
nik. Sabina Mihclič, Simona Mihclič itd. 

Lenič d e l i l 1 2 . m e s t o 
n a s v e t o v n e m p r v e n s t v u 

Trinajstletni l.uka Lenič sc jc tudi letos udeležil 
težjih mednarodnih preizkušenj v mladinskem šahu. 
Na evropskem mladinskem prvenstvu, ki jc potekalo 
v mestu Kallithca v Grčiji v kategorijah od 10 do 
18 let, je sodeloval v skupini dečkov do 14 let. Med 
74 udeleženci je bil po moči uvrščen na 28. mesto. Ob 
koncu turnirja jc v devetih kolih zbral štiri točke in 
pol, torej polovični izkupiček inje delil 32 do 46. mes
to. Zmagovalec tega turnirja je bil Jugoslovan Bor
ki Predojevič 7, enako število točk sta dosegla tu
di Scrgcj Karjakin iz Ukrajine in Rauf Mamedov iz 
Azcrbcjdjana 

Še boljše jc Luka nastopal na svetovnem mladin
skem prvenstvu v Oropcsi v Španiji. Prvenstva se 
je udeležilo 106 tekmovalcev. Lenič je v 11 krogih 
osvojil sedem točk in delil 12. -22. mesto. Bil je tudi 
najbolje uvrščeni Slovenec v tej skupini. Zmagal jc 
Viktor Erdos iz Madžarske 9. sledita pa mu Hi ka
ru Nakamura Z D A in Liszlo Gonda Madžarska 8. 

Svetovnega mladinskega prvenstva v Oropesi seje 
udeležil šc en mladi up Vele Domžale Matej Filip in 
sicer v skupini dečkov do 12 let. V II krogih jc zbral 
štiri točke in bil v skupini igralcev, ki so delili 95.-
•06. mesto. V omenjeni skupini je s(xlclovalo 117 deč
kov. Izkušnje jc treba ptič nabirali tudi na težjih pre

izkušnjah in kmalu sledijo uspehi. Med dečki do 12 
let jc zmagal Ukrajinec Sergcj Arkvakin 8,5, sledi
ta mu Rus Dimitru Andrcikinc in Francoz Maximc 
Vachicr-Lagravc, oba sta osvojila 8 točk. 

O k t o b r s k i z m a g o v a l e c B o r i s S k o k 
Zmagovalec Velovih hitropoteznih turnirjev za me

sec oktober je mojstrski kandidat Boris Skok, ki je so
deloval na treh turnirjih od štirih, na enem je zmagal, 
enkrat jc bil drugi. Vilo Janjič jc osvojil drugo mes
to, dvakrat je bil drugi, enkrat tretji. Franc Zupane 
je bil tretji najbolje uvrščeni v mesecu oktobru. To 
mesto si je priboril prav tako s tretjim mestom na 
zadnjem turnirju v mesecu. Sicer pa jc na teden
skih turnirjih enkrat zmagal Jože Skok. sodeloval jc 
le na tem turnirju. Na zadnjem turnirju oktobra jc 
nekoliko presenetljivo slavil Kamničan, trctjckalc-
gornik Albin Štrajhar. Na tretjem tedenskem tur
nirju se je z zmago okitil prvokategornik Arthur 
Jaek. ki jc sodeloval le na dveh turnirjih. Vrstni red 
za oktober: B. Skok 36, Janjič 34, Zupane 23, Štraj
har in Zupančič 22, Bogdan Osolin 20, Jack 19 itd. 
Oktobrskih hitropoteznih turnirjev se jc udeležilo 
26 ljubiteljev šaha predvsem in domžalsko kamniš
kega območja. 

D v a m e s e c a p r e d k o n c e m l e t a 
v o d i B o g d a n O s o l i n 

Po desetih mesečnih razvrstitvah Velovih hitropo
teznih turnirjev je v vodstvu mojstrski kandidat Bog
dan Osolin. Njegovo vodstvo je že kar prepričljivo. Če 
se bo udeleževal tudi turnirjev v novembru in decem
bru bo skoraj zanesljivo letni zmagovalec hitropotez
nih turnirjev. Bogdan ima namreč 53 točk prednosti 
pred drugo uvrščenim mojstrskim kandidatom V i 
lom Janjičcm, za tem pa z dvanajstimi točkami za
ostaja provokategornik Luka Lenič. Zanimivo jc, da 
jc bil Luka žc nekajkrat že povsem blizu naslova 
mojstrskega kandidata pa tega naziva še ni dose
gel, čeprav njegova igra izpričuje zrelega igralca 
V letni razvrstitvi je visoko tudi prvokategornik Pe
ter Zupančič na Šestem mestu, ki tudi vodi turnir
je. Omenjene turnirje velja pohvaliti tudi zategadelj, 
ker potekajo preko vsega leta tudi v poletnih po
čitniških mesecih, in le z redkimi izjemami odpa
dejo. Vrstni red vključno z mesecem oktobrom: Bog
dan Osolin 306, Janjič 253, Lenič 238, ('erar 215, Jack 
201, Zupančič 183, Boris Skok 162, Petra Grošelj 150, 
Babnik 141 ,Grčar 138 itd. Doslej se jc lcloSnjih Ve
lovih ledenskih hitropoteznih turnirjev udeležilo 50 
šahistk in šahistov. 

N o v e m b r a z m a g a l L u k a 
Na novembrskem turnirju Vele Domžale v aktiv

nem šahu je zanesljivo zmagal Luka Lenič, ki je vo
dil tako rekoč ves del turnirja. Oddal je le en remi v 

srečanju z drugo uvrščenim in iz
kušenim Marjanom Karnarjem. 
Zelo dobro jc igral drugokategor-
nik Matej Filip, ki jc šestega no
vembra dopolnil dvanajst let. S 
tremi točkami in pol sc je uvrs
til na deveto mesto. Na turnirju 
jc sodelovalo 19 udeležencev. 
Vrstni red: Lenič 6,5, Karnar 5,5, 
J . Skok 5, Janjič, Vavpetič 4,5, Zu
pane, Omahna 4 itd. 

Edin i v e l e m o j s t e r t u d i 
z m a g o v a l e c 

Na tretjem turnirju Kozjanske
ga in Posotcljskcga je sodelovalo X6 ljubiteljev ša
ha. Turnir je potekal v Podčetrtku, zanimivo pa jc. 
da jc vsako leto v drugem kraju Kozjanskega in Po-
soteljskcga. Kot je bilo pričakovati , je zmagal hrvaš
ki velemojster Robert Zelčič, pred Darkom Supanči-
čem in Meštrovičem oba Slovenija in Hrvatom Kogu-
l.jein. J . Skok je dosegel solidno dvajseto mesto. V 
partiji z mednarodnim mojstrom Miranom Zupetom 
je bil na robu uspeha. Po žrtvi kmeta skakača in 
še trdnjave, ki pa je nasprotnik ni smel sprejeti, 
jc spregledal menjavo kraljice, s čimer se je v hipu 
otopila konica napada in je partijo zaradi slabšega 
materiala izgubil. Med Domzalčani je drugokategor-
nik Mirko Čokan s štirimi točkami dosegel 51. mesto. 
Vrstni red: Zelčič, D. Supančič 7,5, Mest rovič, Rogulj 
7, Robert Supančič, Zupe, Štucl, Črepan, Veličkovič 
6,5. Krumpačnik, Orel, Sorčnik, Pešec, Sckclšek. Ga-
zvoda, Pirš, J era j . Plahuta 6, Mazi, Skok, Breznik, 
Štajner, Lorger, Kiseljak, Florjančič 5,5 itd. 

JOŽE S K O K 

M l a d i domžalski šahisti i n šahistke 
p o n o v n o b les t i jo 

Na OŠ Domžale sta bila v oktobru dva šahovska 
turnirja, na katerih so mladi osnovnošo lc i lahko 
osvojili Šahovske kategorije in seveda izpolnili svo
je znanje v š a h a Nekateri mladi ljubitelji in ljubi
teljice te plemenite igre so na tovrstnem turnirju 
nastopali šele prvič v življenju, zato so bil rezulta
ti presenetljivi. Seveda jc med šahisti bilo največ 
prav listih, ki so učenci OŠ Domžale. Naslednji učen
ci in učenke te šole so osvojili četrto kategorijo: Kal
ja Jus, Žiga Kos, Andraž Juhant, Maša Juhanl. Ma
tija Pcrko in Alcs Stražar. Še posebej sc je na tur
nirju izkazala Katja Jus, ki je osvojila drugo mesto. 
Če k temu dodamo še dobro igranje mlade Urške 
Gregorič (obe sta rojeni leta 1993), potem lahko upa
mo, da bo kmalu (udi najmlajši ženski del ekipe Vele 
krojil slovenski mladinski vrh (le kateri klub si nc 
bi žc zdaj želel v svoji ekipi Špele Orchck, Marije 
Lavrač in Nike Pavlic). 

Samo teden dni po prvem turnirju so se novo-

Na podlagi sklepa O b č i n s k e g a sveta Obč ine Domžale o sprejemu 
predloga sprememb proračuna Obč ine Domžale za leto 2001, št. 
01302-39/01, z dne 24. 10. 2001 (Ur. vestnik Obč ine Domžale , 
št. 9/01) in na podlagi 13. č lena Pravilnika o porabi in dodeljevanju 
proračunskih sredstev za p o s p e š e v a n j e razvoja kmetijstva v občini 
Domžale (Ur. vestnik Občine Domžale, št. 7/01), Občina Domžale, 
Oddelek za finance in gospodarstvo, Ljubljana 69, 1230 Domžale 

izdaja 

OBVESTILO KMETOM IZ OBMOČJA OBČINE DOMŽALE 
O b v e š č a m o kmete iz območja o b č i n e Domžale , ki so v postopku 
pridobivanJA investicijske dokumentacije za projekte na kmetijah 

v občini Domžale , da lahko do petka, 7. decembra 2001 

vložijo 

v loge z a sof inanci ran je projektne 
dokumentac i je 

Z a ta namen so v p r o r a č u n u O b č i n e D o m ž a l e za leto 
2001 namenjena sredstva v višini 1.500.000,00 SIT. 

Pogoji za pridobitev sredstev so: 
- prosilec mora biti lastnik ali solastnik z e m l j i š č a oziroma 

n e p r e m i č n i n e , za investicijo katere je prosilec v postopku 
pridobivanja projektne dokumentacije, 

- stalno bival išče prosilca je v občini D o m ž a l e , 
- kraj investicije je na o b m o č j u o b č i n e Domža le , 
- prosilec se ukvarja s kmetijsko dejavnostjo (redna ali dopolnilna 

dejavnost), 
- projektna dokumentacija, za katero se bodo namenila 

nepovratna sredstva, mora biti izdana v letu 2001, 
- d e l e ž sofinanciranja posamezne investicije ne more biti višji 

od 70% vrednosti s t r o š k o v pridobitve celotne projektne 
dokumentacije. Finančna podpora posameznemu prosilcu ne 
more p r e s e č i 500.000,00 SIT. 

Vloga naj vsebuje naslednje obvezne sestavine in 
dokumentacijo: 
- ime, priimek in naslov prosilca, 
- kratek opis projekta, ki ga bo prosilec izvajal, 
- dokazilo, na podlagi katerega bo razvidno, da se prosilec 

ukvarja s kmetijsko dejavnostjo - redno ali dopolnilno (potrdilo 
o statusu kmeta ali izjava prosilca), 

- predračuni za izdajo projektne dokumentacije ali računi, skupaj 
s potrdilom o plačilu, 

- v kolikor projektna dokumentacija š e ni bila izdana, potrdilo 
izvajalca le-te o vložitvi vloge za pridobitev investicijske 
dokumentacije za projekte na kmetijah. 

Prispele vloge bo obravnaval Oddelek za finance in gospodarstvo, 
ki o d l o č i o posamezni vlogi. Pristojni oddelek ima od 
posameznega prosilca pravico zahtevati dodatna pojasnila in 
dodatno dokumentacijo, v kolikor je to potrebno za ugotavljanje 
upravičenosti in izpolnjevanja pogojev za pridobitev posameznih 
proračunskih sredstev. 

Nejasne in nepopolne vloge se ne bodo obravnavale in se bodo 
s sklepom zavgrle. 

Prosilci, katerim sredstva ne bodo dodeljena, bodo o tem pisno 
o b v e š č e n i v roku 60 dni po izteku pozivnega roka. 

Prosilci, katerih vloge bodo odobrene, bodo prejeli sredstva na 
podlagi sklepa O b č i n e Domžale . Prosilci oddajo vloge na v lož išče 
O b č i n e D o m ž a l e , Ljubljanska 69, D o m ž a l e , soba št. 1 ali pa 
pošljejo pr iporočeno po pošti , v zaprtih ovojnicah, opremljene z 
naslovom pošiljatelja in o z n a č b o »OBVESTILO - PROJEKTNA 
DOKUMENTACIJA« na naslov: 

O b č i n a D o m ž a l e , Oddelek za finance in gospodarstvo, 
Ljubljanska 69, D o m ž a l e . 

Vloge, ki ne bodo dostavljene na način in v roku iz prejšnjega in 
prvega odstavka tega obvestila, se ne bodo obravnavale in se 
bodo s sklepom zavrgle. 

pečeni četrtokategorniki in tisti, ki ta naziv že imajo, 
lahko izkazali na novem turrnirju. za osvojitev tretje 
kategorije. Tokrat so seveda izkušenejši dali lekci
jo (in dobro popotnico) najmlajšim. Iž OS Domža
le so tretjo kategorijo osvojili Katja Vozel, Tanja 
Kovač, Samo Zabret, Aljoša Grošelj in Miha Cerar. 
S prikazano igro in prvim mestom je navdušila Katja 
Vozel, ki resno trka na vrata mlade ekipe Vele. 

Pa še to: turnir je sodil Franc Poglajen, šahovski 
sodnik (in entuziast) iz Komende. Vsem mladim ša
histom čest i tamo za dobro igro in osvojene kate
gorije. 

B. S. 
N a d a l j e v a n j e kategorniških 
tu rn i r jev n a O S Domžale 

Od 6.-8. II. je na OŠ DOmžale bil turnir trejetka-
tegornikov, na katerem sta se zelo izkazala brata 
Bor in Lan Turek iz OŠ Vencelj Perko Domžale . 
Turnir je bil odigran v dveh skupinah. Bor Tknotcj 
Turek (rojen leta 1991) je v svoji skupini premoč
no zmagal, leto dni starejši Lan Timotej Turek pa 
je v drugi skupini zasedel drugo mesto. Oba sta 

osvojila drugo Šahovsko 
kategorijo. Čestitamo! 

Le teden dni kasneje 
pa je bil turnir brezka-
tegornikov, na katerem 
je zmagal Filip Kozar
ski iz OŠ Preserje pri 
Radomljah, presenetlji
vo tretje mesto pa je 
osvojila mlada UrSka 
G r e g o r i č (rojena leta 
1993), četrt i pa je bil 
Gaj-Jordan Cizelj (prav 
tako letnik 1993). UrSka 
in Gaj sta učenca OŠ 
D o m ž a l e . Vsi trije so 
osvojili četrto kategori
jo. Čest i tamo! 

BELA SOMI 
Bor -T imote j Turek 
(foto: Poglajen) 



SPOROČILA s t r a n 

P R A G I O T R O C I I N S T A R Š I ! 

Vabimo vae 

v Dom krajanov 

v Žeje, kjer bomo v eredo. 

5 . decembra 2 0 0 1 , 

o b 1 5 . u r i , 

s k u p a j p r i č a k a l i S v . M i k l a v ž a 

i n njegove spremljevalce. 

Fred t e m pa s i b o s t e l a h k o ogledali krajeo 

priredbo Igrice: » J a n k o i n Metka« 
S v . M i k l a v ž i m a pripravljena darila z a v s e 

p r e d š o l s k e o t r o k e , p a t u d i n e k a j z a o s t a l e . . . 

Vabi: 

ŠFORTUO-REKREATIVHO DRUŠTVO KONFIN - Sv. TROJICA 

Inf.: 0 1 7 2 4 - 9 0 - 4 3 

Katol iSKo i z o b r a ž e v a l n o d r u š t v o F r a n c B e r n i k 

i n Ž u p n i j a D o m ž a l e 

v a b i t a n a p r e d a v a n j e \ n a s l o v o m 

ZA KULTURO ŽIVLJENJA 
IN UUBtZNl 

Predavate l ja b o s t a d r . H u b e r t P o ? a r n i k 

i n prof . B e r t a G o l o b . 

P r e d a v a n j e b o u . d e c e m b r a 2001 o b 19 . u r i 

v T o m č e v i d v o r a n i 

K u l t u r n e g a d o m a F r a n c a B e r n i k a D o m f ale 

V a b l j e n i ! 

Turistično olepševalno Društvo B r d o - L u b o v l c a 

V a b i m o v a s 

na 

»MIKLAVŽEV VEČER« 
ZAJČEVIH M E L O D I J , 

b i b o v R C U U r b a n i ja v L u k o v i c i 
2. d e c e m b r a 2001 o b 15. u r i . 

P r i h o d e k je n a m e n j e n a k c i j i N e d e l j s k e g a 
»ISKRICA V ŽALOSTNIH OČEH«. 

Otroke bo obiskal MIKLAVŽ, bi jih bo s imbol ično obdaril. 
Predprodaja vstopnic v trgovinah V E L E . Mladinski knjigi 

D o m ž a l e . Domino Lukovica. RCU Lukovica. 

Otroci imajo prost vstop. 
O b i š č i t e nas. ne bo vam žal! 

Nastopajoč i : 
PIHALNA GODBA LUKOVICA. NATAŠA MADIAR. 
VESELE ŠTAIERKE, TINE STARE z ansamblom, 

ansambel ROKOVNJAČI, ansambel GAMSI. 
URŠKA IERE, ŠENTVIŠKI ZVON. 

ansambel BORISA RAZPOTNIKA, 
BORIS KOPITAR, bi bo prireditev vodil. 

O B J A V A 

T D J a r š e - R o d i c a 

organizira 

v nedeljo, dne 9.12., ob 15. uri 
v Kulturnem d o m u v Grobl jah -

ČAJANKO 
z razstavo č a j e v in razstavo r o č n i h de l . 

V l j u d n o vabljeni. 

TD Jarše-Rodica 

INICIATIVNA SKUPINA ZA 

PovmiD 
Društvo narodnih noš Domžale je v lanskem letu 

ustanovilo folklorno skupino 
osnovnošolskih otrok, ki ž e pridno nastopajo. 

Vabimo vse osnovnošolce , stare od 10 do 12 let, ki bi 
želeli plesati v foklorni skupini, da se nam pridružijo. 

Potrebna oblačila - narodne noše bo zagotovilo društvo. 

Starše prosimo, da pomagate otrokom pri odločitvi za 
sodelovanje v foklorni skupini in tako prispevate k 

ohranjanju naše tradicije. 

Prijave sprejema gospa Boža Bauer, tel. 568 10 49 
od 8. do 14. ure, mobi 041 228 754. 

Dobrodošl i! 

M I A Đ I N 5 K t K L U O O O M 2 

POZIVA VSE MLADE, DA SODELUJETE 
PRI OBLIKOVANJU PROGRAMA IN 

PRIDOBITVI PROSTOROV ZA 
USTANOVITEV IN DELOVANJE 

MLADINSKEGA KLUBA 
IN ORGANIZACIJI RAZSTAVE MLADINSKIH DEL 

OGLASITE SE NA 
mkdomzal9@hotmall.eom ALI http://www.voy.com/SS269/ 

R E N A U L T 

B R E Z O B R E S T N I L E A S I N G 
Z A M A S T E R IN K A N G O O E X P R E S S 

- T R A J A N J E 2 4 M E S E C E V 
- P O L O G 5 0 % V R E D N O S T I VOZILA 

O S T A N E K V R E D N O S T I S E POPLAČA V 24 M E S E C I H 
- MANIPULATIVNI STROŠKI O D O B R I T V E S O 0 SIT 

M E G A N E ( P O P U S T 5 0 0 . 0 0 0 S I T ) 
Nova c e n a za novi M E G A N E S KL IMO 

Zdaj že za 2 . 6 9 9 . 0 0 0 SIT 
(KLIMA, A B S , 4X) AIR B A G , ELEKT. PAKET, S E R V O VOLAN) 

T H A L I A ( P O P U S T 1 5 0 . 0 0 0 S I T ) 
Sedaj je lahko vaša že za 1 . 5 9 9 . 0 0 0 SIT 

(KOLIČINA VOZIL JE OMEJENA) 

AVTO SET D.O.O., SETIMIKAR, D R A G O M E U 2 6 , DOMŽALE 
T E L . 5 6 - 2 7 - 1 1 1 ; G S M : 0 4 1 - 6 4 8 - 1 6 6 

ODPRTO: PON. -PET. : 8 . - 18 . ; SOB. : 8 . - 13 . 

M l a d i n s k i i n f o r m a t i v n i c e n t e r L U K A 

( M I C L U K A ) 

OBVEŠČA in VABI 
Mnogi mladi že kar dobro poznate 

dejavnosti, ki se odvijajo v MIC Luka na 
Ljubljanski 34 v Domžalah. Radi pa bi 

Vas seznanili še z nekaterimi novostmi 
pri našem delu. 

Najnovejša novica: 
od ponedeljka do vključno četrtka, od 

13. do 19. ure bomo nudili individualno 
pomoč (instrukcije) za učence osnovnih 
šol in sicer od 2. novembra 2001 dalje. 

Pomoč je brezplačna. 

Delavnica izdelovanja čestitk bo vsako 
sredo do Božiča, od 16. do 18. ure. 

Nadaljuje se delavnica zbiranja znamk in 
razglednic, ob četrtkih od 17. do 18. ure. 

Organizirali bomo tudi plesne vaje, ki 
bodo predvidoma ob četrtkih ali petkih 

zvečer po osemnajsti uri. 

Za vse delavnice sprejemamo prijave na 
tel . št. 72-43-577 vsak dan od 15. do 
16. ure. Vse delavnice so brezplačne. 

Več nas bo, bolj bo prijetno, zato vsi 
mladi prisrčno vabljeni. 

MIC LUKA 
Karitas Domžale 

BesedA 
KNJIGARNA 
K a j u h o v a 5, Domžale 

Knjige živijo z bralci! 
Zato vse svoje »odvečne« knjige podarite, 

prodajte, zamenjajte v 
A N T I K V A R I J A T U 

na Kajuhovi 5, v Domžalah , 
katerega s tem s p o r o č i l o m skupaj z vami 

in za vas ustanavljamo zdaj. 

Naj živijo knjige! 

PGD Žeje - Sv. Trojica 
v a b i 
na 

b o ž i č n o - n o v o l e t n i 

k o n c e r t , k i b o 
v petek, 7. decembra 2001 ob 19.00 uri v Gasilskem 
domu v Žejah. 

Nastopila bosta oktet Deseti brat iz Črnuč in Ženski 
pevski zbor Stane Habe iz Domžal. 

Dobrodošl i ! 

06HTNA, GRADBENA IN TRGOVSKA ZADRUGA 

Z O R f 4 , D O M Ž A L E zoo 

MENGEŠ, Prešernova 33, tel.: 724-73-10, faks 723-72-26 

Razpisuje prosto delovno mesto 
R E F E R E N T A V P R O D A J I 
Od kandidata pričakujemo: 
- da ima končano srednjo ekonomsko šolo - komercialne smeri 

ali da ima končano trgovsko šolo s poslovodskim izpitom, 
- usposobljenost za delo z računalnikom, 
- vozniški izpit kategorije B, 
- da je dinamičen, komunikativen, samostojen, 
- da ima izkušnje na področju prodaje. 
Prednost bodo imeli kandidati, ki stanujejo v bližnji okolici. 
Delovno razmerje bomo sklenili za nedoločen čas s trimesečnim 
poskusnim delom. 
Prijave z dokazili o izobrazbi naj kandidati pošljejo v 
osmih dneh po objavi razpisa na gornji naslov. 

Ne pozabite! 
Vaše najboljše želje za zdravo, uspešno In prijetno 2002 ter ostala 

praznična sporočila 
za naše bralce in bralke pričakujemo 

do & decembra 2001. 

Uredništvo 

KLINIKA 
ZA MALE ŽIVALI 

V E T E R I N A R S T V O 
T R S T E N J A K - Z A J C d.o.o. 

Ulica padlih borcev 23 v Ljubljani. 
Odprta je vsak delavnik od 8. do 20. ure, ob sobotah od 8. do 13. ure 

N a r o č i l a i n n u j n e p r i m e r e s p r e j e m a m o n a 

n o v o t e l e f o n s k o š t e v i l k o 

0 1 / 5 6 5 5 1 2 0 

Breznikova 61 o, IHAN, 1230 Domžale 
GSM: 041/637 210 

- p leskan je napuščev 
- barvanje f a s a d 
- i zde lava toplotn ih f a s a d in o s t a l a s l i k o p l e s k a r s k a d e l a 

mailto:mkdomzal9@hotmall.eom
http://www.voy.com/SS269/


s t r a n 

V S P O M I N 

Alojz Jagodic 
Živeti nc pomeni skrbeti samo zase, premagovati le svoje 
težave in se nc zmeniti za življenje okrog sebe. Lojze ni bil 
te vrste č l o v e k . Tisti, ki smo ga poznali in cenili zaradi 
njegovega dela v Društvu za varstvo okolja, smo dobro vedeli, 
da bo brez zadržkov takoj pripravljen posredovati tam, kjer 
se je pojavila kakršna koli oblika nasilja nad naravo, kjer je 
prelilo kmetom, da bodo zaradi pozidav ob kmetijsko zemljo, 
in prebivalcem naselij, da jim bo avtocesta poslabšala 
življenjsko okolje. Imel je posluh za ohranjanje narave, ki jo 
Človek s svojo dejavnostjo vedno bolj ogroža in ni slučajno, 
da je imel tudi posluh za vse drugo lepo; rad je zaigral na 
harmoniko in prav veselo zapel, rad se jc pošalil ali pa se je 
s svojim jasnim in o d l o č n i m glasom tudi razjezil nad tistimi, 
ki so tako ali drugače nasprotovali njegovim pogledom na 
varstvo okolja. Bil jc dober organizator in strateg, ti dve 
lastnosti je izražal tudi kot odl ičen Šahist, saj se je udeležil 
prenekaterega Šahovskega tekmovanja doma in v tujini. 
Prav te dni mineva 30 let, odkar jc kot član in predstavnik 
Zveze društev za varstvo okolja Slovenije ustanovil obč insko 
društvo za varstvo okolja. Rojen v kamniški občini in priseljen 
v takratno domža l sko o b č i n o jc vseskozi čutil potrebo po 
povezovanju. Vedno nam jc govoril, da okolje ne pozna 
o b č i n s k i h meja, zato je novo druš tvo prevzelo ime obeh 
občin . Na dan njegovega pogreba v d o m a č e m Podgorju mu 
je na slavnostni seji ob tridesetletnici zveza društev za varstvo 
okolja podelila Priznanje prof. dr. Franceta A v č i n a za 
dolgoletno požr tvova lno in uspešno delo pri varstvu okolja. 
Ko smo ob prisotnosti predsednika države prevzeli priznanje, 
nas je obšla misel, kako vesel in ponosen bi bil Lojze na 
prehojeno pot. Smrt nam ga je tri dni prej iztrgala iz naše 
sredine. 

Spomin nanj, na njegovo neutrudno in največkrat tudi 
uspešno bitko za skupno dobro nas zavezuje, da se ga bomo 
vedno spominjali in da bomo nadaljevali njegovo delo. 
D r u š t v o za varstvo okolja Domžalc-Kamnik 

/V/«/ v grobu mimo spil 
V naših srcih še Živiš. 

Z A H V A L A 
O b bo leč i i zgubi n a š e drage mame, 

sestre, babice, prababice i n tete . 

G A B R I J E L E K V E D E R 

roj. Pelech 

sc iskreno zahvaljujemo vsem sorodnikom, sosedom in znancem 
za ustne in pisne izraze sožalja, darovano cvetje in sveče. 

Iskrena zahvala tudi gospodu Župniku za opravljen obred ter 
pevcem za čustveno zapet« pesmi. 

Zahvaljujemo sc tudi Z Z B N O V in praporščakom ter Društvu 
upokojencev Domžale. 

Vsi njeni 

SI več stulenj 
ne koraka 
ni vei trkanja 
ne vprašanj... 
(Mila Kačič) 

Z A H V A L A 

Ob nenadni in boleči izgubi najine 
mami, babi, tašče , sestre, tete, 

nečakinje in svakinje 

MIJE PIRC 
roj. Iglic 

se iskreno zahvaljujemo vsem, ki ste nam stali ob strani v 
t e ž k e m trenutku. Zahvaljujemo se sorodnikom, sosedom, 

prijateljem in znancem za i z r e č e n o sožaljc, darovano 
cvetje in sveče . Naj lepša hvala pevcem za zapete pesmi in 
za zaigrano Tiš ino. Zahvaljujemo se organizacijam: Z B Vir, 

RK Vir, D U D o m ž a l e , Krajevni skupnosti Vir , vsem 
p r a p o r š č a k o m , vk l jučno s Heliosovim. Zahvaljujemo se 
govornikoma gospodu Ivanu Bolharju in gospe Ivanki 

Marolt za lepo i z r e č e n e besede slovesa. 

Vsi njeni 

V A B I L O 

Ustanova Anin sklad prireja 
VELIKI DOBRODELNI KONCERT 

z naslovom 

Ž I V L J E N J E Z M A G U J E 
2. decembra 2001 ob 19. uri v Ljubljani 

v HALI Tivoli 
Nastopili bodo znani slovenski glasbeni umetniki, 

ki nam bodo v ta namen darovali svoj čas in talente 

Vzemite si č a s in podprite družine z ve č otroki! 

Družina je kraj, kjer se dobro počutimo 
in kamor se radi vračamo. 

Vstopnice za koncert bodo v predprodaji: 
>• Pri Frančiškanih na Tromostovju v Ljubljani, 

3* V RTU Družina - TRUD, Krekov trg 1, 
>- V kiosku stolnice v Ljubljani in na tel.: 

>* 031 325-537 - kontaktna oseba Marija Šterbenc 

ZARES ISKRENO VABLJENI! 

SPOROČILA 

<hiscl si tja, kjer ni trpljenju 
ni bolečin in ne solza, 
dobrota tvojega srca, nikdar ne bo pozabljena. 

Z A H V A L A 

Po dolgi in težki bolezni je tiho odšel 
od nas dragi m o ž , o č e , stari o č e , brat 

in stric 

ŠTEFAN ROZMAN 
iz D o m ž a l 

Iskrena hvala vsem sorodnikom, prijateljem, znancem in sosedom za 
izrečena sožalja, za darovano cvetje, sveče in maSne darove. Posebna 

zahvala dr. Matiju GorSku. dr. Kokaljevi, patronazni sestri Pirnatovi za 
pomoč in nego ter g. Tonetu Pavlinu, ki mu je nesebično pomagal. 

Zahvaljujemo sc kolektivu in upokojencem Tosame za cvetje in 
poslovilne besede. Iskrena hvala oktetu Tosame za sočutno zapete 
pesmi, cerkvenemu pevskemu zboru za sodelovanje pri njegovem 

zadnjem slovesu. 
Zahvalo izrekamo g. župniku Tonetu Komparetu, g dr. Tonetu 

Štruklju in g Luku Zidanšku za opravljeno zadušnico in pogrebni 
obred ter za besede tolažbe. Vsem, ki ste nam v težkih trenutkih stali 

oh strani in vsem. ki ste ga v tako velikem številu pospremili na 
zadnji poti, iskrena hvala. 

Njegovi: žena Mara, sin Štefan in hči Mirjam z družino 

Zaman je bil tvoj boj. zaman vsi dnevi upanja, 
trpljenja, bolezen bila močnejša je od Življenja. 

Glej, remija Uje vrela, kar je njeno. 
A kar ni njeno, nam ne more vzeti. 
In to, kar je neskončno dragoceno, 
je večno in nikdar ne more umreti. 

Z A H V A L A 
Mnogo, mnogo prezgodaj nas je 

zapustila draga žena in najboljša mamica 

MARJANA CERAR 
iz M o r a v č 

Iskrena hvala vsem, ki ste nam v času njene bolezni in v 
težkih trenutkih njenega zadnjega slovesa stali ob strani. 

Hvala vsem in vsakomur posebej. 

Njeni najdražji 
Moravče, 6.11. 2001 

V naša snu st u vpijal, 
čas ne bo te več izbrisal. 
In čeprav spokojno spiš. 
Z nami kakor prej fjtviš. 

Z A H V A L A 
V 67. letu starosti nas je nenadoma zapustil 

dragi oče, mož, stari ata in brat 

FRANC PAVLI 
z Vira 

Zahvaljujemo sc vsem sorodnikom, sosedom, 
prijateljem in znancem, ki ste ga pospremili na njegovo prerano 

zadnjo pol, za izrečena sožalja. cvetje in sveče. 
Hvala gospodu župniku z Vira za lepo opravljen obred 

in pevcem za zapele pesmi. 

Vsem iskrena hvala. 
Vsi njegovi 

Z A H V A L A 

Ob boleč i izgube drage mame, stare 
mame 

OLGE MERMAL 
iz D o m ž a l 

Zahvaljujemo se vsem sorodnikom, sosedom, prijateljem in 
znancem za izražena sožalja. poklonjeno cvetje in s v e č e in 

spremstvo na njeni zadnji poli. Posebna zahvala Domu 
upokojencev v D o m ž a l a h za celotno oskrbo naše mame. 

Iskrena hvala gospodu župniku za poslovilni obred, pevcem. 
Društvu upokojencev D o m ž a l e , t r o b e n t a č u za zaigrano 

pesem. Vsem Se enkrat iskrena hvala. 

Sin D u š a n z ž e n o Vero in vnukinjo N a t a š o 

Z A H V A L A 

Ob izgubi našega slrica 

ANTONA JUVANA 
Vintarjevega Tonče ta 

iz D o m ž a l 

sc iskreno zahvaljujemo vsem sorodnikom in znancem za 
izrečena sožalja in podarjeno cvetje in sveče . Posebna 
zahvala za vso skrb in nego osebju Doma poč i tka v 

Domžalah . Zahvala tudi duhovnikoma g. Česnu in g. Juvanu 
za poslovilni obred ter godbi iz Domžal . Hvala vsem, ki sle 

ga pospremili na njegovi zadnji poli v oktobru 2001. 

Vsi njegovi 

Z A H V A L A 

V devetinpetdesetem letu 
nas je zapustila naSa draga žena, 

mama in babica 

HILDA 
FRELIH 

Iskreno se zahvaljujemo vsem sorodnikom, prijateljem, 
sosedom, sodelavcem in znancem za izražena pisna in ustna 

sožalja, za darovano cvetje in s v e č e ter vsem, ki ste jo 
pospremili na njeni zadnji poti. 

Zahvala prijateljici Milki za poslovilne besede. 

Ža lujoč i : m o ž Tone, sin T o m a ž in hči Mateja z d r u ž i n a m a 

Z A H V A L A 

19. oktobra je po dolgi bolezni k 
Bogu odšel naš dobri o č e in dedek 

ALBIN ROJC 
s Hudega pri Radomljah 

Hvala vsem, ki ste nam v teh dneh stali ob strani. Hvala za 
vse i z r e č e n e besede sožalja, za darovane sveče in svete 

maše. Posebna zahvala škofu Kvasu, ki je vodi) pogrebni 
obred, in za besede tolažbe in upanja. Hvala vsem 

prisotnim duhovnikom, pevcem in ostalim župni j sk im 
sodelavcem za lepo bogoslužje . 

V upanju vstajenja 
vsi njegovi 

Radomlje, november 2001 

V S P O M I N 

Triindvajsetega novembra mineva dve 
leti, odkar nas je n e p r i č a k o v a n o 

zapustila naša draga žena, mami, stara 
/ mama, sestra in teta 

ŠTEFKA 
SMOLNIKAR 
roj. Vrenjak Z Vira pri D o m ž a l a h 

Iskrena hvala vsem, ki se je spominjate, postojite ob 
njenem preranem grobu ter ji prižigate s v e č k o . 

Vsi njeni 

Srce je omagalo, 
dih je zastal. 
u spomin nate ho vedno ostal. 

Z A H V A L A 

V 78. letu starosti nas je zapustil dobri 
mož , o č e , dedi, brat, stric, tast in svak 

MARTIN 
OREHEK 

D o m ž a l e , Ljubljanska c. 121 

. Iskreno se zahvaljujemo vsem sorodnikom, sosedom, 
prijateljem in znancem za i z r e č e n a ustna in pisna sožalja, 

podarjeno cvetje in sveče , ter vsem, ki ste ga pospremili k 
njegovemu poč i tku . Zahvaljujemo se tudi dr. Pogačar , 

dr. Kokalj, dr. Z e n k o v i č za skrb v času njegove bolezni, 
gospodu župniku Tonetu Komparetu, ter pevcem za zapete 

pesmi in t r o b e n t a č u za zaigrano Tiš ino. 
Še enkrat vsem in vsakemu posebej iskrena hvala. 

Vsi njegovi 

Ni smrt tisto kar nas loči 
in Življenje ni. kar druii nas. 
So vezi močnejše, brez pomena 
zan je so razda l j e , k ra j i n Cas. (M. Kačič) 

Z A H V A L A 

Ob boleči izgubi drage mami in babice 

IVANKE 
BRINOVEC 

iz Doba pri D o m ž a l a h 

Zahvaljujeva se vsem sorodnikom, sosedom, prijateljem in 
znancem za i z r e č e n o sožalje, podarjeno cvetje in sveče . 
Iskrena hvala vsem, ki sle jo pospremili na njem zadnji 
poti. Zahvaljujeva se tudi gospe Bredi Kavka, dr. Poloni 

Burja in dr. Matjažu Veselku. Vsem še enkrat hvala. 

Žalujoči hčerki Ivica in Jelena z d r u ž i n a m a . 



SPOROČILA 

Cena, ki navdušuje! 
Jubilejni Golf že od 22.880 DEM 

(2.575.830 SIT*) dalje. 

S l i k a je s i m b o l n a . 
Š t e v i l o v o z i l i n m o d e l o v je o m e j e n o 

• 2 0 m i l i j o n o v i z d e l a n i h G o l f o v ! O b t e j p r i l o ž n o s t i 

s m o p r i p r a v i l i p o s e b n e g a G o l f a z e l e k t r i č n i m d v i ž n o -

p o m i č n i m s t r e š n i m o k n o m . N a v d u š i l v a s b o š e z o s t a l o 

o p r e m o i n s e v e d a z j u b i l e j n o c e n o . 

P o s o j i l o t u d i n a 7 2 m e s e c e v ! 

P O R S C H E 

KREDIT IN l .LAS 1NG 

' C e n i sta i n f o r m a t i v n i i n o d v i s n i o d v a l u t n i h r a z m e r i j . 

G o l f 

A S 
D O M Ž A L E 

I n f o r m a c i j e 
L j u b l j a n s k a c . 1 

D o m ž a l e 
T e l . 0 1 7 2 1 5 0 5 9 
w w w . a s - d o m z a l e - s e r v i s . s i 

Negujem svoje zdravje in želim narediti 
nekaj zase 

Nov masažni salon 
Dragice Rutar 

Gospo Dragico Rutar bralci in bralke Slamnika že poznate, saj smo 
v našem glasilu že pisali o različnih vrstah masaž, ki jih je opravljala v 
Nožicah. 

Ker pa je želela svojo dejav
nost razširiti, je odprla nove po
slovne prostore v Mengšu, na 
Slovenski cesti 28 (ob kulturnem 
domu), kjer nadaljuje s svojo de
javnostjo različnih masaž: (HO-
LISTIĆNA, TUI-NA - kitajska, 
REFLEKSNA - masaža stopal, 
in MASAŽA z eteričnimi olji). 
Masaže imajo tako preventivni 
kot kurativni namen, saj z nji
mi krepi telo, imunski sistem, 
lajša bolečine in tako prepreču
je poslabšanje zdravstvenega sta
nja. Masaže pomagajo tudi pri 
bolečinah v križu, v vratni hrb
tenici, pri nespečnosti, pri peko

či bolečini med lopaticami, v ra
menih in komolcih ter zapest
jih, pri glavobolih, migreni, za
prtosti in stresu. 

Gospa Dragica posebej po
udarja pomen HOLISTIČNE 
masaže, ki učinkuje na vseh 
ravneh. Na telesni ravni sprošča 
in krepi mišice; pospešuje ven
ski pretok krvi, zvišuje raven 
hemoglobina; spodbuja pretaka
nje mezge; razteza vezivno tki
vo sklepov. Holistična masaža 
učinkuje tudi na meridiane in 
na energijska središča ali čak-
re 'subtilnega telesa' sistematič
no. Skrbna masaža sprosti lah-

Ne pozabite! 

Vaša najboljše želje za zdravo, uspešno in 

prijetno 2002 ter ostala praznična sporočila 

za naše bralce in bralke pričakujemo 

do 5. decembra 2001 

UredništvoJ 

ko tudi precejšen del energije, 
ki jo sicer potrošimo zaradi na
petosti v vsakodnevnih ustalje
nih navadah vedenja in odziva
nja. 

Gospa Dragica ima poleg ma
saž tudi svetovanje o tehnikah 
dihanja, zdravi prehrani, fizič
nih vajah. V kratkem pa priče
nja tudi v Mengšu s tečajem 
Masaža na domu, ko vas bo na
učila, kako z najosnovnešimi 
prijemi masiranja pomagate 
svojim bližnjim. 

Poskusite, pokličite in najavi
te svoj obisk GSM 041 349-354 
ter 8311-018, morda bo tudi z 
masažo in nasveti ge. Dragice 
Rutar vaše življenje v prihod
nje kvalitetnejše in prijetnejše. 
Poizkusite! 

SLAŠČIČARNA OGER 
s t a r i T r z i n , M e n g e š k a 2 6 

Nudimo vam veliko izbiro poročnih 
in otroških tort po tujih katalogih, domačo potico, ročno 
izdelane domače piškote in ostale slaščice. 

NOVO: torte TELEBAJ3KI. 

O d p r t o v s a k d a n o d 7 . d o 2 1 . 3 0 

T e l . : 5 6 4 18 7 0 

S t a l n o j e n a z a l o g i 

t o r t a z a D I A B E T I K E . 

MIZARSKE STORITVE 
IZDELAVA - MONTAŽA 
-OBNOVA 
KUHINJE IN OSTALO 
POHIŠTVO 

SE PRIPOROČAM! 

Avbelj Milan, s.p. 
Stegne 1, Moravče 
TEL: 01/7231-476 
GSM: 041/641-446 

O B Č I N A D O M Ž A L E I N J K P P R O D N I K D . O . O . 

O B J A V L J A T A R A Z P O R E D Z B I R A N J E I N O D V O Z A 

Nevarnih odpadkov 
i z g o s p o d i n j s t e v 

O B Č I N A D O M Ž A L E 

3.12.2001 
Krajevna skupnost Jarše-Rodica 
Krajevna skupnost Vir 

pri gasilskem domu 
pri uvozu na avtoodpad 

od 14.30 do 16.00 
od 16.30 do 18.00 

4.12.2001 
Krajevna skupnost Venclja Perka 
Krajevna skupnost Simona Jenka 

parkirišče pred blagovnico Vele 
parkirišče J K P Prodnik d. o. o., Savska 34 

od 14.30 do 16.00 
od 16.30 do 18.00 

5.12.2001 
Krajevna skupnost Slavka Šlandra 
Krajevna skupnost Dragomelj-Pšaia 

parkirišče nasproti gostine Jiivan, Ljubljanska 
dvorišče Osnovne šole 

c. od 14.30 do 16.00 
od 16.30 do 18.00 

6.12.20L. 
Krajevna snupnost Ihan 
Krajevna skupnost Dob 

športni park 
parkirišče pred trgovino Napredek 

od 14.30 do 16.00 
od 16.30 do 18.00 

7.12.2001 
Krajevna skupnost Krtina 
Krajevna skupnost Homec - Nožice 

pri zbirališču mleka v Brezjah 
pri Gasilskem domu 

od 14.30 do 16.00 
od 16.30 do 18.00 

8.12. 2001 
Krajevna skupnost Prcserje 
Krajevna skupnost Radomlje 
Krajevna skupnost Rova 

ob odcepu Igriške ulice s Pclechovo cesto 
pri parkirišču Kulturnega doma 
pri Gasilskem domu 

od 9. do 10.30 
od 11.30 dol 2.30 
od 13.00 do 14.30 

M e d nevarne odpadke sodijo; 
- akumlulatorji, baterije, • kozmetika, 
- zdravila, - svetila, 
- pesticidi, - gume osebnih avtomobilov 
- barve, laki, - olja. 

brez obročev, 

O P O Z O R I L O : 
- Nevarni odpadki naj bodo v embalaži , ki o m o g o č a varen prenos do zbirnega kraja. 
- Tekoči odpadki naj bodo zaprti , č e p r a v improviz i rano. 
- Tudi odpadkov i / , iste skupine ne združu j te v večjo emba lažo , ker lahko pride med njimi do 
k e m i č n e reakcije. 
- Odpadke naj prinesejo polnoletne osebe, ki bodo pri rokovaju / njimi upoš teva le varstveno 
tehnična navodila, ki ste jih dobil i /. nakupom izdelka, iz katerega je odpadek nastal. 

1 
U O Č U J E M O 

da ohranjamo! 

riMi 

IAVNO KOMUNALNO PODJETJS, PRODNIK 

Računovodsk i 
s e r v i s 

cosmos 
podjet je z a storitve 

in t r g o v i n o , d . o . o . 

S a v s k a c . 1 

1 2 3 0 D o m ž a l e 

T e l . 01 /721 3 0 18 

N A H A J A M O S E V S T A V B I 
ZD D O M Ž A L E 

PANCUR & Co. 

VLASTA PANČUR, tel.: 01/72 45 106. 
P E D I K U R A 

Mestni trg 2, DOMŽALE 
Jop.-pon., sre.; Dop.-tor., čet., pet. 

S I M A X - DOMŽALE 
Masljeva ul. 11 

K U M H 0 - SAVA 
MICHELIN - KLEBER 
CENTR. - MONTAŽA 

AVTO DELI - O P R E M A 
M E H . IN ELEKTR0 SERVIS 

V S E ZA VAŠ AVTO 

t e l . : 0 1 / 7 2 4 1 6 5 6 

O P T I K 

M a r t i n a Š k o f i c 

Ljubljanska 87, Domžale, 
tel.: 01/721-40-06 

Slovenska 24, P.E. Mengeš, 
tel.: 01/723-89-80 

K R I M 
m o d n a konfekcija 

PRODAJALNE: 
Visoko pri Kranju. Visoko 130, tel.: 04 25 19 662 
Tržič, Deteljica 10, tel.: 04 59 71670 
LJubljana, Železna c. 12, tel.: 01 23 49 680 
Domžale, Karantanska 2, tel.: 0172 95 720 

N o v a j e s e n s k o z i m s k a *f 

k o l e k c i j a m o d n i h ž e n s k i h o b l a č i l ! " i 

UGODEN NAKUP 
GOTOVINSKI POPUSTI 
PRODAJA NA ČEKLu2 

http://www.as-domzale-servis.si


s t r a n 

SUKA JE SIMBOLIČNA - CENA JE PRAVA! 

NISSAN ALMERA ŽE ZA 2,245.000 SIT 

S P O R O Č I L A 

Serv i s Pižem, Domžale, t e l . : 01 56 27 100, www.pizem.s i 

R e s t a v r a c i j a 

Č A R D A 
V nekdanjih prostorih lokacije 
Starega kovača v Radomljah, 
Cesta Radomeljske čete 23, 
Radomlje so odprli novo 
restavracijo ČARDA. Odprta je vsak 
dan od 11. do 22. ure, sprejemajo tudi 
rezervacije po telefonu 722-71-67 

Po naročilu boste lahko naročili skoraj 
vse, kar si vaše srce poželi, še posebej 
pa opozarjajo na ponudbo jedi iz 
pokrajine ob Muri. Zanesljivo ste že 
slišali za prekmursko pojedino, za 
meso iz tunke, prekmursko mlečno 
juho, bograč, pečenko z repo, belo 
krvavico, ajdove žgance in vrsto sladic 
od gibanice do različnih slaščic z 
makom. 

Dobrodošli! 

B r e z p l a č n a 

v o š č i l a 
2 & 

Iti radi voščili svojim prija
teljem, znancem in sorodnikom 
prijetne praznike in srečno 2002 
v Slamniku? Napišite kratko 
sporočilo: komu voščile, kaj mu 
/elite in ne pozabite napisali va
šega imena in priimka ter pol
nega naslova s telefonsko števil
ko. Ob vaše voščilo, ki ne sme 
presegati 10 besed, bomo glede 
na vašo Zeljo napisali vaše ime, 
priimek ali pa polni naslov, lah
ko pošljete tudi svojo fotogra
fijo! Naslov je SLAMNIK , Ljub
ljanska 69, 1230 Domžale - VOŠ
ČILO, Objava vašega voščila je 
seveda brezplačna, voščila pa 
bomo objavili po sistemu - kdor 
prej pošlje, vošči! 

RAČUNALNIŠKI 
T E Č A J I 7 2 1 - 9 4 - 6 1 

L j u b l j a n s k a 8 0 , Domžale 

M a l i o g l a s i 
V Domžalah na Ljubljanski, v manjšem 
bloku prodam 2 SS s kabinetom, le
ga V-Z, 2. nadst. od 4, komfortno, 
vzdrževano. Tel.: 041 389-506. 

INSTRUIRAM matematiko, fiziko in 
osnove elektrotehnike. Telefon: 72-
38-157, GSM 041/322 571. 

URMAR, s. p. - STROJNI OMETI 
notranjih sten in stropov, hitro in po 
ugodni ceni. Tel.: 832-71-90, 041 / 
642-097. 

SERVIS šivalnih strojev, s. p., Kaju-
hova 15, Preserje (v bližini Kemisa). 
Delovni čas: od 9. do 12. ure in od 
15. do 17. ure. V soboto od 9. do 
12. ure. Telefon: 01/7227-897. 

INSTRUIRAM KEMIJO IN MATE
MATIKO. Tel.: (01) 72-13-
410. (031) 215-738 (Andreja). 

S T E K L A R S T V O 
I R M I 

H O M E C -
D O M Ž A L E 

01/721 5717,01/722 70 89 
ISDN 01/722 89 97,01/722 89 98 

* A L U in P V C o k n a in v r a t a 
* i z d e l a v a t e r m o p a n stekla 
* b r u š e n j e stekla in o g l e d a l 
* i z d e l a v a i z b o č e n i h stekel 
* peskan je stekel 
* fuzi je - v i t r a ž i 

>lc u o k v i r | a n | e s lik 

IZPUŠNI SISTEMI 

VLEČNE K U U K E 

KATALIZATORJI 

OKRASNI NASTAVKI 

ŠPORTNI IZPUHI 

C E V N E ZAŠČITE IN 

PRAGI ZA T E R E N C E 

TEL/FAKS: 01/7243-564 041/232-137 

Bojan 

Kos, s. p. 

Študljanska 1 

1230 Domžale 

SLIKOPLESKARSTVO 
G r u d n i i k , s . p . 

p l e s k a n j e f a s a d , napuščev, o k e n i n n o t r a n j a d e l a 

Č e š m i n o v a 12, 1230 D O M Ž A L E 
te l . : 01 72 43 523, g s m : 041 679 523 

Opravičilo 
Podpisani Aleš Cencelj se Jure
tu Pavlicu, Domžale, opravičujem 
za povzročene poškodbe. 

Aleš Cencelj 

JUS SECURITY, d.0.0. 
Slamnikarska 29, D O M Ž A L E 
E-pošta: jus-security@siol.net 

h 11 p : / / jus-security.8m.com 

A V T O S O L A ; teoretično in praktično usposabljanje kandidatov 

kat. A, B, C in H, tečaji in vaje iz CPP v ponedeljek, torek in sredo od 

16. do 18. ure, na Ljubljanski 105, tel .7244-130 (od 8. do 18. ure) 

A K C I J A - 2 0 % P O P U S T 

P R I U R A H V O Ž N J E 

T E Č A J C P P B R E Z P L A Č E N 

O P T I K A 

B R I O I T A 

B u k o v č e v a 30, V I R pr i Domialah .01/7211-890 

Nudimo kompletno oskrbo vida: 
* o k u l i s t i č n i p r e g l e d 
* veliko izbiro okvirjev 

kakovostnih stekel 
sončnih očal 

Nakup očal je še možen na več čekov. 
Delovni čas od 8. do 19. ure, sobota od 8.30 do 12. ure. 

KRI". HIT - K R E D I T M A P O t D ŽIVICE -
M O Ž N A M E S V J A V A S T A R O . Z A \ U V B 

<3> 
H Y u n o n i 

Ubrtruska B, t l i i m / . i k -
pmjuaja: tmt. m m m um 

K I M f e I t - I . I u x U l m s l i b i l i 
« ^ t e ! j C a W ' ' t m : m t f e r - w l m « l j . B i 

S E R I J S K O O P R E M L J E N K O M P L E T 

Z I M S K I H P N E V M A T I K I N A L L I ' L A l I S L 

• • 

3 3 0 . 0 0 0 SIT d o 2 5 0 . 0 0 0 SIT 
HYUNDAI TRAJET HVUNDAI COUPE 

Z a lepe p r a z n i č n e 
• l i l m T / - - l i 1 • 1 1 » [ • H T I T V 

- p o t r o š n i š k e k r e d i t e 

• p o izredno ugodn ih obrestnih merah z o d p l a č i l o m 

d o 7 2 m e s e c e v 

• n a š i m zvest im s trankam, ki z nami poslujejo prek 
t e k o č i h r a č u n o v , p o n u j a m o m o ž n o s t najetja 
go tov inskega kredita brez z a m u d n e g a potrjevanja 
o b r a z c e v 

- s t a n o v a n j s k e k r e d i t e 

• svetujemo in p o m a g a m o v a m najti n a j u g o d n e j š o 

f i n a n č n o r e š i t e v z a v a š stanovanjski p r o b l e m 

• v a r č e v a l c e m , ki s o v B a n k i D o m ž a l e sklenili 

p o g o d b e o v a r č e v a n j u v nacionalni stanovanjski 

v a r č e v a l n i s h e m i , n u d i m o m o ž n o s t pridobitve 

u g o d n e g a kredita ž e p o dveh letih v a r č e v a n j a . 

EVRO 
O b e n e m vas o b v e š č a m o , d a b o d o 1 . 1 . 2 0 0 2 d r ž a v e , 

č l a n i c e g o s p o d a r s k e in d e n a r n e unije E U , z a č e l e 

menjavati gotovino iz svojih nac ionalnih valut v E V R O . 

V s e m v a r č e v a l c e m b o m o o b s t o j e č e valute na deviznih 

r a č u n i h ali k n j i ž i c a h v Banki D o m ž a l e 3 1 . 12. 2 0 0 1 

avtomatsko spremeni l i v E V R O . P r e d l a g a m o v a m , d a 

gotovino v valutah E M U , ki jo imate d o m a , š e p r e d 

k o n c e m leta p o l o ž i t e n a svoj r a č u n in se tako izognete 

s t r o š k o m menjave, kij ih b o m o po izteku leta 2 0 0 1 

z a r a č u n a v a l i v b a n k a h . 

Banka Domžale d. d., Domžale, 
bančna skupina Nove Ljubljanske banke 

S 4 V I 

® 

Podjetje za komercialni inženiring d.0.0. 
Prelog, Pod hribom 2, 1230 DOMŽALE. 

Trgovina z gradbenim materialom 
Krakovska 4b, Domžale 
telefon: 01/722 05 60; 01/722 00 20 
fax: 01/721 32 88; e-mail: dom@sam.si 

Trgovina z gradbenim materialom 
Zg. Stranje 1a, Stahovica 

telefon: 01/83 27 030; 01/83 27 035 
fax: 01/83 37 045; e-mail: st@sam.si 

OD OPEKE...DO STREŠNIKA in š e m n o g o več..!!! 

N A NAŠIH P R O D A J N I H MESTIH V A M NUDIMO V S E Z A G R A D N J O IN O B N O V O 

T E R Z A UREDITEV DVORIŠČ IN O K O L I C E VAŠEGA D O M A 

KRITINE: BRAMAC, T0NDACH, ESAL, CREAT0N, NOVI BEČEJ 
HIDRO IN TERMO IZOLACIJE 
APNO, CEMENT, MALTIT 
FASADE IN FASADNE SISTEME: JUB, TIM, BAUMIT 
SCHIEDEL DIMNIKE 
ARMATURNE MREŽE IN BETONSKO ŽELEZO 
ROBNIKE, TLAK0VCE, PRANE PLOŠČE 
OPEKO IN OPEČNE IZDELKE VSEH VRST 
ORODJE IN OPREMO ZA GRADBENIŠTVO 
TER OSTALE ARTIKLE IZ PRODAJNEGA PROGRAMA 

V A B I M O V A S , D A S E P R E P R I Č A T E 0 N A Š I P O N U D B I 

w w w . s a m . s i 

http://www.pizem.si
mailto:jus-security@siol.net
mailto:dom@sam.si
mailto:st@sam.si
http://www.sam.si


VELE 
VELE Trgovska družba d.d. 

družinska kartica 

»VELE prijeten nakup « 

• popust ob nakupu 
seštevanje ugodnosti 
• nagradna žrebanja 

Pri nakupu z gotovino 

nad 5.000 tolarjev 

se 3% popust priznava za nakupe v naslednjih enotah: 
•živilskih trgovinah in živilskih diskontih trgovske družbe VELE d.d. 

•v specializiranih drogerijah VELE d.d. 

nad 10.000 tolarjev 
se 3% popust priznava za nakupe v naslednjih enotah: 
•blagovnici VELE Domžale (na oddelkih označenih z nalepko kartice 
»Vele prijeten nakup«), blagovnici VELE Celje in blagovnici VELE Ivančna Gorica 

•v tekstilnih in obutvenih trgovinah družbe VELE d.d. 

•v trgovinah z mešanim blagom, ki so označene z nalepko 
kartice »Vele prijeten nakup« 

Letaki z p o d r o b n e j š i m i 
navodil i o kartici »VELE 
prijeten n a k u p « so vam 
na voljo v vseh 
poslovalnicah trgovske 
d r u ž b e VELE d.d.. 

VSEBINA KARTICE »VELE prijeten nakup« 

Kartica »VELE prijeten nakup« je družinska bonitetna kartica, 
s katero v trgovski družbi VELE d .d . nagrajujemo zvestobo 
naših kupcev tudi z doda tn im i gotovinskimi popust i in na
gradnimi žrebanji. 

KAKO DO KARTICE »VELE prijeten nakup« 

Vsak kupec ob nakupu nad 5.000 tolarjev v kater ikol i 
poslovalnic i trgovske družbe VELE d .d . pr idob i pravico do 
kartice »VELE prijeten nakup«. Pravila, prednosti in pristopna 
izjava kartice »VELE prijeten nakup« so vam na voljo na vseh 
prodajnih mestih trgovske družbe VELE d.d.. 
Odločitev je vaša: pr istopno izjavo izpolnite na prodajnem 
mestu ali doma , jo oddate prodajalcu ali pošljete na sedež 
trgovske družbe VELE d.d., mi pa vam pošljemo kartico. 

PREDNOSTI KARTICE »VELE prijeten nakup« 

Kartico »VELE prijeten nakup« boste lahko uporabljali v trgo
vinah in na oddelk ih označenih z nalepko kartice. 
Ob predložitvi kartice »VELE prijeten nakup« vam pripada 
3% gotovinski popust za nakupe nad 5.000 tolarjev v: 
•živilskih trgovinah in živilskih diskontih, ki imajo 

računalniško vodeno poslovanje 
•specializiranih drogerijah trgovske družbe VELE d.d. 
Ob predložitvi kartice »VELE prijeten nakup« vam pripada 
3% gotovinski popust za nakupe nad 10.000 tolarjev v: 
• blagovnicah VELE v Domžalah, Celju in Ivančni Gorici 
»tekstilnih in obutvenih trgovinah družbe VELE d.d. 
trgovinah z mešanim b lagom, ki so označene z 
nalepko kartice »VELE prijeten nakup« 

3 % gotovinski popust vam pr ipada tudi ob nakupu dari lnih 
bonov v vrednosti 10.000 tolarjev in več. 

PRAVILA 
Popusti s kartico »VELE prijeten nakup« veljajo v navedenih prodajalnah 
trgovske družbe VELE d.d. , ki so označene z nalepko kartice, in za 
nakupe, ki so v celoti plačani z gotovino. Popusti ne veljajo za nakupe 
cigaret, gradbenega in pohištvenega blaga. 

Plačila s čeki, prodaja na odloženo plačilo, plačilo s plačilnimi karticami 
n plačila z boni trgovske družbe VELE d.d. ne štejejo kot gotovinsko 
plačilo. Nakupi po posameznih oddelkih se ne seštevajo. 

Odl ika kartice »VELE prijeten nakup« je, da je družinska kartica, kar 
pomen i , da jo poleg nosilca kartice lahko uporabl jajo tud i drugi 
družinski člani. Dodatna prednost kartice »VELE prijeten nakup« je 
dvoje nagradnih žrebanj v enem letu. Vsakokrat čaka lastnika kartice 
»VELE prijeten nakup« nagradno žrebanje, kjer bomo podaril i deset 
darilnih bonov v vrednosti 50.000 tolarjev in deset praktičnih nagrad. 

Gotovinski popust iz naslova kartice »VELE prijeten nakup« velja tudi 
pri nakupu blaga s popustom. 

Izgubo kartice »VELE prijeten nakup« je lastnik dolžan prijaviti. V primeru 
večkratne izgube nova kartica ni brezplačna. 

Trgovska družba VELE d.d. se kot izdajatelj kartice »VELE prijeten nakup« 
obvezuje, da bo pridobljene podatke uporabljala v skladu z določili 
Zakona o varstvu osebnih podatkov. 

Kartica »VELE prijeten nakup« je uporabna vse do pisnega preklica s 
strani trgovske družbe VELE d.d.. O b preklicu kartice izgubi imetnik 
vse prednosti, ki izhajajo iz kartice »VELE prijeten nakup«. 

Naša d r u ž i n s k a kartica 


